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Tudi to je Evropa
Evropska vas na Krekovem trgu je mimoidočim pričarala značilnosti evropskih 
držav. Tako je Celje zaznamovalo dan Evrope. Slovenija pa je – simbolično 
– ob evropskem prazniku in dnevu zmage končno le obelodanila protikrizne 
ukrepe. Dolgo pričakovani ukrepi so doma pričakani na nož, kako pa bo nanje 
odgovoril Bruselj?

Nova evropska 
destinacija odličnosti
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CELJE

Kot jajce velika toča

Privabili najboljše 
monokolesarje

Po Kajbi Obrulova na 
vrhu ZD Celje
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Književni junaki Evrope, OŠ Ljubečna
Foto: SHERPA

Začenja se finalni obračun za naj maturanta, maturantko!

Župan vabi vlagatelje

80 let PGD Ločica

Spodbudni Lancman
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Mogoče ste pred kratkim tudi vi po-
novno občutili draž šengenske in evrske 
Evrope. Avtobusna vožnja po magistralki 
iz Slovenije preko Italije, Francije in tja do 
Španije je bila kljub temu, da se odpra-
vljamo k evropski sestri z več kot 6 mili-
joni brezposelnih, vendarle navdihujoča. 
Nobenih mejnih prehodov, nič menjav 
različnih valut, sproščujoč pogled na ure-
jene tovarne ob cestah, tudi na nasade 
vinskih trt, jagod, čiste sanitarije ob poti, 
prijazna postrežba … No, drugačen vtis 
človek dobi že na kakšnem slovenskem 
postajališču ob pogledu na WC-pobiralko kovancev za čiščenje, 
tudi o kakšnih obdelanih kmetijskih površinah na našem koncu 
ni bilo ne duha ne sluha … Kot da bi človek stopil v drug svet. Tudi 
Slovenija je Evropa, za marsikoga žal dosti drugačna od tiste, ki 
smo si jo želeli ob vstopu. A za to sploh ni kriva Evropa.

Evropa ima za seboj obdobje gospodarske rasti v vročih šestde-
setih letih. To so ji omogočili nekdanji vizionarski voditelji, ki jih 
Slovenija v zadnjem desetletju ne premore. Živeti kakovostno in 
v miru je bil imperativ takratne Evrope na začetku sodelovanja in 
povezovanja. Tudi po velikosti se je spreminjala, s prvo širitvijo v 
sedemdesetih letih je nakazala, da je odprtega duha in so v njej 
dobrodošli različni evropski narodi. V osemdesetih je spreminjala 
svojo podobo predvsem zaradi padca berlinskega zidu, v devet-
desetih je dejansko živela slogan, da je stara dama brez meja. 
Z dokončnim oblikovanjem enotnega trga in štirih svoboščin 
– prostega pretoka blaga, storitev, ljudi in denarja – smo se veselili 
svobode, ne zavedajoč se tudi njenih posledic. Na primer tega, 
da ti v originalni trgovini na Camp Nou zdaj trenutno ne preveč 
dobro stoječe barcelonske Barce ponujajo izvirne drese po hudo 
zasoljeni ceni, no, sešili pa jih niso »Made in Spain«, temveč na 
Tajvanu ali Tajskem. In tudi ta globaliziran svet je Evropa.

In če se je leto 2010 tudi za Evropo začelo kot desetletje priložno-
sti in izzivov ob najhujši povojni krizi stare celine doslej, lahko 
ugotovimo, da smo danes del družine, ki si želi vse tisto, česar 
ji iz dneva v dan bolj primanjkuje: stabilnosti, novih delovnih 
mest in gospodarske rasti. Toda tako kot zakonca v dobrem in 
slabem smo morali ob ženitvi z Brusljem tudi to vzeti v zakup. 
In če bomo končno ugotovili, kaj želimo in potrebujemo, potem 
nam je lahko okvir Evrope le v pomoč, nikakor grožnja. Tako 
bi lahko razumeli tudi fiskalni pakt, ki svoje članice sili k nače-
lu »da porabiš, kolikor zaslužiš«. Nihče od evropskih politikov 
ne zahteva za, da »ama res vsako stvar« v tej podalpski politiki 
spravimo na dnevno aktualno politično kupčkanje, za državo 
pa se »fučka« levim in desnim. Pa je stvar dokaj preprosta. Za-
dolžen posameznik je nesvoboden, zadolžena država prav tako. 
Enormno zadolžena, ki najema posojila, da bi poravnavala stare 
dolgove, še toliko bolj.

Nekaterim merljivim gospodarskim gibanjem o upadanju go-
spodarske rasti in zaposlenosti ter zaostrenih javnofinančnih 
razmerah se ne bomo mogli izogibati v nedogled. Španci ljubijo 
»manana« (jutri), tudi Bolgari velikokrat omenijo »ytpe« (jutri), 
morda bomo postali tudi Slovenci »turistično prepoznavni« po 
tem, da smo takrat, ko bi morali učinkovito in pametno odločati 
o svoji prihodnosti, vztrajno ponavljali: »Ne danes, jutri bomo …« 
Po eni strani nedopustno odlašanje in neukrepanje, po drugi 
ad hoc in prenagljeno odločanje po dolgem in počez na podlagi 
gnilih kompromisov političnih elit. Lažje je vzeti vsakemu malo 
ali na koncu kar vsem, volk in koza sta sita, le slovenskega go-
spodarstva in ljudi je iz dneva v dan manj. Kaj najnovejši ukrepi 
vlade, posredovani Bruslju, da jih ovrednoti, na primer pomenijo 
za eno samcato postavko, kot je brezposelnost? Po pomladanski 
napovedi urada za makroekonomske analize naj bi število ljudi 
brez dela zmanjšali s 123.000 v letu 2013 na 120.000 v letu 2015. 
Kaj pa zdaj, koliko manj bo delovnih mest zaradi višjih davkov 
in kakšni bodo posledično odhodki na proračunski strani zaradi 
večjega obsega socialnih pomoči novim brezposelnim? Ker vlada-
jo, upam, da vse to tudi vedo in nas navadne smrtnike s takšnimi 
»malenkostmi« pač ne obremenjujejo.

Evropa pa … je bila in bo tudi jutri. Upam, da za Slovenijo EU 
le okvir, ki ga bo naposled znala napolniti z danes tako odsotno 
vizijo o tem, kje je in in kam gre. Nekateri, bolj na mikro ravni, jo 
vendarle imajo. Sotočje dobrega v Laškem je med novimi evrop-
skimi destinacijami odličnosti. V gorskem centru Golte se tudi 
zavedajo, da je postelja nujna infrastruktura, gostje pa si želijo 
doživetij. In znane so tudi želje državljanov: odrekanje mora biti 
ciljno naravnano, časovno omejeno, številčno ovrednoteno. In 
najbolj pomembno, na koncu še ene privatizacije ne sme biti pe-
ščica še bolj bogata po zaslugi korupcije in pravih povezav, večina 
pa vse bolj enaka v revščini. Ali v duhu aktualnega trenutka: po 
dnevu zmage novim zmagam naproti …

uvodnik

BISERKA POVŠE 
TAŠIĆ

Tudi to je Evropa
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Reforme na čigavih plečih?
Danes v Bruselj odhaja reformni sveženj – Obetajo se obdavčitev plač, višji DDV, 
davek na nepremičnine …

Vlada že drugi teden »uspešno« 
vzbuja nezadovoljstvo s pogajanji o 
osnutku nacionalnega reformnega 
programa 2013–2014, ki ga morajo 
države članice do danes predložiti 
Evropski komisiji. Ukrepi zadevajo 
reševanje javnofinančnih razmer, 
reševanje težav bank, privatizacijo 
oziroma umik države iz gospodarstva 
ter zagon gospodarstva in reševanje 
prezadolženosti podjetij.

Potem ko smo se v začetku tedna raz-
burjali zaradi napovedanega dviga DDV in 
do 4-odstotnega kriznega davka, je včeraj 
prišlo do preobrata.

Sedaj je jasno, da bo krizni davek, ki 
naj bi v veljavo stopil z julijem letos, za-
jel vse bruto dohodke, tudi pokojnine, 
gibal pa se bo med 0,5 in petimi odstotki. 
Bruto plače v višini polovične povprečne 
bruto plače bodo obdavčene 0,5-odsto-
tno, povprečne bruto plače enoodsto-
tno, dvakratnik povprečne bruto plače 

1,5-odstotno, trikratnik povprečne bruto 
plače dvoodstotno, bruto plače, višje od 
trikratnika povprečne plače pa petodsto-
tno. Povprečna bruto plača je v Sloveniji 
sicer februarja znašala 1497,55 evra.

V zvezi z zvišanjem DDV bo vlada 
končno odločitev sprejela konec leta, ko 
bo bolj jasno, kako uspešna bo Slovenija 
pri zniževanju primanjkljaja.

najprej davki
Vlada bo povišala tudi davek na nepre-

mičnine. Po eni različici bo to leta 2014, 
po drugi leto pozneje. V drugi polovici 
letošnjega leta bo obdavčila prodajo lote-
rijskih srečk in tudi porabo brezalkoholnih 
sladkih pijač. Načrtuje še povišanje sodnih 
taks. Vlada napoveduje, da bo »terminski 
načrt« uvedbe novih obremenitev uskladi-
la s socialnimi partnerji. Sicer načrtuje še 
drugi paket ukrepov, ki ga bo pripravila do 
konca leta. Z njimi bo trajno zmanjšala iz-
datke in s tem nadomestila krizni davek.

Potem »fit« banke
Ukrepi za spodbujanje gospodar-

ske rasti naj bi temeljili na krepitvi 
stabilnosti bank ter razdolževanju in 
prestrukturiranju podjetij. Ključna 
ukrepa za izboljšanje pogojev finan-
ciranja bosta prenos slabih terjatev na 
slabo banko in zagotavljanje kapital-
ske ustreznosti na ravni, primerljivi s 
povprečjem EU. »Stanje v proračunu 
je precej slabše, kot so načrtovali, in 
temu primerni so tudi ukrepi,« je deja-
la predsednica vlade Alenka Bratušek, 
ki je včeraj predstavila program opo-
ziciji in socialnim partnerjem, danes 
pa naj bi ga podrobneje predstavila še 
javnosti. Vzporedno z ukrepi za kre-
pitev stabilnosti bančnega sektorja je 
predvideno razdolževanje in prestruk-
turiranje podjetij. Razdolževanje naj 
bi omogočila novela insolvenčnega 
zakona in nov zakon o sistemski raz-
dolžitvi.

Prihod evropske trojke – strah ali olajšanje?
Pred današnjim dnevom Evrope smo mimoidoče na celjskih ulicah povprašali, kako gledajo na trenutno stanje v 

Sloveniji in ali jih kot Evropejce napovedi o možnem prihodu velike evropske trojke strašijo ali pa prav v njej vidijo 
rešitev trenutnega položaja v naši državi.

Evropska unija 9. maj obeležuje kot dan Evrope v spomin na 
začetek evropskega združevanja. Na ta dan je leta 1950 franco-
ski zunanji minister Robert Schuman pozval Francijo, Nemčijo 
in druge evropske države, naj združijo proizvodnjo premoga in 
jekla, ter s tem položil temelje za ustanovitev Evropske unije.

Miran Božič, Ptuj: »Se-
veda se je treba bati ostrih 
ukrepov iz Bruslja. A po dru-
gi strani bi bil ta t. i. prihod 
trojke potreben, saj se stanje 
pri nas ne premakne z mrtve 
točke. Veliko bolje bi bilo, če 
bi naši politiki lahko stopili 
skupaj in probleme reševali 
sami, saj vsi vemo, kaj za se-
boj potegnejo ukrepi, ki jih 
pišejo in izvajajo drugi. A se 
bojim, da te sposobnosti v 
Sloveniji ni.«

Dani Ošep, Celje: »Mislim, 
da se prihoda evropske trojke 
ni treba bati in da je potreben, 
kajti mi sami se nismo sposob-
ni nič dogovoriti. Popravek: se 
niso sposobni nič dogovoriti. 
Po mojem mnenju se zaradi 
svoje nesposobnosti navodil 
iz Bruslja boji predvsem poli-
tični vrh. Takrat bi se verjetno 
pokazale nekatere stvari, ki se 
zdaj še uspešno skrivajo. Bilo 
bi dobro, če bi k nam pogledal 
še nekdo z druge strani.«

Nika Hebar, Celje: »Čeprav 
je to težko uresničljivo, me-
nim, da bi se morali prebuditi 
in stopiti skupaj ter sami re-
ševati svoje težave. Karkoli se 
zgodi, moramo ostati optimi-
sti in upati na boljše čase.«

LK, foto: Sherpa

Ana Tivadar, Lendava: 
»Ukrepov iz tujine se ne bojim, a 
se mi zdi, da bi morali in bi tudi 
lahko težave že dosti prej rešili 
sami. Še vedno verjamem, da 
se lahko slovenski politični vrh 
poenoti na poti iz krize. Bomo 
pa kmalu videli, kaj bo.«

ankETa

V Celju so dan Evrope tudi letos počastili z evropsko vasjo. Na Krekovem trgu so mladi iz 34 šol celjske regije mimoidočim predstavili zgodovino, 
kulturo, geografske in etnične značilnosti, običaje, narodne noše, glasbo in kulinariko evropskih držav.
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Nekaj je treba narediti
Breda Obrez Preskar, izvršna direktorica družbe Celjski sejem: »Noben varčevalni 

ukrep, tak ali drugačen, ni priljubljen. Zavedam se, da bodo udejanjeni predlogi vplivali 
na potrošnjo, vsaj na začetku. Kot ekonomistka si znam predstavljati, kakšni bodo učinki, 
vendar so ukrepi nujno potrebni. Če so ti, ki jih obravnava vlada, pravi ali niso, nisem ose-
ba, ki bi to presojala. Zagotovo bo čutiti vpliv na potrošnjo. Če bo DDV višji, bomo morali 
strošek preliti razstavljavcem, saj sami že pet let nismo podražili cen. No, verjetno bo višji 
vhodni davek, tako da se bodo učinki ublažili. Kakorkoli, vsi od te vlade pričakujemo neke 
ukrepe za izboljšanje in zadnji čas je, da se nekaj zgodi ‒ v nasprotnem primeru vemo, kaj 
nas čaka. Nihče več nas ne bo vprašal, če so nam predlogi ali ukrepi všeč.«

Napovedi so razočarale
Marjan Mačkošek, glavni direktor družbe Štore Steel: »Čeprav nabor vseh ukrepov 

še ni čisto znan, je, vsaj kar se mene tiče, človek po teh napovedih rahlo razočaran. Nič 
ni govora o tem, da bo treba v Sloveniji kaj ustvariti, temveč govorijo samo o tem, kako 
ustvarjeno potem razdeliti. Vsak dvig davkov bo seveda slej kot prej udaril po gospo-
darstvu, kar bo s sabo tako ali drugače prineslo negativne posledice. Ker se načrtuje 
še dodatni davek na izplačane plače, bo to povzročilo dodatno nezadovoljstvo med 
zaposlenimi. Kot kaže, bo, tudi če bo kakšno podjetje še poslovalo solidno, država vse 
pobrala, kar je s strani zaposlenih zelo slabo.«

Na pomoč države ne računajo
Franc Jager, direktor družbe Jagros: »Najraje bi rekel, da naj nam bog pomaga, 

vendar bom rekel, da je rešitev v dobrem početju in ravnanju, nikakor pa v krčenju in 
represiji. S pritiski, silo in negativno energijo ne moreš reševati stvari. Vsako podjetje, 
vsak človek je drugačen, in to moramo upoštevati. Ko pa naredi nekdo formulo za celo 
državo, z nekimi merili, nastane problem. Vendar razmišljam še drugače: v Srbiji imajo 
delavci po 250 evrov plače, zdravniki po 800, cene so enake kot pri nas, pa preživijo. Mi 
smo preveč kapitalsko usmerjeni, treba se bo zavedati časa, v katerem živimo. Res je, 
ta čas je zahteven in drugačen kot pred dvema letoma. Zato se moramo prilagoditi. In 
še to velja: pomagaj si sam in bog ti bo pomagal. Sam se tega načela držim, podjetje je 
uspešno, na državo pa ne računam.«

Morali bi poseči v javni sektor
Izidor Krivec, direktor družbe Celjske mesnine: »Vlada, vsaj kolikor poznam zadeve, 

očitno sploh še nima konkretnih načrtov: enkrat govori o zviševanju, drugič o zmanjševanju 
davkov, zato se mi zdijo te najave nekoliko majave. Zagotovo bodo novi davki upočasnili 
gospodarsko rast in poglobili krizo. Prej bi bilo treba poseči po drugih ukrepih. Treba bi 
bilo zapisati fiskalno pravilo v ustavo, da ne bi porabili več kot ustvarili, javni sektor bi 
morali spraviti v razumne okvire ter odprodati del državnega premoženja. Seveda pa ta 
denar nameniti za pametne ukrepe, tudi razvoj gospodarstva, ne pa za (kot je to v primeru 
najema kredita) polnjenje zadolženega proračuna. To je podobno, kot če bi kmet vzel kredit 
za to, da bi poplačal zapitek v gostilni, ne pa za to, da bi kupil nov stroj.«

Reforme na čigavih plečih?
Prvi odmevi na vladne predloge
Brez analiz

Proti predlogom, pred-
vsem dvigu DDV in kri-
znemu davku, se glasno 
izrekajo tako v obrtni 
kot Gospodarski zbornici 
Slovenije, saj naj bi ukre-
pa negativno vplivala na 
gospodarsko rast in kon-
kurenčnost slovenskega 
gospodarstva, kar kažejo 
tudi analize in prakse so-
sednjih držav.

V OZS do prepričani, da 
ima dvig stopnje DDV pre-
velik negativni učinek na 
potrošnjo gospodinjstev. 
Primeri slabih praks kažejo, 
da se že v manj kot letu od 
uvedbe višje stopnje DDV 
začnejo kazati negativni 
učinki – manjša potrošnja, 
posledično propad zlasti 
malih poslovnih subjektov, 
zapiranje podjetij, ukinjanje 
delovnih mest in vse večja 
brezposelnost ter prehod v 
sivo (in črno) ekonomijo.

Tudi uvedba kakršnega-
koli davka, ki bi bremenil 

bruto plače zaposlenih, je 
dolgoročno – tako pravijo v 
OZS – pokazala več negativ-
nih kot pozitivnih učinkov. Z 
uvedbo davka, ki postane del 
bruto stroška dela, ali z dvi-
gom stopnje dohodnine se na-
mreč hkrati poveča tudi lastna 
cena blaga, proizvodov in sto-
ritev. »Ti ukrepi vlade peljejo v 
smer zvečanja proračunskih 
prilivov za vsako ceno, brez 
ustreznih primerjalnih analiz 
– zgolj na račun zaposlenih 
in malih poslovnih subjektov 
– in predvsem v dobro reševa-
nja bank in s tem prikrivanja 
dejanskih dolžnikov,« trdijo v 
OZS in vlado pozivajo k stre-
znitvi, dokler je še čas.

Davki kot cokla
V GZS opozarjajo, da bi 

morali ob zadolževanju dr-
žave za sprotno poslovanje 
hkrati nujno poskrbeti za 
rast gospodarstva, predvsem 
izvoza, da bomo lahko od-
plačali posojila. Ne pa, da 

namerava vlada dodatno 
obremeniti gospodarstvo z 
novimi davki, ki bodo co-
kla razvojnemu zagonu in 
lahko sprožijo novo spiralo 
varčevanja. Zbornica na-
sprotuje tako vsem selektiv-
nih davkom in dajatvam kot 
tudi kriznemu davku, ki bo 
najbolj jemal ljudem z naj-
več znanja. Že pred časom 
so se strinjali, da kot skrajni, 
ampak začasni ukrep vla-
da dvigne DDV. Vendar so 
hkrati pričakovali druge re-
forme, zato izražajo veliko 
razočaranje in hkrati veliko 
bojazen zaradi napovedanih 
novih visokih obremenitev 
delodajalcev in dela. »Lah-
ko je reševati javne finance 
z višjimi davki. Kje pa naj 
vzamejo podjetja? Junak 
bo tisti, ki bo razbremenil 
podjetja ter bolje upravljal 
državno premoženje in jav-
no upravo. Tega junaka še 
ni videti,« trdijo v GZS.

US

Osnutek nacionalnega reformnega programa vsebuje oceno uresničevanja pripo-
ročil evropskih partneric in prihodnje reformne ukrepe Slovenije in je del načrta, 
s katerim naj bi država mednarodno javnost prepričala o tem, da je svoje težave 
sposobna rešiti sama. Dokument po navedbah vladne strani konkretno izpolnjuje 
priporočila EU z vidika bančnega sektorja, prezadolženosti podjetij, spodbujanja tujih 
neto investicij, izboljšanja poslovnega okolja in nadaljnjega reformiranja trga dela.

Vrtec ostaja prednostna naložba
CELJE – Potem ko so pred meseci na območju mestne četrti Hudinja porušili star 

vrtec, se zdaj starši, ki so imeli svoje malčke v tej vrtčevski enoti, sprašujejo, kako 
in zlasti kdaj bodo začeli graditi novega.

Starši so že pred rušitvijo starega in dotrajanega vrtčevskega poslopja vztrajali, da 
jim predstavijo natančen časovni načrt del, vendar so jim v mestni občini razložili, da 
to ni mogoče. Letos so kljub temu, da v proračunu ni denarja za novogradnjo, v mestni 
občini nadaljevali priprave in pridobili projektno dokumentacijo. Vrtec na Hudinji ostaja 
prednostna naložba Mestne občine Celje za letos in prihodnje leto, saj je gradnja vrtca 
uvrščena tudi v Načrt razvojnih programov letošnjega proračuna. V mestni občini so 
tudi že pridobili gradbeno dovoljeno za nov vrtec. Tako je vse pripravljeno za začetek 
del na Hudinji, če bi se vmes pojavila priložnost, da mestna občina kandidira na kakšen 
razpis za sofinanciranje gradnje z evropskim denarjem.

IS

V znamenju gradnje plinovoda
VRANSKO – Konzorcij družb, ki ga vodi IMP d. d. iz Ljubljane, v občini že nekaj 

časa gradi prenosni plinovod M2/1, ki bo potekal v dolžini 65 kilometrov od Rogaške 
Slatine do Trojan.

Namen izgradnje je povečanje transportnih zmožnosti, zanesljivosti in varnosti pre-
skrbe z zemeljskim plinom v celotnem slovenskem plinovodnem sistemu. Prenosni pli-
novod M2/1 bo tako služil kot dopolnilo že zgrajenega plinovoda M2, ki je eden glavnih 
elementov slovenskega magistralnega plinovodnega sistema, saj povezuje plinovoda 
M1 in M3, ki služita za prenos zemeljskega plina do središč porabe in za tranzit preko 
Slovenije. Odmik plinovoda M2/1 od obstoječega plinovoda je praviloma minimalen, 
in sicer od 5 do 8 metrov, na nekaterih odsekih poteka po novi trasi.

ŠO

Veliko za kozjanske ceste
KOZJE – V občini bodo s pomočjo evropskega denarja opravili dela na dobrih 15 

kilometrih cest, kar bo postorjeno v dveh letih. V občinski upravi so namreč prejeli 
sklep o odobritvi 2,7 milijona evrov nepovratnih sredstev, ki so z razpisa Razvoj 
obmejnih območij s Hrvaško.

Sklep so poslali z ministrstva za gospodarski razvoj in tehnologijo. Gre za štiri sklope 
naložb v rekonstrukcijo cest v desetkilometrskem obmejnem pasu občine Kozje, to je 
na območju Zagorja pri Lesičnem, Osredka nad Podsredo, Bučke Gorce ter za povezavo 
Gruska–Polje. Vse skupaj je ocenjeno na 3,3 milijona evrov, razliko v znesku predsta-
vlja občinski delež. Razpis za izvajalca za dva sklopa rekonstrukcij, ki jih bodo opravili 
letos, je občina že objavila, izbrali ga bodo v prihodnjih dneh. Preostala dva sklopa 
rekonstrukcij bodo opravili prihodnje leto.

BJ

V Rogatcu so ogorčeni
ROGATEC – Občina se je na razpis za Razvoj obmejnih območij s Hrvaško prijavila z 

dvema projektoma. Uspelo ji je z enim projektom, z drugim, zelo pomembnim za širše 
štajersko obmejno območje, niso imeli sreče. Razpis je objavilo ministrstvo za gospo-
darski razvoj in tehnologijo, občina je bila o izidu obveščena pred nekaj dnevi.

Občini so ugodili, da bo lahko letos uredila kanalizacijo na območju od križišča pri 
mejnem prehodu v Rogatcu do Gorenjeve tovarne. Tam okoli sto gospodinjstev kanali-
zacije zaenkrat še nima, po ureditvi bodo priključena na obstoječo čistilno napravo. V 
delu tega območja bodo uredili tudi vodovodno omrežje, saj staro ni v skladu s sodob-
nimi potrebami. Naložba bo v celoti stala milijon evrov. V občinski upravi pa so zelo 
nezadovoljni, ker jim ni uspelo pridobiti denar za ureditev dela ceste v smeri proti Ptuju, 
ki služi v največji gneči kot obvoznica za mejni prehod Gruškovje (glavna povezava 
med Mariborom in Zagrebom). Takrat namreč promet preusmerjajo na mejni prehod 
Dobovec, na enega od dveh na območju rogaške občine ter nato na obvozno cesto proti 
Ptuju. V Rogatcu pripominjajo, da so za neuspeh krivi nerazumni razpisni pogoji, ki 
dajejo med drugim prednost demografsko ogroženim občinam, čeprav so nekatere od 
meje bolj oddaljene ter s Hrvaško bistveno manj povezane. Rogatec je namreč izrazito 
obmejna občina, z mladim prebivalstvom, kar ji v tem primeru škoduje.

BJ

Urejanje makadama
ZREČE – V občini so konec aprila zaključili projekt Prašne ceste, ki so ga izvajali 

v treh višje ležečih krajevnih skupnostih.
Za različna dela v krajevnih skupnostih Skomarje, Gorenje in Resnik so porabili pri-

bližno štirideset tisoč evrov, sofinancirali so jih z denarjem iz evropskega kmetijskega 
sklada za razvoj podeželja. Ostalo je prispevala občina s proračunskim denarjem za letno 
vzdrževanje cest. Nosilec projekta je bila KS Skomarje. Tam ter v KS Gorenje so uredili 
lani po eno makadamsko cesto ter vgradili nove prepuste, v KS Resnik so različna dela 
opravili letos. V KS Resnik so prav tako pripravili Jakobov pohod, kar je bilo v sklopu 
tega projekta.

BJ

NA KRATKO

Smeti po novem
GORNJI GRAD – Z gradnjo zbirnega centra v Podhomu bodo dani pogoji za izvaja-

nje storitev zbiranja in odvoza odpadkov po novem standardu, ki ga bo koncesionar 
PUP Saubermacher začel izvajati 1. julija.

Takrat se bo spremenil režim zbiranja in dovoza odpadkov. Gospodinjstva bodo prejela 
rumene vrečke za plastično in kovinsko embalažo ter tetrapake, v črne posode za smeti 
pa bodo sodili mešani komunalni odpadki. Koncesionar napoveduje še več sprememb, 
ki bodo predstavljene v posebni brošuri. Namesto spomladi bo odvoz kosovnih odpad-
kov letos izjemoma v jesenskem času, ko predvidevajo, da bo dokončano odlagališče v 
Podhomu. Tako se bo občina izognila visoki ceni odlaganja odpadkov v Celju.

US



4 Št. 23, 9. maj 2013AKTUALNO

Nedeljski politični vrh 
pri premierki Alenki Bratu-
šek, kjer naj bi predsedniki 
strank in vodje parlamentar-
nih skupin sklenili dogovor, 
kako bodo spreminjali usta-
vo, se je končal brez skupne 
odločitve. Prav tako tudi v 
naslednjih dneh ni prišlo 
do dogovora, ali spreminja-
ti referendumsko ureditev 
ter kako, če sploh, vnesti 
fi skalno pravilo v ustavo. 
Za ponedeljek napovedana 
izredna seja o spremembah 
referendumske ureditve je 
bila preklicana. Torkovo na-
daljevanje že 11. aprila začete 
seje državnega zbora o vnosu 
fi skalnega pravila v ustavo pa 
je bilo vnovič dokaz, da je v 
zdajšnjem razmerju moči 
v državi nemogoče zbrati 
za ustavne spremembe po-
trebno dvotretjinsko večino 
poslanskih glasov. Seja je 
bila namreč spet prekinjena, 
odločanje pa prestavljeno na 
konec meseca.

Po nedeljskem vrhu, ki se 
ga kot edini od predsednikov 
političnih strank ni udeležil 
predsednik SDS Janez Jan-
ša, čeprav je bil prav zaradi 
njega sestanek prestavljen na 
nedeljo, konkretnih odloči-
tev in sporočil ljudem ni bilo. 
Premierka Alenka Bratušek 
je napovedovala, da se bo še 
skušala srečati s prvakom opo-
zicije Janšo, bolj kot ne pa je 
bilo že jasno, da bo preklica-
na za ponedeljek napovedana 
izredna seja državnega zbora, 
na kateri naj bi odločali o refe-
rendumskih spremembah. Do 
srečanja Janše in Bratuškove 
sicer ni prišlo, se je pa Janša na 
javnost obračal preko omrežja 
Twitter. Tako je že v nedeljo po-
zno zvečer sporočil, da ne gre 

Politika brez dogovora
Prestavljanje odločitev v prihodnost – O fi skalnem pravilu spet konec meseca

za nasprotovanje letnici 2015 
kot začetku uveljavitve določil 
fi skalnega pravila, temveč nje-
govemu konceptu. Zapisal je, 
da vladna stran želi še naprej 
z defi citom vzdrževati mono-
pole. Na Twitter se je s pozivi 
k razumu obema največjima 
strankama, predlagateljicama 
izrednih sej državnega zbora 
o ustavnih spremembah, selila 
tudi SLS. Ta je SDS in Pozitivni 
Sloveniji predlagala, da dose-
žeta dogovor do ponedeljka 
opoldne.

Kompromisa ni 
bilo
Predsednica vlade Alenka 

Bratušek se je zavzemala za 
to, da bi PS in SDS (prva kot 
predlagateljica izredne seje 
DZ o referendumskih spre-

membah, druga pa o vnosu 
fi skalnega pravila v ustavo, 
op. p.) prestavili odločanje na 
kasnejši datum, vmes pa naj 
bi vlada predstavila ukrepe iz 
programa stabilnosti. Tega je 
sicer v ponedeljek obravnava-
la koalicija, včeraj so z njim 
seznanili socialne partnerje, 
danes, v četrtek, še opozicijo 
in po potrditvi na vladni seji ga 
še danes pošiljajo na Evropsko 
komisijo v Bruselj. Kot pravi 
Bratuškova, so številke glavni 
razlogi za (ne)vnos fi skalnega 
pravila v ustavo. Zdaj prora-
čunski primanjkljaj znaša 1,8 
milijarde evrov in če bi fi skalno 
pravilo začelo veljati leta 2015, 
bi smel znašati le 250 milijo-
nov evrov. »To pomeni za 30 
odstotkov nižje pokojnine ali 
za nekaj več kot 30 odstotkov 

manjšo maso za plače v jav-
nem sektorju ali prepolovljene 
izdatke za socialne transferje,« 
je utemeljevala nasprotovanje 
uveljavitvi fi skalnega pravila že 
z letom 2015. Menila je, da bi 
bila prva že sprejemljiva letni-
ca morda leto 2017 in kot pri-
mer postopnosti uvedbe tega 
načina skrbnejšega in ostreje 
določenega načina ravnanja z 
javnimi fi nancami izpostavila 
Nemčijo, ki bo od vpisa fi skal-
nega pravila v ustavo do njego-
ve uveljavitve imela kar sedem 
prehodnih let.

Že prekinjena seja 
spet prekinjena
Da je vztrajanje SDS pri tor-

kovi seji državnega zbora zelo 
slab signal tuji javnosti, saj 
bi fi skalno pravilo padlo, je 
opozarjal prvak DeSUS Karl 
Erjavec. Ker do dogovora ni 
prišlo, se je 11. aprila začeta 
seja državnega zbora v torek 
sicer nadaljevala, a poslanci so 
kaj hitro s 44 glasovi za in 29 
glasovi proti podprli postop-
kovni predlog vodje poslanske 
skupine PS Janija Möderen-
dorferja, naj se izredna seja 
prekine in naj pred nadaljeva-
njem vlada pripravi mnenje o 
fi skalnem pravilu. V njem naj 
na podlagi spremenjenih ma-
kroekonomskih izhodišč pri-
pravi nove izračune, državni 
zbor pa bo potem odločil, ali 
je treba besedilo fi skalnega 
pravila spremeniti. Državni 
zbor je tako ponovno preložil 
odločanje o vnosu fi skalnega 
pravila v ustavo in predsednik 
državnega zbora Janko Veber 
je sejo znova prekinil. Poslanci 
jo bodo nadaljevali dan po za-
ključku 14. redne seje, ki se bo 
začela 20. maja.

IVANA STAMEJČIČ

Če v PS menijo, da vpis fi skalnega pra-
vila v ustavo z letnico uveljavitve 2015, 
pri katerem vztraja SDS, prinaša za 
pokrivanje okrog 800 milijonov evrov 
razlike preveč drastične, celo »protidržav-
ne ukrepe in coklo razvoja države«, so 
v SDS prepričani, da je bolj škodljiva za 
državo nova preložitev odločanja. Tako 
Andrej Vizjak meni, da je fi skalno pravilo 
v ustavi potrebno zato, ker se ga drugače 
ne spoštuje, pa »čeprav gre za preprosto 
zdravo kmečko pamet, ki je splošno uve-
ljavljena«. Ob tem je še spomnil, da je be-
sedilo na ustavni komisiji že dobilo veli-
ko večino, uveljavitev fi skalnega pravila z 
letom 2015 pa bi bila po njegovem realna, 
saj je v besedilo vgrajena varovalka, ki jo 
lahko pomenijo izjemne okoliščine.

NA KRATKO

Razpis bodo ponovili
DOBJE – Občina je pred začetkom šolskega leta 2012/13 

izvedla razpis zbiranja ponudb za prevoze šoloobveznih 
otrok. Ker je izbrala ponudnika, ki je bil od neizbranega 
kandidata dražji za dobrih 17 odstotkov, je svet za preven-
tivo in varnost v cestnem prometu na svoji zadnji seji pre-
dlagal ponovitev razpisa ter izpostavil potrebo po nakupu 
novega šolskega kombija za prevoze otrok v šolo Dobje.

Župan Občine Dobje Franc Leskošek je pojasnil, da so se za 
dražjega izvajalca, podjetje Izletnik, odločili, ker ta sočasno 
omogoča tudi prevoze dijakov, ki se iz Dobja vozijo v Celje. 
»Izletnik nam je ob odpiranju ponudb sporočil, da bi bilo v 
primeru, da bi izbrali drugega ponudnika, vprašljivo izvajanje 
prevozov dijakov. Na odločitev se je drugi ponudnik prito-
žil, zato smo na občinskem svetu sprejeli sklep o ponovitvi 
javnega razpisa z novim šolskim letom.« Že zdaj v Dobju z 
minibusom opravljajo večji del prevozov šolarjev. Ker je vozilo 
že staro, so z njim povezani visoki stroški vzdrževanja. Zato 
bodo občinski svetniki v skladu s fi nančnimi možnostmi ob-
čine odločali o morebitnem nakupu novejšega vozila.

TV

Podjetno za šolski 
sklad

RADEČE – Osnovna šola Marjana Nemca je sredi aprila 
v športni dvorani organizirala dobrodelni koncert, s kate-
rim se je končalo zbiranje sredstev za šolski sklad. Denar 
bodo namenili učencem za plačilo šolske prehrane ali 
enakovredno udeležbo pri nadstandardnih programih.

Na dogodku, ki so ga naslovili V srcu povezani, so se šte-
vilnim nastopajočim iz domačega kraja pridružili tudi znani 
slovenski glasbeniki. Denar za šolski sklad so v šoli zbirali 
s prodajo vstopnic, s prispevki sponzorjev in donatorjev ter 
z avkcijo slik radeških osnovnošolcev. Dražbo so izvedli 
teden pred koncertom. Z istim naslovom so marca in aprila 
izvedli še nagradni literarni natečaj, katerega glavne teme so 
bile dobrodelnost, solidarnost in pomoč bližjemu. Z vsemi 
akcijami skupaj so na OŠ Radeče zbrali 4.284 evrov.

TV

Razširjen Teden 
vseživljenjskega učenja

ŠENTJUR – Ljudska univerza Šentjur že vrsto let sodeluje 
z Andragoškim centrom Slovenije kot območni koordina-
tor programa Tedna vseživljenjskega učenja. Medtem ko 
omenjeni program v večini občin po Sloveniji poteka od 13. 
do 19. maja, so ga v šentjurski občini razširili na kar dva 
meseca, in sicer med 1. majem in 30. junijem.

V tem času se bo zvrstilo več kot 70 dogodkov, ki spodbu-
jajo pozitiven odnos do vseh oblik formalnega, neformalnega 
in priložnostnega učenja, še zlasti pa za preseganje stereo-
tipnih predstav o tem, kaj učenje je in čemu je namenjeno. 
LU Šentjur je sicer za sistematično skrb za kakovost storitev 
v izobraževanju odraslih nedavno prejela zeleni znak POKI, 
ki ga podeljuje Andragoški center Slovenije.

TV

Priznanje tudi za 
domačine

SOLČAVA – Solčavsko je bilo prejemnik priznanja Eden 
– Evropska destinacija odličnosti v letu 20009.

S tem se je sicer odprlo nekaj dodatnih možnosti za pro-
mocijo, vendar, kot ugotavlja direktor Centra Rinka Marko 
Slapnik, doslej večjih promocijskih učinkov iz tega naslova 
ni bilo. Ob tem je prepričan, da gre pri dogajanju v turizmu 
za tek na dolge proge. Je pa Solčavsko pobudnik za oblikova-
nje evropske mreže Eden destinacij, ki so jo ustanovili lani. 
Kot je napovedal Slapnik, pričakujejo, da se bodo aktivnosti 
mreže in članstva izraziteje odrazile v prihodnjih letih. Kot 
je še dodal, je največji učinek priznanja Evropske komisije v 
tem, da so ljudje tudi v domačih logih začeli drugače gledati 
na turistična prizadevanja na Solčavskem.

US

Borovšakovi zlata 
plaketa

MOZIRJE – Na slovesnosti ob dnevu upora proti okupa-
torju so predstavniki Zveze združenj borcev za vrednote 
NOB Slovenije Stanislavi Borovšak podelili zlato plaketo 
zveze.

Borovšakova si je priznanje zaslužila za predano, uspe-
šno in aktivno utrjevanje zgodovinske resnice, vrednot in 
dosežkov NOB slovenskega naroda, za spoštovanje žrtev in 
ohranjanje kulturne dediščine ter za vključevanje mladih 
rodov v uresničevanje programskih nalog zveze.

US
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je vodilno slovensko podjetje v razvoju in proizvodnji
toplotnih črpalk in hladilnih naprav.

Zaradi povečanja dejavnosti objavljamo naslednja

prosta delovna mesta:

I.	 RAZVOJNI INŽENIR – KONSTRUKTER
Zahtevana znanja:
- VI. ali VII. stopnjo strokovne izobrazbe s področja strojništva 

– konstruiranja: dipl. inž. str. / uni. dipl. inž. str.
- večletne izkušnje s področja konstruiranja naprav
- dobro poznavanje računalniških orodij Microsoft Office, So-

lidWorks, AutoCAD
- dobro znanje angleškega jezika (razumevanje, govorjenje, 

pisanje), zaželeno znanje nemškega jezika
- želeno osnovno poznavanje toplotnih črpalk in hladilnih 

naprav oz. sistemov
- želeno znanje termodinamike
- sposobnost timskega dela
naloge in odgovornosti:
- razvoj konstrukcije novih generacij toplotnih črpalk in hla-

dilnih naprav
- izdelava novih različic že obstoječih izdelkov
- sodelovanje pri razvoju novih generacij izdelkov od koncepta 

do vpeljave v proizvodnjo
- sodelovanje z dobavitelji in kupci pri razvoju novih rešitev
- izdelava tehnične dokumentacije izdelkov

II.	MONTER – SERVISER OGREVALNIH,
	 HLADILNIH IN KLIMATSKIH NAPRAV
Zahtevana znanja:
- IV. ali V. stopnjo strokovne izobrazbe – smer elektrikar ali 

inštalater hladilnih in ogrevalnih naprav
- 5-letne izkušnje na tem področju
- zaželeno znanje nemškega jezika, izjemoma angleškega
- vozniški izpit B-kategorije
- poznavanje dela v računalniškem okolju
- sposobnost timskega dela
- sposobnost dela z ljudmi
naloge in odgovornosti:
- izvajanje in montaža zagonov, testiranja in servisnih posegov 

ogrevalnih, hladilnih in klimatskih naprav
- vodenje skupine na področju montaž in servisiranja toplotnih 

črpalk in hladilnih naprav
- delo se opravlja pretežno na terenu v Sloveniji
nudimo: zaposlitev za nedoločen čas v mladem in ambicio-
znem kolektivu na zelo perspektivnem področju obnovljivih 
virov energije. Omogočeno je delo v podjetju, ki ima 30-odsto-
tno letno rast, izvozno usmerjeno strategijo z lastno razvojno 
ekipo in sodobnim laboratorijem. Prav tako pa nudimo tudi 
permanentno izobraževanje tako doma kot v tujini ter lepe 
osebne dohodke s stimulativnimi dodatki.
Pisne prošnje z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite do
20. 5. 2013 na naslov:
Termo-tehnika, d. o. o., Orla vas 27a, 3314 Braslovče ali na elektron-
ski naslov: alenka.kucer@kronoterm.com. Za dodatne informaci-
je pokličite na telefonsko številko: 03 703 16 20 ali 041 605 951.

Konec 
Heledi’sa

Potem ko smo v minulih 
dneh napovedovali, da naj 
bi nekdanji direktor celj-
skega podjetja Heledi’s Mi-
ran Farčnik odkupil podje-
tje in v ponedeljek zagnal 
proizvodnjo, so očitno do-
govori padli v vodo.

Kot je povedal Farčnik, je 
potem, ko je ustanovil po-
sebno komisijo, ki bi pregle-
dala, katera orodja so sploh 
še ostala v podjetju, lastnik 
Edvard Flis praktično pre-
kinil dogovore o prodaji in 
se niti ne oglaša na telefon. 
Tako je Farčnik tudi nekda-
njim zaposlenim, večina je 
na čakanju, z obžalovanjem 
moral povedati, da očitno z 
nakupom in zagonom pro-
izvodnje v Heledi’su ne bo 
nič. Tako Farčnik jasno krivi 
Flisa za nastali položaj, saj 
lastnik ni držal besede. Kot 
kaže, bo podjetje Heledi’s 
v prihodnjih dneh tako ali 
drugače ugasnilo.

US

Konec tedna, v soboto 
popoldne in nedeljo, bo 
celjsko sejmišče v zname-
nju lepote, saj bodo v Celju 
pripravili sejma za lepoto las 
Frizerstvo in za lepoto tele-
sa Kozmetika. Sejma so letos 
namesto februarja pripravili 
maja. Kot novost še navajajo, 
da bodo več poudarka name-
nili stroki.

Četrta ponovitev strokov-
nih sejmov, ki sta namenjena 
vsem, ki se profesionalno in 

Za stroko in ljubitelje lepote
Tokrat na programu frizure in kozmetika

ljubiteljsko ukvarjajo z nego 
telesa in las, in tudi tistim po-
sameznikom, ki se zavedajo 
pomena skrbi za svoje telo 
za splošno dobro počutje in 
bivanje, prinaša ponudbo 56 
neposredno prisotnih podjetij 
iz Slovenije in tujine oziroma 
skupaj z zastopanimi skoraj 
150 ponudnikov najboljših 
frizerskih in kozmetičnih 
blagovnih znamk iz 11 držav. 
Sejma prinašata številne novo-
sti v ponudbi frizerske in koz-

metične dejavnosti ter modne 
trende, ki jih bodo predstavili 
domači in tuji mojstri svojega 
poklica.

Tudi pri povabilu svetovnih 
zvezdnikov te dejavnosti so se 
skušali maksimalno približati 
nasvetom in priporočilom stro-
kovne javnosti. Sejem Frizer-
stvo bo gostil uglednega frizer-
skega mojstra svetovnih odrov, 
ambasadorja L'Oreal Professi-
onnel Guya Kremerja. Na sej-
mu Kozmetika pa bo večkratno 

nagrajena vrhunska umetnica 
ličenja in mednarodna sodni-
ca ličenja Inna V. Mushinskaia 
premierno predstavila tehnike 
ličenja s svinčnikom in z akva-
relom za poroko in fotografijo. 
»Verjamemo, da bo domača 

Odpiralni čas sejmov bo v 
soboto med 12. in 19. uro, v 
nedeljo pa od 10. do 18. ure. 
Cena dnevne vstopnice bo 
10 evrov.

SPODBUDNA ZGODBA

»Slovenci prevečkrat menimo, da znamo poprijeti za vse. Arhitekti in 
gradbeniki morda res znajo z oblikami, kar pa še ne pomeni, da znajo 
tudi z rastlinami,« poudarja mlad vrtnar in podjetnik Modest Motaln.

Modest Motaln pravi, da vrtnarjem v času krize ni prav nič z rožicami postlano. 
»Vsak se bori po svoje. Eni se borijo z dampinškimi cenami, drugi s poceni sadil-
nim materialom, tretji se borimo s kakovostjo, na račun katere lahko ohranjamo 
cene. Če človek naroči storitev in jo podjetnik dobro opravi, se mi namreč zdi po-
membno, da je za to delo tudi dobro plačan.«

S kakovostjo v boj za posel
Podjetje Moji pogledi daje svojevrsten podpis zelenicam in gredicam

Ko je večina sošolcev ob 
koncu vrtnarske šole še raz-
mišljala o tem, kaj bi počela 
v življenju, je Modest Motaln 
svojo podjetniško pot prepo-
znal v načrtovanju in zasa-
ditvah zelenih površin. Da 
iz tega dijaka nekoč še nekaj 
bo, so dokazovala prva mesta 
na mednarodnih vrtnarskih 
tekmovanjih, poleg zaupa-
nja profesorjev pa mu je po-
membno spodbudo vlilo prvo 
naročilo za urejanje vrta, ki 
ga je nanj v pismu naslovila 
stranka z drugega konca Slo-
venije.

Pri svojih vrtnarskih zami-
slih 24-letni Modest Motaln  iz 
Šmartnega na Pohorju prisega 
na sadike trajnic, vzgojenih v 
Sloveniji. Res je, da ob zasadi-
tvi v naročnikovem vrtu ome-
njene rastline niti približno ne 
spominjajo na tiste z Nizozem-
ske, ki so bujne, kot bi bile na 
steroidih, a so po zaslugi rasti 
v navadni vrtni prsti odporne 
na tukajšnje vremenske raz-
mere. Po drevnini se mora 
mladi vrtnar ozreti čez mejo. 
Kljub temu, da je za vzgojo do-
ločenih drevesnih vrst pri nas 
ogromno potenciala, lastniki 
domačih vrtnarij po njegovih 
besedah v tem ne vidijo raču-
nice.

Za plevel poskrbijo 
sami
Na podjetje Moji pogledi se 

z naročili obračajo posame-
zniki, pomemben delež posla 
predstavljajo tudi javne usta-
nove. Vedno več povpraševa-
nja je za izris načrtov, manjši 
porast naročil je za zasaditve, 
kriza pa je najbolj udarila po 
vzdrževanju, saj mnogi posa-
mezniki košnjo, obrezovanje 
in puljenje plevela v želji po 
prihranku vzamejo v svoje 
roke. Da kriza od ponudnikov 
storitev zahteva vse več pri-

lagajanja, potrjuje tudi to, da 
stranke izrisane načrte zasa-
ditev v času suhih krav izvaja-
jo postopoma, nekatere pa se, 
zahvaljujoč ideji na papirju, 
izvedbe lotijo kar same.

Storitev, ki se sliši nekoliko 
eksotično, čeprav gre pri njej, 
kot razlaga podjetnik, za vra-
čanje h koreninam, je rekon-
strukcija parkovnih površin, 
nasadov ob gradovih in cer-
kvah ali drevoredov. »Objekti 
kulturne dediščine, gradovi, 
parki, cerkve zaslužijo svojo 
pozornost, pri tem pa je treba 
upoštevati njihovo obdobje 

nastanka. Po vojni so v njiho-
vo okolico prevečkrat vnašali 
eksotične rastline, ki tja niso 
spadale. Občine ali krajevne 
skupnosti, v katerih stoji tak 
objekt, se zdaj name pogosto 
obrnejo za kakšen nasvet, 
vprašanja name naslovijo tudi 
sodelavci zavoda za varstvo 
kulturne dediščine.«

Potrošniki so za 
uporaben okras
Pri urejanju okolice doma, 

podjetja ali javne ustanove si 
naročniki v zadnjih letih želijo 
zasaditev, ki služi okrasu in je 

hkrati uporabna. Ker je Mo-
dest Motaln dober poznavalec 
zelišč, jih z veseljem vključuje 
v svoje stvaritve. Čeprav bi si 
ob večjih projektih želel do-
daten par pridnih rok, zaradi 
sezonske narave dela trenutno 
ne razmišlja o novih zaposli-
tvah. Od aprila do oktobra, ko 
je za storitve njegovega podje-
tja največ zanimanja, mu na 
pomoč priskočijo študentje 
ali sodelavci s podjemnimi 
pogodbami. Pri večjih pro-
jektih pa se povezuje s kole-
gi, izkušenimi na področju 
načrtovanja zasaditev, ki nje-
gove predloge pretehtajo še s 
svojega vidika. Konkurence se 
ne boji, saj je prepričan, da je 
dela dovolj za vse.

Zvestoba je zakon
Kadar ni na terenu, se loti 

pisanja strokovnih prispev-
kov. Zadnji dve leti se vse bolj 
uveljavlja tudi kot mentor, 
predavatelj in svetovalec, ki 
ga k sodelovanju vabijo šole, 
turistična, zeliščarska in dru-
ga društva ter javna podjetja, 
ki skrbijo za vzdrževanje ze-
lenih površin. V učenju dru-
gih vidi svoj doprinos k dvigu 
ravni bivalne kulture in na-
sploh kulture med ljudmi, po 
drugi strani pa z omenjenimi 
aktivnostmi poskrbi za pro-
mocijo svojega podjetja.

»Vsi si želimo novih strank, 
vendar je po mojem mnenju 
najboljša stranka stara stran-
ka, ki pozna tvoje delo. Če je 
s tabo zadovoljna, bo to pove-
dala še svojim petim prijate-
ljem,« pravi sogovornik ki se 
bo v naslednjih dneh posvetil 
urejanju okolice hostla v obči-
ni Makole. Na površini, veliki 
8 tisoč kvadratnih metrov, bo 
dobrodošlico gostom zaželelo 
okoli 4 tisoč trajnic.

TINA VENGUST
Foto: GrupA

strokovna javnost izkoristila 
priložnost, ki se jim le redko 
ponudi na domačih tleh in 
si ogledala nastopa dveh pri-
znanih strokovnjakov,« meni 
izvršna direktorica Breda Ob-
rez Preskar.

Poudarek letošnjega sejem-
skega dogajanje bo na demon-
stracijah v živo na razstavnih 
prostorih. Sejem Frizerstvo 
prinaša vse najpomembnejše 
ekskluzivne blagovne znam-
ke, tudi nekaj takih, ki bodo 
na sejmu predstavljene prvič. 
Tudi na sejmu Kozmetika si 
bo med drugim mogoče ogle-
dati predstavitev najboljših 
svetovnih blagovnih znamk. 
Razstavljavci bodo predstavili 
trende v kozmetiki in wellnes-
su ter posredovali strokovne 
nasvete o negi telesa. V Celju 
bo tudi 10. jubilejno tekmova-
nje oblikovanja nohtov – Nohti 
v znamenju cvetnih vil.

US
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»Kaj takšnega pa še ne, kako je sploh možna tako velikanska toča,« so se spogle-
dovali mlajši, nekoliko starejši pa obudili spomin na dogajanje v začetku šestdese-
tih, ko naj bi v teh krajih napadlo 20 centimetrov toče.Uničujoča 

jajca z 
neba
Sobotna toča uničevala strehe, avtomo-
bile in povrtnine

Sobota je v mnogih krajih 
v Zgornji Savinjski dolini 
minevala kot vsak popra-
znični dan – nekaj dela na 
vrtu, pranje avtomobilov, 
pospravljanje okrog hiš. Na 
Rečici ob Savinji so se lju-
dje zbirali na pokopališču, 
na parkirišču je bilo mnogo 
avtomobilov z nemško re-
gistracijo, saj je bil za po-
poldne napovedan pogreb. 
Na Brdcah v Mozirju so se 
stanovalci pripravljali na 
pravcat blokovski piknik. 
Spet drugje so se zbirali na 
poroki …

V zgodnjih popoldanskih 
urah so se čez nebo začeli 
valiti črni oblaki, nekaj mi-
nut pred četrto popoldne 
pa je v trenutku zabobnelo. 
Nekaj kapljic dežja, vmes 
pa grozljiva, tudi kot jajce 
debela toča. Utrip se je v tre-

nutku spremenil – pri vseh 
hišah je bilo mogoče sliša-
ti prižiganje avtomobilov, 
ljudje pa so iskali odeje, da 
bi zaščitili avtomobile. Cve-
točemu sadnemu drevju, 
ki v teh dneh dobiva prve 
zasnove sadežev, ter prvim 
poganjkom povrtnin na vr-
tovih in njivah ni bilo reši-
tve. Z neba je namreč padala 
toča, ki je seveda ni mogoče 
ustaviti. Po nekaj minutah 
so za neurjem ostale vdol-
bine na avtomobilih, poče-
ne šipe, preluknjane strehe, 
tudi kakšna buška na glavi.

Od plazu do 
zaprtega predora
Kaj kmalu se je razvede-

lo, da so bili poleg krajev v 
Zgornji Savinjski prizadeti 
tudi kraji v Šaleški in Savinj-
ski dolini. Ponekod debelej-

ša toča, od velikosti češnje 
in oreha do jajca, ponekod 
manjša, ponekod več, dru-
god manj … Kdo bi štel!

V občini Ljubno je zaradi 
močnega neurja meteorna 
voda zalila kletne prostore 
stanovanjske hiše v Okonini. 
Na območju občine Rečica 
ob Savinji je toča poškodo-
vala strehe nekaj objektov, 
ki so jih prekrivali z zaščitni-
mi folijami. Podobno so se s 
posledicami toče borili tudi 

v Šmartnem ob Paki, kjer 
sta poškodovani dve strehi. 
Gasilci so pregledali streho 
stanovanjskega objekta in 
ugotovili, da posredovanje 
zaradi slabega stanja stre-
he ni mogoče, zato so pod 
streho podstavili posode za 
lovljenje vode. Posredovali 
so tudi gasilci v Paški vasi. 
Hudo je bilo tudi v Šoštanju, 
kjer se je na Primorski cesti 
sprožil zemeljski plaz. Ga-
silci PGD Lokovica so nudi-

Nič kaj dobro je ni odnesla tudi streha mozirskega vrtca, ki so jo vestni gasilci prav tako prekrili in zavarovali 
notranjost objekta pred močnim nočnim deževjem, ki je »splaknilo« bele dokaze toče. (Foto: TIMON PT)

li pomoč v domačem kraju, 
kjer so s plastično folijo pre-
krili strehe treh stanovanj-
skih objektov.

V večernih urah, malo po 
21. uri, je neurje zajelo tudi 
Spodnjo Savinjsko dolino. 
V Braslovčah je strela uda-
rila v stanovanjsko hišo, po 
občini Žalec je klestila toča. 
Na Vranskem so se zaradi 
toče v predoru Ločica usta-
vila vozila, posledično je 
bil predor zaradi varnosti 

za kratek čas zaprt v obe 
smeri. Delavci Darsa so za-
radi močnega nanosa toče 
na cestišče dvakrat plužili 
avtocesto Vransko–Trojane v 
obe smeri. Ponovno je neur-
je s točo isto območje zajelo 
okrog 22. ure, ko so zaradi 
zaustavljenih vozil in zaradi 
varnosti znova zaprli predor 
Ločica v smeri Trojane–Vran-
sko, delavci Darsa pa so av-
tocesto plužili v smeri proti 
Šentrupertu.

Kljub neurju 
poklon Florjanu

Mozirski in velenjski gasilci na delu pred Osnovno šolo Mozirje. »Kljub temu, da je bila streha dvojno krita, 
je voda zalila več učilnic. Posledice bodo zagotovo hude,« je omenil poveljnik štaba CZ Jože Zlatinšek, ki 
je posebej izpostavil požrtvovalnost mozirskih gasilcev.

Zaenkrat o največji škodi 
poročajo iz Mozirja, kjer je 
bilo poškodovanih izjemno 
veliko avtomobilov, poleg 
tega neurje ni prizaneslo 
streham na približno 50 
objektih.

Že v soboto je bil aktiviran 
štab Civilne zaščite občine 
Mozirje, na terenu pa je bilo 
63 gasilcev PGD Mozirje. Ti 
so prekrivali poškodovane 
strehe s pomočjo plastične 
folije, ki so jo dobavili iz 
regijskega logističnega cen-
tra celjske izpostave uprave 
za zaščito in reševanje. Pri 
tem so jim z avtolestvijo 
pomagali gasilci iz Velenja. 
V nedeljo, ki je bila sicer 
namenjena sv. Florjanu, 
zavetniku gasilcev, so se v 
Mozirju po maši in krajši 
slovesnosti s predajo opre-
me lotili pokrivanja dobese-
dno prerešetane strehe na 
mozirski osnovni šoli.

Župan Mozirja Ivan Su-
hoveršnik, ki je pohvalil 
delo gasilcev, je bil med ti-
stimi domačini, ki so z gro-
zo preštevali vdolbine na 
svojih avtomobilih. Prijeten 
družinski izlet je povsem 
uničil pogled na poškodo-
van avto … »Zadnje čase 
se nas v Mozirju res drži 
smola. Prizadeli so nas 
katastrofalna novembrska 
poplava in z njo povezani 
zemeljski plazovi, obilna 

snežna odeja, ki je zahte-
vala posredovanje gasilskih 
enot, zdaj pa še to neurje s 
točo. Občinski objekti so za-
varovani, poleg šolske sta bili 
poškodovani tudi strehi na 
vrtcu in Podružnični osnov-
ni šoli Lepa Njiva. Bojim se, 
da občani nimajo posebej 
zavarovanih objektov in da 
bodo škodo precej občutili. 
Verjetno bomo v prihodnjih 
dneh znova popisovali škodo 
in občani bodo znova priča-
kovali kakšno povrnitev … 
Naše izkušnje iz poplav in 
drugih naravnih nesreč ka-

žejo, da občani nič ne dobi-
jo, in zaradi tega je občina 
večkrat na udaru,« je neko-
liko grenko zaključil Suho-
veršnik.

URŠKA SELIŠNIK

Kot opažajo specialisti pri Kmetijsko-
gozdarskem zavodu Celje, je v kmetij-
stvu največjo škodo utrpel hmelj, kjer je 
toča odbila vrhove. Poškodovana so tudi 
žita in trave, vendar verjetno hujših 
posledic ne bo. Kar nekaj škode je tudi 
na deteljah in lucerni, zelo poškodova-
na in stolčena je tudi različna zelenja-
va. Za zelje lahko pričakujejo, da se bo 
obraslo. Kot svetuje specialist Igor Šker-
bot, naj kmetovalci počakajo, da vidijo 
celotno škodo, za obnovo vegetativnega 
sistema pa naj uporabijo kakšna proti-
stresna gnojila iz morskih alg ali ami-
nokislin.

Cenilci škode na premo-
ženju so še na delu, saj lju-
dje še obveščajo zastopni-
ke o posameznih škodnih 
primerih. Zavarovalnice 
bodo škodo na avtomobi-
lih ocenjevale oziroma po-
vrnile v primeru, če imate 
avto kasko zavarovan.
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na kratko

Pikl končal kariero
LJUBNO – Pred dnevi je bogato športno pot končal smu-

čarski skakalec Primož Pikl.
31-letni Pikl je bil dolga leta član slovenske reprezentan-

ce, med drugim je bil tudi udeleženec zimskih olimpijskih 
iger v Vancouvru. Pikl bo v prihodnje enemu od nemških 
trgovskih koncernov pomagal pri razvoju in preskusu novih 
skakalnih smuči za ženske in kombinatorce. Te smuči naj 
bi uporabili že v naslednji sezoni svetovnega pokala smu-
čarskih skokov.

US

Z belo palico
VELENJE – V okviru meseca krajinske arhitekture so 

arhitektke Andreja Zapušek Černe, Andreja Albreht in 
Saša Piano pripravile delavnico Sprehod po Cankarjevi 
z belo palico.

Na delavnici so se občani lahko prepričali, kako se slepi 
in slabovidni vsak dan soočajo s problematiko dostopnosti 
prostora za vse uporabnike. Po Cankarjevi ulici se je z belo 
palico sprehodil tudi velenjski župan Bojan Kontič. Z udele-
ženci delavnice se je župan pogovoril predvsem o tem, kaj 
bi v Velenju za kakovostnejše življenje ljudi s posebnimi 
potrebami še lahko naredili. Delavnice se je poleg občank in 
občanov ter strokovnjakov za urejanje okolja udeležilo več 
predstavnikov Medobčinskega društva slepih in slabovidnih 
Celje, ki deluje tudi na območju velenjske občine. Povedali 
so, da so bivalni pogoji v Velenju za slepe in slabovidne zelo 
dobri in da so z razmerami zadovoljni.

US

Sedmo krožišče
ROGAŠKA SLATINA – Pred nekaj dnevi so na glavni 

cesti proti Celju odprli novo krožišče na Tekačevem.
To je že sedmo v tej občini, prvo na Zdraviliškem trgu 

so zgradili še v času, ko je bila Rogaška Slatina vključena 
v veliko skupno šmarsko občino. Z njimi v izrazito turi-
stičnem mestu odpravljajo nevarne prometne točke. Tako 
je tudi na Tekačevem, kjer so med drugim poskrbeli za 
hodnik za pešce, kolesarsko stezo ter javno razsvetljavo. 
Na krožišču na Tekačevem so predvčerajšnjim začeli po-
stavljati še skulpturo s steklenico, ki simbolizira mesto 
steklarstva in mineralne vode. Vrednost projekta je okoli 
pol milijona evrov.

BJ

konjičani radi 
sodelujejo

SLOVENSKE KONJICE – Konjiška občina in hrvaška 
Občina Gornja Stubica, ki sodelujeta že dvanajst let, 
sta sklenili še uradni sporazum o prijateljstvu. Gornja 
Stubica je občina v Hrvaškem Zagorju, v bližini Zagreba, 
ki je najbolj znana po voditelju kmečkih uporov Matiji 
Gubcu.

V Konjicah poudarjajo, da predstavlja uradni sporazum 
med občinama poleg krepitve prijateljskih odnosov željo 
po medsebojni podpori pri koriščenju razvojnih možnosti. 
Podpisala sta ga konjiški župan Miran Gorinšek ter načel-
nik stubiške občine Željko Lisak, Hrvati so konjiški občini 
za dolgoletno sodelovanje prav tako podelili priznanje. Za 
dolgoletno sodelovanje je prejel zahvalo stubiške občine 
častni predsednik Turističnega društva Slovenske Konjice 
Jože Fideršek. Konjičani s hrvaškimi občinami nasploh do-
bro sodelujejo, čeprav z njimi uradnega partnerstva niso 
sklenili.

BJ

tržnica v znamenju 
Šeščanov

PREBOLD – Turistično društvo vsako prvo in tretje so-
boto v mescu pred Režajevo domačijo pripravi kmečko 
tržnico, na kateri se enkrat mesečno predstavi eden izmed 
preboldskih krajevnih odborov.

V soboto so za kratek kulturni program poskrbeli člani 
Kulturno-posvetnega društva Šešče. Nastopila sta mešani 
pevski zbor in vokalna skupina Prijatelji 6 iz Šešč, članice 
sekcije ročnih del pa so prikazale klekljanje in razstavile 
dela. Obiskovalci, ki jih je vedno več, so se lahko okrepčali z 
dobrotami, ki so jih pripravili domačini iz Šešč. Na stojnicah 
pa je 11 občanov prodajalo domače izdelke, kot so suhome-
stnati proizvodi, moka, kruh in vrtnine.

ŠO

Stanislav Kajba je zdaj opravljal delo poslovnega in strokovnega direktorja hkrati, 
zato je imel ob sebi nekaj pomočnikov ekonomske stroke, predvsem v poslovnem 
delu vodenja. Na vprašanje članov sveta zavoda Alenki Obrul, ali bi njeno imeno-
vanje pomenilo, da bi kdo od dosedanjih pomočnikov ostal brez službe, je odgovo-
rila: »Oni delajo dobro. Zakaj bi se to zgodilo? Lahko pa se z dodatnim znanjem, 
ki bi ga prinesla, vse to le še nadgradi.«

CELJE – Svet Javnega zavoda Zdra-
vstveni dom Celje je v torek pozno 
popoldne za novo poslovno direkto-
rico zdravstvenega doma imenoval 
mag. Alenko Obrul, univ. dipl. ekon. 
Obrulova s tem še ni čisto zasidrana 
na direktorskem stolčku, saj jo mora-
jo zdaj še potrditi celjski mestni sve-
tniki. Trenutno je v občinski upravi 
Občine Štore odgovorna za investicije 
in javna naročila.

Njeno imenovanje za poslovno direk-
torico je nekatere v zdravstvenem domu 
tudi razburilo, saj menijo, da gre za poli-

obrulova kmalu nova 
direktorica ZD Celje
Nekateri vidijo v tem tudi politično kadrovanje

Obrulova je v preteklosti delala v 
Študentski organizaciji v Mariboru, v 
turizmu in v banki, vendar v tem – kot 

je v svoji predstavitvi dejala članom 
sveta zavoda – ne vidi nič slabega, saj 
funkcija poslovne direktorice po nje-
nem ni poseganje v stroko. »Gre za 
sinergijsko sodelovanje s strokovnim 
direktorjem,« je še poudarila v svoji 
predstavitvi. Med svojimi nalogami 
vidi predvsem nadgradnjo finančne-
ga načrta zdravstvenega doma in tudi 
delo pri preventivi, osveščanju ljudi 
ter sodelovanju z lokalno skupnostjo, 
dosedanje delo zdravstvenega doma 
pa je ocenila za dobro.

Poleg Obrulove sta za direktorico 
ZD Celje kandidirali tudi pomočnica 
direktorja Zdravstvenega doma Ce-
lje za nemedicinske zadeve Anica 
Užmah in pravnica na ljubljanski 
pravni fakulteti Larisa Dražumerič 
Istenič.

Prim. mag. Stanislav Kajba, dr. 
med., je celjski zdravstveni dom vo-
dil zadnjih 8 let. Kot sam ocenjuje, je 
delal uspešno ob pomoči svojih sode-
lavcev, med njegovimi nerealiziranimi 
cilji pa sta, kot pravi, ostali ureditvi 
ustreznih prostorov za fizioterapijo 
in garažnih prostorov za službena 
vozila.

SIMONA ŠOLINIČ, foto: GrupA

Alenka Obrul na govorice o političnem kadro-
vanju ne da kaj veliko, saj pravi, da verjame v 
profesionalno delo. Za Novi tednik je na kratko 
odgovorila: »Delam na občinski upravi Obči-
ne Štore, vendar nisem aktivno vključena v 
nobeno stranko.«

Svet JZ Zdravstveni dom Celje je v 
torek sprejel tudi sklep za zaposlitev 
novega sodelavca pripravnika za dolo-
čen čas, doktorja dentalne medicine, 
na delovnem mestu zobozdravnika.

Florjanova maša letos 
na Gomilskem

BRASLOVČE – V občini deluje sedem gasilskih društev, 
povezanih v Gasilsko poveljstvo Braslovče. Na Florjanovo 
nedeljo vsako leto eno izmed njih pripravi slovesnost v 
čast zavetniku sv. Florjanu.

Letos je Florjanovo mašo pripravilo Prostovoljno gasilsko 
društvo Gomilsko. Kljub slabemu vremenu se je je udeleži-
lo 94 gasilcev iz vseh sedmih občinskih gasilskih društev. 
Kot je pojasnil predsednik društva Franci Skok, so se s 
tem začele priprave na slovesnost ob 110-letnici obstoja 
in delovanja Prostovoljnega gasilskega društva Gomilsko. 
Osrednja svečanost bo v septembru v okviru praznovanja 
dneva gasilcev Gasilske zveze Žalec in občinskega praznika 
Braslovč.

ŠO

Pogodbena pošta z 
zamikom

TABOR – Kot smo pred časom že poročali v Novem te-
dniku, naj bi Pošta Slovenije taborsko poslovalnico s 1. 
junijem preoblikovala v pogodbeno. Izvajanje poštnih 
storitev bo s tem prešlo pod okrilje občine.

Ker bodo poštne storitve izvajale že zaposlene delavke 
na občini, se morajo pred začetkom dela udeležiti tečaja 
in opraviti izpit. Zaradi slabih izkušenj iz nekaterih drugih 
slovenskih krajev, ko delavke niso opravile izpita v prvem 
poizkusu, so se na Pošti Slovenije odločili, da bodo delovanje 
pogodbenih pošte, ki bi to postale s 1. junijem, zamaknili 
za kakšen mesec.

ŠO

V obsotelje 
brez čakanja

Po dolgoletnih pričakovanjih bo, kot vse kaže, pri-
šlo do gradnje nadvoza na Grobelnem, ki bo odpravil 
najhujšo prometno oviro na glavni cesti v Obsotelje. 
Republiška direkcija za ceste je namreč objavila razpis 
za izvajalca.

Če bo v teh negotovih časih vse po sreči, naj bi bil nadvoz 
končan do konca avgusta leta 2015. Za potnike iz Obsotelja 
proti Celju ter v nasprotni smeri bo to zelo pomembna 
pridobitev, z njo bodo odpravili čakanje pred dvema žele-
zniškima prehodoma, saj sta skozi Grobelno speljani kar 
dve železniški progi. Ti povezujeta Ljubljano in Maribor 
ter Celje in Obsotelje.

Rok za oddajo ponudb za izvajalca za gradnjo nadvoza 
je 4. junij. V primeru, če ne bo posebnih zapletov, naj bi iz-
brani izvajalec začel izvajati naložbe takoj po uvedbi v delo. 
Petnajst milijonov evrov vredno naložbo bodo financirali s 
pomočjo denarja iz Evropskega sklada za regionalni razvoj. 
Nadvoz bo na meji med šmarsko in šentjursko občino.

BRANE JERANKO

tično kadrovanje. Iz sveta zavoda so zato 
včeraj nepreklicno odstopili trije člani 
Srečko Brodar, Anita Jagrič Friškovec ter 
Marina Senčar. V zdravstvenem domu in 
v medijih je celo zaokrožilo anonimno 
pismo, v katerem je zapisano, da se je 
že v dneh pred glasovanjem vedelo, kdo 
bo nova poslovna direktorica. Tudi na 
svetu zavoda se je videlo, da nekateri ne 
odobravajo tega, da Obrulova izkušenj z 
delom v zdravstvu nima.
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Kvalitetno ponudbo na tržnici zagovarja tudi Gregor Vovk 
Petrovski, direktor novo ustanovljenega podjetja Zeleno zlato: 
»Mislim, da bi morala biti ponudba okrepčevalnice na žalski 
tržnici posebna in lokalno obarvana. Namesto čajev znanih 
blagovnih znamk bi stregli domače čaje. Gostom bi namesto 
kokakole ponudili domač jabolčni sok, tuja piva pa bi zame-
njalo savinjsko pivo Kukec. Ponujali bi domače žganice in 
likerje ter vina savinjskih vinogradnikov. Seveda se kavi ne 
bo dalo izogniti.«

Kdaj na kavo na 
žalsko tržnico?
Za najem poslovnega prostora, v katerem bi uredili okrep-
čevalnico, ni zanimanja

Po napovedih naj bi okrepčevalnica na žalski tržnici zaživela še pred poletjem. Občina bo v ta namen 
postavila in uredila sodoben zabojnik. A potencialnega najemnika za zdaj še ni. Na konec aprila končan 
razpis se namreč ni prijavil nihče.

ŽALEC – V začetku maja bosta minili dve leti, odkar je v 
uničujočem požaru do tal pogorela žalska tržnica. Občina 
se je v tistem času aktivno vključila v obnovo in jo tudi 
izvedla. Podžupan Marko Laznik je že takrat napovedal: 
»Predvidoma spomladi 2012 bodo Žalčani lahko kupovali 
sadje in zelenjavo, se posladkali v pekarni, prebrali časo-
pis in popili kakšno kavo na območju tržnice.« Letos naj 
bi te besede tudi dokončno meso postale.

Prenovljena ploščad žalske tržnice med tednom večinoma sameva. 
Zaživi predvsem ob sobotah dopoldne in ob prireditvah. Edini stalni 
ponudnik je sadjar Imer Omeri, ki tržnici ostaja zvest že 30 let.

postavitev obeh prodajnih 
zabojnikov bomo porabili 
sredstva, ki so bila sprva na-
menjena za nakup Korone. Ali 
bodo ta zadoščala za nabavo 
in ureditev, še ne vemo, ker 
ni informativne ponudbe vsaj 
enega ponudnika,« pojasnju-
je direktorica žalske občinske 
uprave. Tako mesec pred na-
črtovanim odprtjem še ni zna-
no, koliko bo končna naložba 
stala. A se bodo po besedah 
Razboršek - Reharjeve potru-
dili, da najdejo sredstva za 
začetek obratovanja okrepče-
valnice in prodajalne. Ker pa 
bo znesek najverjetneje pre-
segel 40 tisoč evrov, bo treba 
izvesti javno naročilo ali zbrati 
vsaj tri ponudbe. Vse to lahko 
postopke, skladno s slovensko 
prakso na tem področju, zno-
va podaljša.

Stranke privabiti z 
domačim
Čeprav komunalno opre-

mljena tržna ploščad nudi 
prodajalcem dobre poslovne 
pogoje, tržnica zaživi zgolj 
ob sobotah dopoldne in ob 
nekaterih prireditvah. Obi-
skovalci pogrešajo tudi nekaj 
več ponudbe, zaradi katere se 
ljudje sploh odpravimo na trg 
– svežo listnato zelenjavo in 
podobno. Mnogi so mnenja, 
da bo za uspešno delovanje 
treba prisluhniti predvsem 
željam ter potrebam občank 
in občanov.

A žal vse ni tako preprosto. 
Denarja je povsod vse manj 
in tako so tudi denarnice 
bodočih gostov vse tanjše. 
To nam pove tudi za zdaj še 
vedno edini stalni ponudnik 
na žalski tržnici Imer Omeri, 
ki sadje in zelenjavo v Žalcu 
prodaja že 30 let. »Ljudje vse 
redkeje odštejejo kakšen evro 
več za kakovost in okus,« pra-
vi Omeri, ki si želi več stalne 
ponudbe in pogostejši »obisk« 
lokalnih pridelovalcev.

LEA KOMERIČKI
Foto: LK

Kot je potrdila direktorica 
občinske uprave in vodja ura-
da za prostor in gospodarstvo 
po pooblastilu Tanja Razbor-
šek - Rehar, sta v fazi naro-

čanja dva tipska zabojnika. V 
enem naj bi že z junijem za-
živela okrepčevalnica, drugi 
bo namenjen prodaji kmetij-
skih izdelkov ter proizvodov 

iz lokalnega okolja. A bo vse 
skupaj do predvidenega da-
tuma težko dosegljivo in ure-
sničljivo. Eden od razlogov 
je, da bo občina pravočasno 
težko izpeljala vse postopke 
in zabojnike tudi postavila, 
kot kaže pa bo še težje najti 
najemnika za opravljanje go-
stinske dejavnosti. Na javni 
poziv za oddajo poslovnega 
prostora – tipskega prodajne-
ga zabojnika za namen ure-
ditve okrepčevalnice v najem 
– se ni prijavil nihče.

Tudi upravitelj drugega za-
bojnika, ki ga namerava ku-
piti občina in v katerem bodo 
naprodaj kmetijski izdelki in 
proizvodi še ni znan. »Dogo-
varjamo se, ali bo upravlja-
nje prevzela družba Zeleno 
zlato, ki smo jo ustanovili, 
ali bomo to ponudili komu 
drugemu,« je pojasnila Raz-
boršek - Reharjeva.

Le najboljše iz 
Savinjske doline
Prav ureditev prodajnega 

zabojnika, kjer naj bi obisko-
valci dobili le najboljše izdelke 
iz Savinjske doline, predsta-
vlja precejšen izziv. Če želijo 
v njem prodajati sveže mleč-
ne in mesne izdelke, morajo 
vanj namestiti vsaj dve ločeni 
hladilni vitrini, ki seveda pred-
stavljata dodaten strošek. »Za 

NA KRATKO

Kakovost ne sme trpeti
ŽALEC – Zavod za kulturo, šport in turizem Žalec je 

kljub 20-odstotnemu znižanju sredstev, namenjenih 
za izvajanje programa, prvo četrtletje zaključil pozi-
tivno.

Direktor Zavoda Matjaž Juteršek je s finančno in z vse-
binsko realizacijo zadovoljen, saj so uspešno izpeljali vse 
začrtane programe in projekte. Prepričan je, da ne glede 
na pomanjkanje sredstev kvaliteta programov in prireditev 
ne sme trpeti. »Naša vizija gre v to smer, da raje kakšno 
manjšo prireditev odpovemo, nikakor pa ne želimo nižati 
kvalitete. Tako so vse letošnje prireditve vsebinsko na 
enaki ravni ali še boljše kot v preteklosti,« pravi Matjaž 
Juteršek in zagotavlja, da si bo v Žalcu tudi v prihodnje 
mogoče ogledati najzanimivejše gledališke predstave in 
komedije, se udeležiti številnih izobraževalnih, posveto-
valnih in družabnih srečanj, se zabavati ob koncertih ali 
pa se preizkusiti na športnih terenih. Juteršek, ki zavod 
vodi zadnja štiri leta, je prepričan, da je njihova glavna 
prednost v sinergiji in prepletenosti programov, ki jih 
izvajajo.

LK

Nova dvorana
DOBRNA – V kraju imajo novo dvorano, ki je v župnij-

skem večnamenskem domu. V njej je 140 sedežev.
»Ko je Slomšek postal škof, je bila prva cerkev, ki jo je 

posvetil, naša na Dobrni. Zato smo se odločili, naj bo dvo-
rana posvečena njemu,« pojasnjuje poimenovanje domači 
župnik Milan Strmšek. Dvorana je v zgornji etaži večna-
menskega doma, ki so ga začeli graditi na istem mestu, 
kjer je bil zgoreli hlev. Po večletnem premoru so zdaj z 
veliko prostovoljnega dela župljanov dvorano dokončno 
uredili. Služila bo za predavanja in kulturne prireditve, saj 
takšnega prostora v kraju, razen v termah, doslej še niso 
imeli. Novo Slomškovo dvorano je posvetil celjski škof, dr. 
Stanislav Lipovšek. V isti stavbi so še veroučna učilnica ter 
apartmaja šolskih sester.

BJ

Vinogradniki so 
praznovali

VOJNIK – V soboto je bila tradicionalna prireditev Pra-
znik vina, kjer so letos praznovali 10-letnico ustanovitve 
domačega vinogradniško-vinarskega društva. Ob jubileju 
društva strokovnjaki opozarjajo na velik napredek vino-
gradništva na vojniškem območju, kar dokazujejo visoke 
ocene na društvenih ocenjevanjih vina.

Takšne so bile tudi na ocenjevanju vzorcev vina letnika 
2012, za katerega so med Praznikom vina najboljšim vinar-
jem podelili priznanja. Na ocenjevanju se je posebej izkazal 
Miran Kovač iz Dednega Vrha, ki je dosegel z vini različnih 
sort najvišjo povprečno oceno. Ta znaša kar 18,36 (za zlato 
priznanje je treba doseči oceno od 18.10). Šampion rednih 
trgatev je beli pinot Ota Potočnika, šampion posebnih laški 
rizling-izbor Domna Jevšenaka. Kovačeva vina so prvaki 
sort med belo zvrstjo, renskim rizlingom, sauvignonom in 
tramincem. Med rdečo zvrstjo je prejel priznanje prvak sorte 
Miroslav Lipovšek, med modro frankinjo Mirko Krašovec, 
med laškim rizlingom družina Ferenčak, med chardonnayem 
Milan Krašovc, med kernerjem Marija in Ivan Stojan ter med 
rumenim muškatom Oto Potočnik. Posebna gostja praznika 
vina je bila slovenska vinska kraljica Neža Pavlič, pripravili 
so tudi kulturni program. Za 10-letnico je prav tako izšel 
društveni zbornik.

BJ

V prihodnji številki 
Novega tednika: 
Kaj Žalcu in Spo-
dnje Savinjski doli-
ni prinaša Zeleno 
zlato?

NE PREZRITE
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Cinkarna zdaj lahko 
obnavlja in gradi
Desetletje za sprejem prostorskega izvedbenega akta – Usklajevanje spremljala 
tudi posebna delovna komisija

Pogled na cinkarniški ureditveni kompleks

CELJE – Odlok o občinskem 
podrobnem prostorskem na-
črtu Cinkarna Celje, ki so ga 
konec aprila zgolj brez glasu 
Urše Drugovič (Zeleni Slove-
nije) potrdili celjski mestni 
svetniki, je nastajal kar celo 
desetletje.

Kot je poudaril župan Bojan 
Šrot, doslej še noben prostorski 
akt za območje mestne občine 
ni terjal tako dolgotrajne pripra-
ve, saj je bila imenovana celo 
posebna delovna komisija, ki 
je sodelovala pri usklajevanju 
besedila. Z občinskim podrob-
nim prostorskim načrtom zdaj 
v Celju nadomeščajo zazidalni 
načrt iz leta 1970 za območje 
Industrija jug, ki je doslej veljal 
za obstoječ industrijski kom-
pleks cinkarne.

Kronologija in 
izpolnjevanje 
zahtev
Cinkarna Celje se je kot 

investitor že leta 2003 lotila 
priprave tega izvedbenega do-
kumenta. Nastajati je začel kot 
lokacijski načrt za cinkarno in 
leta 2007 je bilo gradivo tudi 
predstavljeno javnosti. Po javni 
obravnavi je župan Šrot usta-
novil delovno komisijo, ki je po 

letu 2009 imela nalogo uskladi-
ti dokument in ga pripraviti za 
potrditev na mestnem svetu. 
Kot je poudarila Darja Zabu-
kovec iz oddelka za okolje in 
prostor ter komunalo, se je ta 
komisija v naslednjih dveh le-
tih šestkrat sestala in na zadnji 
seji tudi potrdila odlok, ki je z 
zahtevami iz javne obravnave 
usklajen v vseh, razen dveh 
členih.

Za Cinkarno Celje odlok 
pomeni, da bo na svojem 
območju lahko obnavljala 
oziroma obstoječe objekte 
nadomeščala z novimi, opra-
vljala redna vzdrževalna dela 
in investicijsko vzdrževalna 
dela na obstoječih objektih, 
dozidava obstoječih objektov 
je dovoljena do največ 30 od-
stotkov. Odlok omogoča tudi 
posodabljanje obstoječih in 
uvajanje novih sodobnih teh-
nologij.

Na ta člena je opozarjala 
Urša Drugovič, ki se je zavze-
mala, da se ustrezno spreme-
nita ali pa se obravnava odloka 
umakne z zasedanja mestnega 
sveta in vrne delovni komisiji. 

Gre za določbe 6. in 22. člena, 
pri čemer je delovna komisija 
pri količinski proizvodnji tita-
novega dioksida to omejila na 
56 tisoč ton. Zdaj v obeh členih 
količine niso več številčno do-
ločene, saj je okoljsko ministr-
stvo ob pregledu osnutka odlo-
ka vztrajalo, da se iz besedila 
umaknejo navedbe konkretnih 
dovoljenih količin, saj te števil-
ke ne sodijo v prostorski akt. 
Ob morebitnem nihanju oziro-
ma spreminjanju proizvedenih 
količin bi bilo namreč vselej 
treba spreminjati tudi odlok.

Skoraj dve leti je trajalo 
usklajevanje z okoljskim mi-
nistrstvom, da so bila prido-
bljena tudi vsa soglasja in 
okoljevarstvena dovoljenja in 
so v Celju prejeli potrditev, da 
so vplivi na okolje sprejemljivi. 
Kot je poudaril svetnik Primož 
Posinek (LDS), je izjemnega 
pomena pozitivno IPPC-oko-
ljevarstveno dovoljenje, ki ga 
je cinkarna prejela leta 2010. 
To predstavlja na nek način 
tudi obratovalno dovoljenje, v 
katerem so določene najvišje 
dovoljene obremenitvene ko-
ličine vseh emisij. »In če smo 
v preteklosti tudi na drugih 
področjih že bili priče, da so 

se določila posameznih ob-
činskih odlokov zaobšla, je to 
pri IPPC-dovoljenju praktično 
nemogoče.«

46,4 hektarja 
ureditvenega 
območja
Prostorska ureditev zajema 

46,4 hektarja območja indu-
strijskih objektov metalurške 
in kemične industrije. Meja ob-
močja je na zahodni strani reka 
Hudinja, na severni Vzhodna 
Ložnica, na severovzhodu in 
vzhodu je to zunanji rob inter-
nih industrijskih železniških ti-
rov, na južni strani pa Kidričeva 
cesta. Meji na druga območja, 
namenjena proizvodnim, ser-
visnim in gospodarskim dejav-
nostim, ter na glavno cesto, na 
vzhodnem robu se stika z mre-
žo železniških tirov. Neposre-
dno ne meji na stanovanjska 
območja, še najbolj pa se čez 
tirno mrežo z ranžirno postajo 
približa razpršeni stanovanjski 
pozidavi naselij Bukovžlak in 
Slance na skrajni jugovzhodni 
strani s centralnim skladiščem 
ter pisarnami za finančno služ-
bo in marketing.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: SHERPA (arhiv NT)

NA KRATKO

Ob meji evropsko
BISTRICA OB SOTLI – Na mostu ob reki Sotli, na stro-

go varovani šengenski državni meji s Hrvaško, je bilo 
osmo srečanje med vaščani slovenske vasi Kunšperk ter 
sosednje hrvaške vasi Risvica. Prvomajska prireditev se 
imenuje Srečanje na mostu.

Zbrane sta pozdravila bistriški župan Franjo Debelak in 
župan Kumrovca Dragutin Ulama, ki sta poudarila, da je 
bilo med občinama dobro sodelovanje tudi v časih, ko so 
bili meddržavni odnosi slabi. Tik pred vstopom Hrvaške v 
Evropsko unijo je bistriški župan kumrovškemu tudi simbo-
lično podaril evropsko zastavo. Med prireditvijo so bistriški 
in kumrovški pevci pripravili kulturni program, prav tako 
so tekmovali v nogometu in vleki vrvi čez Sotlo. Lani, ko 
so zmagali Hrvati, se je v mrzli Sotli neprostovoljno okopal 
bistriški župan, letos ko je bila močnejša slovenska stran, je 
kot prvi v vrsti končal v Sotli kumrovški prvi mož.

BJ

Več kot knjižnica
ŠMARJE PRI JELŠAH – V knjižnici izvajajo od februarja 

projekt spodbujanja vseživljenjskega učenja, ki je namenjen 
vsem generacijam. V njegovem sklopu so ustvarjalne, psi-
hološke in zdravstvene delavnice. Kljub prvomajskemu pra-
zničnemu zatišju je bilo v knjižnici živahneje kot drugod.

V petek se je tako sestal redni tedenski zeliščarski krožek, 
v soboto so pripravili delavnico izdelave nakita z akademsko 
slikarko Severino Trošt Šprogar, kjer so uporabljali naravne 
materiale. V ponedeljek so nadaljevali redno mesečno ku-
harsko delavnico na temo zdrave hrane, ki jo vodi Slavica 
Javornik. Tokrat so se posvetili različnim solatam, pred tem 
so se piri. Precejšnje zanimanje je za psihološke delavnice 
na temo iskanja radosti bivanja, ki jih obiskuje približno pet-
deset udeležencev. Projekt vseživljenjskega učenja izvajajo s 
pomočjo evropskega denarja, zaključili pa ga bodo konec tega 
meseca. »Z njim ustvarjamo še večjo prepoznavnost knjižnice. 
Postajamo več kot knjižnica, to je središče učenja, kulture in 
druženja,« poudarja vodja projekta Jana Turk Šulc.

BJ

Po turistični poti
ŠTORE – Turistično društvo je v soboto pripravilo pohod 

po turistični poti občine Štore, ki je bil šestnajsto leto. 
Zbralo se je šestdeset pohodnikov, ki so prišli predvsem 
iz Štor, Celja in Šentjurja.

Pohodniki so se povzpeli do Svetlega Dola pri Svetini ter 
naprej na Svetino, kjer so si ogledali obe cerkvi, med njima 
znamenito romarsko. Tam so se nato ustavili v Vrunčevem 
domu, kjer so se okrepčali ter se nato vsi skupaj vrnili v 
dolino. Imeli so tudi srečo z vremenom, saj je deževalo šele 
zvečer, po njihovi vrnitvi. Med pohodom so izročili dve 
bronasti priznanji Turistične zveze Slovenije, prvo je prejel 
Martin Škoberne iz Celja, ki se je udeležil vseh šestnajstih 
pohodov ter jih še posebej promovira. Za promocijo pohoda 
so eno priznanje podelili še v Svetlem dolu, kjer sta ga prejela 
zakonca Fanika in Martin Štarkl, ki sta lastnika zanimive 
zasebne cerkve ter pohodnike tudi postrežeta. Pohod turi-
stičnega društva je vsako prvo soboto po prvem maju.

BJ

Dom upokojencev 
letos

PODČETRTEK – V kraju naj bi še letos uredili manjši 
dom za upokojence. Ministrstvo za delo, družino, socialne 
zadeve in enake možnosti je razpis za izvajalca že objavi-
lo, na občini pričakujejo, da naj bi bil izbran junija.

Dom bo v zgornji etaži zdravstvene postaje na šeststo kva-
dratnih metrih površin, ki so po preselitvi vrtca v nove prostore 
prazni. Po organizacijski plati bo dom v Podčetrtku enota 
večjega Doma upokojencev Šmarju pri Jelšah. Gradbena dela 
in oprema bodo stali okoli sedemsto tisoč evrov.

BJ

Zaradi priprave odgovora na evropski opomin, ki ga je Slo-
venija prejela za onesnaženo zemljino na območju stare cin-
karne, je Celje obiskal tudi okoljski minister Dejan Židan. Tik 
pred prazniki sta se z županom Bojanom Šrotom pogovarjala, 
kako do konca maja odgovoriti na uradni opomin Evropske 
komisije glede zemljine na območju stare cinkarne.

Evropski opomin

Kot je povedal minister 
Židan, nastajajo rešitve, ki 
jih bodo javnosti podrobno 
predstavili takoj, ko bodo v 
celoti dorečene, seveda pa bo 
država v roku odgovorila tudi 
Evropski komisiji. Pri tem je 

poudaril, da Slovenija za reše-
vanje okoljske problematike 
močno računa na kohezijski 
denar iz naslednje finančne 
perspektive.

V Celju so doslej rešitve že 
iskali, a metoda cementacije, 

ki jo je kot najboljšo predla-
gala Biotehniška fakulteta, se 
je izkazala za neustrezno, saj 
po veljavnih predpisih opeke, 
v katere bi predelali onesna-
ženo zemljino, ne bi dobile 
naziva gradbeni material. To 
pa je pogoj, da bi se smele 
znova vgraditi kot protihru-
pen nasip ali kaj podobnega 
na istem območju. »Zdaj pro-
učujemo možnost obdelave s 
postopkom remediacije z na-
nodelci nič valentnega železa, 
nastala predelana zemljina pa 
bi se nato kot inertni gradbe-

ni proizvod uporabila na 
istem območju,« pojasnjuje 
Nina Mašat - Strle iz občin-
skega oddelka za okolje in 
prostor ter komunalo. S tem 
postopkom bi namreč stru-
pene kovine v onesnaženi 
zemljini vezali v komple-
ksne železove okside. Edini 
način, ki bi bil izvedljiv takoj 
– a je vprašanje, če bi bila to 
dejansko trajna rešitev – bi 
bil izvoz onesnažene zemlji-
ne kot nevarnega odpadka v 
tujino, kar bi stalo okrog 2 
milijona evrov.
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Z oživljanjem predmetov in 
njihovih zgodb razjasnjujemo 
preteklost, pomagamo pri razu-
mevanju sedanjosti in soustvar-
jamo prihodnost. Dobrodošli v 
prostoru spoznavanja, učenja, 
druženja in razmišljanja.
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Z oživljanjem predmetov in 
njihovih zgodb razjasnjujemo 
preteklost, pomagamo pri razu-
mevanju sedanjosti in soustvar-
jamo prihodnost. Dobrodošli v 
prostoru spoznavanja, učenja, 
druženja in razmišljanja.
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Sotočje dobrega, 
ki je dostopno in 
prijazno

Naslov evropske destinacije odličnosti je za Laško izjemnega pomena. Trenutno so v družbi stotih najboljših počitniških destinacij v Evropi. 
Poleg prestiža bodo Laščani deležni tudi dobre promocije, saj Evropska komisija in slovenska agencija Spirit poskrbijo za skupno promocijo v 
obliki časopisa, zloženk ter kratkega filma. (Foto: SHERPA)

Tomaž Majcen se s sodelavci veseli 5. junija, ko bodo v Thermani 
Laško uradno razglašeni rezultati in podeljen naslov. Že zdaj pa se v 
Laškem pripravljajo na predstavitev, ki se jim jeseni obeta v Bruslju. 
(Foto: TimE)

LAŠKO – Na natečaju 
Evropske komisije za evrop-
ske destinacije odličnosti se 
je kot peta slovenska desti-
nacija v prestižno družbo 
letos vpisalo Laško. Sklop 
celotne ponudbe kraja so 
združili pod imenom Soto-
čje dobrega. Laško bo s tem 
še utrdilo sloves dostopne-
ga gostitelja, kjer se ljudje 
z omejenimi zmožnostmi 
počutijo še posebej dobro-
došlo.

Gre za projekt, ki ga je 
Evropska komisija zasno-
vala leta 2006. Z njim so 
želeli usmeriti pozornost 
na vrednost, raznolikost in 
hkrati povezanost najboljših 
evropskih turističnih krajev. 
Slovenija se je skupnosti 
priključila dve leti kasneje. 
Komisija vsako leto določi 
posebno temo. Ko so govo-
rili o turizmu v povezavi z 
nesnovno dediščino, varova-
nimi območji, vodami in oži-
vljanjem nepremične kultur-
ne dediščine, so v preteklih 
letih pri nas slavili v dolini 
Soče, na reki Kolpi, v Idriji 
in na Solčavskem. Laško se 
je najbolj izkazalo v okviru 
dostopnega turizma.

Projekt je sicer vodil Stik 
Laško, vendar v tesnem 
sodelovanju z Občino in 
s Thermano Laško. Kot je 
povedal Tomaž Majcen, v. 
d. direktorja Stika, so ob 
pripravi upoštevali vse akte 
in odloke, ki jih je občina 
že sprejela, kot tudi strate-
ške dokumente za vnaprej. 
»Naša velika turistična pred-
nost sta gotovo obe izvrstni 
zdravilišči – Thermana in 
Rimske Toplice. Obe sta na-

Nova evropska destinacija odličnosti

mreč že pridobili celo vrsto 
nagrad in priznanj s podro-
čja dostopnega turizma. Ob 

tem smo vključili tudi vse 
ostale lokalne ponudnike, 
od galerij, muzejev do ogle-

dnih kmetij, ki so dostopne 
tako ali drugače oviranim 
gostom.

Dostopni turizem 
niso samo 
klančine
Slovenska komisija na čelu 

z dr. Janezom Bogatajem je 
Laško uvrstila med finaliste 
skupaj z Radol’co in Zelenim 
krasom. Predstavniki Evrop-
ske komisije so vse predsta-
vljeno temeljito preverili in 
se odločili, da je Laško leto-
šnji slovenski zmagovalec. 
»Samo ime Sotočje dobrega 
se je izkazalo zelo primerno. 
Kraj želimo namreč prikazati 
kot stičišče, kamor se steka 
vse, od lepe narave, dedi-
ščine in kulture, termalnih 
voda in seveda gostoljub-
nih ljudi.« V preteklosti so 
v tem pogledu že ogromno 
naredili, a kot pravi Majcen, 
je izzivov kljub temu še ve-
liko. »Občina vsako leto po 
programu odpravi nekaj ar-
hitektonskih ovir za gibalno 
ovirane. A ko že govorimo o 
invalidih, je narobe, če ima-
mo pred očmi samo invalid-
ske vozičke. Tu so namreč še 
slepi in slabovidni, gluh in 
naglušni, ljudje z motnjami 
v duševnem razvoju, starejši 
in tudi družine z majhnimi 
otroki. Za vse te goste bi 
lahko v okolju še veliko na-
redili in vse to so skupine s 
posebnimi potrebami.« Pri 
obnovi kartuzije Jurklošter 
so na primer že zdaj vgradili 
induktivno zanko, da bodo 
predavanjem v prihodnosti 
lahko sledili tudi naglušni.

StO

Laško je že zdaj ena najbolj prepoznavnih destinacij za 
športnike invalide. Prav včeraj (v sredo) se je tam začel 
mednarodni odprti turnir za špornitke invalide v nami-
znem tenisu. Vrhunec tekmovanja bo ta konec tedna, špor-
tniki pa na pripravah ostajajo še ved prihodnji teden.

NA KRATKO

Prijatelji na Čreto
NAZARJE – Praznike so v občini izkoristili za Pohod 

prijateljstva na Čreto. Za varen korak številnih udele-
žencev sta poskrbela planinska vodnika Jože Poznič in 
Jože Pogorelčnik.

Vodnika sta udeležence popeljala do cerkve Marije Sne-
žne in planinskega doma na Čreti, pohodnike pa so ob spo-
meniku padlim borcem pozdravili predsednica krajevnega 
odbora Kokarje Andreja Zupan ter županja Občine Nazarje 
Majda Podkrižnik in župan Občine Vransko Franc Sušnik. 
Vsi trije so poudarili vrednote dela ter izpostavili problem 
brezposelnosti in prepričanje, da se je za pravičnost treba 
boriti.

US

Selili se bodo
VITANJE – V novi zdravstveni postaji, ki so jo preu-

rejali iz stavbe nekdanje trgovine, so sredi prejšnjega 
meseca zaključili vsa dela, nato je bil opravljen tudi 
tehnični pregled. V tem tednu se občina pogovarja z 
zdravstvenim osebjem, ki ima podeljeno koncesijo, o 
sklenitvi najemnih pogodb.

V novi stavbi, ki bo prostornejša in invalidom bistveno 
prijaznejša, bodo delali splošni zdravnik, zobozdravnik, 
zobotehnik in patronažna služba. V občinski upravi pri-
čakujejo njihovo vselitev v prihodnjih treh tednih, uradno 
odprtje stavbe bo ob občinskem prazniku, ki ga praznujejo 
konec prihodnjega meseca. Nakup stavbe ter gradbena 
dela bosta stali približno pol milijona evrov.

BJ

Pravilnik za društva
ŠMARTNO OB PAKI – Svetniki so sprejeli pravilnik 

za društva, ki med drugim določa upravičence do sofi-
nanciranja dejavnosti in programov.

Gre za društva in organizacije, ki imajo sedež in po-
dročje delovanja v občini Šmartno ob Paki oziroma imajo 
sedež zunaj nje, so pa med njihovimi člani tudi šmarski 
občani ali pa je njihova dejavnost v javnem interesu obči-
ne. O slednjem presoja odbor za negospodarske zadeve. 
Kandidati morajo poleg tega med drugim imeti še urejeno 
evidenco članstva, kot društvo morajo biti registrirani 
vsaj leto, opravljati morajo neprofitno dejavnost, redno 
dostavljati poročila o delu in delovne načrte. S sprejetim 
pravilnikom so določili bolj natančna pravila igre pri raz-
deljevanju proračunskih sredstev.

US
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KOMISIJA ZA MANDATNA VPRAŠANJA, VOLITVE, 
IMENOVANJA, PRIZNANJA IN NAGRADE MESTNEGA 

SVETA MESTNE OBČINE CELJE

Na osnovi 11. in 12. člena Odloka o ustanovitvi javnega 
zavoda Pokrajinski muzej Celje (Ur. l. RS, št. 82/04) in 36. 
člena Zakona o uresničevanju javnega interesa za kultu-

ro (Ur. l. RS, št. 77/07-ZUJIK-UPB1, 56/08 in 4/10) 

razpisuje prosto delovno mesto

Vsi razpisni pogoji so objavljeni na spletni strani
Mestne občine Celje: http://moc.celje.si.

DIREKTORJA POKRAJINSKEGA
MUZEJA CELJE (m/ž)

Razpis za direktorja Pokrajinskega muzeja Celje v Novem tedniku z dne 3. 5. 
2013 je bil po krivdi Novega tednika in Radia Celje prehitro objavljen, zato se 
v celoti razveljavi.

Ceste še za tri leta
ŠOŠTANJ – Občina je z družbo Andrejc podpisala novo 

triletno pogodbo za letno in zimsko vzdrževanje lokalnih 
cest in javnih prometnih površin.

Vrednost pogodbe je približno 3,2 milijona evrov. V po-
godbo je vključenih 212 kilometrov lokalnih cest in 100 ki-
lometrov javnih poti. Andrejc je šoštanjske ceste vzdrževal 
tudi zadnja tri leta, v občini pa so bili z opravljenim delom 
zadovoljni.

US

Množičen obisk Gore 
Oljke

POLZELA – Gora Oljka je vse leto priljubljena planinska 
točka. Največ Spodnjesavinjčanov se nanjo tradicionalno 
odpravi prvega maja, ko je v cerkvi sv. Križa maša, pred 
planinskim domom pa pestro družabno dogajanje.

Letos se je na to kraško vzpetino v Ložniškem gričevju 
povzpelo še posebej veliko ljudi, k čemur je najverjetneje 
botrovalo lepo spomladansko vreme. Sicer pa to ni edini 
množičen pohod na Goro Oljko, vedno bolj priljubljen in lepo 
obiskan postaja tudi januarski vzpon Zdravju naproti, ki ga 
Planinsko društvo Polzela organizira v času okoli sv. Neže.

ŠO

Plačilo po pogodbi
LAŠKO – Občina je konec prejšnjega meseca podpisala 

pogodbo o financiranju gasilske javne službe in dejavnosti 
radio kluba. Skupna vrednost pogodb znaša približno 
143 tisoč evrov.

Občina bo v letos Gasilski zvezi Laško za opravljanje lo-
kalne gasilske javne službe namenila dobrih 140 tisoč evrov. 
Za opravljanje nalog zaščite in reševanje je Radio klub Laško 
prejel malo več kot dva tisoč evrov, Radio klub Zidani Most 
pa 800 evrov.

StO

Lanski plazovi nevarni 
tudi letos

LUČE – V občini se ubadajo s plazovi, ki so se sprožili 
po lanski novembrski poplavi.

Evidentirali so tudi dva večja plazova, ki neposredno ogro-
žajo tri stanovanjske hiše. Za oba plazova občina načrtuje 
izdelavo geološko geomehanskih poročil, nato bodo odločali 
o nadaljnjih ukrepih. V letošnjem proračunu je za sanacijo 
po poplavah rezerviranih 130 tisoč evrov, ki jih bodo v Lučah 
porabili glede na že omenjena poročila.

US

Imena za javna zavoda
REČICA OB SAVINJI – Svetniki so na dopisni seji po-

trjevali oziroma podali mnenje glede novih ravnateljev 
osnovne šole in Vrtca Mozirje, kamor organizacijsko sodi 
rečiški vrtec Lipa.

Za mesto ravnatelja Osnovne šole Rečica ob Savinji sta 
se potegovala dva kandidata, pozitivno mnenje pa je dobil 
dosedanji ravnatelj Peter Podgoršek. Mozirski in tudi rečiški 
vrtec bo očitno v prihodnje vodila Mateja Glušič, ki bo na tem 
mestu nasledila Ano Nušo Rebernik. Podobno so pozitivno 
mnenje kandidatoma podali tudi svetniki v občini Mozirje. 
Potem ko bo glede kandidatov mnenje podal še pristojni 
minister, bo ravnatelja dokončno imenoval svet zavoda.

US

Luknja pri luknji, 
pa promet drži
Kritični odseki državnih cest tudi na Celjskem

Slovenija bi za krpanje največjih 
cestnih lukenj na državnih cestah 
letno potrebovala vsaj 200 milijonov 
evrov v naslednjih 15 letih. Polovica 
državnih cest je namreč v zelo slabem 
stanju, opozarjajo v Direkciji RS za 
ceste.

V zadnjih petih letih so se sredstva, 
namenjena vlaganjem v ceste, zmanjše-
vala in z rebalansi je bilo direkciji za ce-
ste v tem obdobju odvzetih več kot 203 
milijone evrov. To se na mreži glavnih 
in regionalnih cest že močno pozna. 
Po ugotovitvah evropskega projekta Eu-
roRAP, ki ocenjuje varnost cest, je kar 
85 odstotkov državnih cest ocenjenih z 
eno ali dvema zvezdicama. To pomeni, 
da se vozimo po zelo nevarnih odsekih 
državnih cest.

Trije kritični
Med primeri najbolj poškodovanih 

cest v direkciji s Celjskega navajajo 
odsek Soteska–Šentrupert, kjer je na 
celotnem odseku veliko poškodovanih 
prepustov. Vozišče je na več odsekih 
povsem dotrajano in potrebno celovite 
rekonstrukcije. Na cesti niso bile izve-
dene nobene večje investicije, razen 
pred štirimi leti protidrsna zaščita voz-
išča skozi naselje Letuš. Na več mestih 
je vozišče udrto, robovi vozišča so ne-
stabilni. Poškodbe se iz leta v leto po-
večujejo. Nevarna mesta so zavarovana 
s prometno signalizacijo.

Podobno je tudi na cesti Laško–Bre-
ze–Šentjur. »Vozišče je na več odsekih 
povsem dotrajano in potrebno celovite 
rekonstrukcije. V zadnjih letih ni bilo 
na tem odseku nobene rekonstrukcije, 
v sklopu rednega vzdrževanja pa so bili 
sanirani določeni poškodovani podpor-
ni zidovi,« navajajo v direkciji.

Tretji kritičen odsek v Območju 1, 
kakor v direkciji označujejo celjsko 
območje, je cesta Štore–Svetina. V di-
rekciji imajo že dolgo pripravljenih več 
projektov za sanacijo problematičnih 
odsekov, a sedanji sistem financiranja 
tega ne omogoča. Največje probleme 
imamo Slovenci tako na regionalnih 
cestah, kjer beležimo tudi največjo 
škodo. Cesta so prevzeli od Občine 
Štore. Na celotnem odseku je veliko 
poškodovanih prepustov. Vozišče je 
na več odsekih povsem dotrajano in 
potrebno celovite rekonstrukcije. V za-
dnjih letih na cesti niso bile izvedene 
nobene večje investicije, razen izved-
ba nadvoza v naselju Štore. Trenutno 
prenavljajo most v Jagočah.

Znana zgodba: denarja ni
Zadnja dva rebalansa, torej v letih 

2011 in 2012, sta bila izvedena na način, 
da je rebalans posegel v že sklenjene 
pogodbe (direkcija je imela podpisana 
pogodbe z izvajalci, dela so potekala, 
nato ji je bil denar odvzet), zato je bila 
direkcija prisiljena spremeniti dinamiko 
del tako, da je lahko zagotovila plačila 
v prihodnjem proračunskem obdobju. 
To pomeni, da je za dela, opravljena v 
letu 2011, načrtovala takšno dinamiko 
izvedbe, da je del plačil zapadel v leto 
2012.

Lani je razpisala dela in sklenila po-
godbe na osnovi sprejetega proračuna, 
pozneje pa ji je bilo z rebalansom od-
vzetih 80 milijonov evrov. Tudi tokrat 
je zadevo poskušala rešiti na način, da 
je dinamiko del prilagodila razpolo-
žljivim sredstvom in načrtovala plačila 
v letu 2013. Na ta način se je izognila 
začasni zaustavitvi del na posameznih 
gradbiščih, saj to pomeni dodatne 

stroške zavarovanja in ponovnega za-
gona gradbišč, a tudi negativno vpliva 
na prometno varnost. Vendar je na ta 
način letošnji proračun obremenila v 
višini 80 odstotkov vseh razpoložljivih 
sredstev.

Po poplavi in zimi
Ob tem elementarni dogodki pov-

zročajo nove in nove stroške. Stroški 
odprave posledic zadnjih poplav in 
obilnih padavin v letošnji zimi po-
menijo obsežnejše poškodbe tako na 
voziščnih konstrukcijah kot cestnem 
telesu. Škoda, povzročena v lanski 
novembrski poplavi, je znašala 23,5 
milijona evrov, s sklepom vlade so 
bili zagotovljeni 4 milijoni evrov. Na 
nekaterih objektih je bila škoda tako 
velika, da sanacija škode po poplavah 
še ni izvedena, saj gre za večje posege, 
primerljive z novogradnjo.

Popis v zimi poškodovanih vozišč 
še izvajajo, ocena škode bo pripra-
vljena v prihodnjih tednih. Že zdaj pa 
je jasno, da sredstva, ki jih imajo na 
voljo za redno vzdrževanje, manjše 
preplastitve, sanacije vozišč po zimi 
in podobna opravila (vse skupaj pri-
bližno 57 milijonov evrov), ne bodo 
zadoščala, saj je bilo za zimsko službo 
že porabljenih 21,4 milijona evrov ter 
dodatnih 9,4 milijona evrov za posipne 
materiale. Samo stroški vzdrževanje 
omrežja 6 tisoč kilometrov cest izven 
zimske sezone (od vzdrževanja jarkov, 
kanalet, obsekovanja drevja in tudi 
zagotavljanja intervencijskih skupin 
za zavarovanje krajev prometnih ne-
sreč …) znašajo približno 2 milijona 
evrov mesečno.

US 

Cesta Soteska–Šentrupert

NA KRATKO
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Le kdo ne pozna Lile Prap, 
v tujini najbolj prepoznav-
ne slovenske ilustratorke 
in otroške pisateljice, ter 
njenih živalic, po katerih 
so na Japonskem posneli 
celo serijo risank? Prav 
njeni pravljični liki, bodi-
si narisani bodisi opisani, 
ki spremljajo najmlajše, 
so pred časom dobili svoj 
skupni in stalni dom.

Lila Prap je namreč v 
Šmarjeti pri Celju, kjer živi, 
v neposredni bližini doma 
odprla svojo galerijo, ki bo, 
kot pravi celjska umetnica, 
veliko več kot zgolj galerija. 
Ideja zanjo se je v glavi Lile 
Prap porodila v začetku le-
tošnjega leta, ko je z možem 
po končanem denacionaliza-
cijskem postopku prejela star 
hlev, ki sta ga nato obnovila 
in preuredila.

Od Slovenske do 
Japonske sobe
Galerijo sestavljajo tri 

sobe. Prva je Slovenska 
soba, v kateri so razstavlje-
ni dinozavri iz Celjanki-
nih knjig, namenjena pa je 
umetniškemu ustvarjanju, 
na primer branju pravljic 

in nastopom različnih pisa-
teljev. Naslednji prostor je 
poimenovala Japonska soba, 
saj si obiskovalci v njej lahko 
ogledajo vse, kar je poveza-
no z japonskimi risankami, 
ki so jih posneli na podlagi 
njenih risb, in izdelke, po-
vezane z njimi. V prostoru 
bodo tudi najrazličnejše 
delavnice in tečaji tujih jezi-
kov, predvsem japonščine in 
kitajščine. Otroci bodo lah-
ko skupaj z Lilo Prap risali, 
izdelali svoje prve knjige in 
risanke. Zadnja soba je za-
enkrat atelje, ki pa ga bo v 
primeru velikega zanimanja 
za umetniško druženje pre-
oblikovala v še eno sobo, 
sama pa se bo vrnila v svoj 
star atelje na podstrešje v so-
sednji hiši.

Za vnuke in stare 
starše
Naštete aktivnosti bodo 

namenjene predvsem ba-
bicam in dedkom z vnučki. 
Lila Prap je namreč prepri-
čana, da je skupina samih 
otrok otroški vrtec, cicibane 
skupaj s starši pa je težko 
obvladovati. Trenutno po 
medmrežju išče pet babic 

V prvi polovici maja bodo 
tudi letos na svoj račun 
prišli ljubitelji kakovostne 
evropske filmske produkci-
je. V nedeljo se je v kine-
matografih, povezanih v 
Art kino mrežo Slovenije, 
začel Filmski teden Evrope. 
Zdaj že tradicionalni film-
ski festival je eden izmed 
dogodkov in prireditev, ki 
jih po vsej Sloveniji pripra-
vljajo v dneh okoli 9. maja, 
dneva Evrope.

Obiskovalci kinemato-
grafov si bodo lahko brez-
plačno ogledali 18 posebej 
izbranih evropskih filmov, 
med katerimi so tudi preje-
mniki nagrade Evropskega 
parlamenta LUX, nagrajenci 
najvidnejših evropskih festi-
valov, tudi festivala v Canne-

Dekliški pevski zbor Gimnazije Celje-Center (GCC) bo danes (v četrtek) ob 19. uri 
nastopil na letnem koncertu v celjskem Narodnem domu.

Dekliški pevski zbor, ki na šoli deluje že več kot štiri desetletja, letos prepeva pod vodstvom 
prof. Davida Preložnika. Že tradicionalno se pevke od sezone poslovijo s Pomladnim koncer-
tom, na katerega so letos povabile tudi FaVoZo, fantovsko vokalno zasedbo GCC in inštrumen-
talno zasedbo The Šlagers. Dekleta so si letos na tekmovanjih v Budimpešti in Celju pripele 
zlata in srebrna priznanja, fantje kot edini tovrstni sestav v Sloveniji navdušujejo občinstvo 
in strokovno javnost, Šlagersi pa so nepogrešljivi del vseh večjih šolskih prireditev.

ŠO

Pravljični junaki Lile Prap 
dobili svoj stalni dom
Celjska umetnica Lila Prap odprla galerijo v Šmarjeti pri Celju

Galerija v Šmarjeti je odprta vsak petek med 14. in 18. uro.

oziroma dedkov z vnuki, ki 
bi bili kot prvi pripravljeni 
sodelovati v umetniškem 
ustvarjanju in se na ta na-

čin družiti. Druženja bi 
poleg Lile Prap vodili tudi 
drugi strokovnjaki, kot so 
učitelj kitajščine, special-

na pedagoginja za otroke 
s posebnimi potrebami in 
nenazadnje tudi mož celj-
ske ilustratorke in pisatelji-

ce, s katerim bi obiskovalci 
ustvarjali stripe.

ŠO
Foto: TimE

Pogovor z režiserjem Martinom Turkom (desno) je v torek vodil filmski kritik Martin Majcen. Dijaki so si 
v sklopu Filmskega tedna Evrope ogledali Turkov film Nahrani me z besedami.

Filmske poslastice 
tudi v Celju
Mestni kino Metropol del Filmskega tedna Evrope

V sklopu Filmskega tedna Evrope si boste lahko brez-
plačno, po prehodni rezervaciji, v Mestnem kinu metropol 
ta konec tedna ogledali tri filme. Projekcija drame Tria-
nozaver bo jutri (v petek) ob 20. uri, psihološkega trilerja 
Medtem ko si spala v soboto ob 20. uri in drame Ime mi 
je Li v nedeljo prav tako ob 20. uri.

su in Berlinu, ter prejemniki 
nagrade ameriške filmske 
akademije Oskar. Filmski 
teden Evrope bodo pospre-
mili številni spremljevalni 
dogodki, druženja in pogo-
vori s filmskimi ustvarjalci 
ter ustvarjalne delavnice za 
najmlajše. V Mestnem kinu 
Metropol bodo na sporedu 
štirje filmi. Trije za širšo jav-
nost, slovenskega Nahrani 
me z besedami, pa so si že 
v torek ogledali dijaki. Kot 
pojasnjujejo v Metropolu, je 

Filmski teden Evrope prilo-
žnost, da se tudi slovenski 
ustvarjalci predstavijo svoje-
mu občinstvu, zato so k so-
delovanju povabili režiserja 
Martina Turka, ki je mladim 
predstavil nastajanje filma. V 
sklopu spremljevalnega pro-
grama bo v Celju po sobotni 
filmski predstavi v avli kina 
nastopil Kvintet Gamma, po 
nedeljski pa bo sledila za-
ključna slovesnost.

ŠO
Foto: SHERPA

Priporočamo
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V Slovenskem ljudskem 
gledališču Celje bodo ju-
tri (v petek) premierno 
uprizorili ljudsko igro Go-
spodar Puntila in njegov 
hlapec Matti nemškega 
dramatika Bertolta Brech-
ta in v režiji gostujočega 
srbskega režiserja Nebojše 
Bradića. V glavnih vlogah 
bosta zaigrala Renato Jen-
ček in Andrej Murenc.

V Slovenskem ljudskem 
gledališču Celje bodo z naj-
zahtevnejšo letošnjo pred-
stavo, v kateri bodo nastopili 
praktično vsi celjski igralci, 
zaključili letošnjo gledališko 
sezono. »Sodelovanje celo-
tnega gledališkega ansambla 
je zahteven projekt, a zato 
toliko bolj privlačen za obi-
skovalce, ki lahko spremlja-
jo širok spekter posameznih 
slik in likov,« je zadnjo leto-

Za utrjene 
bralce

Pred leti so morali dijaki tretjih in četrtih letnikov sre-
dnje šole v okviru tekmovanja za Cankarjevo priznanje 
preštudirati roman Berte Bojetu Filio ni doma. Ob tem 
se je na spletu sprožila razprava zaskrbljenih staršev, 
ki so opozarjali, da knjiga ni primerna za najstnike, saj 
ima preveč nasilja in spodbuja mlade k takemu ravnanju. 
Oglasili so se tudi srednješolci, ki so menili, da namen 
knjige ni preobraziti mlade v množične morilce in posi-
ljevalce in da tega ena sama knjiga niti ne more povzro-
čiti. Menili so, da roman le nazorno prikazuje totalitarni 
sistem in podrejeno vlogo žensk.

Kakorkoli, knjiga te na trenutke res pretrese in zahteva 
odraslega bralca, ki se mu bo ob tem gotovo zastavilo nekaj 
vprašanj o človekovem bistvu, njegovi »živalski« plati, nasi-
lju, ki rodi še več nasilja, prilagodljivosti na najbolj nemogoče 
razmere in pogumu, da se redki posamezniki vendarle uprejo 
sistemu, ki ljudi povsem razčloveči. Na eni strani gre torej 
za zgodbo o redu, ki so si ga izmislili, da bi lažje obvladovali 
ljudi, in ki ženske spreminja v drugorazredno vrsto. Na drugi 
strani pa je to zgodba o posamezniku v takšnem sistemu, ki 
se upira in želi spremembe, a za to plača visoko ceno. Filio 
kot slikarka že več kot desetletje živi na celini. Na otok, s 
katerega je na skrivaj pobegnila, se vrne, ker njena babica 
Helena umira in jo želi ponovno videti. Ob tem se ji zbudijo 
številni grozljivi spomini na otroštvo.

Helena se na otoku znajde po brodolomu, skupaj s hčer-
ko in z dečkom z ladje, ki ga kasneje poimenujejo Uri. Že 
kmalu po naselitvi v eno od hiš jo posili moški, za katere-
ga se izkaže, da je na otoku Poveljnik straže. Več mesecev 
nato živi v negotovosti, ne ve, kje je, niti kako je življenje 
organizirano. Ker je radovedna in pogumna, na sprehodih 
odkrije, da sta na otoku dve mesti: v Gornjem živijo samo 
ženske in otroci, vladajo pa jim tri zlobne ženske: Kate, Mare 
in Lukrija. V Spodnjem mestu ob obali živijo samo moški. 
Vse obvladuje Poveljnik straže s svojimi podrejenimi, pravi 
gospodar otoka pa živi na celini. Moški in ženske živijo in 
delajo ločeno: ženske kuhajo, perejo in šivajo, možje lovijo 
ribe in jih predelujejo v tovarni.

Helena se odloči, da bo ostala. Vse bolj namreč hrepeni po 
moškem, ki jo je prvo noč posilil. Poveljnik jo ponoči večkrat 
obišče in ker postane njegova ljubica in prihaja od drugod, 
ima med ženskami poseben položaj. Načrtovati začne spre-
membe, kar pa naleti na odpor in doleti jo kazen.

Če se posebej posveča Uriju, pa hčer zanemarja in zaniču-
je. Morda je krivo to, da je preveč podobna svojemu očetu 
oziroma možu, ki ga Helena ni ljubila. Ob hčeri tudi odkrije 
kruto resnico žensk na otoku: k njim vsako noč v temi, da 
se ne bi videli, prihajajo moški, vsak dan drugi, da se ne bi 
mogli čustveno navezati. Helenina hči rodi deklico Filio. 
Uri mora pri sedmih letih v Spodnje mesto, kjer ga Povelj-
nik sčasoma izbere za svojega naslednika. Kljub temu med 
vrstniki doživlja najrazličnejše oblike nasilja. Njegova edina 
svetla točka je Filio.

Helenino hčer medtem umori eden od njenih ljubimcev. 
Filio je pretresena, ker ob smrti matere vidi njeno preobrazbo 
v ptiča. Ko zraste v mladenko, se znajde na seznamu žensk 
za nočne obiske. Uri se zamenja z zapisanim moškim in gre 
sam k njej. To skuša izpeljati čim pogosteje, vedno pač ne 
gre. Ko Filio zanosi, ji grobo naredijo splav. Po tem dogodku 
pobegne na celino. Postane slikarka, glavni motivi na njenih 
razstavah pa so ptiči. Kmalu po njenem pobegu Uri postane 
poveljnik. A brez Filio na otoku ne more več ostati in tudi 
sam pobegne. Obiskuje njene razstave in ona ga nazadnje 
prepozna. A oba vesta, da sta zaznamovana s kruto prete-
klostjo. Bosta zmogla novo življenje?

TATJANA CVIRN
O AVTORICI
Igralka, pesnica in pisateljica Berta Bojetu (1946–1997) je 

petnajst let igrala v lutkovnem gledališču. Je ena od ustano-
viteljic Koreodrame. Izdala je pesniški zbirki Žabon in Besede 
iz hiše Karlstein ter zatem romana Filio ni doma (1990) in 
Ptičja hiša, za katerega je dobila nagrado kresnik leta 1996. 
Redno je objavljala v vseh slovenskih in takrat še jugoslovan-
skih revijah ter v tujini.

BUKVARNA

Dve plati enega 
človeka
V SLG Celje še zadnja letošnja premiera – Zahteven projekt za gledališčnike, 
privlačen za občinstvo

Prizor iz predstave Gospodar Puntila in njegov hlapec Matti

Predstavo so ustvarili prevajalka drame Mojca Kranjc, 
prevajalec skladb Milan Jesih, avtor priredbe, režiser in 
scenograf Nebojša Bradić, dramaturginja Urška Brodar, 
kostumografinja Maja Nedeljković Davidovac, avtor glas-
benih aranžmajev in korepetitor Simon Dvoršak, koreo-
grafa Cvetka Špiljar, Boštjan Špiljar, lektor Jože Volk in 
asistentka scenografa in kostumografinje Maja Ballund.

Igrajo Renato Jenček, Nina Rakovec, Andrej Murenc, 
Mario Šelih, Branko Završan, Rastko Krošl, Damjan M. Tr-
bovc, Lučka Počkaj, Manca Ogorevc, Barbara Medvešček, 
Minca Lorenci, Igor Žužek, Igor Sancin / David Čeh (alt.), 
Vid Klemenc, Zvone Agrež, Tarek Rashid, Pia Zemljič, 
Ana Ruter, Blaž Setnikar, Bojan Umek, Jagoda, Kaja Sluga 
k. g., Matevž Sluga k. g. in glasbenika akordeonist Mihael 
Strniša ter kitarist Aljaž Cvirn.

šnjo predstavo predstavila 
upravnica celjskega gledali-
šča Tina Kosi.

Še vedno aktualna
Kljub temu, da je Brecht 

dramo napisal na začetku 
druge svetovne vojne, ko je 
bil z družino v izgnanstvu na 
Finskem, je ta še vedno ak-
tualna. Idejo za lik Puntile, 
veleposestnika z dvema obra-
zoma in dvojnim življenjem, 
je dobil v eni izmed kratkih 
zgodb finske pisateljice, pri 
kateri je živel z družino v 
času bivanja v Skandinaviji. 
Lik veleposestnika je v pija-
nem stanju prijateljski, širo-
kosrčen, veseljaški in simpa-
tičen dobrodušnež, ki se ne 
meni za stanovske in socialne 
razlike, kadar je trezen, se po-
kaže njegova ostra, kapitali-
stična in izkoriščevalska plat. 

Zgodba tudi danes zadene srž 
problemov sodobne družbe. 
Slednje je dokaz, da se druž-
bene razmere ponavljajo. V 
zgodbi namreč lahko povle-
čemo marsikatero vzpore-
dnico med 30. leti prejšnjega 
stoletja in sodobnim časom. 
V prvi vrsti gre v obeh obdo-
bjih za gospodarsko krizo, 
slab odnos do delavcev in 
kratenje njihovih pravic. V 
zgodbi namreč Puntila šele 
med pijančevanjem v mestu 
opazi svojega šoferja Mattija, 
ki je pri njem v službi že pet 
tednov.

Največji izziv 
slovenščina
Predstava ni zanimiva le 

zaradi enega najpomemb-
nejših evropskih drama-
tikov 20. stoletja, temveč 
tudi zaradi gostujočega 
srbskega režiserja Neboj-

še Bradića, ki ga je celjsko 
občinstvo prvič spozna-
lo kot enega izmed treh 
članov žirije na letošnjih 
Dnevih komedije, sicer pa 
je to njegova prva režija 
na slovenskih odrih. Bivši 
srbski minister za kulturo 
in direktor srbskih gledališč 
se je z veseljem odzval na 
povabilo Kosijeve, največji 
izziv pri pripravljanju pred-
stave pa mu je predstavljala 
slovenščina. »Čas, v kate-
rem živimo, narekuje uni-
verzalnost problemov, ki 
jih imamo tako v Sloveniji 
kot Srbiji. Dediščina, ki je 
bila do nedavnega skupna, 
v mnogih primerih lajša 
kontekst sporazumevanja. 
Brecht in gledališče pa še 
dodatno pomagata najti iz-
gubljeno s prevodom.«

ŠPELA OŽIR
Foto: UROŠ HOČEVAR
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Občina Vransko je pred gradnjo sloven-
skega avtocestnega križa veljala za odročni 
del Spodnje Savinjske doline. Neposredna 
bližina avtoceste ji je prinesla boljšo prome-
tno dostopnost do največjih državnih sre-
dišč in s tem kar nekaj novih prebivalcev, 
ki so se v iskanju boljše kakovosti življenja 
preselili iz urbanih središč. Preplet inova-
tivnih idej na področju energetske oskrbe 
in tradicionalni podeželski pridih občino 
Vransko danes uvrščata med zanimivejše 
slovenske občine.

Kako ocenjujete kakovost življenja v ob-
čini v zadnjih letih?

Glede na odzive občanov, ki so se v zadnjem 
desetletju priselili na Vransko, si upam trditi, 
da je kakovost življenja na Vranskem dobra. 
Imamo kvaliteten vrtec, v katerem je vedno 
dovolj prostora za vse otroke, in šolo, ki je sre-
dišče dogajanja v kraju. Pohvalimo se lahko 
tudi s knjižnico, v katero je vključenih malo 
več kot 18 odstotkov občanov, kar je največ 
v Spodnji Savinjski dolini, in z zavodom, ki 
nudi bogat spekter različnih prireditev. Na 
visoki ravni je tudi skrb za starejše občane. 
Prezreti ne smemo niti čistega okolja. Uredili 
smo zbiranje in čiščenje odpadnih voda in 
tudi zbiranje ter ravnanje z odpadki. K čistej-

šemu zraku je pripomogel sistem daljinskega 
ogrevanja v trgu Vransko.

Ostaniva pri daljinskem ogrevanju. Ste 
namreč ena redkih občin, ki ima zanimiv 
sistem ogrevanja na biomaso, ki ga zagota-
vljate v okviru Energetike Vransko. Katere 
so prednosti?

Ključna prednost je v enostavnem in ce-
novno ugodnem načinu ogrevanja za vsa go-
spodinjstva v trgu Vransko. Poleg tega smo s 
tem ustvarili dodatne potrebe po biomasi in 
kmetom na ta način omogočili dodaten za-
služek, saj lahko prodajajo odpadni gozdni 
material.

Nameravate sistem nadgraditi?
Glede na to, da smo ga že nadgradili s sis-

temom za ogrevanje vode gospodinjstev s so-
larno energijo, mislim, da je zaenkrat stvar 
popolnoma optimalna. Sistem vsem uporab-
nikom omogoča dolgoročno cenovno ugodno 
oskrbo s toplotno energijo. Prav zaradi nižjih 
tovrstnih stroškov je še toliko bolj uspešno 
delovanje Zavoda sv. Rafaela Vransko. Celo-
leten strošek ogrevanja vranske osnovne šole 
pa je na ravni mesečne položnice energetsko 
potratne šole.

V zadnjem času se gospodarski položaj v 
občini slabša. Kaj lahko za delavce oziroma 

Široko odprta vrata za nove 
investitorje

brezposelne naredi občina?
Občina v sodelovanju s humanitarnimi or-

ganizacijami pomaga brezposelnim delavcem. 
Ravno v začetku tedna smo imeli sestanek z 
direktorico zavoda za zaposlovanje. Na srečo 
je v širši regiji povpraševaje po kovinarjih, zato 
naj ne bi bilo delavcem, ki so izgubili službo 
v podjetju Kiv, težko najti nove zaposlitve. Za-
vod je obljubil, da bo seznanil delavce z vsemi 
pravicami in da bo poskrbel, da bodo izpol-
nili zahteve za povračilo neizplačanih plač iz 
odškodninskega sklada. Verjamem tudi, da se 
bo proizvodnja v podjetju v taki ali drugačni 
obliki nadaljevala. Preseneča me, da je v okviru 
tujega podjetja, ki je vložilo predlog za stečaj 
Kiva, v Žalcu že od začetka maja ponovno za-
poslenih nekaj več kot deset ljudi.

In kako je po vašem mnenju to mogoče?
Prepričan sem, da je prišlo do stečaja zaradi 

notranjih razprtij oziroma različnih pogledov 
na razvoj podjetja, kar je povezano z uvelja-
vljanjem pravic iz strukture lastništva.

Kje vidite razvoj gospodarstva v občini? 
Kako do novih delovnih mest?

Na zadnji seji občinskega sveta smo z name-

nom, da pritegnemo v občino nove vlagatelje, 
prepolovili stroške komunalnega prispevka 
in s tem na široko odprli vrata novim inve-
stitorjem. Edina težava, ki jo vidim, je nede-
lovanje sodne veje oblasti. Nič se ne zgodi v 
primeru likvidacije podjetja Inde. Tudi najbolj 
zanimiva stavbna zemljišča ob avtocestnem 
izvozu v Čepljah so že več kot pet let v stečaj-
nem postopku. Spodbudno je, da bo podje-
tje Gomark proizvodnjo širilo na Vranskem. 
Verjamem, da bo ta projekt prinesel kakšno 
novo delovno mesto. Širilo se bo tudi podjetje 
Ogrevanje Sedeljšak, kjer bo lahko našlo delo 
nekaj delavcev iz Kiva.

Zanimiv projekt v vaši občini je tudi vrti-
ček za vsakogar. Kako se je prijel?

Nenavadno je bilo, da smo v preteklosti vso 
ohišnico kosili in travo kompostirali, zelenja-
vo pa kupovali v trgovini. Ena dobrih lastnosti 
zaostrenih gospodarskih razmer je tudi osve-
ščanje ljudi o pomenu samooskrbe. Na razpis 
za brezplačen najem gredic, ki smo jih uredili 
na občinski zemlji, se je prijavilo kar 12 obča-
nov. Obenem bodo učenci po dveh desetletjih 
ponovno uredili tudi šolski vrt.

Manjše občine se vedno znova soočajo 
z očitki, da raznovrstni zavodi za kulturo, 
šport in turizem na občinski ravni niso 
potrebni. Kaj je dodana vrednost vašega 
zavoda?

V zadnjih desetih letih pristojni organi pri-
pravljajo zakonodajo v smislu krepitve civilne 
družbe. Ocenil sem, da določenih področij 
družbenih dejavnosti občinska uprava ne 
more izvajati tako kvalitetno kot zavod, za 
katerega so se prve ideje porodile leta 2001. 
Zavod ima namreč bistveno več možnosti za 
pridobitev sredstev na razpisih kot občina. Le 
tretjino sredstev za delovanje zavoda pa ob-
čina namenja iz proračuna. Vse ostalo zavod 
pridobi na trgu.

Občine oziroma zavodi Spodnje Savinjske 
doline so ustanovili družbo Zeleno zlato. Je 
potrebna? Ali je le še strošek več?

V njej vidim poslovno priložnost, saj smo s 
tem našim občinskim ponudnikom turističnih 
produktov in nosilcem dopolnilnih dejavnosti 
omogočili vključitev v sistem, lastniški strošek 
zavoda pa je bil zanemarljiv. Sedaj pa se mora 
družba izkazati na trgu. Vsako povezovanje, 
ki ima svoj namen, je dobrodošlo.

ŠPELA OŽIR
Foto: SHERPA

Franc Sušnik

Ob občinskem prazniku z vranskim županom Francem Sušnikom
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Ob občinskem prazniku 
Vranskega smo obiskali 
naselje Ločica, ki ni prepo-
znavno le po dolgoletnem 
gostišču Šoferska mamica, 
temveč v zadnjem času po-
staja čedalje bolj znano po 
aktivnih gasilcih. Prosto-
voljno gasilsko društvo Loči-
ca je tako eno osrednjih točk 
druženja v tem majhnem 
naselju na skrajnem jugo-
vzhodnem delu Spodnje 
Savinjske doline. Ob 80-le-
tnici pa je tudi prejemnik 
letošnjega grba, najvišjega 
občinskega priznanja.

Na zadnjem občnem zboru 
v začetku letošnjega leta so 
za novo predsednico društva 
izvolili višjo gasilsko častni-
co Jasmino Bolte, ki je tako 
ena izmed treh predsednic 
v žalski gasilski zvezi. Da je 
predsednica postala prav do-
sedanja društvena blagajni-
čarka, ni naključje, zatrjujejo 
člani. Ženska gasilska ekipa 
na tekmovanjih namreč v 
primerjavi z moško dosega 
boljše rezultate.

Šoferska mamica 
in »flosarska« 
tradicija
Pomen gasilcev je v manjših 

podeželskih krajih še posebej 
velik, saj njihove naloge niso 
le gašenje požarov in najra-
zličnejše intervencije, temveč 
so tudi gonilo družabnega ži-
vljenja. Nič drugače ni v Lo-
čici pri Vranskem. Okrog 40 
aktivnih gasilcev poleg opra-
vljanja osnovnega poslanstva 
v sušnem delu leta prebival-
cem dovaža pitno vodo, ki jo 
zaradi vaškega vodovoda v 

Občinske nagrade 
krajanom

Občina Vransko praznuje 14. maja v spomin na leto 
1868, ko je cesar 7. aprila dotedanji kraj Vransko v 
vojvodini Štajerski povišal v deželno knežji trg, 14. 
maja pa je sledilo vsesplošno praznovanje Vranšanov 
s slovesno mašo, z razstavo živine in veliko ljudsko 
veselico.

Na letošnji slavnostni seji, ki bo v petek, 17. maja, ob 
19. uri v Športni dvorani Vransko, bosta občinska grba 
prejela PGD Ločica ob 80-letnici delovanja na področju 
požarne varnosti, zaščite in reševanja ter Albin Homšak 
za dolgoletno delovanje na področju gospodarstva. Pla-
kete bodo prejeli Rok Glavan za delovanje na področju 
kulture, Helenca Šmid za dolgoletno uspešno delo na 
področju gasilstva, Klub mladih Vransko ob 10-letnici 
uspešnega delovanja na kulturno-družabnem področju 
in Zavod sv. Rafaela Vransko za izjemne dosežke na po-
dročju socialno varstvene dejavnosti. Priznanja bo občina 
podelila Ivanu Urankarju za uspešno delo na področju 
gasilstva, Folklornemu društvu Vransko za prispevek k 
prepoznavnosti občine, Ivi Cizej za aktivno poučevanje 
in vodenje vezilj, Rozaliji Ciglar za delo na področju eko-
loške ozaveščenosti občanov in pomena zdrave prehrane, 
Katji Mihevc za dosežke na športnem področju in Maruši 
Pečovnik za dosežene rezultate na evropskih in državnih 
tekmovanjih na področju naravoslovnih znanj.

Osemdesetletnico Prosto-
voljnega gasilskega društva 
Ločica bodo obeležili v ne-
deljo, 18. maja, ko bodo 
najprej odprli prenovljeno 
dvorišče pred gasilskim do-
mom. Sledili bosta Florja-
nova maša, ki jo bo daroval 
Izidor Pečovnik Dori, znan 
slovenski duhovnik, ki za-
dnja leta mašuje v Nemčiji, 
in velika vrtna veselica.

Gasilci gonilo družabnega življenja
Ločica pri Vranskem tudi v 21. stoletju ostaja tradicionalno podeželsko naselje – PGD Ločica ob 80-letnici delovanja 
dobitnik občinskega grba

Še posebej sem ponosen na neokrnjeno 
naravo, saj poleg kmetijstva ni drugega 
gospodarstva. Ljudje se tako vozimo na 
delo v druga zaposlitvena središča,« 
pojasnjuje domačin Anton Urankar.

V podružnični cerkvi sv. Magdalene v Ločici pri Vranskem je maša trikrat na leto. Prva je na belo nedeljo, 
druga ob godovanju sv. Magdalene in tretja na štefanovo.

Predsednica PGD Ločica pri Vranskem Jasmina Bolte (levo) in bivši predsednik Anton Urankar skupaj z 
ženo Alenko so polno zaposleni s pripravami na praznovanje osemdesetletnice društva.

Na zemljišču neposredno ob avtocesti so Ločičani uredili športno igrišče skupaj z brunarico in s tem 
pridobili tudi prostor za piknike.

Prepoznavna točka Ločice pri Vranskem je že več desetletij gostišče Šoferska mamica.

posameznih gospodinjstvih 
poleti občasno primanjkuje, 
ob poplavah, ki v tem delu 
občine niso redke, saj se pri 
Ločici združita Bolska in Mo-
tnišnica, rešuje imetje vašča-
nov in deli vreče s peskom ter 
po ujmah odpravlja posledi-
ce. Prav tako so gasilci redni 
gosti družabnih prireditev. 
Osrednja točka naselja z malo 
več kot 300 prebivalci je prav 
gasilski dom, ki so ga Ločiča-
ni pravkar prenovili, njegovo 
dvorišče pa je v preteklih letih 
služilo tudi za shranjevanje 
lesa. Kljub temu, da je »flosar-
ska« tradicija že daljna prete-
klost, spomin nanjo še vedno 
živi. Prav v tistem času, ko je 
Ločica zaradi svoje lege na 
obronkih z lesom bogatih 
gozdov predstavljala točko 
prekladanja lesa, so »furma-
ni« oziroma delavci okrepčilo 
našli v dolgoletnem vaškem 
gostišču, ki je svojo tradicijo 
ohranilo vse do danes, kljub 
temu, da je zaradi gradnje 
avtoceste nekoliko izgubilo 
na pomenu.

Podeželje še 
vedno živi
Čeprav je vranska občina 

znana po tem, da se je v za-
dnjih letih vanjo priselilo kar 
nekaj novega prebivalstva, saj 
je avtocesta omogočila, da je 
Ljubljana dostopna v tride-
setih minutah, to ne velja za 
Ločico, kjer ni novih prise-
ljenih družin, a kljub temu 
naselje še vedno živi. Mladi 
ostajajo v domačem kraju, 
bodisi prevzamejo kmetijsko 
gospodarstvo bodisi si v ne-
posredni bližini doma zgra-
dijo lastno hišo. Po besedah 
Antona Urankarja, ki živi v 
Ločici že vse od rojstva, je 
bil v zadnjih dveh desetletjih 
razvoj kraja ogromen. »Leta 
1991 je bil stacionarni telefon 
le pri Šoferski mamici, danes 
ga ima praktično vsak. Do 
vseh zaselkov vodijo tudi as-
faltirane ceste. Zavedati pa se 
je treba, da je to podeželski 
kraj, zato ljudje niso preveč 
dovzetni za kakršnekoli spre-
membe.« Nekaj prahu je dvi-
gnila že ureditev športnega 

igrišča. Nekateri zapriseženi 
kmetovalci bi namreč raje vi-
deli na tem prostoru travnik, 
ne pa prostor, na katerem so 
dobili prostore za druženje 
predvsem mladi, povezani v 
Športno rekreativno društvo 
Ločica.

ŠPELA OŽIR
Foto: SHERPA
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V času, ko velike trgovske 
verige kot po tekočem tra-
ku zapirajo poslovalnice v 
manjših podeželskih kra-
jih, trgovine Brglez ostaja-
jo zveste svojim strankam 
na podeželju. Na širšem 
Celjskem prodajajo lastne 
pekarske in slaščičarske 
izdelke v devetih trgovinah 
ter štirih slaščičarnah s ka-
varnami.

Kljub temu, da huda kon-
kurenca na področju pekar-
stva in slaščičarstva Brgle-
zove sili v poenostavljeno 
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Od kruha do 
čokoladnih pralin
Pekarna in slaščičarna Brglez praznuje 30 let delovanja

peko, Vranšani vztrajajo pri 
klasični pripravi proizvodov 
brez predhodno pripravlje-
nih mešanic. Zavedajo se 
namreč, da poenostavljeni 
procesi ne pomenijo tudi 
večje kakovosti živil. »Pri 
nas za razliko od nekaterih 
uvoženih piškotov še vedno 
vsak keks posebej primemo 
v roke, zato so mogoče tudi 
nekoliko dražji, a na srečo 
nekateri ljudje to znajo ce-
niti,« pojasnjuje Roman Br-
glez, ki je za tovrstno obrt 
navdušil tudi svoja otroka. 

Hčerka je tako postala sla-
ščičarka in sin pek, oba pa 
sedaj nadaljujeta tridesetle-
tno družinsko tradicijo.

Slaščičarstvo 
prava mala 
umetnost
Slaščičarski del podjetja, 

v sklopu katerega pripra-
vljajo do dvajset različnih 
vrst piškotov, do trideset 
vrst različnih slaščic, torte 
po naročilo in sladoled, je 
pod okriljem hčerke Danice 
Brglez Grobelnik. Pred le-
tom dni so se ga predvsem 
na željo očeta odločili razši-
riti in v nabor sladkih izdel-
kov dodali še čokoladne, za 
pripravo katerih je potreb-
no še posebno veliko časa 
in potrpežljivosti. Brglezovi 
se namreč nenehno trudi-
jo slediti svetovnim tren-
dom, ob tem se zavedajo, 
da vseh novitet Slovenci ne 
sprejmejo, še posebno ne 
na podeželju. Pred leti je 
bilo podjetje Brglez še po-
sebno poznano po keksih, 
v zadnjih letih čedalje bolj 
v ospredje prihajajo torte, 
izdelane po naročilu. Sicer 
pa je peka slaščic, kot po-

jasnjuje Danica Brglez Gro-
belnik, odvisna predvsem 
od letnega časa. Poleti se 
namreč bolj priležejo lahke 
sadne kreme, pozimi čoko-
ladne. »Zanimivo je, da smo 
Štajerci zadovoljni le z res 
velikim kosom slaščice, za 
katerega bi Primorec rekel, 
da si ga lahko delijo trije,« 
pojasnjuje Brglezova.

Za dobrega peka 
je pomemben 
pravi občutek
Pred leti je bilo mogoče v 

slovenskih pekarnah kupiti 
zgolj dve do tri vrste kru-
ha, danes je izbire bistve-
no več. Če so včasih kupci 
imeli radi mehek in penast 
kruh, je danes, kot poja-
snjuje sin Tomaž Brglez, 
ki ima pod okriljem pekar-
ski del podjetja, v ospredju 
kompakten in polnozrnat z 
veliko vlakninami. V pekar-
ni Brglez pečejo tako več 
kot deset vrst kruha, kot 

so grofovski, vaški, semen-
ski, koruzni in nenazadnje 
rženi. Kot se radi pošalijo, 
imajo včasih že občutek, da 
delajo v lekarni, saj upora-
bljajo veliko različnih vrst 
sestavin v malih količinah. 
V vseh teh letih so se po 
besedah očeta spremenile 
tudi navade uživanja kru-
ha. Pred leti so namreč 
ljudje kupovali bistveno 
večje količine kruha, da-
nes le manjše. Slednje gre 
najverjetneje bolj pripisati 
spremembi prehrambenih 
navad kakor gospodarski 
krizi. Ker največji del iz-
delkov Brglezovi prodajajo 
v svojih prodajalnah, lah-
ko tako nenehno spremlja-
jo želje in potrebe kupcev 
ter se tako nanje odzivajo. 
Najbolj pa so ponosni na 
žemlje, rogljiče in krofe, 
po katerih je v vseh teh 
tridesetih letih še posebno 
veliko povpraševanja.

Promocijsko besediloŽivljenje družina Brglez je na vsakem koraku vpeto v pekarstvo in slaščičarstvo. Hčerka Dragica Brglez Grobelnik ima pod okriljem slaščičarski 
del, sin Tomaž Brglez pekarskega. Oče Roman Brglez pomaga z nasveti. (Foto: SHERPA)
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Ogrevanje Sedeljšak, d. o. o., je podjetje 
z lastnim proizvodnim programom kotlov 
in sistemov na lesno biomaso ter strojev. 
Nudi rešitve za drobljenje kosovnih lesnih 
ostankov in drobljenje drugih materialov 
za recikliranje.

Podjetje nudi celovite rešitve, od sveto-
vanja, načrtovanja in izvedbe projektov. 
Poskrbi tudi za montažo opreme na terenu 
in servisiranje le-te.

Krmilo podjetja je leta 2007 prevzel direk-
tor Avgust Sedeljšak, ki nadaljuje družinsko 
tradicijo, saj je s proizvodnjo kotlov pred več 
kot tridesetimi leti pričel njegov oče Justin 
Sedeljšak. Trenutno je v podjetju 14 zaposle-
nih, proizvodni prostori pa se razprostirajo 
na približno 950 m2. Podjetje razpolaga z 
novimi proizvodnimi prostori in novo teh-
nološko opremo, v načrtu pa je že širjenje 
dejavnosti in obstoječih zmogljivosti podjetja 
ter s tem večanje števila zaposlenih.

Planinski dom I. štajerskega bataljona stoji na Čreti, hribovskem naselju sa-
motnih kmetij, na južni strani, tik pod razvodnim slemenom v zahodnem delu 
Dobroveljske planote.

V bližini koče je Plezališče Čreta, ki postaja vse bolj priljubljeno med športnimi ple-
zalci. Koča na Čreti (kot ji rečejo po domače) je postala kraj, kjer se srečujejo ljudje ob 
dobri hrani v neokrnjeni naravi. Besede eko, bio, nazaj k naravi … niso dovolj. Noben 
certifikat ne pomaga, če ne živimo v sožitju. Najprej ljudje med seboj in z vsem, kar 
nas obdaja.

Dom je odprt ob sobotah, nedeljah in praznikih. V gostinskem prostoru je 30 sede-
žev, pri mizah zunaj doma še 50. V dveh sobah je 8 postelj, na skupnih ležiščih pa je 
prostora za 10 ljudi. Na razpolago sta WC in umivalnica z mrzlo vodo. Gostinski prostor 
ogrevajo s pečjo, koča ima tekočo vodo, elektriko in telefon. Dobrodošli!

Prapreče 25, 3305 Vransko
Tel.: 03 703 84 90, faks: 03 703 84 95

E-pošta: info@sedeljsak.si
Spletna stran: www.sedeljsak.si

Z mislijo na prihodnost
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Podjetje nudi celostne rešitve na po-
dročju drobljenja in ogrevanja z lesno 
biomaso in sem sodijo oprema kotlovnic 
na lesno biomaso za hišno in industrijsko 
ogrevanje, sodobni kotli na polena s pri-
silnim vlekom, gorilniki na lesno biomaso 
za potrebe sušenja lesa, drobilniki, stroji 
za drobljenje lesa in recikliranje, odje-
mne in transportne naprave, izločevalci 
prašnih delcev in samostoječi jekleni in 
inox dimniki.

Gremo na Čreto
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Družinsko podjetje Go-
mark je ustanovil oče Ljubo 
Gosak leta 1994. Podjetje, 
ki daje delo dvajsetim de-
lavcem, izdelke pa večino-
ma izvaža v tujino, se je 
najprej ukvarjalo s prodajo, 
kasneje pa se je postopoma 
preusmerilo v proizvodnjo 
kmetijske mehanizacije.

Danes podjetje pod bla-
govno znamko Lancman 
uspešno izdeluje najrazlič-
nejše cepilnike in povezo-
valnike drv ter vodne sti-
skalnice za sadje. Zanimivo 
je, da so Gosakovi prepo-
znavno blagovno znamko, 
pod katero svoje izdelke ve-
činoma prodajajo v Nemčiji, 
Avstriji, Švici in Franciji ter 
manjši del na slovenskem 
trgu, ustvarili kar iz doma-
čega poimenovanja domači-
je, od koder je prihajal oče. 
»Domačija se je imenovala 
Lančman. Ker smo želeli 
imeti nekoliko bolj medna-
rodno ime, smo se odločili, 
da namesto č uporabljamo 
kar c,« se spominja začetkov 
blagovne znamke sin Luka 
Gosak, ki je v podjetju za-
dolžen za logistiko. Najsta-
rejši sin Matjaž Gosak je 
potem, ko se je oče upoko-
jil, prevzel vodenje podjetja, 

SPODBUDNA ZGODBA

Luka Gosak: »Ne smem reči, da ne 
občutimo krize. So pa posledice toliko 
manjše, saj se čedalje več ljudi pri ogre-
vanju odloča za drva, ki so v primerjavi 
s kurilnim oljem cenejša, zato prodamo 
več cepilcev.«

Nekoč Lančman, danes Lancman
Podjetje Gomark iz Prekope med vodilnimi evropskimi proizvajalci cepilnikov drv in stiskalnic za sadje

Družina Gosak ob proizvodnih skladiščnih prostorih v Prekopi. Od leve: Luka, Matjaž, Ljubo in Jure Gosak

najmlajši Jure Gosak pa je 
vodilni konstrukter.

Kriza njihova 
priložnost
Če so naši stari očetje se-

kali drva izključno s sekiro, 
je v zadnjem času tega veliko 
manj. Po letu 2000 se namreč 
pri sekanju drv, tako kot tudi 
na vseh drugih področjih ži-

vljenja, vedno bolj uveljavlja 
avtomatizacija. Čedalje več 
gozdarjev in kmetovalcev pri 
pripravljanju drv uporablja 
cepilnike in povezovalnike. 
Za nejkaj več kot 500 evrov, 
kolikor stane povprečna to-
vrstna naprava, kmetovalci 
prihranijo čas in energijo.

Mnoga podjetja je zadnja 
ekonomska kriza močno pri-

zadela, saj potrošniki varčuje-
jo, kjer se le da. Eno takšnih 
področij je tudi ogrevanje. 
Slednje pa je vsekakor voda 
na mlin podjetju Gomark. 
»Ne smem reči, da ne občuti-
mo krize. Ta se še posebej po-
zna na slovenskem in balkan-
skem trgu. So pa posledice 
toliko manjše, saj se čedalje 
več ljudi pri ogrevanju odloča 

za drva, ki so v primerjavi s 
kurilnim oljem cenejša, zato 
prodamo več cepilnikov,« po-
jasnjuje Luka Gosak in nada-
ljuje, da jih dnevno izdelajo 
šest. Sicer pa je povpraševa-
nje odvisno od letnega časa. 
Največ jih izdelajo in prodajo 
spomladi in poleti, stiskalnic 
pa jeseni.

Država zavirala 
razvoj
Podjetje ima sedež v Pre-

kopi na Vranskem, poslovno 
enoto, v kateri so proizvodni 
prostori in del skladišča, pa 
v Ojstrški vasi, kjer je zaradi 
prostorske utesnjenosti razvoj 
precej omejen. Že več let že-
lijo Gosakovi zaradi velikega 
povpraševanja na zahodnih 
trgih zgraditi dodatne skla-
diščne in proizvodne prostore 
v bližnji poslovni coni Čeplje, 
kar bi pomenilo tudi nekaj 
novih delovnih mest. Ker 

teče mimo stavbnega zemlji-
šča potok, so morali naročiti 
študijo poplavne varnosti, na 
podlagi katere je Arso izdal 
soglasje za gradnjo. Na njego-
vo potrdilo so čakali kar dve 
leti, kar pomeni, da je Arso s 
tem, ko je toliko časa zavla-
čeval, zaviral razvoj podje-
tja. Potrdilo so pred časom le 
dobili, zato ima podjetje Go-
mark končno vse možnosti, 
da zgradi nove prostore in s 
tem razširi proizvodnjo.

ŠPELA OŽIR
Foto: SHERPA
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Tina nadaljuje
Baku: Celjska judoistka Tina Trstenjak, dobitnica bronaste 

medalje z letošnjega EP v Budimpešti, je na tekmi velike na-
grade v Azerbajdžanu v kategoriji do 63 kilogramov osvojila 
odlično drugo mesto. V finalu je morala priznati premoč 
Izraelki Gerbijevi.

Rudar spet v finalu
Velenje: V finalu slovenskega nogometnega pokala za žen-

ske se bosta tako kot lani pomerila Teleing Pomurje in Rudar 
Škale. Velenjčanke so prvi polfinalni obračun proti Jevnici 
dobile s 3:0, na povratni tekmi pa so v gosteh zmagale s 3:1. 
Povedle so domačinke, nato pa je v drugem polčasu klasični 
hat-trick uspel Moiri Murić.

»Šampionska« zmaga
Celje: Zanimivo je v 2. SNL. Celjski Šampion je slavil v Beli 

krajini z 1:0 po golu Rižnerja, skočil na četrto mesto in si 
priigral obstanek v ligi. Dravinja je v izgubljenem položaju, 
v kočljivem pa znova Šmartno. Za preboj v drugoligaško 
konkurenco si prizadeva Šmarje. Zdaj je spet na vrhu, saj je 
Veržej presenetljivo izgubil doma. (DŠ)

Triler za finiš 
nepozabne sezone

Košarkarice celjskega 
Athletea so v 16. finalnem 
nastopu še devetič postale 
državne prvakinje. Finalno 
serijo proti Triglavu so dobile 
prepričljivo s 3:0 v zmagah. 
Na zadnji tekmi so slavile s 
65:59. Celjski klub ima za 
sabo fantastično sezono.

Letošnja sezona je bila 
za celjski klub izjemna in 
jo bo težko ponoviti, saj je 
bil Athlete najboljši v vseh 
starostnih kategorijah, med 
pionirkami, kadetinjami, 
mladinkami ter članicami, 
kjer je osvojil dvojno krono 
(pokalno in prvenstveno). 
»Letošnja sezona je najbolj 
uspešna sezona v zgodovini 
slovenskega prvenstva, kajti 
osvojili smo vse. To je sijaj-
no,« je rezultate pokomen-
tiral biser na trenerski klopi 
Athletea Damir Grgič, ki je 
z zasedbo iz knežjega mesta 

spisal novo pravljico. V član-
ski konkurenci je nekdanja 
Ježica zabeležila deset naslo-
vov, Athleteu zdaj manjka le 
še en do izenačitve. »Nikoli 
lažje,« je v šali po velikem 
slavju dejal pomočnik doma-
čega trenerja Žane Bortek.

S preobratom do 
slavja
Tretja finalna tekma se ni 

začela po željah gostiteljic, 
potem ko so Kranjčanke za 
razliko od prvih dveh tekem 
odigrale zelo dober prvi pol-
čas, domačinke pa najslabše-
ga v sezoni. Po prvi četrtini je 
Triglav vodil s 15:12, v nada-
ljevanju pa z delnim rezulta-
tom 13:3 ušel na štirinajst točk 
prednosti. Domačinke so v 1. 
polčasu vpisale skromnih 17 
točk. V začetku tretje četrtine 
so gostje povedle za 16, potem 
pa je sledil velik preobrat do-

mačink, ki so že pred zadnjo 
četrtino prišle do vodstva, 
prvega na tekmi. Tretjo četr-
tino so dobile s 25:10, pred 
zadnjimi desetimi minutami 
pa vodile z 42:41. Dobre tri 
minute pred koncem je Sanja 
Orozović z dvema zadetima 
prostima metoma poskrbela 
za prednost domače ekipe za 
osem točk, nasprotnice pa se 
niso več uspele vmešati v boj 
za zmago, s katero bi izsilile 
novo tekmo.

Izjemen talent in 
karakter
»Vedeli smo, da ekipa Tri-

glava niti slučajno ne bo odi-
grala tako kot na prvih dveh 
tekmah, na katerih je bila v 
velikem krču. Njen prvi pol-
čas je bil zelo dober, mi pa 
smo bili pod velikim priti-
skom. Dekleta so želela za-
ključiti serijo s 3:0 in nikakor 
nam ni steklo. Bilo je veliko 
napak, a po odmoru smo 
dokazali, da gre pri nas za 
izjemna karakter in talent,« 
je strnil občutke Grgič, Sanja 
Orozović, ki je bila z 22 toč-
kami najboljša strelka tekme 
in najučinkovitejša igralka 
finala, je pripomnila: »Tež-
ka tekma je bila, a pokazale 
smo, da smo najboljša ekipa 
v Sloveniji in da smo si zaslu-
žile, da naslov ostane v Celju. 
Ključna je bila tretja četrtina, 
ko smo ulovile Triglav in ga 
tudi prehitele. Zatem smo 
držale prednost in zasluže-
no zmagale. Morda smo se 
na začetku nekoliko ustraši-
le zmage, pa vendar stisnile 
zobe in zmagale.« Rebeka 
Abramovič je bila v letošnji 
sezoni odlična, zato je po-
stala ena izmed najboljših 
posameznic z veliko mero sa-
mozavesti. »Kako je bilo med 
polčasom? Že pred tekmo 
smo bile zelo živčne, potem 
še v prvih dveh četrtinah, ko 
smo videle, da so se naspro-
tnice zelo dobro pripravile na 

nas. Med polčasom sicer ni 
bilo pestro, čeprav smo igral-
ke to pričakovale, a trener je 
bil miren. Opazil je, da smo 
živčne, in če bi potem bil še 
sam, bi morda sledil še slab 
drugi polčas. Na koncu nam 
je uspelo, ko smo dokazale, 
da smo najboljše.«

»Kripl bataljon«
V letošnji sezoni je celjski 

klub zaznamovalo tudi never-
jetno število poškodb, zato je 
bilo na trenutke izjemno tež-
ko, ko trener Grgič na klopi 
skorajda ni imel več menjav. 
Tudi Marica Gajić je imela ve-
liko smolo ob nesreči, ko jo je 
zbil avto, a vrnila se je v veli-
kem slogu in naredila še korak 
naprej. »Vtisi so fantastični. Ta 
sezona je bila zelo težka za vse 
nas. Naslov je zdaj kot smeta-
na na torto. V letošnji sezoni 
smo postale prava ekipa, zato 
je zdaj zelo težko, ko je konec 
sezone. Sem pa zase še toliko 
bolj vesela, ko sem se uspešno 
vrnila na parket. Bilo je izje-
mno težko, a moraš stisniti, si 
želeti in zdaj sem spet tukaj.« 
Po prihodu iz Grosuplja je 
velik napredek pokazala tudi 
Eva Lisec. »V finalu smo igra-
le druga za drugo. Zasluženo 
smo slavile. Sama sem sicer 
zelo zadovoljna v Celju. Ni 
mi žal, da sem prišla v to sre-
dino.« Živa Macura je v šali 
pristavila: »Letos smo bili ›kri-
pl bataljon‹ … Res neverjetno, 
kako je bilo. Na eni od tekem 
je bilo le šest igralk, vendar se 
nam je do finalne serije uspelo 
sestaviti.« Zasedbo celjskega 
Athletea zdaj čaka več kot 
zaslužen počitek, pa vendar 
le za dobrih deset dni, saj se 
bodo igralke zatem že začele 
pripravljati na reprezentančne 
akcije in tudi na novo sezono. 
»Zdaj razmišljamo le še o do-
pustu,« je zaključil Damir 
Grgič.

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA

Sanja Orozović je blestela v finalni seriji.

Trener Athletea Damir Grgič

Eva Lisec: »Ni mi žal, da sem prišla v Celje.«

Na kratko
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Celjska ženska košarkar-
ska ekipa je najmlajša v 
zgodovini slovenskih prven-
stev, stara v povprečju 17,5 
let. Zato so logični njeni kri-
zni trenutki v določenih ob-
dobjih. Tretja tekma finala 
je ponudila več od pričako-
vanj. Sproščene Gorenjke so 
v začetku drugega polčasa 
povedle s 33:17. Zdelo se je, 
da slavja v dvorani Gimnazi-
je Celje – Center ne bo. Toda 
sledil je popoln preobrat.

Direktor kluba Matej Polu-
tnik je bil izredno nemiren na 
tribuni, v določenih trenutkih 
že vdan v usodo. Poraz ne bi 
bil tragičen, Celjanke bi le 
imele še dve možnosti za do-
končno zmagoslavje.

Kaj ste si mislili po kata-
strofalnem prvem polčasu?

Dekleta so dosegla komaj 
17 točk. Že dan pred tekmo 
sem imel na treningu obču-
tek, da so ›glave že drugje‹, 
torej da so igralke prepričane 
v zmago, da so celotno delo 
opravile že na prvih dveh tek-
mah. Ni bilo kvalitetnega pri-
stopa. Organizacijsko pa smo 
skoraj vse zastavili tako, kot 
da bomo slavili. Ob odmoru 
sem imel srajco popolnoma 
mokro. V nadaljevanju je eki-
pa le zaigrala tako, kot zna, 
in kljub mladosti zaključila 
finale.

Kot bivši košarkar spo-
štujete pomembnost vad-

Po robu prepada, 
nato preko Triglava
Direktor ŽKK Athlete Celje Matej Polutnik o skoraj usodnem padcu in nena-
dnem vzponu

Matej Polutnik

be, dostikrat obiskujete 
treninge. Kaj se je zgodilo 
na zadnjem pred začetkom 
finalnega niza?

Predlagal sem, da razdeli-
mo plače igralkam, pa se tre-
ner ni strinjal. Želel sem tudi 
spregovoriti ekipi, pa tudi ni 
šlo skozi. Izredno spoštujem 
delo trenerjev, Damirjevo pa 
še posebej. Od vseh, ki so bili 
pri nas, je svetlobno leto pred 
njimi. Tako glede poznavanja 
košarkarskih prvin, taktike, 
motivacije, menedžerstva. 
On je pravi ›coach‹, ekipo ima 
pod popolnim nadzorom. To 
se vidi na parketu. Gremo 
mu na roko tudi v stresnih 
trenutkih. Ustregli smo mu v 
vsem, upoštevali vse, kar je 
zahteval.

Lahko razložite, od kod 
učinkovitost tako mladih 
igralk?

To je del naše strategije, 
ki smo jo ubrali pred štirimi 
leti, ko je še bil trener Željko 
Ciglar. Denarja ni bilo veli-
ko. Usmerili smo se na zelo 
mlade košarkarice, izmed 
katerih so petnajstletne že 
dobivale pomembne vloge v 
članski ekipi. Naš cilj je bil, 
da do osemnajstega, devet-
najstega leta dozorijo in so 
evropsko primerljive. To nam 
zelo dobro uspeva, celo bo-
lje, kot sem pričakoval. Mlade 
igralke iz širše regije razmi-
šljajo o Celju kot o odskočni 

deski. Poskrbimo za njihovo 
bivanje, prehrano, šolanje … 
Zato lahko veliko pokažejo 
pod koši. To me ne le veseli, 
temveč navdušuje in mi daje 
neverjetno energijo za delo. 
Še posebej, ko vidim, kako se 
borijo v primerjavi s starejši-
mi igralkami, ki pridejo v klub 
pobrati denar in nato odidejo, 
obenem pa jim je vseeno, če 
kaj osvojijo ali ne.

Kapetanka Sanja Orozović 
je bila proglašena za najko-
ristnejšo igralko končnice. 
Jo boste zadržali?

Pogodba z našim klubom ji 
še ni potekla. Razmišljali smo 
že, da ji omogočimo pot na 
evropski trg. Po drugi strani 
se zavedamo, da je Sanja po-
tegnila naš voz v kritičnih tre-
nutkih na prvi in tretji tekmi. 
Na drugi ni bilo treba. Moraš 
imeti izkušeno igralko. Lov 
na deseto zvezdico, s kate-
ro bi se izenačili z Ježico, je 
mamljiv. Zato se nagibam k 
temu, da ostane v klubu. Vse 
skupaj lahko prepreči nespo-
dobno visoka ponudba tujega 
kluba.

Sestave ekipe, vsaj letos, 
ne boste bistveno spremi-
njali.

To drži. Vse igralke z eno 
izjemo še imajo pogodbe z 
nami. Vse bo, jasno, odvisno 
od finančnega stanja. Nedol-
go nazaj smo bili blizu dna. 
Začelo se je s prodajo Ane 

Turčinović, toda dolga v višini 
25 tisoč evrov od izraelskega 
kluba Ramle nismo zmogli 
izterjati. Nadaljevalo se je s 
poskusom prodaje Teje Oblak 
v poljske Polkowice. Vse je 
že bilo dogovorjeno, a se je 
poškodovala. Naenkrat ni-
smo več videli prave rešitve. 
Šestčlanski upravni odbor jo 
je ob pomoči Mestne občine 
Celje vendarle našel. Cilj je bil 
le preživetje. Sčasoma se je 
vse obrnilo na glavo. Dobili 
smo nove pokrovitelje in sanj-
sko zaključili sezono, saj so 
prvakinje starejše pionirke, 
kadetinje, mladinke in člani-
ce. Mislim, da si bomo lahko 
privoščili celo kakšno okrepi-
tev. Na pomoč sta priskočila 
Holding slovenskih elektrarn 
in manjše podjetje, ki je po-
vezano z eno izmed naših 
najbolj obetavnih igralk.

V Jadranski ligi ste bili 
sedmi, zagotovo pa se boste 
kmalu znova spogledovali z 
zaključnim turnirjem, mar 
ne?

Želja vsakogar, ki tekmuje, 
je vrh. Vse pa je povezano z 
denarjem. Zanimivo je, da je 
član vodstva našega kluba 
Uroš Kranjc pravzaprav mo-
tor mednarodne regionalne 
lige in je sedaj organiziral se-
stanek za naslednjo sezono. 
Mi brez te lige enostavno ne 
moremo. Preveč izkušenj si 
namreč naberemo v njej. To 

se odrazi nato v slovenskem 
prvenstvu. Želimo zgraditi 
ekipo, ki bi konkurirala za 
osvojitev denimo četrtega 
mesta. A ob tem nikakor ne 
bomo pozabili na osnovno 
strategijo. Trenutno je teh-
tnica uspehov zaradi naše 
predrznosti nagnjena v naš 
prid.

Se bo vrnil kateri izmed 
hrvaških klubov?

Udeležbo je potrdil Medve-
ščak. Glede Novega Zagreba 
pa dvomim. Na začetku se-
zone je odigral eno tekmo, 
potem pa odstopil. Doma je 
izgubil z beograjskim Parti-
zanom. Sodili so Slovenci. Ne 
verjamem, da bi trije sodniki, 
ki jih poznam, imeli kakršno 
koli željo, da bi pomagali 
določenemu klubu. Poteza 
zagrebškega kluba je bila 
neresna in nespodobna.

Zadnjo tekmo ste spre-
mljali v družbi celjskega 
župana Bojana Šrota, ki je 
dejal, da imate kratko malo 
premajhno pisarno za vse 
pokale, in predsednika KZS 
Romana Volčiča. Kaj je bilo 
›na tapeti‹?

Najbolj je pereča dvorana 
Tivoli, ki še ni pripravljena za 
Eurobasket in zato še niso v 
prodaji vstopnice za sku-
pinski del prvenstva. Župan 
me je presenetil, saj pozna 
vse naše košarkarice, odkod 
so, kako igrajo. Vseskozi je 
bil prepričan v našo zmago. 
Omenil sem mu, da smo na-
povedali slavnostno večerjo, 
nato pa se je vse podiralo. 
Odvrnil je, da lahko večerjo 
tako ali tako odpovemo, a da 
bomo zmagali … (smeh).

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA

Derbi Intercomu
V Športno rekreacijskem centru Hattrick na Skalni kleti so bile odigrane tekme 3. 

kroga v obeh letnih ligah malega nogometa.
V 1. ligi imata vseh 9 točk All-in in Intercom, sledijo Šargi&Kralj, Bolnica Celje in Hudinja 

Champion pub s po šestimi. Izidi 3. kroga: Hudinja – Bolnica 5:4, Novem – Amaterji Občina 
4:2, Maček tisk – Engrotuš 3:3, Šargi – Intercom 4:5 in All-in – Bajsi FC 7:0. Pari ponedeljko-
vega 4. kroga: Amaterji – Bajsi (17.45), Bolnica – Šargi (18.30), Intercom – Maček (19.15), 
Novem – Hudinja (20) in Engrotuš – All-in (20.45).

V veteranski ligi imajo Klateži vseh 9 točk, ŠD Cinkarna, TiO2 Cinkarna in Elektro Kerš 
pa po 6.

DŠ

Braslovčanke v prvi ligi
Za članicami Ženskega odbojkarskega kluba Braslovče je odlična sezona.
Kvalifikacije za 1. državno ligo so se končale brez poraza, po dvakrat so premagale Kra-

njčanke in Slovenjgrajčanke. Mladinke so druge v državi, sredi tega meseca pa zaključni 
boji čakajo ekipe mini in male odbojke, starejših deklic in kadetinj. Katja Mihevc, Nika 
Markovič, Katja Mihalinec in Anita Sobočan so s slovensko reprezentanco na kadetskem 
EP osvojile šesto mesto ter se uvrstile na olimpijske igre mladih in na SP.

TT

Tekmovalci celjskega kluba Hyong 
so odlično nastopili na evropskem pr-
venstvu v tekvondoju ITF sloga na 
Švedskem.

Staša Lubej je postala evropska 
prvakinja v borbah članic do 50 ki-
logramov, Teja Toplak je osvojila 
srebrno medaljo v borbah mladink 
do 55 kg, tretja pa sta bila v članski 
konkurenci Anže Dimec v borbah 
do 63 kg in Uroš Bernard v formah 
IV.–VI. DAN.

Bronasti kolajni sta osvojila še De-
nis Drapič (TK Ahac) v borbah med 
člani do 78 kg in Celjanka Tamara 
Ibrič med mladinkami v formah II. 
DAN. Navkljub slabšemu izkupičku 
zlatih kolajn je bil z doseženimi re-
zultati zadovoljen selektor slovenske 
reprezentance Vahid Drapič.

DŠ

Lubejeva zlata na EP

Staša Lubej
Z leve stojijo trener Boris Klokočovnik, Anja Hribernik, Nina Turnšek, Nika Markovič, Katja Mihevc, Katja 
Mihalinec, Klavdija Bastl in Petra Bergant, klečijo pa Špela Bednjanič, Anita Sobočan, Anja Hribernik, 
Maja Marija Marovt, Anja Jerman in Zala Zbičajnik.



20 Št. 23, 9. maj 2013ŠPORT

Panorama Športni koledar
Petek, 10. 5.
ROKOMET
1. SL (ž), 26. krog, Ljublja-

na: Krim Mercator - Zelene 
doline Žalec (18.30).

Sobota, 11. 5.
NOGOMET
1. SL, 32. krog, Murska So-

bota: Mura – Celje, Velenje: 
Rudar – Koper (17).

2. SL, 24. krog: Dob – Dra-
vinja, Celje: Šampion – Ra-
domlje (17).

3. SL - vzhod, 21. krog: 
Zreče – Kovinar Štore (17).

Štajerska liga, 16. krog: 
Pesnica – Šentjur, Žalec – Ra-
dlje, Šoštanj – Lenart (17).

ROKOMET
1. SL, za prvaka, 8. krog, 

Trebnje: Trimo – Celje Pivo-
varna Laško (20).

1. SL (ž), 26. krog: Celje 
Celjske mesnine – Tržič, Za-
gorje – Velenje (19).

Nedelja, 12. 5.
ROKOMET
1. SL, za prvaka,8. krog, 

Velenje: Gorenje – Cimos 
(19.15).

NOGOMET
2. SL, 24. krog: Šmartno 

1928 – Zavrč (17).
3. SL - vzhod, 21. krog: 

Grad – Šmarje (17).

Torek, 14. 5.

NOGOMET
1. SL, 33. krog: Celje 

– Olimpija, Kranj: Triglav 
– Rudar (17).

NOGOMET
1. SL, 31. krog: Celje – Gori-

ca 2:3 (2:1); Tomažič Šeruga 
(14), Gobec (45 - 11m); Ži-
gon (16), Ndiaye (69), Vetrih 
(74), Aluminij – Rudar 3:5 
(1:2); Jovanović (29), Blou-
dek (48), Črnic (91); Etero-
vić (8), Bratanovič (13, 62), 
Radujko (68), Podlogar (71), 
Triglav – Maribor 1:2 (0:1), 
Olimpija – Mura 2:1 (1:1).

2. SL, 23. krog: Dravinja 
– Radomlje 3:3 (2:1); Kraus 
(30), Čander (43 – 11m, 56), 
Krka – Šmartno 1928 7:0 
(3:0), Bela krajina – Šam-
pion 0:1 (0:0); Rižner (89). 
Vrstni red: Zavrč 55, Dob 
48, Krka 47, Šampion 29, 
Krško, Šenčur 28, Radomlje, 
Šmartno 24, Bela krajina 22, 
Dravinja 17.

3. SL - vzhod, 20. krog: 
Šmarje – Zreče 2:0 (1:0); Ne-
skič (28), Firšt (66), Kovinar 
Štore – Ljutomer 1:1 (1:0); Ko-
run (28). Vrstni red: Šmarje 
39, Dravograd 37, Veržej 36, 
Beltinci, Čarda 34, Odranci 
32, Tromejnik 30, Ljutomer 
27, Grad 26, Bistrica 25, Zre-
če 23, Malečnik 21, Rakičan 
19, Kovinar 11.

Štajerska liga, 15. krog: 
Slovenj Gradec – Šoštanj 0:3 
(0:3); Rednak (13), Vasič 
(31), Verhovnik (32), Šen-
tjur – Žalec 1:0 (1:0); Belak 
(19). Vrstni red: Pesnica 31, 
Šoštanj, Šentjur 29, Radlje, 
Žalec 28, Marles hiše 27, 
Peca 25, Pohorje 22, Lenart 
14, Slovenj Gradec 12, Tezno 
8, Paloma 5.

MNZ, MČL Celje, 15. krog: 
Pivovar Laško – Rogaška 0:3 
(0:1); Vtič (33, 57), Grošič 
(73), Mons Claudius – Vojnik 
10:0 (5:0); Ferčec (6 – 11m), 
Krivec (11, 14), Močnik (25, 
66), Kitak (44), Mikše (67), 
Peer (77, 82, 85), Radeče 
– Krško B 1:3 (1:0); Ribič 
(5). Vrstni red: Krško B 33, 
Mons Claudius 27, Vojnik 25, 
Rogaška 21, Radeče 10, Kozje 
8, Pivovar 4.

KOŠARKA
1. SL, druga tekma polfi-

nala: Zlatorog Laško – Krka 
69:71; Udrih 19, Đugum 15, 
Brodnik 13, L. Lapornik, Za-
dnik 9, M. Lapornik 4; Lalić 
15, Vladović 13, prva tekma: 
Krka – Zlatorog 86:66; Smo-
diš 13, Pavič 11; Brodnik 
24, L. Lapornik, Udrih 12, 
Zadnik 9, Mučič, Dimec 4, 
Đugum 1.

1. SL (ž), tretja tekma fi-
nala: Athlete – Triglav 65:59; 
Orozović 22, Lisec 15, Gabro-
všek 12, Gajić 10, Abramovič 
5, Oblak 1; Zdolšek 13, Đu-
rič 10, druga tekma: Triglav 
– Athlete 48:63; Špacapan 11, 
Žibert 8; Oblak 15, Lisec 14, 
Abramovič 13, Gajić 10, Oro-
zović 8, Gabrovšek 3.

ROKOMET
1. SL (ž), 25. krog: Piran 

– Celje Celjske mesnine 23:31 
(9:15), Zelene doline Žalec 
– Logatec 40:19 (19:8), Ve-
plas Velenje – Krim Mercator 
22:31 (14:18). Vrstni red: 
Krim Mercator 40, Zagorje 
39, Žalec 34, Krka 29, Vele-
nje 25, Piran 21, Celje, Ptuj 
17, Ajdovščina 16, Naklo, 
Logatec, Sežana 0. (MiK)

Najpomembnejšo tekmo 
sezone so celjski nogometa-
ši odigrali včeraj, povratno 
polfinala pokala NZS, ko so 
se preko Aluminija skušali 
uvrstiti v finale. Možnosti 
za preboj na 3. mesto v 1. 
SNL (in v kvalifikacije za 
evropsko ligo) so verjetno 
zapravili v soboto.

V Areni Petrol so bili Celja-
ni krepko oškodovani. Kljub 
temu so dvakrat vodili v 1. 
polčasu, v drugem pa pov-
sem popustili in doživeli de-
veti poraz.

Vse drugače
Gola sta proti Gorici dose-

gla David Tomažič Šeruga 
in Sebastjan Gobec z bele 
točke. Točne so ocene, da 
sodnik Damir Skomina ble-
sti na tujih prizoriščih, doma 
pa marsikaj spregleda. V 45. 
minuti je sicer dosodil enajst-
metrovko, toda Mbidi, ki je 
zrušil Nejca Plesca, je pozabil 
pokazati rumeni karton. Bil 
bi njegov drugi, Gorica bi na-
daljevala z igralcem manj in 
preobrat bi bil domala nemo-
goč. Že v 7. minuti pa je Sko-
mino na led speljal stranski 
sodnik. Pomahal je z zastavi-
co, toda Benjamin Verbič ni 
bil v prepovedanem položaju. 
Dosegel je gol, ki je bil raz-
veljavljen. V glavah ostajata 
virtualnih 3:1 in igralec več 
pred drugim polčasom. In 
skomine po točkah …

Popuščajo v nizu
O igri veliko povedo be-

sede Tadeja Vidmajerja, ki 
se je zelo solidno predstavil 
v vlogi osrednjega branilca: 
»V prvem delu smo tekli 
usklajeno, zelo blizu eden 
drugemu in nismo dopustili 
tekmecem, da razvijejo svo-
jo igro. Nato smo razpadli, 
obramba in napad sta bila 
preveč oddaljena. Naspro-
tnik je ujel vse odbite žoge 
in prehajal v protinapade ter 
si ustvarjal priložnosti. Tako 
ne smemo več igrati.« Bilo 
je tudi nekaj smole, sploh 
pri tretjem golu, ko je žoga 

Skomine ostale

Košarkarji Zlatoroga so zaključili le-
tošnjo sezono. Na drugi polfinalni tekmi 
končnice so še drugič klonili proti Krki, 
vendar pa tokrat odigrali herojsko in vse 
do zadnjih sekund upali na presenečenje. 
Krka je slavila z 71:69.

Novomeščani se bodo v velikem finalu po-
merili z Union Olimpijo, ki je tudi na drugi 
tekmi ugnala Maribor.

Po štirih porazih med žive
Laščani so se od domače dvorane Tri lilije 

ter od svojih privržencem poslovili na lep na-
čin. Četudi niso zmagali, pa so zato prikazali 
dobro predstavo, ki je na nekaterih tekmah v 
letošnji sezoni ni bilo niti na spregled. Krki 
so na drugi tekmi vseskozi dihali za ovra-
tnik, nekajkrat vodili – največ za tri točke –, 
zmanjkalo pa je tudi nekaj sreče, predvsem 
pa zbranosti v obrambi v odločilnih trenutkih. 
Po vodstvu Krke z 29:21 so se gostitelji vrnili 
z delnim rezultatom 11:2. Če je nasprotnik 
na prvi tekmi slavil prepričljivo z 20 točkami 
naskoka, je v Laškem le za dve. Sodniški kri-
terij je bil znova čuden; v prvem polčasu na 
trenutke na strani gostov, v nadaljevanju tudi 
na strani gostiteljev, a na odločitev o zmago-
valcu ni imel vpliva. »Pred tekmo smo verjeli 
v to, kar nam je uspelo narediti. Tudi zmagali 
bi lahko. Dvakrat je Krko težko premagati, to-
krat pa smo bili eni zmagi zelo blizu. Uspešno 
smo se upirali nasprotniku, to pa je bilo tudi 
več kot dostojno slovo od sezone. Na začetku 

lige za prvaka smo imeli malce smole, ko smo 
psihološko padli, a potem pokazali kvaliteto, 
ko smo se po štirih porazih uspeli vrniti med 
žive. To nam ne bi uspelo, če ne bi imeli odlič-
nega vzdušja v ekipi,« je dejal trener Zlatoroga 
Miloš Šporar. »Cilj je izpolnjen, sezona pa 
je več ali manj uspešna. Nekoliko smo žalo-
stni, ker nam ni uspelo postaviti pike na i, a 
to bomo pozabili. Krka je favorit državnega 
prvenstva.«

Na potezi upravni odbor
Samo Udrih je v torek vpisal 19 točk, 

Ante Đugum 15. Črto pod letošnjo sezono 
je potegnil športni direktor »pivovarjev« 
Miljan Goljovič: »Igralcem na zadnji tek-
mi nimamo kaj očitati, saj so se zelo borili 
in obenem tudi pokazali, kako se zastopa 
barve kluba. Če bi igrali tako skozi celotno 
sezono, bi bili morda zdaj na pragu finala 
in ne bi imeli težav, ki so nas vseskozi spre-
mljale. To je šport, gremo dalje. Sledilo bo 
malce počitka, še naprej pa bomo vzgajali 
mlade. Nekaterim zdaj potečejo pogodbe. 
Ko se bo sestal upravni odbor kluba, pa 
bomo videli, kdo ostaja in kdo odhaja.« 
Pred košarkarji je zdaj dolg premor, med 
katerim bodo v Laškem spreminjali igralski 
mozaik za novo sezono. Nekaj igralcev bo 
zagotovo moralo oditi, potem ko so sezono 
odigrali pod nivojem, nekateri pa si zaslu-
žijo, da ostanejo v Treh lilijah.

MITJA KNEZ

Dostojno 
slovo laških 
košarkarjev

po udarcu z glavo v visokem 
loku letela proti desnemu 
zgornjemu kotu vrat. Ne-
močna sta bila tako igralec 
ob vratnici kot tudi vratar 
Kotnik. »V prvem delu smo 
bili dobri, nato pa smo v na-
daljevanju zelo popustili. To 
se nam je pripetilo že četrtič 
zapored. Očitno mladi igral-
ci še nimajo zmagovalne 
miselnosti. To je trenutno 
naša največja težava. Če je 
to učna ura za naše moštvo, 
potem je vse skupaj dobro-
došlo,« je, ko je malce umiril 
svoj bes, govoril trener Mi-
loš Rus. Zaradi poškodbe je 
manjkal Miha Zajc, ki kljub 
rosnim 18 letom »krvavi« za 
zmage.

Brez licence
Nov zakon o policiji, ki je 

v soboto že stopil v veljavo, 
je prinesel dve pooblastili, 
ki sta namenjena prepreči-
tvi nasilja in izgredov na 
slovenskih športnih prizo-
riščih. Tako lahko policija 
po novem prepove udelež-
be na prireditvah oziroma 
prepove potovanja na tek-
movanja tistim osebam, ki 
že med potjo kršijo javni 
red in mir. Po besedah Mi-
roslava Žaberla, generalne-
ga direktorja direktorata za 
policijo in druge varnostne 
naloge, je s tem tudi v Slo-
veniji narejen korak naprej 
v boju s huliganstvom, ki 
nima nobene zveze s špor-
tom oziroma navijaštvom. S 
transparentom so odgovo-
rili navijači Celjski grofje: 

»Ko so stavnice sponzor, je 
navijanje kriminal. Pustite 
navijače, rešite fuzbal.« Vse 
skupaj pa je manj pomemb-
no kot objava rezultatov 
licenciranja Nogometne 
zveze Slovenije. NK Celje je 
ostal brez licence. Možnost 
pritožbe ima do 15. maja. 
Trenutno pojasnilo se glasi: 
»Nogometni klub Celje po 
daljšem obdobju ni imel te-
žav z zadostitvijo finančnih 
kriterijev licenčne komisije, 
saj je vsem akterjem pravo-
časno poplačal vse finanč-
ne obveznosti. Problem s 
pridobitvijo licence je na-
stal v povezavi s stečajem 
gradbene družbe CMC in se 
nanaša na severno tribuno 
stadiona Arena Petrol. Če-
prav sedanje vodstvo kluba 
ni imelo nikakršnega vpliva 
na nastalo situacijo, bo na-
redilo vse, da v pritožbenem 
roku predloži vsa ustrezna 
dokazila, na podlagi katerih 
bo klubu izdana licenca.«

DEAN ŠUSTER
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ČETRTEK, 9. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novice, 11.15 Shujšajmo z Novim 
tednikom in Radiem Celje, 12.00 Novice, 12.15 Odmev, 
14.00 Regijske novice, 14.10 Kalejdoskop, 15.00 Šport da-
nes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Odmev – ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Kalejdoskop – ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Celje)

PETEK, 10. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novice, 11.15 Radi ste jih poslušali, 
12.00 Novice, 12.15 Od petka do petka, 13.00 Kulturni 
mozaik, 14.00 Regijske novice, 14.10 Hit lista Radia Celje 
– s hiti prežeto popoldne 19.00), 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 18.00 Poglejte v zvezde z Gordano 
in Dolores, 19.00 Novice, 19.15 Gostimo gostoljubnega 
glasbenega gurmana, 20.00 Clubbing z DJ Teom, 24.00 
SNOP (Radio Celje)

SOBOTA, 11. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 9.15 Otroški radio, 10.00 Novice, 
11.00 Kulturni mozaik, 11.20 Kuhajmo skupaj, ponovitev, 
12.00 Novice, 12.15 Tedenski osir, 14.00 Regijske novice, 
14.15 Gostimo gostoljubnega glasbenega gurmana, pono-
vitev, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 18.00 Lestvica - 20 vročih Radia Celje, 
19.00 Novice, 24.00 SNOP (Radio Celje)

NEDELJA, 12. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časo-
plov, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 
Skladbi tedna (domača, tuja), 9.10 Luč sveti v temi, 10.00 
Novice, 10.10 Znanci pred mikrofonom – Kajetan Čop, 
11.15 Tedenski osir – ponovitev, 12.00 Novice, 12.10 Pesem 
slovenske dežele, 13.00 Čestitke in pozdravi, 24.00 SNOP 
(Radio Velenje)

PONEDELJEK, 13. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po doma-

če, 5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Ča-
soplov, 6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 
9.15 Predstavitev skladb za domačo in tujo pesem tedna, 
10.00 Novice, 10.15 Ponedeljkovo športno dopoldne, 12.00 
Novice, 12.15 Vaš zakaj, naš zato, 13.00 Kulturni moza-
ik, 13.15 Izbiramo skladbi tedna, 14.00 Regijske novice, 
15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Znanci 
pred mikrofonom - Kajetan Čop, ponovitev, 19.00 Novice, 
19.15 Katrca, 24.00 SNOP (Radio Velenje)

TOREK, 14. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 9.15 Zdravo z naravo, 10.00 Novice, 12.00 
Novice, 12.15 Male živali, velike ljubezni, 13.00 Kulturni 
mozaik, 14.00 Regijske novice, 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 18.00 Strokovnjak svetuje, 19.00 
Novice, 19.15 Zadnji rok z Boštjanom Dermolom, 24.00 
SNOP (Radio Velenje)

SREDA, 15. maj
Jutranja nostalgija na Radiu Celje, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 10.00 Novice, 
10.15 Kuhajmo skupaj, 11.15 Zeleni val, 12.00 Novice, 
13.00 Kulturni mozaik, 13.20 Mali O – pošta, 13.30 Mali 
O – klici, 14.00 Regijske novice, 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 16.20 Filmsko platno, 17.00 
Kronika, 17.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Pop 
čvek, 19.00 Novice, 19.15 Saute surmadi z Boštjanom 
Lebnom, 24.00 SNOP (Radio Slovenske gorice)

TEDENSKI SPORED 
RADIA CELJE

TUJA LESTVICA
	 1.	 IT'S	A	BEAUTIFUL	DAY	–	

MICHAEL	BUBLE	 (5)
	 2.	 PLAY	HARD	-	GUETTA	DAVID	

FEAT.	NE-YO	&	AKON	 (4)
	 3.	 SO	YOURS	–	DARIN	 (3)
	 4.	 INVINCIBLE	–	LEMAR	 (4)
	 5.	 MERMAID	–	TRAIN	 (6)
	 6.	 MAKE	IT	OUT	THIS	TOWN	-	

EVE	FEAT.	GABE	SAPORTA	 (2)
	 7.	 BACK	TO	LIFE	–	3OH!	3	 (1)
	 8.	 PEOPLE	LIKE	US	–	KELLY	

CLARKSON	 (3)
	 9.	 GET	LUCKY	-	DAFT	PUNK	FEAT	

PHARRELL	WILLIAMS	 (1)
	10.	FINE	CHINA	-	CHRIS	BROWN	 (1)

DOMAČA LESTVICA
	 1.	 SIVO	NEBO	–	ANDREJ	IKICA	 (3)
	 2.	 ČE	SVET	ME	PUŠČA	V	

DVOMIH	–	LADYBIRD	 (4)
	 3.	 PESEM	O	TEB	-	CARPE	DIEM	 (1)
	 4.	 TATOO	-	NINA	PUŠLAR	 (7)
	 5.	 NOBEN	NI	SAM	–	FLIRRT	 (2)
	 6.	 LJUBEZEN	NA	DALJAVO	-	

FELIKS	LANGUS	 (2)
	 7.	 DINAMIT	–	DAVID	GROM	 (4)
	 8.	 MESTO	ŽELJA	–	LOMBARDO	 (5)
	 9.	 ROŽICE	-	HAMO	&	TRIBUTE	

2	LOVE	 (3)
	10.	DEKLETA	-	KINGSTON	IN	

PERO	LOVŠIN	 (1)

PREDLOGA ZA TUJO 
LESTVICO:
WAITING	ALL	NIGHT	-	RUDIMEN-
TAL	FEAT	ELLA	EYRE
COUGH	SYRUP	-	YOUNG	THE	
GIANT

PREDLOGA ZA DOMAČO 
LESTVICO:
90TA	-	6PACK	ČUKUR	&	RECY-
CLEMAN
VSTATI	IN	OBSTATI	-	MI2
	

Lestvico	20	vročih	lahko	poslušate	
vsako	soboto	ob	18.	uri.	Za	svoje	
najljubše	skladbe	lahko	glasujete	na	
spletni	strani	www.radiocelje.com.

20 vročih 
Radia Celje

PREDLOGI
	 1.	 ANS.	VIHAR:	Moj	poročni	dan
	 2.	 MODRIJANI:	Povej
	 3.	 ANS.	POET:	Mika	me
	 4.	 ANS.	PETKA:	Kaj	je	s	tabo
	 5.	 ANS.	MALIBU:	Slovenec	sem

Po slovensko 
s Katrco

Bi si upali nuditi prvo pomoč?
Poznate osnovne tehnike oživljanja? Bi si upali nuditi prvo pomoč ponesrečencu? Kot je 

pokazala raziskava AMZS in Rdečega križa Slovenije, so slovenski vozniki pri nudenju prve 
pomoči zelo zadržani, bistveno bolj kot evropski vozniki. Prvo pomoč si namreč upa nuditi 
le vsak drugi. Ob tem se poraja tudi vprašanje, kdaj ste nazadnje obnovili znanje iz prve 
pomoči. Ste kdaj razmišljali ali se pozanimali, kje na širšem Celjskem so dostopni defibri-
latorji? Kaj bi storili, če bi nekdo v naši bližini doživel srčni zastoj ali padel v nezavest? Bi 
pomagali in kako? Na ta vprašanja bomo iskali odgovore v tokratnem Odmevu. Predstavili 
bomo tudi vseslovenski projekt iHelp, s katerim želijo mladi inovatorji predvsem skrajšati 
pot do nudenja prve pomoči. Bodite z nami v četrtek ob 12.15.

Aljoša nad domače 
salame

Šefa radijske tehnike Aljošo Bončina smo 
ujeli med pohajkovanjem med Šentjurjevimi 
stojnicami. Skupaj s svojo izbranko, fotogra-
finjo Natašo Müller, sta se temeljito posvetila 

izbiri salam. In ker vemo, da je Aljoša pravi 
gurman, gremo stavit, da sta bila kar zah-
tevna kupca.

Foto: GrupA

Lutke so njegovo življenje
Življenje Kajetana Čopa 

iz Topolšice je na vsakem 
koraku povezano z lutka-
mi. Vanje se je zaljubil že 
kot najstnik, ko je čisto po 
naključju zavil na vaje lut-
kovne skupine, navdušuje-
jo pa ga tudi danes, ko je 
skupaj z družino ustvaril 
že prenekatero predstavo.

Ker v Sloveniji ni mogoče 
študirati lutkarstva, ga je 
pot po srednji šoli zanesla 
v Prago, kjer je tudi spoznal 
svojo življenjsko sopotnico. 
Po skupni vrnitvi v Šaleško 
dolino sta postala glavna 
pobudnika razvoja lutkar-
stva na Celjskem. Pogovoru 
z lutkarjem, ustanoviteljem 
Burek teatra, direktorjem 
šoštanjskega zavoda za kul-
turo, soustvarjalcem velenj-

skega lutkarskega gledališča, 
klovnu zdravniku pri projek-
tu Rdeči noski in nenazadnje 
ustvarjalcu risank lahko pri-

sluhnite v nedeljo ob 10.10 v 
oddaji Znanci pred mikrofo-
nom na Radiu Celje.

Foto: GrupA
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Celjsko okrožno državno tožilstvo ravno pri alternativnih oblikah kazenskega 
pregona dosega najboljše rezultate v primerjavi z ostalimi slovenskimi tožilstvi. 
Še posebej so uspešni postopki, v katerih so storilci mladoletniki. Pokazalo se je, 
da je na Celjskem ravno delo v družbeno korist zanje najbolj učinkovito. Lani 
je tako 45 mladoletnikov moralo delati v javno dobro. Kadar z alternativnimi 
oblikami pregona rešujejo zadeve tožilci za mladoletne storilce, soglasje oškodo-
vancev ni potrebno.

Ni nujno, da vsi obsojeni 
vidijo zapahe Namesto v zaporniško celico na 

družbeno koristno delo

Mediji skoraj vsak dan poročajo o zapornih kaznih za 
storilce različnih kaznivih dejanj. Vendar to, da je neko-
mu prisojena zaporna kazen, še ne pomeni, da bo v zapor 
tudi šel. Vsaj vsi tisti ne, ki jim sodišče dosodi do dve 
leti za rešetkami. Tak primer se je zgodil aprila v Celju v 
enem odmevnejših sojenj – v zadevi Rimske terme. Eden 
od obsojenih zaradi goljufije mora zaporno kazen (leto 
in štiri mesece) odslužiti z družbeno koristnim delom. 
Sodišče je določilo, da mora v družbeno korist opraviti 
kar 970 ur dela. Torej zapahov ne bo videl.

Takšen način alternativne-
ga prestajanja zaporne kazni 
omogoča kazenski zakonik, ki 
s 86. členom na nek način re-
šuje tudi preveč natrpane slo-
venske zapore, saj tja ne »po-
šilja« vsakogar, ki mu dosodijo 
zapor. »Kazen zapora do dveh 
let se lahko izvrši tudi tako, 
da obsojeni opravi v obdobju 
največ dveh let delo v splošno 
korist,« piše v kazenskem 
zakoniku. V praksi je treba 
nato takšno delo razporediti 
tako, da ne moti obsojenče-
vih obveznosti iz delovnega 
razmerja, če je na primer kje 
redno zaposlen. Sodišče lah-
ko o delu v družbeno korist 
odloči v kazenskem postopku 

O vsem se da 
dogovoriti
V času, ko imajo primere 

kazenskih ovadb na mizi 
tožilci, so možni poravna-
va, odložen pregon ali izrek 
kaznovalnega naloga. V teh 
primerih se tožilci o teh obli-

sodišče vložili obtožnice. Pri 
poravnavah, ki pomenijo zu-
najsodno reševanje zadev, so 
se v postopke vključili t. i. po-
ravnalci. To niso tožilci, so pa 
strokovnjaki na pravnem po-
dročju, ki se (praviloma ne v 
prostorih tožilstva) sestanejo 
s storilcem kaznivega dejanja 

Pod drobnogledom 
centrov za socialno delo

Kadar je nekomu v ob-
dobju pregona ali izrečeni 
kazni izdan ukrep dela v 
splošno korist, se v posto-
pek vključi center za soci-
alno delo (CSD). Ravno za 
CSD Celje je znano, da je na 
tem področju oral ledino v 
Sloveniji in vzpostavil tudi 
primere dobre prakse.

Ko je center obveščen o 
tem, da bo nekdo moral na-
mesto zapora delati v splo-
šno korist, ga CSD povabi na 
razgovor. »Pri tem upošteva-

delo opravil. Sodišče nato 
to potrdi s sklepom,« razla-
ga strokovna sodelavka CSD 
Celje Breda Stegu. Obsoje-
nec mora pred začetkom 
dela opraviti izpit iz var-
stva pri delu in zdravniški 
pregled, nato z organizaci-
jo in CSD podpiše posebno 
pogodbo. Organizacija ga 
mora zavarovati za primere 
poškodb pri delu ali poklic-
nih bolezni, stroške ji ka-
sneje država povrne, v času 
opravljanja dela v splošno 

Največ dela v družbeno korist na Celjskem obsojenci 
opravijo v Centru za varstvo in delo Golovec, Centru Son-
ček, Šentu – Združenju za duševno zdravje in v Inštitutu 
Vir, ki pomaga mladim, ki imajo težave z drogami.

mo tudi izobrazbo, izkušnje 
ali želje obsojenega, v kateri 
organizaciji bi naloženo šte-
vilo ur želel opraviti. Nato 
o tem izbrano organizacijo 
obvestimo in tudi ta z upo-
rabnikom opravi uvodni po-
govor, šele nato obvestimo 
sodišče, kjer bo obsojeni 

korist pa obsojencu ne teče 
delovna doba. CSD ga ves 
čas preverja, organizacija pa 
je dolžna CSD poročati, ali 
je naloženo število ur opra-
vil v skladu s pogodbo in 
sklepom sodišča. Če pride 
do kršitev, obsojencu grozi 
prestajanje kazni v zaporu.

Storilci kaznivih dejanj so na podlagi 
postopka odloženega pregona lani v 
Celju v dobrodelne namene nakazali 
16.910 evrov, od tega je malo več kot 12 
tisoč prejela celjska bolnišnica, ostalo 
pa Društvo regionalna varna hiša Celje 
in Center Sonček Celje.

Eno od sporočil alternativnih oblik prestajanja kazni ali pregona je tudi – čeprav se sliši morda nelogično glede na kazniva dejanja, ki so jih 
storili – da so storilci lahko na prostosti bolj koristni za družbo.

med sosedi, rezultat poravna-
ve pa so pogosto opravičila in 
storilčeva poravnava škode. 
Do poravnave ne more priti, 
če oškodovanec zanjo ne da 
soglasja. Tega mora dati tudi 
za postopek odloženega pre-
gona. Takrat postopka ne vo-
dijo poravnalci, ampak tožil-
ci, ki oškodovanca in storilca 
kaznivega dejanja prav tako 
povabijo na pogovor. Sklep 
takšnega srečanja je običajno 
priznanje krivde, storilcu pa 
tožilec naloži določeno števi-
lo ur dela, ki ga mora opraviti 
v družbeno korist.

Dobrodelni 
storilci
Možnost je tudi plačilo 

zneska, ponavadi v višini 
storjene škode, v dobro-
delne namene ali v korist 
– to je tudi najbolj pogosto 
– Splošne bolnišnice Celje. 
Praksa na Celjskem kaže, 
da odloženega pregona ni 
v primerih, kadar nekdo 
oškoduje pravno osebo, saj 
pravne osebe pač stremijo 
k povrnitvi finančne škode. 
V teh postopkih tožilec s 
sklepom kazensko ovadbo 
zavrže. Preprosto to pome-
ni, da storilec ni vpisan v ka-
zensko evidenco, torej nima 
težav pri iskanju službe, v 
kolikor bi moral k prošnji 
priložiti izpis iz kazenske 
evidence. Imajo pa podatke 
o tem seveda tožilci v svoji 

interni evidenci. Če oseba še 
kdaj kaznivo dejanje ponovi, 
je malo verjetno, da ji bodo 
dali še eno možnost, če pa 
je kaznivo dejanje še hujše, 
lahko tožilec to omeni tudi v 
predlogu za pripor. Drugače 
zavržena ovadba v preteklo-
sti večje teže na sodišču, če 
gre za povratnika, nima.

Tudi opravičijo se
Tretja oblika alternativne-

ga kazenskega pregona je ka-
znovalni nalog, razlaga vodja 
Okrožnega državnega tožil-
stva v Celju Ivan Žaberl: »Ka-
znovalni nalog nam omogoča, 
da sodišču predlagamo kazen 
oziroma ukrep zoper nekoga 
ob obrazložitvi obtožnega 
predloga. Sodišče lahko temu 
sledi, ne more pa spreminjati 
višine kazni.« To je podobno 
kot v fazi predobravnavnega 
naroka, ki je po novi zako-
nodaji možen, in ko storilec 
krivdo prizna. Razlika je le v 
tem, da gre pri kaznovalnem 
nalogu za manjša kazniva de-
janja. Praviloma storilci dobro 
sodelujejo v teh postopkih, 
pripravljeni so opraviti nalo-
ženo delo in se tudi opravičiti. 
»Ni pa vedno tako, nekdo delo 
opravi, pri sebi pa nekako ne 
razčisti oziroma se ne zaveda, 
da bi moral kaznivo dejanje, 
ki ga je storil, obžalovati,« še 
dodaja Žaberl.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA (arhiv NT)

kah pogovarjajo le s storilci 
manjših kaznivih dejanj, ker 
zanje tudi zagrožene kazni 
niso visoke. Celjsko tožilstvo 
je lani od 4893 ovadb na ta 
način rešilo kar 50 odstotkov 
vseh zadev, za ostale so na 

in z oškodovancem. Lahko bi 
dejali, da delujejo kot media-
torji, čeprav ne gre za tipičen 
postopek mediacije. Porav-
nalci se vključijo v zadeve, 
kadar prihaja do manjših 
kaznivih dejanj v družini ali 

(kot v primeru Rimskih term), 
lahko pa ugodi obsojenčevi 
prošnji po izreku sodbe. Pri 
tem mora seveda upoštevati 
vse ostale okoliščine obsojene 
osebe, tudi to, ali je večkratni 
storilec kaznivih dejanj. Delo 
v splošno korist kot »menjava« 
za zapor pa ne pride v poštev 
za storilce kaznivih dejanj 
zoper spolno nedotakljivost, 
torej pedofilu ali posiljevalcu 
tega nikoli ne bodo odobrili. 
Alternativne oblike presta-
janja zaporne kazni odredi 
sodišče. O alternativni obliki 
kazenskega pregona govori-
mo, kadar sodnega postopka 
še ni, in takrat imajo vse niti 
v rokah tožilci.

Varovanci jih radi sprejmejo Obsojenci brez stisk
V Centru za varstvo in delo Golovec imajo 

že vrsto let z obsojenci, ki pri njih opravljajo 
družbeno koristno delo, zelo dobre izku-
šnje, je za naš medij povedala direktorica 
Brigita Šoster. Obsojencem so dali možnost 
družbeno koristnega dela leta 2005, samo 
lani pa jim je na tak način pomagalo 74 lju-
di, ki je opravilo kar 9387 ur dela.

»Pomagali so nam pri hišniških opravilih, 
v kuhinji, pri skupinskem delu ali v delavni-
cah z našimi uporabniki, pri njihovi oskrbi 
ali spremstvu. Moram reči, da so se dobro 
vključili v delovno življenje v našem okolju,« 
dodaja Šosterjeva. Tudi uporabniki so jih 

zelo pozitivno sprejeli. »Tudi oni tako spo-
znajo nove obraze, ki k nam prinesejo nekaj 
svojega, nekaj svojih novih hobijev, znanja, 
izkušenj. Ponavadi navežejo dober stik in 
zgodi se, da na koncu tisti, ki na tak način 
odslužijo svojo kazen, želijo tudi delati pri 
nas.« V centru za razgovore, razporejanje na 
delo skrbi Hermina Šket Matko, ki o vsakem 
posamezniku, ki mora pri njih opraviti do-
ločeno število ur, poroča CSD Celje. Mimo-
grede, na Golovcu družbeno koristno delo 
opravljajo tudi dijaki, ki so kaznovani v šo-
lah. Lani je bilo takšnih pri njih 79, opravili 
pa so 848 ur dela.

V slovenski in mednarodni znanstveni 
javnosti je trenutno najbolj priznan stro-
kovnjak na področju izvrševanja kazni dr. 
Dragan Petrovec z Inštituta za kriminolo-
gijo pri Pravni fakulteti v Ljubljani. Dolga 
leta preučuje ravno filozofijo kaznovanja. 
Kot je dejal za Novi tednik, ima alternativ-
no prestajanje kazni precej prednosti pred 
klasičnim zaporom.

»Predvsem ne povzroča vrste stisk, ki se jim 
pri zaporu ne moremo izogniti – prekinitev 
stikov z družino, s prijatelji, z referenčnimi 
skupinami, okoljem na splošno, morda tudi 
prekinitev izobraževalnega procesa in podob-

no. Poleg tega obsojenec v tem času opravlja 
delo, ki je okolju oziroma družbi koristno. Ker 
je izven zapora, odpadejo stroški prestajanja 
kazni, ki so kar visoki – okoli 80 evrov na dan. 
Ta strošek je treba sicer razumeti v širšem 
kontekstu – plače vseh zaposlenih, ki delajo 
v sistemu zaporov, in še ostali stroški, ki se 
porazdelijo na število obsojenih – a vsekakor 
je vsaj obremenitev vseh teh ljudi, ki skrbijo 
za obsojene, precej manjša, če bi se te alter-
nativne oblike prestajanja kazni posluževali 
v večjem obsegu.« Petrovec še opozarja, da 
vsaka kazen do dveh let zapora še ne pomeni 
kar samodejno družbeno koristnega dela.
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Preobrati na sojenju 
celjskemu sodniku
Milko Škoberne: »Vedno več dokazov, da je šlo za konstrukt«

V Ljubljani se je v to-
rek nadaljevalo sojenje 
celjskemu okrožnemu so-
dniku Milku Škobernetu, 
podjetniku Esadu Ramiću 
in nekdanjemu direktorju 
laške komunale Marjanu 
Salobirju. Kot je znano, jim 
očitajo sprejemanje podku-
pnine, saj naj bi od Celjana 
Esada Ćehajića prejeli večjo 
vsoto denarja. Vedno bolj 
se kaže, da se utegne na-
daljevanje postopka obrniti 
močno v prid sodniku.

Kot je znano, naj bi so-
dnik za Ćehajića odpravil 
tiralico in pripor, ostala dva 
naj bi bila posrednika pri 
plačilu za to dejanje. Marca 
so zaslišali tudi Ćehajića, ki 
je dejal, da se je o podku-
pnini pogovarjal z Ramićem 
in Salobirjem, ne pa tudi s 

Škobernetom. Ćehajić je na 
sojenju govoril, da je Ra-
miću predal 9 tisoč evrov, 
kar naj bi bilo namenjeno 
za stroške odvetnika, zna-
no pa je, da je v preiskavi 
povedal, da je Ramić denar 
izročil sodniku, zato je so-
dnica marca posumila tudi 
v različne Čehajićeve izjave. 
Ker naj bi Ramić zahteval 
še 50, kasneje pa 40 tisoč 
evrov, kar naj bi sodnik zah-
teval za odpravo tiralice, se 
je odločil za ovadbe, je raz-
lagal marca. V torek pa so 
na sodišču Ćehajića soočili 
s kriminalistom Stankom 
Pungerčarjem, ki je delal 
na tem primeru. Tega je 
Ćehajić namreč na sodišču 
obremenil, da naj bi mu gro-
zil in ga napeljeval h krivem 
pričanju pred preiskovalnim 

sodnikom. Pungerčar je to 
zanika, na sodišču je dejal, 
da mu nikoli ni dajal nobe-
nih usmeritev.

Škoberne: 
»Kontrukt!«
Sodnik Milko Škoberne 

še vedno trdi, da so bile na 
začetku vse te »afere« jav-
nosti namenoma posredo-
vane izkrivljene in prireje-
ne informacije, vsako novo 
sojenje pa da prinese nov 
dokaz o konstruktu, ki naj 
bi določenim osebam služil 
za nabiranje političnih in 
kariernih točk. »Že do sedaj 
so podani nekateri znaki 
kaznivih dejanj nevestne-
ga dela v službi, zlorabe 
uradnega položaja in nape-
ljevanja h krivi izpovedbi. 
Ćehajić je na sojenju spre-

govoril o metodah in ciljih 
nekaterih delavcev policije 
in izpovedal izrazoslovje 
in podrobnosti, poznane 
le policistom, kar kaže, da 
je njegovo sedanje pričeva-
nje verodostojno. In do zdaj 
verodostojnega ovaditelja, 
tajnega delavca policije in 
človeka, ki ga je policija 24 
ur varovala, je ta ista poli-
cija v hipu označila kot ne-
verodostojnega. Iluzorno bi 
bilo namreč pričakovati, da 
bo kakšen delavec policije 
na glavni obravnavi priznal, 
da je nekoga pripravljal in 
prepričeval, kako naj priča 
na sodišču.« S tem Škober-
ne pričakuje, da bo dokazni 
postopek v nadaljevanju v 
celoti izpodbil nedokazane 
navedbe obtožbe.

SIMONA ŠOLINIČ

Za večjo varnost 
pešcev

Organizacija združe-
nih narodov in Svetovna 
zdravstvena organizacija 
sta ta teden poimenovali 
svetovni teden varnosti na 
cestah, ki je letos posve-
čen predvsem pešcem. Na 
Celjskem je letos že umrl 
en pešec, medtem ko lani 
smrtnih žrtev med pešci 
ni bilo. Jih je pa bilo lani 
15 hudo poškodovanih in 
skoraj 90 lažje. 14 nesreč 
na našem območju se je v 
minulem letu zgodilo tudi 
zaradi nepravilnega rav-
nanja pešcev v prometu.

Pešci so najbolj ranlji-

»Pravil«, na katerih cestah prihaja do nesreč s pešci, ni. 
Statistika na Celjskem kaže, da se je največ takšnih nesreč 
zgodilo na cestah, ki so slabo ali delno osvetljene.

Kazen za pešce, ki v slabi vidljivosti ne nosijo odsev-
nikov, je 40 evrov.

Storila samomor v 
hotelu

V noči na torek so v enem vidnejših hotelov na Celjskem 
našli dve trupli. Gre za starejša zakonca, sicer nemška 
državljana, ki naj bi skupno storila samomor.

Na policiji so potrdili informacijo, da so trupli našli, vendar 
o podrobnostih ne govorijo, saj znakov nasilja na pokojnih 
ni bilo. So pa policisti odredili sodno obdukcijo, s katero 
bodo popolnoma razjasnili okoliščine in vzroke smrti. Gre za 
standarden postopek v takšnih primerih. Kot smo neuradno 
izvedeli, naj bi zakonca pustila tudi poslovilno pismo, ki ga 
policisti še preučujejo, samomor pa naj bi storila tako, da 
sta vzela prevelik odmerek tablet.

Te tablete pa ne v 
Slovenijo!

V preteklih dneh so policisti na mejnem prehodu Dobo-
vec pri 55-letnemu državljanu Srbije, ki začasno prebiva 
v Sloveniji, našli in zasegli prepovedane droge.

Moški se je v nočnih urah kot sopotnik v tovornem vozilu 
pripeljal v Dobovec, pri temeljiti mejni kontroli pa je policist 
v potovalni torbi našel več tablet Bromazepama, ki spada 
med droge. Zoper tujca so policisti podali obdolžilni predlog 
pristojnemu prekrškovnemu organu.

Ponaredki potrdil 
Rdečega križa

V zadnjem času so se ponovno pojavili zlorabe oziro-
ma ponaredki potrdil Rdečega križa Slovenije o uspešno 
opravljenem izpitu prve pomoči kot del vozniškega izpita 
za voznike motornih vozil, ki so sestavni del dokumentov 
za pridobitev oziroma izdajo vozniškega dovoljenja.

Potrdila so sicer opremljena z zaščito, ki jo morajo uradniki 
obvezno preverjati ob dokumentih, ki jih mora kandidat 
za voznika obvezno priložiti, ko izpiz opravlja. Dokument 
je zaščiten s tako imenovano numeracijo, posebno tiskar-
sko podlago, z žigom in s podpisom zdravnika. Agencija 
za varnost prometa je že obvestila upravne enote na večjo 
previdnost pri preverjanju tovrstnih potrdil.

Policisti pomagajo, 
tokrat drugače

Konec lanskega leta so policisti in vojaki sodelovali v 
veliki humanitarni akciji Anina zvezdica, v okviru katere 
so zbrali okoli 20 ton hrane. Tokratni akciji se pridružu-
jejo tudi gasilci.

S humanitarnim društvom Never give up, nikoli ne obupaj 
bodo zbirali hrano za posameznike in družine v socialni stiski. 
Akcija bo trajala do 18. maja, ko bodo zbirali hrano z daljšim 
rokom uporabe. Zbrano hrano bodo nato predali organizaciji 
Anina zvezdica, ki bo poskrbela za pripravo in distribucijo 
paketov tistim družinam in posameznikom, ki najbolj po-
trebujejo tovrstno pomoč. Občani lahko hrano, ki jo želijo 
darovati, prinesejo tudi v policijske enote na Celjskem.

SIMONA ŠOLINIČ

INFO 113

Če bo javni red in mir kršil le eden, policija lahko ukrepa tako, da na tekmo ne bo mogel nihče, ki bo na istem vlaku ali avtobusu.

Športnim 
huliganom 
odklenkalo?

V ponedeljek so policisti začeli uporabljati nov Zakon 
o policijskih nalogah in pooblastilih. Kot smo že pisali 
v Novem tedniku, zakon prinaša dve poglavitni novosti, 
vezani predvsem na skrb za javni red in mir na športnih 
prireditvah.

Policisti imajo zdaj možnost razgrajačem na tekmah iz-
reči takojšno odstranitev s prizorišča in jim prepovedati 
obisk tekem za leto dni. Kazen je toliko višja, če gre za 
večkratnega kršitelja. Druga novost je tako imenovana 
prekinitev potovanja, če na primer skupina treh ali več 
oseb, ki potuje na športne prireditve, krši javni red in 
mir. Lahko se zgodi, da bo policija dostop do tekme one-
mogočila tudi vsem ostalim na organiziranih prevozih, v 
kolikor bosta javni red kršila samo eden ali dva.

Foto: SHERPA (arhiv NT)

vi udeleženci v prometu, 
zato jih zakonodaja tudi 
zelo ščiti, saj so primarno 
krivi – če do nesreče pride 
– ostali vozniki v prometu. 
Toda to še ne pomeni, da 
pešec ni odgovoren za svojo 
varnost. Na celjski policiji 
opozarjajo tudi na to, da 
pešci premalo storijo za 
varno udeležbo v prome-
tu. Predvidevanje, izjemna 
previdnost pri prehodu čez 
cestišče, hoja po površinah, 
ki so temu namenjene, ali 
ob levem robu ceste, če 
pločnika ni, pešcem rešu-
jejo življenja. Ob vsem tem 

je pomembna tudi uporaba 
odsevnikov. Na Celjskem so 
žrtve v nesrečah praviloma 
pešci, starejši od 64 let. 
Ravno starejši se pogosto 
oblačijo v temnejša oblači-
la, ki lahko zanje ob slabi 
vidljivosti pomenijo smrt ali 
hude poškodbe ob trčenju 

z vozilom. Voznik zazna 
pešca z odsevnikom že na 
sto metrov, pešca v temnih 
oblačilih brez odsevnika pa 
šele na 15 metrov ali celo 
manj. Hude poškodbe lah-
ko nastanejo pri trčenju že 
pri majhni hitrosti vozila.

SŠol

KRONIKA

Letos na Celjskem mrtev en pešec
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Obvestilo oglaševalcem!
Novi tednik izhaja ob četrtkih – dva časopisa v enem in 
priloga TV OKNO. Zadnji dan za oddajo malih oglasov, osm-
rtnic in zahval je ponedeljek do 16. ure.

UREDNIŠTVO NOVEGA TEDNIKA

Odkup

zlata-srebra
GOTOVINA TAKOJ!!!

ZLATARNA AdAMAS
Trg celjskih knezov 4, 3000 Celje

03/5442-180
Mitja Udovč, s.p., Celje

Gotovinski in hipotekarni do 20 
let, krediti na osnovi vašega vo-
zila na položnice, ter ugodni le-
asingi za nakup vozil. Posreduje-
mo tudi za več dajalcev kreditov.
NUMERO UNO, Robert Kukovec,

s.p., Mlinska 22, 2000 Maribor,

02/252-48-26, 041/750-560

MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

GOLF sdi, letnik 2003, 2. lastnik, 5 vrat, 
metalno srebrne barve, prevoženih 
145.000 km, lepo ohranjen, prodam. 
Telefon 070 403-057.� 1549

KUPIM
RABLJENO vozilo ali skuter 50 ccm, od 

letnika 2000 naprej, kupim. Telefon 
041 708-497.� Š�97

RABLJENO vozilo v kakršnem koli stanju 
kupim z gotovino. Prepis, gotovina in 
odvoz takoj. Telefon 031 783-047.
� 1418

STROJI
PRODAM

TRAKTORSKO prikolico in rotacijsko ko-
silnico Sip 135 prodam. Telefon 031 
513-142.� 1491

TRAKTOR Tomo Vinkovič, Pasquali, v vo-
znem stanju in gumi voz, prodamo. 
Cena po dogovoru. Telefon 041 881-
002.� 1510

NAKLADALKO Mengele, 34 m³ in molzni 
stroj Virovitica prodam. Telefon 051 
270-591.� 1516

TROSILEC hlevskega gnoja Sip Šempeter, 
s pokončnima valjema, lepo ohranjen, 
prodam. Cena po dogovoru. Telefon 
040 241-355.� 1534

MLIN za mletje živinske krme, koruza, 
pesa, 3-fazni motor, proizvajalec Oset 
Šentjur, prodam. Telefon 041 654-359.
� 1530

110    /paleta     

180    /tona         

200    / tona      

drva

briketi

peleti

SAMOHODNO vrtno kosilnico, motor Bri-
ggs xts 50, prokrom ohišje, stranski 
izmet, prodam. Telefon 041 654-359.
� 1530

BCS z novim motorjem Acme prodam ali 
menjam za živino. Telefon 031 709-
823.� 1514

SAMONAKLADALKO Sip 17, Biderjev puhal-
nik, trosilnik za seno in krožno brano 
ugodno prodam. Telefon 041 822-830.
� 1521

KOSILNICO Bcs, Acme motor, širina 127, 
visoka kolesa, z vozičkom, kosilnica 
je kot nova in pripravljena za košnjo, 
prodam. Telefon 041 289-252.�1538

NOVE vile za prenos okroglih bal prodam. 
Telefon 041 807-853.� 1553

KUPIM

TRAKTOR Deutz, Zetor, Imt, Univerzal, 
Štore in Tomo Vinkovič kupim. Telefon 
070 410-588.� p

TRAKTOR, znamka ni pomembna, priključ-
ke in kiper prikolico Tehnostroj, kupim. 
Telefon 051 639-777.� p

POSEST

PRODAM

MANJŠE zemljišče, primerno za vikend 
ali počitniško hišico, prodam. Telefon 
5793-337.� Š�120

UREJENO stavbno zemljišče, 1.350 m², v 
Kulturniški ulici v Celju, prodam. Cena 
50 EUR/m². Vse informacije in ogled 
dokumentacije: Janez Cerovšek, Pega-
zov dom, soba 25/1 a, Celjska cesta 
11, Rogaška Slatina, po 15. uri.�1309

10 ha lepo negovanega in dostopnega 
gozda, v enem kosu, prodam. Telefon 
031 851-448.� 1499

BIVALNI vikend s sadovnjakom, v okolici 
Planine in gradbeno parcelo v okoli-
ci Vojnika, 1.000 m², prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 771-466.
� 1455

CELJE, Slance, Teharje. Prodamo starejšo 
stanovanjsko hišo, Slance 12, približno 
1.300 m², delno stavbnega in delno 
kmetijskega zemljišča, za 72.000 EUR. 
Informacije po telefonu 041 708-198.
� n

CELJE, Šmartno v Rožni dolini. Prodam 
deloma stavbna, deloma kmetijska ze-
mljišča v k. o. Šmartno, skupaj 6.324 
m², v bližini stavbne parcele voda in 
elektrika, skupna cena 9.600 EUR. 
Informacije po telefonu 041 708-198.
� n

VOJNIK, center. Prodava stavbno zemlji-
šče v Vojniku z lesenim objektom z 
nadstreškom, primerno za gradnjo 
stanovanjskega ali storitvenega 
objekta, urejena okolica in pristop z 
lokalne ceste, njiva 178 m², travnik 
331 m², vpisano v zemljiško knjigo, 
cena 47.000 EUR. Informacije po tele-
fonu 041 708-198.� n

DOBRNA, Klanc. Kmetijo na naslovu 
Klanc 16, stanovanjska hiša bivanjske 
površine 150 m², z gospodarskima po-
slopjema 50 m² in 23 m² uporabne po-
vršine, 873 m² dvorišča ter kmetijska 
zemljišča: 1.647 m² pašnika, 26.464 
m² gozda, urejen makadamski pristop, 
priključki: elektrika, voda, telefon, pro-
dam za 54.000 EUR. Informacije po 
telefonu 041 708-198.� n

CELJE, Šentjungert. Prodava več zazidlji-
vih parcel za zidanice, z delno ureje-
no projektno dokumentacijo, cena od 
18.000 do 29.500 EUR. Informacije po 
telefonu 041 708-198.� n

ŽALEC, Pernovo. Prodam starejšo stano-
vanjsko hišo v slabem gradbenem sta-
nju, 60,53 m² neto tlorisne površine, 
skupaj zemljišča 2.743 m², od tega 
večina stavbna zemljišča. Priključki: 
voda, elektrika. Dostop do parcel po 
asfaltirani cesti, za 58.000 EUR. In-
formacije po telefonu 041 708- 198.
� n

TRISTANOVANJSKO novo hišo v Šentjurju, 
1.450 m² zemlje, prodam. Telefon 041 
769-578, 0049 17230-68775.� 1558

VRSTNO hišo na Hudinji prodam. Telefon 
041 557-207.� 1562

BRUNARICO (vrtno uto) iz masivnega lesa 
(polbruna) pokrito s kritino Bramac, 
primerno tudi za vikend, velikost 2,55 
m x 3,30 m, z napuščem 2,10 x 2,00 
m, prodam za 1.500 EUR. Informacije 
po telefonu 041 835-287.� p

ODDAM

STANOVANJSKO hišo v Vojniku dajemo v 
najem za 310 EUR/mesec. Telefon 051 
873-087.� 1542

GOSTINSKI lokal, opremljen, v Celju, dam 
v najem ali prodam. Telefon 041 708-
196.� 1535

3 ha košnje v Novakah pri Novi Cerkvi od-
dam v najem. Informacije po telefonu 
031 574-566.

STANOVANJE

PRODAM

V CENTRU Šentjurja prodam dvosobno sta-
novanje, 57 m² ali menjam za manjše. 
Telefon 030 917-795.� Š�112

NA odlični lokaciji v Preboldu ugodno 
prodam dvosobno stanovanje, 40 m². 
Cena po dogovoru. Telefon 031 853-
107.� 1513

DVOSOBNO stanovanje na Okopih 2 d v Ce-
lju, 55 m², delno opremljeno, prodam 
za 58.000 EUR. Telefon 041 710-374.
� 1536

CELJE, center. Prodamo dvosobno stano-
vanje v Prešernovi ulici v Celju, 45,50 
m², opremljeno, v I. nadstropju večsta-
novanjske stavbe, z drvarnico 6,00 m² 
in zaprtim zunanjim predprostorom, 
prenovljeno 2006 in 2010, etažno plin-
sko ogrevanje, klimatska naprava, par-
kirišče varovano z zapornico, skupna 
kolesarnica. Priključki: elektrika, voda, 
telefon, kabelska TV, plin, internet, za 
57.000 EUR. Informacije po telefonu 
041 708-198.� n

RABLJENO dvosobno stanovanje, 60 m², 
na odlični lokaciji, center Celja, Razla-
gova 11 C, oddam ali prodam. Telefon 
041 517-558, 031 744-742.� 1568

CELJE, Cesta na Dobrovo. Dvoinpolsobno 
stanovanje na Cesti na Dobrovo 21 v 
Celju, v pritličju 5-stanovanjske stavbe, 
75,80 m², zgrajeno 1931, prenovljeno 
1990, možnost takojšnjega bivanja, 
primerno za invalide in starejše ose-
be, priključki: voda, elektrika, telefon, 
ogrevanje na trdo gorivo (možnost 
plinskega ogrevanja), prodam za 
49.800 EUR. Informacije po telefonu 
041 708-198.� n

ŠENTJUR. Prodam dvosobno, delno opre-
mljeno stanovanje z balkonom, v Ulici 
Dušana Kvedra, v II. nadstropju več-
stanovanjske hiše, 50,45 m², zgrajeno 
1971, prenovljena okna 2009, stanova-
nje adaptirano 2012, elektrika, voda, 
telefon, centralno ogrevanje, kanaliza-
cija, plin, kabelska TV, za 65.000 EUR. 
Informacije po telefonu 041 708-198.
� n

MALI OGLASI / INFORMACIJE
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Zdaj bivaš vrh višave jasne, 
kjer ni mrakú, kjer ni noči, 

tam sonce sreče ti ne 
ugasne …

(Simon Gregorčič)

Z A H VA L A

Ob izgubi drage

ANE 
HERMAN

se iskreno zahvaljujemo vsem za izraze sožalja, da-
rovano cvetje in sveče ter za slovo na njeni zadnji 

poti.

Vsi njeni
1520

Dober, plemenit človek, 
ki je z nami živel, 

nam ne more biti odvzet, 
kajti v naših srcih 

je zapustil svetlo sled svoje 
dobrote 

in plemenitosti.

Z A H VA L A

V torek, 30. aprila 2013, smo se na mestnem pokopališču 
v Celju poslovili od našega dragega moža, atija, dedija 

in brata

MARKA KAČIČNIKA
iz Runtol 5 a

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom 
in znancem za pomoč v času njegove hude bolezni. Po-
sebna zahvala gospe Hedi in gospe Tini iz društva Hospic, 
zdravnici Damjani Smole, pogrebnima službama Raj in 
Veking, pevcem in gospodu župniku za opravljen pogreb 

in mašo zadušnico.

Za njim žalujemo: žena Milena, hčerki Polona in Brigita, 
brata Milan in Sandi z družinama, svak Frenk s Tatjano, 
vnuki Hana, Gašper in Luka ter ostalo sorodstvo.

Celje, april 2013

Z A H VA L A

Ob nenadni in boleči izgubi 
dragega moža, očeta, dedija 

in tasta

JOŽETA 
JUGA

iz Čopove ulice 16 v Celju 
(10. 2. 1936 – 22. 4. 2013)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prija-
teljem, sosedom, znancem in ostalim, ki so nam v 
najtežjih trenutkih stali ob strani in se skupaj z nami 
poslovili od njega. Vsem hvala tudi za darovano cvetje 
in sveče. Zahvala tudi pogrebni službi Veking, duhov-
niku za opravljen obred in sveto mašo ter pevcem.

Žalujoči: žena Marija ter sinova Aleš in Peter z 
družinama

1555

NAROČITE

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Naročam Novi tednik za najmanj 6 mesecev

PODPIS:

NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe Novega tednika.

NAROČILNICA      NAROČILNICA NAROČILNICA
Novi tednik vam dostavimo na dom. 
V prosti prodaji stane četrtkova 
izdaja – dva časopisa v enem in 
TV-Okno – 2,30 evra. Ob prehodu 
na vsebinsko zajetnejšo četrtkovo 
izdajo bo cena za naročnike ostala 
nespremenjena. Naročniki plačajo 
na mesec 9,50 evra.

Dodatni popusti pri plačilu naročnine 
vnaprej: 7 % pri plačilu za eno leto, 
3,5 % pri plačilu za pol leta, 2 % pri 
plačilu za tri mesece.

Ugodnosti za naročnike: brezplačno prejemajo vse posebne izdaje 
Novega tednika, imajo pravico do štirih brezplačnih malih oglasov 
in dveh čestitk na Radiu Celje.

Novi tednik že 68 let. Piše o življenju in delu prebivalcev z območja 33 občin.

OB ČETRTKIH – INFORMACIJE IZ VAŠEGA KRAJA – ZGODBE S CELJSKEGA

OGLAS
za vzgojitelje otrok, 

letujočih v koloniji v Baški

VZGOJITELJ

ODDAM

LAŠKO. Oddam enosobno stanovanje, 
opremljeno, od 10. 5. naprej. Infor-
macije po 14 uri, telefon 734-7699.
� L�55

ŽALEC. Oddam enosobno stanovanje 
za daljši čas. Telefon 041 873-600.
� 1504

OPREMLJENO stanovanje v Celju oddam v 
najem. Telefon 070 418-525.� 1503

DVOSOBNO stanovanje, približno 50 m², 
v mirnem delu blizu centra Celja, eno 
parkirno mesto, oddam. Telefon 041 
364-140, 031 364-141.� 1529

ENOSOBNO opremljeno stanovanje v Bro-
darjevi ulici oddam samski osebi ali 
paru. Telefon 041 864-311.� 1523

V BLIŽNJI okolici Celja oddam dvosobno 
opremljeno stanovanje urejenemu 
paru ali ženski. Telefon '031 264-604.
� 1519

STANOVANJE v Celju oddam. Telefon 040 
220-081.� 1544

OPREMLJENE sobe oddam. Telefon 041 
853-581.� 1556

GARAŽA

ODDAM

GARAŽO v Celju oddam v najem. Telefon 
051 210-405.� p

OPREMA

PRODAM

HLADILNIK, pralni stroj, električni štedil-
nik, zamrzovalno omaro, kombiniran 
hladilnik in ostalo prodam. Telefon 
040 869-481.� 1543

AKUSTIKA

PRODAM

KAMERO Canon XL1S, mini dv, tri baterije, 
slovenska navodila in dodatno opremo, 
prodam. Telefon 041 654-359.�1530

ŽIVALI

PRODAM

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, brezplačna dostava na dom, 
prodam. Vzreja nesnic Tibaot, telefon 
(02) 582-1401.� p

KOKOŠI nesnice, mlade ter bele težke pi-
ščance za dopitanje prodamo. Nakup 
10 nesnic - petelin brezplačno. Kmetija 
Winter, Lopata 55, Celje, telefon 031 
461-798, (03) 5471-244, 041 763-
800, (03) 5472-070.� p

TELICO simentalko, staro 16 mesecev, 
za zakol ali nadaljnjo rejo, prodam. 
Telefon 041 866-612.� 1508

BIKCA simentalca, starega 12 tednov, 
težkega 190 kg, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 031 683-810.� Š�122

TELIČKE, 120 do 200 kg in bikce, 140 kg, 
prodam. Telefon 041 759-681.�Š�125

KRAVO in telice cikaste pasme, vajene 
paše, prodam. Telefon 031 342-862, 
Janez.� 1498

BURSKE koze z mladiči in odrasle mladi-
ce z rodovnikom prodam. Telefon 041 
649-414.� Š�123

MLADIČA pasme cana corso rotweiler, sta-
rega 4 mesece, prodam. Telefon 070 
535-055.� 1540

BIKCA, težkega 200 kg in teličko, težko 
160 kg, oba sivo rjave pasme, prodam. 
Telefon 041 223-798.� 1461

MLADE burske koze, en samec in ena sa-
mica, v starosti 7 mesecev, od staršev 
z rodovnikom, prodam. Telefon (03) 
5793-099.� 1517

BIKCE simentalce prodamo. Telefon 041 
906-913.� 1533

BIKCA, sivo rjave pasme, težkega 300 kg, 
prodam. Telefon (03) 5777-336, 031 
596-722.� 1545

JAGENJČKE, za zakol ali nadaljnjo rejo, 
prodam. Okolica Šentjurja. Telefon 031 
864-316.� 1566

PRAŠIČE, od 30 do 200 kg, možne polo-
vice in očiščene odojke, domača hrana 
in dostava, ugodno prodamo. Telefon 
031 311-476.� p

KUPIM
DEBELE krave in telice za izvoz in suhe 

za dopitanje ali zakol kupim. Plačilo 
takoj. Telefon 040 647-223.� Š�330

DEBELE, suhe krave in telice kupim. Pla-
čilo takoj. Telefon 041 653-286.� Š�1

VSE vrste krav in telic za zakol kupim. 
Plačilo takoj. Telefon 041 544-270.�p

VSE vrste telic in krav za zakol kupimo, 
tudi teličke do 200 kg. Telefon 031 
832-520.� 1501

TRI bikce simentalce, težke od 200 do 250 
kg, kupim od najboljšega ponudnika. 
Telefon 041 539-364.� 1522

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

SLIVOVKO, sadjevec in žganje, možna do-
stava, prodam. Telefon 031 221-243.
� Š�121

SENO, kakovostno, v okroglih balah, devet 
kosov, prodam za 200 EUR. Podčetr-
tek, telefon 031 539-638.� 1495

DEVET silažnih bal, 3. košnje, prodam. 
Telefon 041 759-675.� 1516

JAJCA, sveža, ekološka, okolica Gorica pri 
Slivnici, prodamo. Telefon 031 345-
940.� 1531

JEČMEN, zelo lep, zelo ugodno prodam. 
Telefon 041 563-575.� 1532

SILAŽNE bale, okolica Laškega, prodam. 
Telefon 041 522-716.� 1546

SENO v rinfuzi (Doblatina) prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon (03) 5774-023.
� 1548

KONJSKI gnoj prodam ali menjam za 
seno. Okolica Šempetra. Telefon 040 
427-327.� 1518

OSTALO

PRODAM

NA farmi Roje pri Šempetru prodajamo 
jarkice na začetku nesnosti: rjave, 
črne, grahaste, sive, jerebičaste, beli 
susex, leghorn in rjave jarkice, težke 
pasme, za meso in jajca. V prodaji 
tudi enoletne rjave in bele kokoši za 
nesnost ali zakol. Po naročilu tudi oči-
stimo. Sprejemamo naročila za eno-
dnevne in 6-tedenske bele piščance za 
dopitanje. V prodaji vsak delavnik tudi 
vse vrste perutninske krme in dnevno 
sveža jajca. Telefon (03) 700-1446.
� 1239

DVE granitni beli vazi, mejnike in beton-
ske strešnike prodam. Telefon 031 
890-452.� 1500

VEČJO količini smrekovih samčevih prekel, 
dolžina 4,5 m, prodam. Telefon 051 
351-032.� 1539

CEPLJENA bukova drva in suhe smrekove 
»fosne« in deske, okolica Šempetra, 
prodam. Telefon 040 427-327.� 1518

SKORAJ novo sobno kolo prodam. Telefon 
040 558-454.� 1561

MALI OGLASI / INFORMACIJE
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Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate spomin 
bo vedno ostal. 

Solze, žalost, bolečina 
te zbudila ni, 

a ostala je tišina, 
ki močno boli.

Z A H VA L A

Ob izgubi dragega moža, očeta in dedija

ALEKSANDRA 
ZAPUŠKA

iz Ulice bratov Vošnjakov 3, Celje 
(23. 9. 1939 – 23. 4. 2013)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
znancem, prijateljem in gasilcem za izrečeno sožalje, 
besede tolažbe, podarjene sveče in cvetje ter sprem-

stvo na njegovi zadnji poti.

Žalujoči: žena Tilika, sinova Sandi in Robi z 
družino ter vnuki Anže, Andraž in Katja

1515

Zdaj ne trpiš več, draga mama, 
zdaj počivaš. 

Kajne, sedaj te nič več ne boli. 
A svet je mrzel, prazen, opustošen 
za nas, odkar te več med nami ni. 

(S. Makarovič)

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage mamice, 
stare mame in sestre

SILVE GORJUP
z Ljubečne 

(25. 12. 1944 – 26. 4. 2013)

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom 
in znancem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob 
strani, darovali cvetje, sveče, sv. maše, izrekli sožalje 
in jo številno spremili na njeni zadnji poti. Posebna za-
hvala osebju nefrološkega oddelka SB Celje za lajšanje 
bolečin, g. župniku Kostanjšku za opravljen cerkveni 
obred in pevcem KUD Vojnik za odpete poslovilne 

pesmi.
Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: sin Miran z ženo Branko, hči Tanja z 
možem Gregorjem, vnuki Klemen, Maruša, Lara 
in Jaša, brat Marjan z družino in ostalo sorodstvo

1496

Vse na svetu mine, 
vse se spremeni, 

le spomin na tebe 
ostaja in živi, 

ker dan je prazen in molči, 
ker tebe v njem več ni.

V  S P O M I N

ANICI 
SELIČ

iz Štor 
(29. 4. 1926 – 11. 5. 2012)

Ob obletnici smrti izrekamo zahvalo vsem, ki obi-
ščete njen grob, ji prižgete svečo ali se z lepo mislijo 

spomnite nanjo.

Vsi njeni
1490'

V 91. letu je umrla 
moja mami

MARICA 
GOMBAČ

rojena Kolenc 
upokojenka Elektra Celje

Od nje smo se poslovili v najožjem krogu 29. aprila 
2013 v Celju.

Žalujoča hčerka Vesna
1502

Tiho odšel si 
kot lepa misel, ki mine 

in nam pusti le spomine.

Z A H VA L A

V 85. letu nas je zapustil dragi 
ata, tast in dedek

STANKO JAZBINŠEK
s Planinskega Vrha 

(23. 5. 1928 - 10. 4. 2013)

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem so-
rodnikom, sosedom in prijateljem za vso pomoč v 
teh težkih trenutkih, za darovano cvetje, sveče, svete 
maše in izrečena sožalja. Hvala pogrebni službi Žaluj-
ka in gospodu Vengustu za opravljen cerkven obred. 
Hvala MePZ Zarja Šentvid pri Planini za odpete pesmi 

in govorniku gospodu Martinu Luskarju.
Vsem in vsakomur posebej še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči vsi njegovi

Skozi vse življenje svoje 
boriti si se znal 

a v tihem spomladanskem 
večeru 

nemočen za vedno si zaspal.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi sina, 
brata in botra

ANTONA ŠPESA - 
ĐONA

s Poštne poti 3, Trnovlje pri Celju

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
sosedom za izrečena sožalja ter darovano cvetje in sveče. 
Posebna zahvala Matjažu ter sosedi Darji, hvala gospodu 
župniku Kostanjšku za opravljen cerkveni obred, kvartetu 
M. J. A. V., Gasilskemu društvu Trnovlje ter ostalim gasil-
skim društvom. Hvala tudi govorniku za besede slovesa. 
Hvala pogrebni službi Primožič iz Vojnika za spoštljivo in 

celovito opravljene storitve ter organizacijo pogreba.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala.

Žalujoči: mama Anica in sestra Marinka z družino
n

V  S P O M I N

dragemu možu, atiju, 
tastu in staremu atu

JAKOBU KOROŠCU
iz Cerovca 4, Šentjur pri Celju 

(28. 4. 1929 – 8. 5. 2012)

Težko je verjeti, še težje je sprejeti, da mineva eno leto, 
kar si odšel od nas. Še vedno čakamo, da bomo zasli-
šali tvoj glas in tvojo roko, ki nas je tolikokrat nežno 
pobožala. Praznine, ki je ostala za tabo, ne more zapol-

niti nihče, le plemenit spomin nate je v tolažbo.
Hvala vsem, ki obiskujete njegov grob in se ga spomi-

njate v molitvi.

Neizmerno te pogrešamo tvoji najdražji
1528

Ko tvoje želimo si bližine, gremo 
tja, v ta mirni kraj tišine, 

tam srce se tiho zjoče, 
saj verjeti noče, da te med nami ni. 

Čeprav tvoj glas se več ne sliši, 
beseda tvoja v nas živi, 

povsod te čutimo mi vsi … 
med nami si.

Poroke
Celje
Poročila sta se: Anja BR-

LOŽNIK iz Lemberga pri 
Novi Cerkvi in Urban LE-
DNIK iz Hrenove.

Šentjur pri Celju
Poročila sta se: Tjaša 

SALAMON iz Stopč in Jaka 
TRUDEN iz Ljubljane, Ro-
mana MANSUTTI iz Javorja 
in Bojan BRAČKO iz Grobel-
nega.

Mozirje
Poročila sta se: Meta 

ROJŠEK z Rečice ob Savinji 
in Klemen BREZNIK iz Mo-
zirja.

Laško
Poročili so se: Petra KO-

ZINC in Peter MAČEK, oba 
iz Lokavca, Nina CVIRN iz 
Loke pri Žusmu in Dušan 
COLARIČ iz Celja, Metka 
LAZNIK iz Pameč in Tomaž 
HRASTOVEC iz Spodnje Re-
čice.

Smrti
Celje
Umrli so: Branko ZUPA-

NEC iz Celja, 61 let, Alojz 
BORNŠEK iz Gotovelj, 64 let, 
Aleksander ZAPUŠEK iz Ce-
lja, 74 let, Jožef JUG iz Celja, 
77 let, Mihaela Vera VAŠ iz 
Celja, 71 let, Angela KOSA-

BER iz Celja, 90 let, Marija 
NAGEL iz Celja, 90 let, Mi-
lan JEZERNIK iz Laškega, 86 
let, Ana VRABIČ iz Skornega 
pri Šoštanju, 86 let, Antoni-
ja ZUPANC iz Šentjurja, 70 
let, Marija MATJAŽ iz Spo-
dnje Rečice, 86 let, Marko 
KAČIČNIK iz Runtol, 77 let, 
Frančiška VRENKO iz Zabu-
kovja, 87 let, Pavla INKRET 
iz Vojnika, 87 let, Franc ŠA-
BEC iz Celja, 60 let, Danijela 
DRAKSLER iz Tremerij, 72 
let, Milan SKAZA iz Stražice, 
62 let.

Šmarje pri Jelšah
Umrli so: Stanislav IN-

KRET iz Rogaške Slatine, 
77 let, Frančiška HERČEK iz 
Topol, 93 let, Franc JANŽEK 
iz Topol, 72 let, Vinko GA-
LUN iz Sv. Florijana, 66 let, 
Ivan ČRETNIK iz Vršne vasi, 
49 let.

Šentjur pri Celju
Umrla je: Cecilija CUNK iz 

Javornika, 80 let.
Mozirje
Umrla sta: Franc BELAJ 

iz Nove Štifte, 86 let, Anton 
HREŠAN z Ljubnega ob Sa-
vinji, 74 let.

Velenje
Umrli so: Bogdan SELAN 

iz Velenja, 79 let, Olga ŠA-
LAMON iz Velenja, 83 let, 
Štefanija DOLINAR z Rečice 
ob Savinji, 83 let, Jože GRA-

CEJ iz Velenja, 48 let, Angela 
KRAJNC iz Velenja, 90 let, 
Janez SCHWEIGER iz Vele-
nja, 85 let.

Laško
Umrli so: Mihael BREČKO 

iz Mačkovca, 41 let, Marija 
AŠKERC iz Gabrnega, 88 let, 
Marija KNEZ iz Brezna, 90 
let.

OPEKO »handšlager« za peči, omaro za 
spalnico, strešni bobrovec, skoraj nov, 
300 kosov, 9 »žlebjakov« prodam. 
Telefon 031 243-793.� 1524

ODDAM

DRUŽINSKI grob na celjskem pokopališču 
oddam. Telefon 031 828-144.� 1547

ZAPOSLITEV
IŠČEMO voznika v mednarodni špediciji, 

vožnja s polpriklopnim hladilnim vozi-
lom, 5 let delovnih izkušenj, kategorija 
C + E, NPK. Telefon 031 703-122, (03) 
492-1421. Frigotransport Pišek & HSF 
d. o. o., Lopata 17, Celje.� p

RAZNO
IZPOSOJA strojev in naprav Sam, Ervin 

Drgajner, s. p., Ul. bratov Dobrotinškov 
13, Celje, telefon 041 629-644.� n

POSOJILA za zaposlene in upokojence! 
Izplačilo gotovine takoj. Posojilo lahko 
vračate s položnicami (tudi za osebe 
z nižjimi dohodki). Info-kredit, d. o. 
o., Mariborska cesta 86, Celje, telefon 
059 226-600, 051 886-600.� n

IZVAJAMO različna gradbena dela (vzdrže-
valna na objektih, škarpe, tlakovanje, 
asfaltiranje …) dela na kanalizacijskih 
sistemih (opustitev greznih jam, čistil-
ne naprave, kronsko vrtanje …). Tele-
fon 051 377-900. GMG Vinder, d. o. 
o., Zadobrova 126, Škofja vas.� 1076

STARO železo, radiatorje, peči in ostalo 
brezplačno odpeljemo. Miladin Goli-
jan, s. p., Kidričeva 3, Velenje, telefon 
040 465-214.� n

GRADITELJI, pozor! Izdelujemo strojne 
omete, tlake, vse vrste fasad. Konku-
renčne cene, dolgoletne izkušnje. Tele-
fon 031 623-000. Omes gradbeništvo, 
d. o. o., Ledina 40, Sevnica.� 983

PROJEKTIRANJE – izdelava načrtov hiš, 
gospodarskih, poslovnih objektov. ARS 
projektiranje, Anton Strniša, s. p., Ga-
brovec 1A, 3241 Podplat, telefon 031 
393-560, (03) 810-4182.� n

NUDIM pomoč pri vseh vzdrževalnih in 
rednih opravilih pri hiši in na kmetiji. 
David Jager, Svetelka 11 b, Dramlje, 
telefon 070 327-585.� 1411

POSLOVNO stavbo s parkirišči, na zelo 
ugodni lokaciji v Celju, prodam. Po-
slovni prostor, priročna delavnica ali 
skladišče, dajem v najem. Telefon 
041 262-063. Dve bali sena prodam. 
Telefon 041 636-614.� 1556

MALI OGLASI / INFORMACIJE
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KINO

PRIREDITVE

PLANET TUŠ

Prosta delovna mesta objavljamo po podatkih Za-
voda RS za zaposlovanje. Zaradi pomanjkanja prosto-
ra niso objavljena vsa. Prav tako zaradi preglednosti 
objav izpuščamo pogoje, ki jih postavljajo delodajal-
ci (delo za določen čas, zahtevane delovne izkušnje, 
posebno znanje in morebitne druge zahteve). Vsi na-
vedeni in manjkajoči podatki so dostopni:

· na oglasnih deskah območnih služb in uradov za 
delo zavoda;

· na domači strani Zavoda RS za zaposlovanje:
http://www.ess.gov.si;
· pri delodajalcih.
Bralce opozarjamo, da so morebitne napake pri 

objavi mogoče.

BORZA DELA / VODNIK

KINO VELENJE

UE CELJE

OSNOVNOŠOLSKA IZOBRAZBA
VOZNIK TAKSIJA - M/Ž; VOŽNJA TAKSI-
JA, NEDOLOČEN ČAS, 9.5.2013; 123-7, 
POSREDNIŠTVO IN TRGOVINA, D.O.O., 
MARIBORSKA CESTA 202, 3000 CELJE
UPRAVLJALEC TGM - M/Ž; UPRAVLJALEC 
TGM, NEDOLOČEN ČAS, 9.5.2013; STROJ-
NA ZEMELJSKA DELA MITJA GOBEC S.P., 
NOVAKE 14, 3203 NOVA CERKEV
LIČAR
“LIČAR II - M/Ž; IZVAJANJE DELOVNIH 
POSTOPKOV RAZMAŠČEVANJA, OD-
PRAŠEVANJA, IZPIHOVANJA IN DRUGE 
PREDPRIPRAVE POVRŠIN ZA LAKIRANJE, 
LAKIRANJE TER DRUGA DELA IN NALOGE 
SKLADNO Z DELOVNIMI NAVODILI IN 
ORGANIZACIJSKIMI PREDPISI. DNEVNO 
VZDRŽEVANJE STROJEV IN NAPRAV. 
ČIŠČENJE DELOVNEGA OKOLJA. DRUGA 
DELA PO NALOGU NADREJENEGA.” DO-
LOČEN ČAS, 3 MESECE, 14.5.2013; CON-
TAINER PROIZVODNO PODJETJE, D.O.O., 
BEŽIGRAJSKA CESTA 6, 3000 CELJE
MONTAŽNI DELAVEC
MONTER OKEN - M/Ž; MONTIRANJE 
OKEN, STAVBNEGA POHIŠTVA. DELO V 
SLOVENIJI IN NEMČIJI, DOLOČEN ČAS, 
6 MESECEV, 18.5.2013; GRADBENIŠTVO 
KOSTA, GRADBENIŠTVO IN STORITVE, 
D.O.O., AŠKERČEVA ULICA 15, 3000 CE-
LJE
SREDNJA POKLICNA IZOBRAZ-
BA
MONTER OKEN IN VRAT - VODJA. DELO V 
TUJINI (NEMČIJA) - M/Ž; VODJA SKUPI-
NE ZA MONTAŽO STAVBNEGA POHIŠTVA, 
DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 30.5.2013; 
PRO MONTING, MONTAŽE, TRGOVINA IN 
STORITVE, D.O.O., STANETOVA ULICA 29, 
3000 CELJE
ELEKTRIKAR ENERGETIK
ELEKTRIČAR - DELO V TUJINI (AVSTRIJA, 
NEMČIJA, ZDA) - M/Ž; VEZAVA PROI-
ZVODNJIH LINIJ, HIŠNE INŠTALACIJE, 
DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 16.5.2013; 
PRO MONTING, MONTAŽE, TRGOVINA IN 
STORITVE, D.O.O., STANETOVA ULICA 29, 
3000 CELJE

UE LAŠKO

NI RAZPISANIH PROSTIH DELOVNIH 
MEST

UE MOZIRJE

NI RAZPISANIH PROSTIH DELOVNIH 
MEST

UE SLOVENSKE KONJICE

SREDNJA STROKOVNA ALI 
SPLOŠNA IZOBRAZBA
UPRAVLJALEC CNC STROJEV - M/Ž; PRI-
PRAVA STROJA IN OBDELOVANCA, IZVA-
JANJE OPERACIJ STRUŽENJA, RAZREZA, 
REZKANJA, BRUŠENJA PO PREDPISA-
NEM TEHNOLOŠKEM POSTOPKU, MONTA-
ŽA IN DEMONTAŽA REZILNEGA ORODJA, 
DELOVNIH PRIPRAV IN NAPRAV, RAZREZ 
MATERIALA NA STROJNI ŽAGI, SIGNIRA-
NJE PROIZVODOV, DOLOČEN ČAS, 3 ME-
SECE, 10.5.2013; MAROVT PROIZVODNO 
IZVOZNO UVOZNO PODJETJE, D.O.O., 
STRANICE 55, 3206 STRANICE

UE ŠENTJUR PRI CELJU

GRADBENI TEHNIK
“KERAMIČAR NABAVNIK - M/Ž; NABAVA 
MATERIALOV, POSLOVNI KONTAK ZA 
PARTNERJI IN KUPCI”, NEDOLOČEN ČAS, 
13.5.2013; KERAMIČARSTVO ČRNKO, 
ZAKLJUČNA DELA V GRADBENIŠTVU, 
POSREDNIŠTVO IN SVETOVANJE D.O.O., 
TRUBARJEVA ULICA 3, 3230 ŠENTJUR

UE ŠMARJE PRI JELŠAH

OSNOVNOŠOLSKA IZOBRAZBA

MONTER KOVINSKIH KONSTRUKCIJ - M/
Ž; MONTER KOVINSKIH KONSTRUKCIJ, 
DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 9.5.2013; 
MONTAŽE MB MIRKO BRANKOVIĆ, S.P., 
KIDRIČEVA ULICA 90, 3250 ROGAŠKA 
SLATINA
VOZNIK
VOZNIK TOVORNEGA MOTORNEGA VO-
ZILA - M/Ž; PREVOZ BLAGA V MEDNA-
RODNEM CESTNEM PROMETU, DOLOČEN 
ČAS, 6 MESECEV, 9.5.2013; ŠMARJE-
TRANS CVETKO JEZOVŠEK PODJETJE ZA 
ŠPEDICIJO IN TRGOVINO, D.O.O., OBR-
TNIŠKA ULICA 10, 3240 ŠMARJE PRI 
JELŠAH
AVTOSERVISER
AVTOSERVISER - M/Ž; POPRAVILO IN 
SERVISIRANJE VOZIL, NEDOLOČEN ČAS, 
23.5.2013; AVTO ALKA ALBERT KAMPUŠ 
S.P., SPODNJE NEGONJE 27 C, 3250 RO-
GAŠKA SLATINA
VARILEC
VARILEC - M/Ž; VARJENJE KOVINSKIH 
KOMNSTRUKCIJ, DOLOČEN ČAS, 3 ME-
SECE, 9.5.2013; MONTAŽE MB MIRKO 
BRANKOVIĆ, S.P., KIDRIČEVA ULICA 90, 
3250 ROGAŠKA SLATINA
SREDNJA POKLICNA IZOBRAZ-
BA
DELOVODJA - PRI MONTAŽI KOVINSKIH 
KONSTRUKCIJ, TRANSPORTNE TEHNIKE 
V AVTOMOBILSKI INDUSTRIJI - DELO V 
TUJINI - M/Ž; VODENJE SKUPINE PRI 
MONTAŽI KOVINSKIH KONSTRUKCIJ, 
TRANSPORTNE TEHNIKE V AVTOMOBIL-
SKI INDUSTRIJI - DELO V TUJINI, DOLO-
ČEN ČAS, 3 MESECE, 26.5.2013; IM PE-
NIC, MONTAŽA INDUSTRIJSKIH STROJEV 
IN NAPRAV, D.O.O., PODSREDA 59, 3257 
PODSREDA

UE VELENJE

DELAVEC BREZ POKLICA
FASADER, SLIKOPLESKAR - DELO V 
NEMČIJI - M/Ž; STROJNO OMETAVANJE, 
DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 13.5.2013; 
GOTHAM GRADBENIŠTVO FRANJO FAJFA-
RIĆ S.P., ŠALEK 93, 3320 VELENJE
STROJNIK GRADBENE MEHA-
NIZACIJE
GRADBENI DELAVEC, VOZNIK B IN C 
KATEGORIJE TER STROJNIK TGM - M/Ž; 
GRADBENA DELA, VOŽNJA Z B IN C KATE-
GORIJO, STROJNIK TGM, DOLOČEN ČAS, 
12 MESECEV, 11.5.2013; GRADBENIŠTVO 
TOMAŽ OSTERVUH, S.P., FLORJAN 168, 
3325 ŠOŠTANJ
SREDNJA POKLICNA IZOBRAZ-
BA
ZIDAR - DELO V NEMČIJI IN BELGIJI - M/
Ž; ZIDARSKA DELA, ZIDANJE IN BETO-
NIRANJE, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
2.6.2013; ARMA - BAU, GRADBENIŠTVO 
IN STORITVE, D.O.O., STANETOVA CESTA 
2 A, 3320 VELENJE
TESAR - DELO V NEMČIJI IN BELGIJI - M/Ž; 
TESARSKA DELA, DOLOČEN ČAS, 12 ME-
SECEV, 2.6.2013; ARMA - BAU, GRADBE-
NIŠTVO IN STORITVE, D.O.O., STANETOVA 
CESTA 2 A, 3320 VELENJE
EKONOMSKO KOMERCIALNI 
TEHNIK
KOMERCIALIST ZA PRODAJO - M/Ž; IZ-
BRANI KANDIDAT BO ODGOVOREN ZA ZA 
SAMOSTOJNO TRŽENJE (ISKANJE NOVIH 
PRODAJNIH MOŽNOSTI) PROIZVODNE-
GA PROGAMA, USTVARJANJE LASTNE 
PRODAJNE MREŽE, ZBIRANJE, PRIDOBI-
VANJE IN SPREMLJANJE PODATKOV O 
TRŽNIH RAZMERAH, VZDRŽEVANJE PO-
SLOVNIH VEZI S KUPCI, ORGANIZACIJA, 
KOORDINACIJA LASTNEGA DELA, SVETO-
VANJE STRANKAM, PRIPRAVA PONUDB 
IN POGODB, OSTALA DELA IN NALOGE PO 
NALOGU NADREJENEGA, IPD. NEDOLO-
ČEN ČAS, 9.5.2013; EUROGRAF, PODJE-
TJE ZA GRAFIČNO DEJAVNOST, POSLOV-

NE STORITVE, TRGOVINO, PROIZVODNJO 
IN GRADBENIŠTVO D.O.O., ŠTRBENKOVA 
CESTA 6, 3320 VELENJE
DIPLOMIRANI VARNOSTNI 
INŽENIR (VS)
STROKOVNI SODELAVEC ZA VARNOST IN 
ZDRAVJE PRI DELU - M/Ž; PREGLEDI IN 
PREIZKUSI DELOVNE OPREME, PREISKA-
VE DELOVNEGA OKOLJA, USPOSABLJA-
NJE DELAVCEV S PODROČJA VPD IN VPP, 
IZDELAVA OCEN TVEGANJ, IZDELAVA PO-
ŽARNIH REDOV, NAČRTOV EVAKUACIJE 
IN POŽARNIH NAČRTOV, IZVAJANJE ELE-
KTRO MERITEV, VODENJE STROKOVNIH 
NALOG V POGODBENIH PODJETJIH ..., NE-
DOLOČEN ČAS, 29.5.2013; PROVARNOST, 
PODJETJE ZA ZAGOTAVLJANJE VARNOSTI 
PRI DELU IN POŽARNE VARNOSTI, D.O.O., 
EFENKOVA CESTA 61, 3320 VELENJE
DOKTOR DENTALNE MEDICINE
DR.DENTALNE MEDICINE - M/Ž; IZVAJA-
NJE ZOBOZDRAVSTVENEGA VARSTVA 
ZA ODRASLE IN MLADINO, DOLOČEN ČAS, 
3 MESECE, 16.5.2013; VDS, POSLOVNO 
SVETOVANJE, D.O.O., TRG MLADOSTI 2, 
3320 VELENJE

UE ŽALEC

VOZNIK AVTOMEHANIK
VOZNIK STROJNIK, V PODROČJU VZDR-
ŽEVANJA, V ACB VRANSKO - M/Ž; OPRA-
VLJANJE VZDRŽEVALNIH DEL Z VOZILI, 
STROJI IN NAPRAVMI TER USTREZNIMI 
PRIKLJUČKI, POSTAVLJANJE, VZDRŽEVA-
NJE IN ODSTRANJEVANJE CESTNIH ZA-
POR, PREVENTIVNO VZDRŽEVANJE VOZIL 
IN OPREME, PREGLEDOVANJE STANJA 
VOZIŠČ IN PRIPADAJOČIH OBJEKTOV 
NA AC IN HC, UREJANJE DELOVNEGA 
OKOLJA, POSREDOVANJE INFORMACIJ 
UPORABNIKOM AC IN HC, VODENJE EVI-
DENC IN PRIPRAVLJANEJ POROČIL, NE-
DOLOČEN ČAS, 11.5.2013; DRUŽBA ZA 
AVTOCESTE V REPUBLIKI SLOVENIJI D.D., 
ULICA XIV. DIVIZIJE 4, 3000 CELJE
ORODJAR
ORODJAR - M/Ž; PRIPRAVA IN VZDRŽE-
VANJE ORODJA (ORODIJ ZA VLIVANJE 
PLASTIKE), POLIRANJE ORODIJ, VARJE-
NJE BRUŠENJE ORODIJ, NEDOLOČEN ČAS, 
9.5.2013; ODELO SLOVENIJA, PODJETJE 
ZA RAZVOJ, PROIZVODNJO IN TRŽENJE 
AVTOMOBILSKIH DELOV, D.O.O., TOVAR-
NIŠKA CESTA 12, 3312 PREBOLD

ČETRTEK, 9. 5.

11.00 Savinov likovni salon Žalec
Likovna dela učencev OŠ 
Spodnje Savinjske doline
odprtje razstave

13.00 Dom za varstvo odraslih 
Velenje

Spored od 9. 5. - 15. 5.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Dvigni – akcijski, drama, ko-
medija
četrtek: 15.40, 18.10, 20.25
petek: 15.40, 18.10, 20.25, 
23.00
sobota:18.10, 20.25, 23.00
nedelja: 12.30, 15.40, 18.10, 
20.25
ponedeljek, torek, sreda: 15.40, 
18.10, 20.25
Film, da te kap 5 – grozljivka, 
komedija
četrtek: 18.15, 20.55
petek: 18.15, 20.55, 22.50
sobota: 13.40, 18.15, 20.55, 
22.50
nedelja: 13.40, 18.15, 20.55
ponedeljek, torek, sreda: 18.15, 
20.55
Iron man 3 – akcijski, znanstve-
na fantastika
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.05
sobota, nedelja: 13.10, 16.05
Iron man 3 – akcijski, znanstve-
na fantastika, 3D
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 17.55, 20.30
petek, sobota: 17.55, 20.30, 
23.10
Jurski park – avantura, fanta-
zijski, 3D
četrtek, petek: 16.00
od sobote do srede: 15.35
Klic v sili – triler
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 16.25, 21.05
petek:16.25, 21.05, 23.05
sobota: 13.00, 16.25, 21.05, 
23.05
nedelja: 13.00, 16.25, 21.05
Krudovi – animirani, 3D
sobota, nedelja: 11.50, 13.55

Pozaba – avantura, znanstvena 
fantastika
od četrtka do srede: 18.25
Stranski učinki – drama, triler
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 15.30, 18.40, 20.50
petek: 15.30, 18.40, 20.50, 
23.15
sobota: 18.40, 20.50, 23.15
nedelja: 12.00, 15.30, 18.40, 
20.50
Velika poroka – romanca/lju-
bezen
četrtek: 15.00, 17.00, 19.00, 
21.00
petek: 19.00, 21.00, 22.55
sobota: 16.20, 21.00, 23.05
nedelja, ponedeljek, torek, sre-
da: 16.20, 21.00
Zambezija – animirana kome-
dija
četrtek, petek: 16.50
sobota, nedelja: 11.40, 12.50
Zambezija – animirana kome-
dija, 3D
od četrtka do srede: 16.00
Zavetje – drama
od četrtka do srede: 18.50
Zlobni mrtveci – grozljivka
četrtek: 18.30, 20.35, 21.15
petek: 21.15, 22.30, 23.10
sobota: 18.15, 21.15, 23.10
od nedelje do srede: 18.15, 
21.15
Zvezdne steze: V temo – akcij-
ski, znanstvena fantastika
sobota, nedlja: 13.15, 16.10, 
20.15
ponedeljek, torek, sreda: 16.10, 
20.15
Zvezdne steze: V temo – akcij-
ski, znanstvena fantastika, 3D
sobota: 18.20, 22.55
od nedelje do srede: 18.20

ČETRTEK
20.00 Nemogoče – drama
PETEK
20.00 Tiranozaver – drama
SOBOTA
20.00 Medtem, ko si spala – psi-
hološki triler
NEDELJA
20.00 Ime mi je Li – drama
PONEDELJEK, TOREK in SRE-
DA
20.00 Otrok iz zgornjega nad-
stropja – kriminalna drama

FTE 2013 – Filmski teden Evro-
pe (prost vstop)
ČETRTEK
20.00 Ime mi je Li – drama
PETEK
11.30 Ime mi je Li – drama
20.00 Ropar – biografska krimi-
nalna drama

Redne predstave
PETEK
18.00 Hyde park na reki Hud-
son – biografska romantična 
drama
19.00 Jack, morilec velikanov 
– domišljijska pustolovščina
SOBOTA
18.00 Opomba - drama
19.00 Hyde park na reki Hud-
son – biografska romantična 
drama
20.15 Jack, morilec velikanov 
– domišljijska pustolovščina
NEDELJA
16.00 Mali veliki panda – animi-
rana pustolovščina, sinh.
18.00 Jack, morilec velikanov 
– domišljijska pustolovščina
19.00 Opomba - drama
20.15Hyde park na reki Hudson 
– biografska romantična drama
PONEDELJEK
20.00 Kon-Tiki – pustolovščina

Bralne urice
bralni krožek vodi 
Bernarda Lukanc

16.00 do 18.00 Pokrajinski muzej 
Celje
Krone celjskih kraljic
otroška delavnica

16.30 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Beremo z Manco Košir
srečanje študijskega krožka

17.00 Glasbena šola Celje
umetniški oddelki 
glasbene gimnazije I. 
gimnazije v Celju in 
Glasbene šole Celje
zaključni recital 4. 
letnikov: Veronika Tadina, 
harfa

17.00 Osrednja knjižnica Celje
9. študijska razstava
odprtje likovnih del 
dijakov Gimnazije Celje 
– Center

17.00 Mestna knjižnica Šoštanj
Ura pravljic
pripoveduje Andreja 
Kolenc

18.00 Osrednja knjižnica Celje
Beljakovine za življenje 
in smrt
predava Iztok Ostan v 
okviru univerze za III. 
življenjsko obdobje

18.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Vibracijska kineziologija
predava Vesna Juvan

19.00 Narodni dom Celje
Dekliški pevski zbor 
Gimnazije Celje – Center
pomladni koncert

19.00 Knjižnica Laško
Rok Marguč
večer z domačinom, 
svetovnim prvakom v 
deskanju

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Bali – otok bogov in 
demonov
potopisno predavanje 
Mirana Jelenskega

19.30 Glasbena šola Celje
umetniški oddelki 
glasbene gimnazije I. 
gimnazije v Celju in 
Glasbene šole Celje
zaključni recital 4. 
letnikov: Nejc Zahrastnik, 
trobenta

19.30 Glasbena šola Velenje

Predmaturitetni nastop

20.00 Likovni salon Celje
Projekcija Leban/
Kleindienst Newborn
dokumentarni fi lm

20.00 Celjski mladinski center
Stand up Europe
stand up komedija

PETEK, 10. 5.

14.00 in 17.00 Kulturni center 
Rogaška Slatina
Pika poka pod goro
revija ljudskih pesmi, 
plesov in običajev

17.30 in 20.00 Celjski dom Celje
Zapojmo skupaj
območna revija odraslih 
pevskih zborov Mestne 
občine Celje ter občin 
Dobrna, Štore in Vojnik

18.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Pogovori o ne-dualnosti/
advaiti
predava Milan Slunečko

19.00 Cerkev Griže
Ženski pevski zbor Griže
koncert

19.00 Dom sv. Jožef Celje
Klapa Pasika
koncert dalmatinskih 
pesmi

19.00 Gasilski dom Kozje
Srečanje kozjanskih 
pevskih zborov

19.00 Mestna knjižnica Velenje
Angleški večer
dijaki Gimnazije Velenje 
nas bodo popeljali v Veliko 
Britanijo

19.30 SLG Celje
Bertolt Brecht, Paul 
Dessau: Gospodar 
Puntila in njegov hlapec 
Matti
abonma Premiera in izven

19.30 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Eugene lonesco: Učna 
ura
absurdna komična drama 
Gledališča Hiše kulture 
Celje

20.00 Galerija Plevnik-
Kronkowska
Fokus v prerezu
fotografska razstava

20.00 Glasbena šola Velenje
Predmaturitetni nastop
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Razstave

Društva vabijo

Ajda Florjan, violončelo

20.30 Kulturni dom Šentjur
Slovenska muska od A 
do Ž
komedija

22.00 Klub Metulj Bistrica ob 
Sotli
Skupina Zmelkoow
koncert

SOBOTA, 11. 5.

9.00 do 13.00 Celjski mladinski 
center
Cunf – celjski festival 
oblikovalcev unikatov

10.00 do 13.00 Celjski mladinski 
center
EU-sobotnice
spoznajmo svet, 
spoznajmo EU

10.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Postavitev družine po 
metodi Berta Hellingerja
vodi Boštjan Trtnik

15.00 Ribnik Vrbje
Otroške delavnice, 
jezdenje ponijev

18.00 Dvorana OŠ Sedraž
Moški pevski zbor Sedraž 
z gosti
koncert ob 30-letnici 
delovanja

19.00 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec
Območna revija pevskih 
zborov

19.30 SLG Celje
Bertolt Brecht, Paul 
Dessau: Gospodar 
Puntila in njegov hlapec 
Matti
abonma Sobota večerni 
in izven

19.30 Glasbena šola Velenje
Predmaturitetni nastop
Jurij Gracej, viola; Urška 
Šilc, violina in Andreja 
Krt, sopran

20.00 Kulturni dom Šentjur
Ob 50-letnici folklore v 
Šentjurju
večer folklornih plesov

21.00 eMCe plac Velenje
Entheogen
koncert

21.30 Celjski mladinski center
Last day here in Dead by 
grace
koncert in mladinski bazar

22.00 Mestni kino Metropol

Skupina Gamma
koncert v okviru filmskega 
tedna Evrope 2013

NEDELJA, 12. 5.

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Celeia – mesto pod 
mestom
javno vodstvo po razstavi

15.00 Ribnik Vrbje
Otroške delavnice

16.00 Cerkev sv. Jožefa Celje
Srečanje otroških in 
mladinskih cerkvenih 
zborov

19.00 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec
Območna revija pevskih 
zborov

19.00 Minoritski samostan 
Olimje
Območna revija malih 
vokalnih skupin

19.30 Plesni forum Celje
Korpus – koreografska 
platforma plesnih 
ustvarjalcev

PONEDELJEK, 13. 5.

12.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Josef Seidel
odprtje gostujoče razstave 
fotografa iz Češkega 
Krumlova

16.00 Mladinski center Velenje
Inkubus
popoldanski mladinski 
center

17.00 Osnovna šola Petrovče
Pravljične minute in 
ustvarjalnica

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Ustvarjalnica sveta: 
Južnoafriška republika
delavnico vodi Janja Gril

17.30 Osrednja knjižnica Celje
Življenje v samostanih 
in drugih institucijah 
verstev
predava Andreja Rustja 
v okviru univerze za III. 
življenjsko obdobje

18.00 Galerija Nika Ignjatiča 
Celje
Likovna dela slabovidnih 
slikarjev
odprtje prodajne razstave

18.00 Teozoska knjižnica in 
bralnica Alme M. Karlin 
Celje

Teozofija H. P. Blavatsky 
in spiritizem
predava Domen Kočevar

19.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Savinjčani beremo
zaključek bralne značke 
za odrasle, glasbeni gost 
Vlado Kreslin

19.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Kaj še čakate
predstavitev knjige Roberta 
Šketa

19.30 Glasbena šola Velenje
Predmaturitetni nastop
Špela Pušnik in Kristina 
Golob, klavir

20.00 Narodni dom Celje
O notranjem miru
video prireditev

TOREK, 14. 5.

17.00 Knjižnica Šentjur
Ura pravljic

17.00 in 19.00 II. osnovna šola 
Celje
Krog življenja
glasbeno-gledališki 
projekt v izvedbi učencev 
II. osnovne šole Celje in 
dijakov Gimnazije Celje 
– Center

17.00 Knjižnica Velenje
Ura pravljic v angleškem 
jeziku

17.00 Dom kulture Velenje
Gosenica dobi krila
igrana predstava za otroke

18.00 Center starejših – Hiša 
generacij Laško
Mandale
odprtje razstave, ki 
so jih barvale članice 
medgeneracijske skupine 
za kakovostno starost 
Zvončki

18.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Kako povrniti zaupanje
predava Markus Van 
Alphen

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Civilizacija pred našo?
predstavitev knjige Borisa 
Muževiča

19.30 Celjski dom
Različnost tradicij
koncert

SREDA, 15. 5.

10.00 Velenjski grad
Dan odprtih vrat

brezplačni ogled muzejske 
in galerijske zbirke

16.00 in 18.00 Glasbena šola 
Celje
Učenci osnovne stopnje 
od 4. do 8. razreda
javni nastop

16.30 Osnovna šola Zreče
Delavnica oblikovanja 
gline

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Pravljica pri Mišku 
Knjižku
pravljične dogodivščine z 
Mojco

17.00 Knjižnica Rogatec
Ježkove pravljice
poslušanje in ilustriranje 
pravljic za najmlajše

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic
pripoveduje Edita Prah 
Šincek

18.00 Muzej premogovništva 
Slovenije
Klementina Golja
odprtje razstave

19.00 Velenjski grad
Godba na pihala
javna vaja

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Harmonizacija 
energetskega in 
fizičnega telesa: Pot do 
kvalitetnega življenja
predava Sonja Auberšek

ČETRTEK, 9. 5.

9.00 Podčetrtek
Četrtkov sejem
domači pekovski izdelki, 
suha roba, zdravilne 
kreme …

PETEK, 10. 5.

10.00 Mladinski center Velenje
Povej na glas
delavnica

16.00 do 17.00 Ribnik Vrbje
Jezdenje ponijev

16.00–20.30 Stara šola, Velika 
Pirešica
Ekofejst
samooskrba, sonaravna 
pridelava hrane, zdravje,  
praktična znanja

20.00 Celjski mladinski center
Mladinska ponudba: 
dijaško frizersko 
tekmovanje Fringe

SOBOTA, 11. 5.

8.00 Parkirišče KS Migojnice
Kmečka tržnica

8.00 Titov trg Velenje
Cvetlični sejem

8.00 Cankarjeva ulica Velenje
Bolšji sejem

8.00 Atrij centra Nova Velenje
Kmečka tržnica

9.00–20.00 Stara šola, Velika 
Pirešica
Ekofejst
sonaravna pridelava 
hrane, zdravje – 
predavanja in delavnice

9.00 Tržnica Žalec
Podeželska tržnica

16.00 Mladinski center Velenje

Povej na glas
delavnica

Dobrodelne 
prireditve
SOBOTA, 11. 5.

19.00 Narodni dom Celje
Vokalna skupina In 
spiritu
dobrodelni koncert Leo 
kluba Celjski vitezi

Pokrajinski muzej Celje: 
Kelti na Celjskem; Keltskih konj 
topot (ogled po dogovoru); V 
novi luči, do 5. 6.

Galerija Sodobne umetnosti 
Celje: razstava Manja Vadla: I 
who/Jaz kdo, do 16. 6.

Otroški muzej Hermanov 
brlog: Moj rojstni dan; Čas za 
igro – It's playtime/Umetniška 
interpretacija II., zbirka Otroško 
življenje, do do 30. 6.

Zgodovinski arhiv Celje: raz-
stava Stara šara, do preklica

Galerija Nika Ignjatiča Celje: 
Harmonije življenja, slikarska 
dela očeta in sina Antona ter Ja-
neza Repnika z Mute, do 11. 5.

Galerija Mercator centra Ce-
lje: Mandale, razstava univerze 
za tretje življenjsko obdobje, do 
14. 5.

Galerija Volk Celje: prodaj-
na razstava likovnih del iz stalne 
zbirke, do 31. 5.

Galerija železarskega muze-
ja Teharje: pregledna fotograf-
ska razstava del članov Fotograf-
skega društva Celjem do 27. 5.

Muzej premogovništva Slo-
venije Velenje: razstava Av-
toportreti 2 Društva likovnih 
umetnikov Celje, do 11. 5.

Grad Podsreda: razstava 
slikarskih del Jožeta Marinča, 
Heroji časa, do 23. 6.; fotogra-
fije Matjaža Čatra, Med svetovi, 
do 26. 5.

Knjižnica Laško: strokovna li-
teratura o čebelarstvu, čebelarska 
orodja in izdelki z razstavo otro-
ške zbirke Čebelica (ob 60-letnici 
njenega izhajanja), do 27. 5.

Knjižnica Šmartno ob Paki: 
razstava Cvetoča pomlad, razsta-
va učencev podaljšanega biva-
nja, do 31. 5.

Mestna knjižnica Šoštanj: 
razstava Metulji na travniku, 
do 31. 5.

Mestna knjižnica Šoštanj: 
razstava Prišla je pomlad, razsta-
va otroških risbic Vrtca Šoštanj, 
do 31. 5.

Mestna knjižnica Velenje: 
razstava ob 30-obletnici smrti 
– Miško Kranjec, do 31. 5.

Stalne razstave

Pokrajinski muzej Celje 
– Stara grofija: Etnološka zbirka, 
Kulturno in umetnostnozgodovin-
ska razstava, Lapidarij, Alma M. 
Karlin: Poti.

Pokrajinski muzej Celje 
– Knežji dvorec Celeia – mesto 
pod mestom, Grofje Celjski

Pokrajinski muzej Celje, 
Planina pri Sevnici: Etnološka 
zbirka Šmid.

Zgornji trg Šentjur: Rifnik 
in njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice

Ipavčeva hiša Šentjur: Ipavca 
– življenje in delo Gustava in Be-
njamina Ipavca.

Pri železniški postaji Šentjur: 
Muzej južne železnice

Planina pri Sevnici: Kozjan-
sko žari

Ponikva, Uniše: Slomškova 
rojstna hiša

Cerkev sv. Leopolda Loka 
pri Žusmu: Glažute na območju 
Žusma

Muzej Laško: Laško – potova-
nje skozi čas; Geologija okolice 
Laškega; Pivovarstvo in zdravili-
ški turizem.

Muzej novejše zgodovine Ce-
lje: Živeti v Celju, Zobozdravstve-
na zbirka.

Otroški muzej Hermanov 
brlog: Kraški ovčar pri Hermanu 
Lisjaku.

Fotografski atelje Josipa Peli-
kana: stalna postavitev.

Dvorec Strmol: Kuharca (Po-
krajinski muzej Celje); Hetiške 
tkanine in vezenine (Pokrajinski 
muzej M. Sobota); Mednarodna 
zbirka likovne umetnosti

Galerija Vlada Geršaka Celje, 
razstavni prostor Salona pohi-
štva Tripex Celje, gostišče Hoch-
kraut Tremerje, restavracija na 
celjski železniški postaji, Celeia-
park in pošta Celje: likovna dela 
Vlada Geršaka.

Knjižnica Gimnazije Celje - 
Center: likovna dela dijakov ume-
tniške Gimnazije Celje – Center.
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ZANIMIVOSTI

Kdo pa pri vas doma nosi hlače?

V sodelovanju z največjo 
spletno stranjo za igranje 
pokra na svetu PokerStars 
so se v torek igralci pokra 
pomerili v povsem novem 
okolju, v Muzeju premogov-
ništva Slovenije v Velenju, 
200 metrov pod zemljo.

Seveda je bila to povsem 
drugačna izkušnja. Presene-
čal ni samo videz igralcev, po-
kritih s čeladami in oblečenih 

v rudarska oblačila. V podze-
mlje so se igralci, kot nekdaj 
rudarji, spuščali z najstarej-
šim še delujočim dvigalom v 
Sloveniji, merjenje pokeraških 
moči pa je v skrivnostnih ru-
dniških rovih dobilo povsem 
drugačen pridih.

Gostitelja na dogodku sta 
bila TV-voditelja in ljubitelja 
pokra, velenjski domačin Pe-
ter Poles (ki seveda ni pozabil 

na znani rudarski rek, da je 
bolje 200 kot 2 metra pod ze-
mljo) in Dani Bavec, pridružili 
pa so se jim znani Slovenci, 
med njimi 6pack Čukur, sku-
pina In & Out (Tim in Toni), 
Igor Bračič (Slon in sadež), 
Nešo Takolič, Matjaž Jelen, 
Kristijan Guček, Katja Jevšek, 
Klemen Klemen, Fredi Miler, 
Iztok Melanšek (Tabu) … Ta-
bujevec Melanšek je s svojo 

ekipo v nenavadnem okolju 
očitno ohranil tudi največ 
mirnih živcev, saj je dokaj pre-
senetljivo premagal tudi bolj 
uveljavljena imena pokra.

»Navdušena sva nad dru-
ščino, ki se je zbrala tako glo-
boko pod zemljo, od najinih 
prijateljev iz slovenske zabav-
ne scene, do profesionalnih 
igralcev in ostalih ljubiteljev 
pokra. Okolje je resnično veli-

častno, adrenalin pravega po-
ker turnirja pa daje dogodku 
še poseben pečat,« sta ome-
nila gostitelja Peter Poles in 
Dani Bavec. Na turnirju pa 
se nista zabavala le onadva, 
ampak tudi vsi ostali igralci, 
ki so se v večini izkazali za 
dobre poznavalce pokra.

Dogodek je bil dobra 
priložnost za spoznavanje 
nekdanjega dela in življenja 

rudarjev, ki sta sedaj v pre-
novljenem podzemnem delu 
muzeja še bolj nazorno pri-
kazana. Nove scene in lutke 
ponujajo še bolj vznemirlji-
vo potovanje po skrivnostnih 
rovih opuščenega rudnika in 
obiskovalcem razkrivajo pra-
vi utrip podzemlja.

US
Foto: SLOBODAN 

MRKONJIĆ

Igra živcev v zemeljski globini
Ne glede na okolje je bil boj neizprosen.

Seveda turnirja niso organizirali kar tako, pač pa so zbrani denar na-
menili v dobrodelne namene za Medobčinsko zvezo prijateljev mladine 
Velenje in Društvo Projekt človek.
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Slovenščina 
pod Andi

Delo lončarjev 
nadaljuje 
mladi rod

»Spominjam se gospe, ki je bila hudo bolna. K njej v bolnišnico sem prišel na željo nje-
ne hčere. Gospa je umrla med bolniškim maziljenjem. Mirno,« pove Andrej Urbancl.

Duhovna oskrba 
vir upanja in miru
Bolnišnični duhovnik Andrej Urbancl nesebično ob ljudeh, ki so ujeti v stiski 
in bolečini

Pogosto se človek znajde na razpotju. V stiski. Bolečini. 
Trpljenju. To so trenutki, ko išče duhovno oskrbo, zno-
traj te mir in sebe. In pogosto so takšni trenutki v bol-
nišnici, ko udari bolezen. Ali tudi v zaporu, ne glede na 
(ne)obžalovanje tistega, kar je nekdo storil na pretekli poti. 
1. avgusta bo minilo 14 let, odkar duhovnik Andrej Urbancl 
nudi duhovno oskrbo ravno tem ljudem. Ve, kako je biti 
ujet v bolezni ali v strah pred prihodnostjo, ve, kaj je strah 
pred smrtjo. Vsak dan prisluhne ljudem, ki jih obiskuje v 
celjski in vojniški bolnišnici ter celjskem zaporu.

V Splošni bolnišnici Celje imajo mašo za bolnike, ki se 
je lahko udeležijo tudi zunanji obiskovalci, vsako sredo 
ob 19. uri v kletni kapeli. Tako v celjski kot v vojniški 
bolnišnici ter v celjskem zaporu so vodstva teh ustanov 
vsa ta leta izjemno naklonjena tovrstni duhovni oskrbi 
svojih bolnikov oziroma uporabnikov. V članku pišemo o 
krščanski veroizpovedi, vendar je v teh ustanovah možna 
oskrba tudi pripadnikov drugih veroizpovedi.

Kot duhovnik je na voljo 
ljudem 24 ur dnevno. Smrt 
ne izbira časa, kot ga doje-
mamo ljudje. Ko nekdo od 

Bolnišnični duhovnik Andrej Urbancl: »Veliko so me zgodbe teh ljudi naučile. Ko jim stojim ob strani, me učita njihova bolečina in trpljenje. In 
ko se tudi sam znajdem kdaj v stiski, jo lažje sprejemam, se z njo lažje soočim. Nisem tisti, ki samo dajem, ampak veliko tudi prejemam.«

nja, je na voljo Urbancl. Te 
tri zadeve za vsakega vernika 
pomenijo spravo z bogom in 
pripravo na prehod v večno 
življenje.

Bližina smrti
V celjsko bolnišnico lahko 

pride kadarkoli, za pogovor 
ga kličejo tudi svojci bolni-
kov, saj se tudi sami znajde-
jo v stiski ob izgubi ljublje-
ne osebe. V vsem njihovem 
trpljenju kot duhovnik vidi 

tudi mir. »Ljudje bližino 
smrti doživljajo različno. In 
nekateri po zadnji spovedi in 
maziljenju resnično doživijo 
mir. Odidejo spokojno. Pred-
vsem mlajši, za katerimi je 
borba z boleznijo, ta prehod 
doživljajo tudi s strahom. Ne 
vedo, kaj jih čaka. Morda jim 
ne morem ponuditi rešitve 
težave, jim pa ponudim razu-
mevanje, tolažbo, sočutje,« 
razlaga Urbancl. Takšne bo-
leče zgodbe ga prizadenejo 

kljub vsem izkušnjam, ki jih 
ima. Tudi on je človek s sr-
cem. »Predvsem pri mladih 
mi je hudo, ko jim življenj-
sko pot preseka kakšna bo-
lezen,« doda. Ljudje, ki so se 
od vere morda oddaljili, jo v 
zadnjih trenutkih življenja 
doživijo spet globlje. V stiski 
iščejo pot in odrešitev zanje 
je tudi, da to pot razumejo 
z duhovnim znanjem, pravi 
naš sogovornik.

Duševna stiska in 
zapor
Urbancl je duhovnik tudi 

v Psihiatrični bolnišnici Voj-
nik, kjer so izkušnje ljudi 
spet drugačne, saj v duševni 
stiski še močneje tipajo za 
izhodom iz bolezni. »Ču-
tim, da ljudje želijo delati 
›na sebi‹, imajo potrebo po 
pogovoru, tudi po spovedi,« 

bolnikov, ki je vse življenje 
zvest veri, umira in si zaželi 
poslednjega pogovora, spo-
vedi ali bolniškega mazilje-

nam razloži duhovnik. V 
Vojniku mašuje ob četrtkih 
popoldne, v celjskih zaporih 
pa ob torkih dopoldne in v 
obeh primerih kapela ni ni-
koli prazna. Ob tem se nismo 
mogli izogniti vprašanju, ali 
mu zaporniki in priporniki 
kdaj spregovorijo o tem, da 
obžalujejo, kar so naredili. 
»Ko se pogovarjamo, nekate-
ri to omenjajo, nekateri pra-
vijo, da so zaprti po krivici.« 
Nato o tem ne nadaljuje več, 
ampak razloži, da stvari, ki 
mu jih zaupajo v spovedi, 
nikakor ne sme povedati, 
saj ga veže stroga zaupnost. 
»Moja naloga ni, da razmi-
šljam, ali je kdo kriv ali ni, 
tam sem zanje, ker potrebu-
jejo duhovno besedo, oporo, 
pomoč,« doda.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA

»Spominjam se zakoncev, ki bi morala 
praznovati zlato poroko, a je nekaj dni 
pred tem mož doživel možgansko kap, 
zato so ga odpeljali v bolnišnico. Svojci so 
me prosili, če bi lahko zlato poroko vsee-
no opravili v bolnišnični kapeli. Moža so 
pripeljali na postelji in obred je bil čudovit. 
Njegova žena me še vedno ob praznikih 
pokliče, pove, kako hvaležna je, da sem 
jima polepšal trenutke, ko je bil mož še živ. 
Dva meseca po zlati poroki je namreč go-
spod umrl, saj so bile poškodbe možganov 
prehude.«

»V celjski bolnišnici je pred časom ležalo 
mlado dekle, ki se je v nesreči z motorjem 
hudo poškodovalo. Bila je tudi pevka v zbo-
ru. Vsi njeni pevski prijatelji so jo presenetili 
tako, da so ji enkrat zapeli pod bolnišnič-
nim oknom, nato so jo na postelji pripeljali 
k maši v kapelo in pri maši sodelovali s 
petjem. Tega ne bom nikoli pozabil.«

»Nekoč me je poklicala gospa, ki me je pro-
sila, če bi lahko krstil njenega tasta, ki se 
je za krst odločil šele v starejših letih. Bil je 
zelo bolan in vedeli so, da se bodo morali 
od njega posloviti. Krst sem opravil, ko je 
ležal v postelji. Dan po krstu me je ta gospa 
spet klicala in se mi je zahvalila. Dejala je, 
da je v tastovih očeh nato opazila tako glo-
bok mir in da je dan po krstu umrl miren 
in popolnoma spokojno …«
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Slovenščina pod Andi
Z začasno učiteljico slovenščine Barbaro Fužir o Slovencih v Argentini

Mozirjanka, bolje rečeno 
Leponjivčanka, Barbara Fu-
žir je sogovornica, ki človeka 
preprosto navduši. So stvari, 
ki jih ne želi izpostavljati, 
in so dogodki, o katerih se 
besede kar iskrijo. Sociolo-
ginja in slovenistka je letu v 
Južni Ameriki in življenju s 
Slovenci dala skupen naslov 
Slovenščina pod Andi. Njene 
blogovske zapise najdemo 
pod geslom Bronja Ajde, si-
cer pa v zadnjem času živi 
za dodaten utrip v novi mo-
zirski turistični pridobitvi, 
Apartmajih Skok.

V Mendozi živi slabih ti-
soč slovenskih izseljencev in 
njihovih potomcev. Barbara 
Fužir je med njimi preživela 
skoraj leto, saj je poučevala 
slovenščino v tamkajšnjem 
Colegio Esloveno Anton Mar-
tin Slomšek, prvi uradni slo-
venski šoli v Južni Ameriki. 
Hkrati je spoznala Argentino 
v vsej njeni raznolikosti: od 
visokih Andov, prostranih 
pamp, Ognjene zemlje, lede-
niškega juga, zelenih eksotič-
nih gozdov na meji z Brazili-
jo, puščavskih sipin … »Če so 
gavči – naj počivajo v miru in 
argentinski folklori – za svoj 
obrok zaklali celo kravo, so 
današnji Argentinci precej bolj 
zmerni. In kultivirani. Četudi 
mi je bilo že po tednu bivanja 
tam kristalno jasno, da bi kot 
vegetarijanka umrla v prvem 
mesecu, meso ne sestavlja 
vse njihove kulinarike …« se 
glasi eden od zapisov na blo-
gu. O tem, da je sodelovanje 
z izseljenci možno na več na-
činov, nam je razkrila tudi v 
klepetu.

Kuhinjska 
slovenščina
»Argentinski delovni dan se 

začne kasneje in tako je že ob 
9. dopoldne zanje zgodaj. Od-
delala sem pol delavnika, po-
tem je siesta, ko je vse zaprto. 
Nekaj časa nisem mogla spati, 
vendar je življenje zasnovano 
tako, da preprosto moraš spa-
ti, saj se dan konča ob dveh 
zjutraj naslednji dan. Če si ne 
razporediš dela in ne prepričaš 
svojega telesa, da funkcionira 
na argentinski način, ne mo-
reš slediti. Popoldanski ozi-
roma večerni del je mineval 
v poučevanju odraslih, med 
mladinskimi dejavnostmi … 
Vedno se je kaj našlo.«

Barbara pravi, da je slo-
venščina manjše slovenske 
skupnosti po besedišču bliže 
obdobju izpred 70 let. »Ni 
slenga in novih besed – ka-
kšnih »itak« ali »valjda«, ki 
jih mi dnevno uporabljamo. 
Še sama sem izboljšala go-
vorjeno slovenščino, seveda 
pa nekatere besede, ki jih 
vsakodnevno uporabljajo, v 
Sloveniji že redko slišimo. Še 
sami se večkrat šalijo, da govo-
rijo kuhinjsko, torej vsakdanjo 
slovenščino in da jim včasih 
zmanjka besed pri političnih 
ali strokovnih temah. Toda 
kljub temu sem lahko sama z 
njimi razpravljala o zelo raz-
ličnih področjih.«

Ljudje izgubljene 
domovine
Tudi v Argentini, kot ver-

jetno v drugih državah, kjer 
najdemo izseljence iz Slove-
nije, sta težnja za spoznava-
njem korenin in slovenska 
zavest še kako prisotni. »To je 
naraven proces, je pa mogoče 
opaziti razlike med generaci-
jami. Izseljenci seveda gojijo 
slovensko identiteto, vključe-
vanje v argentinsko okolje pa 
je za nekatere v prvi genera-
ciji potekalo počasneje. Ne-
kateri posamezniki so imeli 
težave tudi z jezikom, kar je 
razumljivo, saj so odraščali v 
Sloveniji, argentinsko okolje 
pa jim je bilo tuje, drugačno. 
Brez vsakega politiziranja 
lahko rečem, da je bilo tem 
ljudem hudo, saj so izgubili 
domovino. Generacija nji-
hovih otrok je bila vzgajana 
na slovenski način, vendar v 
argentinskem okolju. Včasih 

»Največ, kar mi je dalo leto, je to, kako deluje majhna skupi-
na Slovencev tako daleč, v tako ekstremno drugačnem okolju. 
Jezik je zelo pomemben del kulture, nekateri rečejo, da najpo-
membnejši, vendar bi sama na prvo mesto postavila vrednote. 
Kaj hitro spoznaš, da sicer lahko govoriš isti (ali drugačen) 
jezik, a tisto najpomembnejše, kar te združuje, so vrednote. In 
obratno – lahko te tudi ločujejo. Predvsem me je presenetilo, da 
niso takšni materialisti. Z mojega vidika sta varnost, tudi eko-
nomski položaj, na slabšem kot pri nas, vendar so zadovoljni. 
Meni je ta optimizem všeč.«

Razlogi za odhod v Južno Ameriko so preprosti: »Za službo 
v Sloveniji so bili slabi obeti, seveda sem stavila tudi na 
dodatno učenje jezika in nove izkušnje. V Argentino sem 
odšla s posredovanjem veleposlaništva, ki je spodbujalo 
pilotni projekt uvajanja večjezične šole v Mendozi. V bistvu 
je šlo za nov projekt, bolj poskus. Pomagala sem postavljati 
temelje in upam, da se bo večjezična šola nadaljevala,« 
pravi Barbara Fužir.

V razredu

Argentinski duh 
vnaša v Mozirje

Po vrnitvi iz Argentine se 
Barbara Fužir v domačem 
Mozirju preizkuša tudi v 
turizmu, blizu so ji Potov-
ke, blog je še vedno njen 
izrazni ventil.

V enem novejših zapisov 
v spletnem dnevniku se tako 
dotika vprašanja, ali bo po-
stala županja; ko ji vpraša-
nje zastavim tudi sama, se 
ob njem prešerno nasmeje, a 
pojasni: »Ni mi vseeno za lo-
kalno skupnost, trudim se v 
tem okolju. Ko sem prišla na 
prvi maj v prepolno Mozirje, 
sem bila izjemno ponosna, 
ko sem videla številne obi-
skovalce. Tako je to: svoje-
mu kraju želiš najboljše. Saj 
smo kritični, opažamo, kaj 
ni dobro, obremenjujemo 
se z različnimi problemi, 
vendar če se vrneš v domači 
kraj, bi rad delil izkušnje in 
znanja.« Po južnoameriški 
avanturi je Barbara pristala 
v turizmu, ki jo je od nekdaj 
privlačil. »Poučevala sem 
na škofijski gimnaziji v Ma-
riboru, kjer sem organizirala 
mednarodne izmenjave. Ne 
domišljam si, da poznam 
človeško psiho, vendar ima 
vsaka skupina svoje poseb-
nosti. Treba je prepoznati 
ljudi in njihove želje. Podob-
no kot sem morala učencem 
na zanimiv način podati 
snov, je delo v trženju, kjer 
moram sogovornika ohraniti 
budnega.«

Tudi zato Barbara v Apart-
majih Skok načrtuje nove 
aktivnosti, namenjene otro-
kom. Med drugim bodo pri-
pravljali jezikovne delavnice 
po metodi Helen Doron za 
različne starostne skupine 
otrok, še posebej pa Barbaro 
navdušujejo pravljične dogo-
divščine s Potovkami, kjer bo 
v ospredju izročilo slovenskih 
ljudskih pravljic. »Apartma 
in wellness center sta dobra 
podlaga, zdaj pa zgodbo širi-
mo in bogatimo. Mogoče je 
to moj prispevek domačemu 
kraju, ki ga zaradi spoznanj 
iz Argentine bolj cenim. Ar-
gentina mi je dala optimizem 
in vero vase. Turizem kar 
kliče po novih možnostih, 

Barbara Fužir

»Sama sem doži-
vela kulturni šok, 
ko sem se vrnila v 
zimo, črnogledost 
in brezposelnost. 
Na srečo si nisem 
pustila vzeti sonca, 
ki sem ga prejela 
med temi ljudmi, 
ker v končnem 
optimizem šteje. 
Od nekdaj vem, da 
je moja regija lepa. 
Vendar ko leto 
gledaš puščavo in 
pesek, je tu feno-
menalno. Nikakor 
se ne morem nau-
žiti zelene barve.«

vendar nas je preveč strah. 
V Argentini ne bodo rekli ne 
ali da ni možnosti, čeprav bi 
včasih morali biti bolj kritični. 
Ravno zaradi te samozavesti 
pa se potem lotijo več stvari 
in nekaj jih uspe. Pri nas je 
preprosto prevečkrat mogo-
če slišati ne, ne zmoremo, ne 
bomo …«

URŠKA SELIŠNIK
Foto: MAJA DRČA

Marija s svežimi nageljni. »Fan-
tastično je, koliko slovenskih 
elementov še vedno obstaja. V 
enem od mest se križajo ulice 
s slovenskimi imeni, podobno 
je z vrhovi in dolinami. Vidi 
se, da so izseljence združevali 
duhovniki, ki so bili organi-
zatorji kulturnega življenja, 
izobraževanja, planinstva … 
Sociolingvistične teorije v glav-
nem opažajo, da tretja genera-
cija izseljencev večinoma že 
ne obvlada maternega jezika. 
V Argentini je drugače, tam 
tudi nekaj otrok četrte genera-
cije govori slovensko. V resnici 
so vztrajali. Osebno sem bila 
presenečena, ko sem obiskala 
srednjo šolo v Buenos Airesu 
z več kot 60-letno tradicijo. 
Prisotna je izjemna strogost v 
razredu. Kaj takšnega bi si v 
Sloveniji težko predstavljala, 
verjetno bi starši že zaščitniško 
zahtevali premestitev učitelja. 
A stvar dejansko deluje. Tudi 

so občutili trenje, čutili so, da 
so Argentinci, Slovenija pa je 
bila nekaj abstraktnega. Pre-
senetilo me je, da ohranjajo 
običaj jajčarije. Tretja gene-
racija pa ne občuti več tovr-
stnih trenj, ne občuti notranje 
razpetosti. To je tudi vodilo 
multikulturizma – združeva-
nje, sobivanje kultur, kar je 
velika prednost. Ena kultura 
je pač manj kot dve.«

Bolj kulturna 
ambasadorka kot 
učiteljica
Tudi na splošno je Barbara 

prepoznavala težnjo posame-
znikov k temu, da več jezikov 
kot znaš, bolje in lažje živiš ter 
drugače deluješ. »V našo šolo 
so prihajali Argentinci, ki o 
slovenščini niso imeli pojma. 
Seveda tudi Slovenci, ki zdaj 
prihajajo k nam za leto ali dve. 
Sama sem jezik poučevala sko-
zi kulturo, preko gledaliških 

zaradi takšne doslednosti se 
slovenščina ohranja na takšni 
ravni. Pouk imajo ob sobotah, 
možnost je tudi, da letnika ne 
naredijo. Zanimivo je gledati 
17-letnike, ki poslušajo in si 
ob sobotah popoldne delajo 
zapiske.«

Takšni in drugačni vtisi so 
več kot imenitno izhodišče za 
razmišljanje in zapise na blogu. 
»Južna Amerika je tako živo-
barvna, na nek način skrajna, 
kulturna izkušnja je tako ek-
stremna, da se moraš nekako 
izraziti. Nekateri pišejo, drugi 
pojejo, sama izražam svoja ču-
stva s pisano besedo na blogu 
– v nasprotnem primeru bi me 
kdaj razneslo. Včasih sem bila 
jezna, včasih sem idealizirala, 
kdaj drugič spet bi najraje šla 
domov. Zato so seveda ti blogi 
zelo subjektivni in so mi pome-
nili vez s prijatelji in domovino. 
Je pa res, da sama pišem, od-
kar pomnim.«

URŠKA SELIŠNIK

iger, obujali smo slovensko 
tradicijo, kot so rumene rutice 
za prvošolce, praznovali smo 
dan državnosti in gregorjevo … 
Si predstavljate, kako je najti 
bistre potočke sredi puščavske 
Mendoze? V bistvu se jezika 
učiš skozi izkušnjo in sama 
nisem odkrivala nobene tople 
vode. Pri starejših je šlo tudi za 
informiranje o tem, kaj se do-
gaja doma, katere so novosti, 
kaj je trend v Sloveniji, o čem 
se pogovarjajo, katera glasba 
se posluša … Vsi poznajo Čuke 
in Orleke, ki so tam gostovali, 
večina pa ne pozna Siddharte. 
Na nek način si bolj kot učitelj 
jezika neke vrste kulturni am-
basador.«

Ekstremna izkušnja
Seveda je Barbaro med biva-

njem v Južni Ameriki navduši-
lo še več podrobnosti. Sloven-
ski trg v Mendozi, torej sredi 
puščave, je krasila brezjanska 
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Cesto so zasedli sila zaposleni domači fantje in gospodje. Večina se zadnje šrange v njihovi vasi niti ni spomnila, zato je bil napis na slavoloku 
še kako na mestu.

Po pravilih morajo šrangarji istega dopoldneva ženina obvestiti, da ga 
na cesti čaka zapora in da naj se pripravi na pogajanja. Tokrat sta to 
opravila dva konjenika, nevesto pa je prišla pozdravit tudi aktualna 
vinska kraljica Sv. Helene Petra Drač.

Ženin Bojan Bračko bi moral za nemoten prehod za svojo izbranko 
odšteti kar 30 tisoč evrov. Vsota ga ni presenetila, ko pa je to drobiž 
v primerjavi z neprecenljivo vrednostjo njegove bodoče žene Romane. 
V tem pogledu se je takoj strinjal s šrangarji.

Za nevesto so šrangarji po kraljevsko poskrbeli. A ker so se pri tem malo obirali, jih je to stalo kar nekaj 
tisočakov popusta.

Najlepše rože iz vasi 
ne dajo prav poceni!
Bili smo na poročnem šranganju v Javorju pri Slivnici

Počasna kolona lepo okrašenih in zloščenih avtomobilov 
se je vila po ozki vaški cesti. Seveda ni manjkalo obveznega 
trobljenja, ki je naznanjalo, da se svatje peljejo k poroki. 
Pred lesenim hlodom čez cesto pa so se morali ustaviti. Va-
ški fantje so prišlekom dali vedeti, da take mladenke noben 
fant ne more odpeljati iz vasi brez spodobne odškodnine.

Šranga je za vsako dekle 
velika čast, saj nevesti pove, 
da jo bodo krajani pogrešali, 
da je v času svojega dekliške-
ga življenja zaznamovala kraj 
in ljudi v njem. Čeprav so se 
šrangarji med pripravami pre-
cej spotili, pa jih to ni oviralo, 
da ne bi kot iz topa izstrelili, 
da je nevesta Romana Man-
sutti res ena »prima punca«. 
Potem ko so vaščani ustano-
vili Društvo Sv. Helena, je na 
drugi prireditvi Martin na star 
način postala celo vinska kra-
ljica. Da je lepa, prijazna in 
vse kar je še takih pridevkov, 
tudi niso pozabili dodati.

Le kako človek postavi ceno najlepšemu dekletu v kraju? Težko. Šrangarji so se strinjali, da so bila pogajanja 
zahtevna, a kar se denarja tiče, vam bomo zaupali le to, da so bili na koncu vsi zadovoljni.

Na mestu, kjer izpod skale 
na dan priteče izvir vode, je 
nekoč stala mogočna lipa. 
Vaščani se še vedno spomi-
njajo časov, ko so sem pri-
hajali napajat živino, prat 
perilo, prepevat in ob večerih 
pokramljat. Prejšnjo soboto 
je v duhu nekdanje vaške 
lipe spet oživela povezanost 
med krajani. In če so na sle-
dnjo krajani lahko prav po-
nosni, pa je šranganje redka 
priložnost, ki je veliko pome-
nila tako tistim na eni kot na 
drugi strani hloda.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: SHERPA

Ženin se je moral dokazati v žaganju, cepanju drv, dvigovanju uteži, kle-
panju kose in ravnanju slame. Na srečo ni imel pojma, kako dolg je most, 
po katerem se je neštetokrat vozil k svoji dragi. Morali smo se strinjati, 
da bi bilo sila čudno, če bi se mu vmes ljubilo ustavljati in meriti most.

FOTOREPORTAŽA
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V Boletini delo lončarjev 
nadaljuje mladi rod Od ustvarjalnega potenciala do dodane 

vrednosti majhne kmetije

Kot pomemben 
mejnik pri obuja-
nju lončarstva na 
Boletini pri Poni-
kvi se je izkazalo 
sodelovanje v pro-
gramu Leader pod 
okriljem Razvojne 
agencije Kozjansko. 
S pomočjo omenje-
nega programa so 
Buserjevi pridobili 
evropska sredstva 
za postavitev ske-
dnja, ki kot razstav-
ni prostor služi kot 
stičišče starih in 
sodobnih glinenih 
izdelkov.

Lončarsko vreteno se na 
domačiji Buser vrti že več 
generacij, glineni izdelki 
pa so februarja letos našli 
svoj razstavni prostor v 
skednju, ki so ga Buserjevi 
uredili s pomočjo evropskih 
sredstev. Projekt, ki je na-
stal pod okriljem Lokalne 
akcijske skupine od Pohor-
ja do Bohorja, je omogočil, 
da so sodobni izdelki Žive 
Zupanc Buser predstavljeni 
ob boku štiridesetih lonče-
nih izdelkov od leta 1875 do 
1921, ki jih je ustvaril Živin 
praded Valentin Buser.

»Zelo rada ustvarjam, 
všeč mi je delo z rokami. Ne 
predstavljam si, da bi bila na 
primer zaposlena v pisarni. 
V lončarstvu sem videla 
priložnost za prihodnost 
razvoja naše kmetije, mojo 
odločitev je spodbudila tudi 
zgodovina naše družine, saj 
je ta obrt ves čas prisotna v 
naši zavesti,« je dejala Živa 
Zupanc Buser, medtem ko je 
okrogla kepa gline zaživela 
pod njenimi vlažnimi prsti. 
Živin praded je bil namreč 

Izdelke Valentina Buserja je poznala skoraj vsaka domačija na Ponikvi, a so ob poplavi industrijsko izdelane posode večinoma končali na sme-
tišču. Njegova lončarska dediščina se je ohranila predvsem po zaslugi njegove hčere Terezije in vnukinje Staške, ki sta skrbno zavite predmete 
pospravili na podstrešje, stara orodja pa se žal niso ohranila.

»Glina te lahko vedno znova preseneča, sploh kot začetnika,« iz svojih 
izkušenj spoznava Živa, ki svoje znanje nabira pri Roku Komelu in še 
pri nekaterih drugih lončarjih.

Lesen skedenj bo že ta mesec zaživel z lončarskimi delavnicami za otroke, na delavnicah 
naravovarstva pa bodo govorili o posledicah človekovih dejanj za mater Zemljo.

Časi, ko je vsa družina jed zajemala iz ene posode, so preteklost, številne tradicionalne oblike lončarskih 
posod pa so se v pomanjšani obliki ohranile kot spominki, pravi Živa Zupanc Buser.

Največ moči in zbranosti porabijo lončarji zato, da glino naravnajo na 
središčno os vretena. Še prej se je treba s tem materialom, ki ga skrivajo 
globine pod našimi nogami, spoznati. Po besedah Žive Zupanc Buser so 
nekdaj vajenci v velikih lončarijah leto dni glino samo gnetli, da so iz nje 
iztisnili zrak in jo ogreli, šele nato so jim mojstri zaupali težje naloge.

znan lončarski mojster, ki 
je z glinenimi izdelki iz svo-
je delavnice oskrboval vso 
Štajersko, prodajal je tudi 
na Hrvaškem, kamor je iz-
delke vozil s »parizarjem«. 
Obrti se je priučil na bližnji 
kmetiji, imenovani Speklina, 
na preužitek pa je prišel na 
Boletino, kjer so se mu v dru-
gem zakonu rodili trije otroci 
– Terezija, Marija in Stanko, 
znan geolog, profesor, posla-
nec in diplomat.

Vsaka vegasta 
posoda je našla 
lastnika
Medtem ko lahko danes 

izbiramo posodo, narejeno 
iz najrazličnejših materialov, 
so bili na prelomu 19. stole-
tja v gospodinjstvu nepogre-
šljivi glineni izdelki pekači 
in modeli za potice, lonci za 
kuho, »piskri« za shranjeva-
nje masti, cvetlični lončki, 
nočne posode. Izdelki, ki so 
jih uporabljali ob velikih pra-
znikih, so se svetili po zaslu-
gi lošča oziroma glazure, za 
vsakdanjo rabo pa je imela 

pred estetiko prednost upo-
rabnost. »Še vsaka vegasta 
posoda je našla svojega la-
stnika, mojster jo je dal pač 
pod ceno, saj drugih izdel-
kov ni bilo na izbiro. Ko je 
lonce načel zob časa, da so za-
čeli pokati, so jih ovili z žico in 
jim tako podaljšali življenjsko 
dobo,« pojasnjuje sogovornica, 
ki opaža, da se ljudje ponovno 
zanimajo za glino.

Zadoščenje po 
zaslugi pridnih 
rok
Zaveda se, da jo čaka še 

veliko učenja, in prizna, da je 
bilo za odločitev, da je začela 
na svojem, treba zbrati veliko 
poguma. Tehtnica se je v prid 
njenim željam prevesila tudi 
po zaslugi podpore družine 
in zaupanja vase. »Tudi moji 
predniki so morali mladi v 
svet, imeli so le svojo pamet 
in pridne roke, a so zelo veliko 
dosegli. Ker smo danes uka-
lupljeni v nek utečen sistem, 
nas ob nastopu težkih časov 
postane strah. Ko se znajdem 
v taki neprijetni situaciji, grem 

na vrt in posadim seme ali 
rastlino. Tako vidim, da sem 
ustvarila nekaj, kar bom lahko 
kasneje zaužila, pri tem pa ni-
sem odvisna od nikogar. Ena-
ko zadovoljstvo čutim, kadar 
ustvarjam z glino.«

Z glino se bo 
spoznala lokalna 
skupnost
Za uspešno prodajo in tr-

ženje po njenem prepričanju 
štejejo kakovostni in zanimivi 
izdelki ter iskrenost do sebe in 
do naročnikov. Pri tem poma-
gajo dobra beseda, ki se širi 
od ust do ust, in tudi spletna 
omrežja, ki izdelke približajo 
kupcem. Da ljudje vse bolj 
cenijo tradicionalne izdelke, 
dokazuje tudi pester nabor 
festivalov, tržnic in sejmov v 
lokalnem okolju, ki medse va-
bijo ponudnike domače obrti. 
Mlada lončarka je za naročni-
ke doslej ustvarjala predvsem 
izdelke po naročilu, priložnost 
pa vidi tudi v oblikovanju spo-
minkov, ki bi jih obiskovalci 
lahko kupili ob obisku njene-
ga domačega kraja.

Da bo pozitiven vpliv nove 
pridobitve občutila tudi lokal-
na skupnost, bo Živa Zupanc 
Buser svoje znanje še ta mesec 
na delavnicah začela prenašati 
na učence bližnjih osnovnih 
šol. Vrata skednja bodo odpr-
ta tudi za tiste, ki bodo želeli 
prisluhniti delavnicam o na-

ravovarstvu ali si ogledati de-
monstracije ročnih spretnosti, 
ki jih obvlada nežnejši spol iz 
okoliških vasi. Domačija bo po 
zaslugi izobraževalnih vsebin 
v prihodnosti morda zaživela 
kot učna kmetija.

TINA VENGUST
Foto: SHERPA
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AKCIJA

Imamo vseh 
šest finalistov

Pravila glasovanja in sodelovanja v akciji
Na enem kuponu lahko glasujete za enega naj maturanta ali 

za eno naj maturantko. Seznam vseh »civilnih« fotografi j kandi-
datov bomo objavili v vsaki četrtkovi številki Novega tednika. Po-
stopno pa bomo ves mesec objavljali kandidate v maturantskih 
oblačilih. Vsi kandidati bodo imeli enake izhodiščne pogoje, kar 

pomeni, da bo glasovanje za fi nale potekalo mesec dni.
Kuponi za ta mesec so drugačne barve kot iz prej-
šnjih dveh mesecev. Starih ne bomo upoštevali!

Kupon pošljite na: Novi tednik, Prešernova 19, 300 Celje.

Aprila sta zmagala Aleksandra Cmok in Luka Rošer

Po aprilskem krogu glasovanja med 41 kandidati iz 
Srednje zdravstvene šole Celje, Ekonomske šole Celje 
– lokacija Kosovelova ulica in iz Gimnazije Celje – Cen-
ter smo dobili še zadnja dva fi nalista. To sta Aleksandra 
Cmok, ki je zbrala 360 glasov, in Luka Rošer, ki je imel 
110 glasov. Oba sta iz Srednje zdravstvene šole Celje.

Aleksandri sledita Iza Gaber (162 glasov) in Monika Do-
ler (153 glasov), Luka Rošer pa je daleč za seboj pustil vse 
druge fante.

Maja se bosta tako za naslov Naj maturantka, naj matu-
rant pomerila s fi nalistoma februarja in marca, to sta Lidija 
Lubej iz Šolskega centra Šentjur in Anže Brezovšek iz 
Gimnazije Lava ter Mojca Bezgovšek iz Ekonomske šole 
Celje in Žiga Deršek iz 1. gimnazije v Celju.

Dosedanje glasovanje
V treh mesecih glasovanja smo objavili fotografi je 116 

maturantov s 15 srednjih šol iz Celja, Šentjurja, Slovenskih 
Konjic in Zreč. Maturantski razredi so izbrali svoja predstav-
nika, ki sta ga zastopala v tekmovanju. Bralci pa ste imeli 
možnost, da ste vsak mesec glasovali za »svojega« kandidata. 
Zdaj vas čaka še zadnji del naloge, in sicer, da glasujete za 
enega od fi nalistov in mu pomagate do končne zmage.

Najbolj prizadevni ste bili tisti, ki ste glasovali februarja, 
saj so takrat kandidati zbrali več kot 2.400 glasov. Naslednji 
mesec so jih imeli kar tisoč manj, še najmanj so jih zbrali 
aprilski kandidati, in sicer skupaj le dobrih tisoč.

Kupone za fi nalni 
krog glasovanja 
bomo sprejemali 

vse do srede,
6. junija,

do 11. ure.

KUPON

Podatki o osebi, ki je glasovala:

ime in priimek ....................................................................................................

naslov...........................................................................................................................

..............................................................................................................................................

kontaktni telefon/e-pošta 
.............................................................................................................................................

NAJ MATURANTKA IN NAJ MATURANT

�

Glasujem ZA
naj maturanta /naj maturantko

pod zaporedno številko:

 .....................

ime in priimek: 
............................................................................................................................

Novost akcije v letu 2013 je dodatno točkovanje razrednika ali učiteljskega zbora. Ta lahko namreč izbranemu 
kandidatu posameznega maturantskega razreda dodeli dodatnih 100 točk za učno in delovno uspešnost izbra-
nega kandidata. Zavedamo se namreč, da sošolci in sošolke pri izbiri kandidata ne upoštevajo predvsem in zgolj 
učnega uspeha. Prav zato dajemo dodatno možnost, da se pri glasovanju upošteva tudi ta razsežnost izbranega 
kandidata. Seveda pa nam morajo razredniki to sporočiti, in sicer na elektronski naslov tednik@nt-rc.si.

Aprila sta zmagala Aleksandra Cmok in Luka Rošer

maturantov s 15 srednjih šol iz Celja, Šentjurja, Slovenskih 
Konjic in Zreč. Maturantski razredi so izbrali svoja predstav-
nika, ki sta ga zastopala v tekmovanju. Bralci pa ste imeli 
možnost, da ste vsak mesec glasovali za »svojega« kandidata. 
Zdaj vas čaka še zadnji del naloge, in sicer, da glasujete za 
enega od fi nalistov in mu pomagate do končne zmage.

saj so takrat kandidati zbrali več kot 2.400 glasov. Naslednji 
mesec so jih imeli kar tisoč manj, še najmanj so jih zbrali 
aprilski kandidati, in sicer skupaj le dobrih tisoč.
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Z avtom ali peš?
Za mnoge te dileme ni, saj vedno izberejo avto – Urbani sprehodi spodbujajo 
druženje in pešačenje, ki ga tudi otrokom zelo primanjkuje

Pravih pešcev ne ustavi 
niti dež! To se je izkazalo 
tudi v nedeljo popoldne, ko 
se je na urbanem sprehodu 
po mestni četrti Slavka Šlan-
dra v Celju zbralo približno 
trideset sprehajalcev, ki so 
kljub vse močnejšemu nali-
vu zdržali do konca krožne 
poti. Resda ni šlo z vsemi 
načrtovanimi šestimi po-
stanki, a kljub temu je bilo 
zanimivo in je marsikoga 
spodbudilo k razmisleku o 
tem, kako je v mestu poskr-
bljeno za pešce.

Sicer pa je to tudi namen 
urbanih sprehodov v okviru 
svetovnega gibanja, imeno-
vanega Jane's Walk. Prve-
ga so pripravili leta 2007 v 
Torontu v spomin na Jane 
Jacobs, sociologinjo, publi-

cistko in laično urbanistko, 
ki je bila kritična do posegov 
v mestih, ki so bili narejeni 
po meri avtomobilov. Pose-
bej pomembna je bila njena 
vloga povezovanja ljudi, da 
so se aktivno vključili v soo-
blikovanje mest in preprečili 
nekatere urbanistične posege 
na škodo pešcev. Slednji na-
mreč dajejo mestu življenjski 
utrip in spodbujajo lokalno 
ekonomijo, je bila prepri-
čana Jacobsova. Letos so te 
sprehode pripravili že v več 
kot 20 državah po svetu.

Danes grem peš v 
šolo!
Gibanje je v teh časih še 

posebej aktualno. Ljudje 
smo namreč vse bolj zaprti 
za štirimi zidovi in četudi 

Občutek varnosti je pomemben
Da so pri načrtovanju primernega in varnega okolja 

za pešce, zlasti otroke, v soseskah pomembne tudi ma-
lenkosti, je opozorila Mojca Furman Oman na primeru 
podhodov in otroških igrišč. Podhodi, kot je tudi za II. 
osnovno šolo, so za mnoge neprijetni in se jim izogibajo, 
se jih pa da na primer s predvajanjem glasbe v njih nare-
diti prijaznejše. Otroška igrišča pa bi po njenem morala 
biti na notranji strani dvorišč, ker so tam otroci najbolj 
varni, saj je pomemben tudi neformalni nadzor stanoval-
cev na oknih in balkonih. »Primer povsem urbanistično 
neprimerne lokacije, čeprav ima zelo kakovostna igrala, 
je igrišče za dvorano Zlatorog. Žal je nedostopno za pe-
šce, tam ni neformalnega nadzora, veliko denarja je bilo 
vloženega za malo učinka. To pomeni, da je treba pri vseh 
posegih v prostor razmišljati tudi o malenkostih.«

Inštitut za politike prostora iz Ljubljane 
je v soboto in nedeljo v sodelovanju s pro-
stovoljci – strokovnjaki s področja urba-
nizma in arhitekture – iz slovenskih mest 
pripravil urbane sprehode Jane’s Walk. 
Sprehodi so bili na našem območju v 
Velenju ter v Šmarju pri Jelšah in Celju.

nam cel kup stvari v bival-
nem okolju ni všeč, se ne 
znamo povezati s podobno 
mislečimi sosedi in na pra-
vi naslov nasloviti pripomb. 
Nekatere težave bi se dalo 
odpraviti že z manjšimi po-
segi, in to v večje zadovolj-
stvo vseh prebivalcev neke 
soseske. S tem namenom so 
organizatorji pripravili tudi 
letošnje sprehode.

Celjski, ki ga je vodila 
Mojca Furman Oman iz 
Zavoda Metro SR, je imel 
naslov Danes grem v šolo 
peš! Zakaj večino otrok tudi 
v celjsko II. osnovno šolo 
vozijo? Ali so krive pešpoti 
po mestni četrti, ki so morda 
varnostno slabo urejene, ali 
pa so razlogi kje drugje? Na 
sprehodu se je izkazalo, da 

so nekateri deli mestne če-
trti ustrezno urejeni in da si 
njeni predstavniki prizade-
vajo za večjo varnost pešcev, 

zlasti pri prečkanju glavnih 
prometnic. Razlogi, da otroci 
premalo pešačijo, pa so ver-
jetno v tem, da jih starši k 

temu ne spodbujajo niti jim 
niso za zgled. Zato ne pre-
seneča ugotovitev ravnatelja 
II. osnovne šole Igorja To-
poleta, ki opaža, da je vsako 
leto več otrok s prekomerno 
težo. Jeseni bodo zato za 
vsakega šolarja pripravili 
analizo njegovih podatkov 
o teži in višini v primerjavi 
z drugimi otroki v Sloveniji. 
Sicer pa ga ne čudi, da je te-
žav z debelostjo vse več, saj 
otroci sedijo vse dopoldne v 
šoli, nato doma pri nalogah, 
za piko na i pa še pred raču-

in dodaja, da bi zato vsaj v 
šolo lahko hodili peš. Starši 
pa bi jim morali biti pri tem 
za zgled in spodbudo.

Drevo je za deset 
klimatskih naprav
Na sprehodu se je razvila 

razprava o vlogi dreves in ze-
lenja v soseskah. Irena Ašič, 
strokovnjakinja za zasaditve, 
je opozorila na napačno ob-
rezana drevesa, na njihovo 
obglavljanje, zaradi česar je 
večina dreves v Celju poha-
bljenih. Mlade veje ženejo v 
takšnih primerih še bolj po-
spešeno, česar staro drevo ne 
zdrži in se začne lomiti. Kra-
jani običajno od odgovornih 
potem zahtevajo, da drevesa 
odstranijo, ob čemer poza-
bljajo, da eno drevo zaleže 
za deset klimatskih naprav! 
Sicer pa, ali ne pešačimo raje 
po delih, ki so zeleni in obra-
sli z drevesi, kot po asfaltu? 
Enako velja za igro otrok. 
Rastline morajo biti povsod, 
kot naravne pregrade in kot 
zeleno okolje za sprehode, 
so se strinjali udeleženci ur-
banega sprehoda.

TATJANA CVIRN
Foto: TimE

nalniki … »S tem se dela stra-
hotna škoda, saj bi morali na 
dve uri sedenja otroci imeti 
uro gibanja,« pravi Topole 

Sprehajalci so na urbanem sprehodu po MČ Slavka Šlandra prisluhnili tudi Igorju Topoletu, ki je opozoril na premalo gibanja med šolarji.

Tudi sprehod v Šmarju pri Jelšah je vodila Mojca Furman Oman (desno). Na 
poti od vrtca in šole do tržnice se jim je pridružil tudi župan Jože Čakš in ob 
tem ugotovil, da so nekatere rešitve na poti manj prijazne za sprehajalce, 
otroke in mame z vozički. Podprl je predloge, kako narediti poti bolj prijazne 
za uporabnike. (Foto: Zavod Metro SR)

Velenjski sprehod, ki so ga organizirali krajinski arhitektki Tina Za-
ponšek in Kaja Flis, študent krajinske arhitekture Davor Dušanič in 
arhitekt Bojan Pavšek, se je začel pred Centrom Nova. Potem so spre-
hajalci spoznali skrite kotičke in iskrive zgodbe mesta ter ugotavljali, 
da z avtomobilom ni nujno vedno tudi najhitreje. Sprehod se je zaključil 
pri Vili Herberstein. (Foto: organizatorji sprehoda)
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Res znamo dihati?
Tudi pravilnega dihanja se je namreč treba naučiti – Minuli prazniki niso »ško-
dili« našim »hujšarjem«

Med zadnjo aprilsko in tokratno torkovo delavnico naših 
»hujšarjev« je minilo kar 14 dni. Sončni praznični dnevi so 
vabili na piknike in kar upravičena je bila bojazen, da bo 
tehtnica v prostorih Zavoda za zdravstveno varstvo Celje 
še bolj neusmiljena kot sicer. Vendar pa so se »hujšarji« 
dobro držali – tudi če so se pri hrani kdaj pa kdaj pregre-
šili, so namreč odvečne kalorije uspešno »pokurili«. Ne 
sicer toliko v fi tnesu, bolj je tokrat vabila narava. Tudi s 
hojo, tekom ali kolesarjenjem se maščobe topijo.

Tako ne preseneča, da jih 
je vodja akcije Tatjana Škor-
nik Tovornik po uvodnem 
tehtanju zelo pohvalila: »Ni 

kaj, pridni so bili. Že med 
samim tehtanjem je večina 
povedala, da je praznike 
dobro izkoristila za gibanje 

v naravi.« In njene besede 
so potrjevali tudi podatki s 
tehtnice. Naši udeleženci so 
namreč v zadnjih 14 dneh 
skupaj izgubili 16,8 kilogra-
ma, od začetka akcije pa že 
111 kilogramov. Številka bi 
bila najverjetneje še za ka-
kšen kilogram višja, če bi v 
te skupne podatke všteli še 
težo treh »hujšarjev«, ki so 
uvodno tehtanje pred delav-
nico zamudili.

Pomen 
sprostitvenih 
tehnik
Tema tokratne torkove 

delavnice je bila sproščanje. 
Udeležencem je mag. Drago 
Tacol, univ. dipl. psih., spe-
cialist klinične psihologije, 
spregovoril o stresu in jim 
natančneje predstavil ne-
katere tehnike sproščanja. 
»Te služijo kot nekakšen 
dodatek, pomoč temu, da se 

razbremenimo v primerih 
stresa in vsakdanje obreme-
njenosti. Mnoge postopke 
obvladamo že po naravni 
poti, sami po sebi, nekaterih 
tehnik pa se je seveda treba 
naučiti,« je opozoril in ob 
tem vse »hujšarje« pozval, 
da je najpomembnejše to, da 
ne obupajo, tudi če takoj na 
začetku ne gre. Ko posame-
zno tehniko namreč dodobra 
zvadimo in jo res osvojimo, 
nam močno pomaga.

Tako se na primer vsi ljudje 
že rodimo z znanjem globo-
kega dihanja s trebušno pre-
pono, a takšno dihanje ka-
sneje »pozabimo« in če se ga 
znova ne naučimo, izgubimo 
veščino, ki nam v življenju 
še kako prav pride. Prav pra-
vilno, globoko in umirjeno 

dihanje nam namreč lahko 
pomaga v različnih kočljivih 
položajih, da se sprostimo in 
lažje spopademo z nalogami, 
ki nas čakajo. Pravilno diha-
nje namreč prinaša tudi pra-
vilno razmerje med kisikom 
in ogljikovim dioksidom v te-
lesu in to seveda vpliva tudi 
na fi zično počutje človeka.

In čeprav veliko ljudi meni, 
da so tehnike sproščanja vse 
preveč zapletene, je mag. Ta-
col »hujšarje« pomiril. »Če smo 
zelo motivirani, se jih hitro na-
učimo,« jih je vzpodbujal in 
dodal, da sicer vsaka tehnika 
res ni primerna za vsakogar, 
zato pa jih je tudi več različnih 
in posameznik si izbere, kaj 
mu najbolj ustreza.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: GrupA

V torek je »hujšarjem« mag. Drago Tacol govoril o tehnikah sproščanja, ki so nam v veliko pomoč pri soočanju z različnimi težavami in obremenitvami v vsakdanjem življenju. Tudi pri spreminjanju prehrambenih 
navad pridejo še kako prav.

»Smo štiričlanska družina. Osta-
li trije uživajo v kolesarjenju in 
pohodih, le jaz ne, saj sem zaradi 
prekomerne teže okoren, počasen 
in takoj zadihan. Težave imam 
tudi z zavezovanjem vezalk na 
čevljih, v trgovinah pa je zelo tež-
ko najti oblačila s številko XXXL. 
Dovolj imam. Želim si športnih 
aktivnosti skupaj s sinom, manj 
težav v trgovinah, lepši videz 
v kopalkah in predvsem boljše 
počutje. Zato sem sodelovanje v 
akciji hujšanja vzel zelo resno in 
vem, da bom dosegel zastavljeni 
cilj.«

Z udeleženci naše akcije je mag. Drago Tacol sodeloval 
že v prejšnjih letih in izkušnje so pokazale, da je zelo 
dobro, če povzetke tega, kar jim na delavnici predstavi, 
pripravi tudi v pisni obliki. Da ga kot »domače branje« 
vzamejo s seboj in potem čim večkrat pokukajo vanj.

Tako je tudi naše letošnje »hujšarje« opozarjal, da smo v 
življenju izpostavljeni različnim spremembam, obremeni-
tvam in pritiskom, ki v nas izzovejo stres. Običajno sklop 
neprijetnih telesnih in duševnih reakcij mine sam po sebi, 
saj je stres obvladljiv in se naša duševnost in organizem 
sama razbremenita. Bolj problematični so res travmatični 
stresni dogodki ali tisti, ko se vzpostavi dolgotrajno, kronič-
no stresno obdobje. Pri teh pa si lahko močno pomagamo 
s tehnikami sproščanja. Vse bolj se tudi zavedamo, da se s 
stresom povezujejo tudi naše prehrambne navade. Prepogo-
sto posegamo po hrani, da bi z njo pomirili svoja čustva, kot 
so žalost, tesnoba, jeza, ter občutke osamljenosti in notranje 
napetosti. Prekomerna telesna teža in neuspešen boj z njo 
pa sta sama po sebi dodaten izvor stresa in nezadovoljstva 
s seboj. Zato so načini duševnega razbremenjevanja in spro-
ščanja v vsakdanjem življenju še kako pomembni za prav 
vse ljudi.

Za čuječnost zmanjkalo časa
Naši »hujšarji« so v torek posedli v krog in se s pomočjo mag. 

Tacola (na)učili treh tehnik sproščanja: globokega (trebušnega) 
dihanja, progresivne mišične relaksacije in sproščanja z domi-
šljijo oziroma vizualizacije. Za vaje čuječnosti je, žal, zmanjkalo 

časa – a glede na to, da so udeleženci s seboj domov odnesli tudi 
pisna navodila, jih bodo vseeno lahko preizkusili.

Za našo letošnjo skupino »hujšarjev« namreč velja, da so 
zelo vedoželjni in da se s predavatelji veliko pogovarjajo. 
Sprašujejo, kar jih še posebej zanima, izmenjujejo si izku-

šnje in se pogovarjajo tem, zakaj se kakšen pristop, ki se pri 
nekom pokaže za povsem neuspešnega, pri drugem izkaže 
za odličnega. Tak način dela udeležence skupine še tesneje 
poveže med seboj, kar še kako prav pride v trenutkih, ko 
komu ne gre in potrebuje tovariško vzpodbudo.

Katja Skerbiš: »Kilograme izgubljam, zadovoljna sem. 
Res da sem se kak dan čez praznike malo pregrešila, am-
pak zato je potem takoj sledil fi tnes, pa je šlo spet dol. 
Skrbno vsak teden pregledam listič s tehtnice in doslej je 
›šla dol‹ že okrogla desetka.«

Dragica Kovač: »Prazniki so bili res malo ›naporni‹, 
ampak s potjo v hribe sem vse popravila. Sama v zadnjih 
tednih sicer največji poudarek dajem telovadbi, saj se prej 
nikoli nisem ukvarjala s športom. Več gibanja, pa je potem 
lažje tudi pri hrani.«

Nataša Lojen: »Čeprav me je iz tedna v teden strah, 
preden stopim na tehtnico, so rezultati vidni. Malo me 
še ›daje‹ metabolična starost, a se tako popravlja, da sem 
prav zadovoljna. Čez praznike je bil sicer res spremenjen 
način življenja, a tudi ko sem se pri hrani pregrešila, sem 
kasneje z gibanjem vse uredila.«

Emil Kačičnik: »Precej sem zadovoljen, saj sem od začetka 
akcije izgubil 8 kilogramov. Res se vmes pojavi tudi kakšen 
›stop znak‹, kar so bili tudi minuli prazniki. Čez praznike 
sem sicer veliko delal, a kljub temu, da sem pridobil 20 de-
kagramov, se mi izboljšujeta deleža mišične mase in maščob 
v telesu. Skupina nam je vsem velika podpora. Sam veljam za 
›profesionalca‹ med ›hujšarji‹, saj se praktično že vse življenje 
borim s kilogrami, a tokrat verjamem, da bom pozitivne 
navade, ki jih zdaj pridobivam, ohranil za naprej.«

Stres in prehrambne navade, sproščanje 
in čuječnost
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Ekstremen šport 
in ne cirkuška točka
Slovensko monokolesarsko tekmovanje Suc-k v Braslovče privabilo najboljše 
monokolesarje – »Nismo cirkusanti, ampak ekstremni športniki«

Braslovče so bile v zadnjih 
aprilskih dneh v znamenju 
monokolesarjev. Športno 
društvo Monotheist iz Ra-
kovelj je organiziralo četrto 
slovensko monokolesarsko 
tekmovanje Suc-k, ki se ga 
je udeležilo petnajst tekmo-
valcev iz različnih evrop-
skih držav.

Kljub temu, da segajo za-
četki monokolesarstva v po-
zno 18. stoletje, je danes kot 

»Pri vožnji z monokolesom za 
razliko od klasičnega kolesa 
poganjamo le en pedal, kar 
pomeni, da prvega potiskamo 
naprej, drugega pa vlečemo 
navzgor. Osnov kolesarjenja 
se lahko nauči prav vsak, za 
skoke pa je treba nekoliko 
več vaje in volje,« pojasnjuje 
monokolesar Urh Pantner, član 
Športnega kluba Monotheist 
in organizator tekmovanja.

Ker je letos od prvega braslovškega tekmovanja minilo ravno pet 
let, so organizatorji pripravili bogat spremljevalni program. Go-
stili so enega boljših evropskih »biketrialistov«, državna prvaka 
v žongliranju in najboljše slovenske »slacklinerje«. Zanimiv spre-
mljevalni del tovrstnih športov, ki se počasi prebijajo v ospredje, 
je snemanje nekajminutnih filmčkov, ki prikazujejo zahtevne trike 
in nenazadnje tudi padce.

tekmovalen šport znan le red-
kim. Večina ljudi namreč mo-
nokolesarje še vedno vidi kot 
zabavljače v cirkusu, čeprav 
so profesionalci v prvi vrsti 
ekstremni športniki. Slednje 
so že četrtič dokazali tudi v 
Braslovčah, kjer zdaj že tradi-
cionalno konec aprila tekmuje-
jo v različnih kategorijah. Prvi 
dan dvodnevnega tekmovanja 
je bilo na sporedu gorsko mo-
nokolesarjenje, ki naj bi bilo 

po prvotnem načrtu na Golteh. 
Ker se je zima letos, še posebej 
v hribovju, razpotegnila tudi 
krepko v pomlad, so za nado-
mestno prizorišče izbrali oko-
lico Braslovč, kjer so se tekmo-
valci pomerili v slalomu dvojic 
oziroma spustu po gorski poti. 
Popoldne so Braslovčani orali 
ledino, ko so premierno pred-
stavili povsem novo disciplino, 
in sicer spust po 72 metrov 
visoki smučarski skakalnici v 

Podvrhu. Drugi dan tekmova-
nja je bil na športnem igrišču 
ob braslovški osnovni šoli, kjer 
so bodisi izvajali trike na ravni 
površini bodisi premagovali 
najrazličnejše ovire.

Od druženja do 
mednarodnega 
tekmovanja
Ideja za tekmovanje se je 

porodila pred petimi leti čisto 
po naključju, ko so se na sre-

čanju v Braslovčah zbrali lju-
bitelji tovrstnega športa z do-
mačinom Urhom Pantnerjem 
na čelu. Naslednje leto so tako 
bolj za šalo kot zares organi-
zirali prvo tekmovanje. Zaradi 
dobrega odziva so ga razširi-
li in mu dodali še družabno 
noto. »Za drugo tekmovanje 
smo pripravili veliko količino 
palet. Na koncu nismo potre-
bovali vseh, zato smo, ker je 
bil ravno predvečer prvega 
maja, zakurili kres. Od takrat 
tekmovanje vsako leto sklene-
mo s kresovanjem in zabavo,« 
pojasnjuje Pantner, glavni or-
ganizator in predsednik Špor-
tnega društva Monotheist, ki 
se ukvarja tudi s prodajo mo-
nokolesarske opreme.

Sicer pa to ni edino tovr-
stno športno društvo na Celj-
skem oziroma v Sloveniji, ki 
po številu monokolesarskih 
društev zaostaja za država-
mi Zahodne Evrope. Eden 
boljših monokolesarjev v 

Sloveniji, Preboldčan Žiga 
Sternad, ki sicer tekmuje v 
vseh disciplinah, največ pa se 
ukvarja z gorskimi spusti, je 
član celjskega društva Enkolo 
team. Na zadnjem svetovnem 
prvenstvu je zasedel drugo 
mesto, zato je njegov cilj za 
naslednjega, ki bo drugo leto 
v Kanadi, še toliko višji. Tek-
movanja na najvišji svetovni 
ravni namreč ne zahtevajo 
le veliko treninga, temveč 
tudi finančnih sredstev. Za 
slovenske tekmovalce je še 
toliko težje, saj sponzorjev v 
primerjavi z državami, kjer je 
monokolesarstvo veliko bolj 
razvito, praktično ni. Kljub 
temu Spodnjesavinjčani z 
vztrajnostjo in s trdno voljo 
sodijo v sam vrh, pri čemer 
jih ne ustavijo ne pomanjka-
nje finančne podpore in ne 
njihove redne spremljevalke 
– odrgnine.

ŠPELA OŽIR
Foto: TimE

V zadnjih letih je vse bolj priljubljena hoja po »gurtni« oziroma »slac-
klinu«, ki je na prvi pogled podobna hoji po vrvi. Sicer pa je veliko bolj 
dinamična in poskakujoča, saj je za razliko od toge vrvi najlonska 
»gurtna« raztegljiva in deluje kot dolg ozek trampolin.

Na tekmovanje so organizatorji povabili tudi žonglerja, 
kljub temu, da profesionalni monokolesarji niso najbolj 
navdušeni, če ljudje zamenjujejo monokolestarstvo z 
obliko zabave za ljudi. Kot pojasnjuje Žiga Sternad, je 
razlika velika. Klovni ponavadi le kolesarijo, medtem ko 
tekmovalci izvajajo veliko zahtevnejše elemente.

Med tekmovalci s Celjskega je bil tudi Žiga Sternad iz Prebolda, 
ki je na zadnjem svetovnem prvenstvu postal podprvak v gor-
skem monokolesarstvu. Kot je pojasnil, so odzivi na ne najbolj 
vsakdanji šport različni: »Nekateri se radi pošalijo in me spra-
šujejo, kje imam še drugo kolo oziroma krmilo. Spet drugi me 
opazujejo z občudovanjem.«

Na igrišču pred braslovško osnovno šolo so organizatorji postavili najrazličnejše ovire, na katere so narisali puščice, ki so tekmovalce vodile, 
v kateri smeri morajo premagati oviro. Zmaga tisti, ki jih premaga največ.

FOTOREPORTAŽA
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»Želeli smo, da tudi naša dolina dobi 
domačo tekaško prireditev, in zdaj sodi-
mo med 15 najpomembnejših tekaških 
prireditev v Sloveniji. Podporo v Špor-
tnem društvu Mozirje smo dobili takoj, 
v nas pa vidi potencial tudi Občina 
Mozirje, ki nas podpira že od začetka. 
Glede na to, da pride polovica tekačev 
iz drugih regij, žal turizem in ostalo 
gospodarstvo še premalo izkoristita 
priložnost predstavitve na naši priredi-
tvi,« sta omenila organizatorja Robert 
Brezovnik in Saša Koren.

Da bo znova zavibriral 
most čez Savinjo
Priprave na 4. mali maraton Mozirja na vrhuncu

Ker se je v zadnjem času 
povečalo zanimanje za tek 
in ker v Športnem društvu 
Mozirje tudi sami radi pre-
tečejo kakšen kilometer, bo 
v soboto, 15. junija, znova 
Mali maraton Mozirja.

Do organizacije tega teka 
v Zgornji Savinjski dolini ra-
zen jesenskega ultramarato-
na iz Celja v Logarsko dolino 
ni bilo drugih tekaških prire-
ditev. Kot je povedal Robert 
Brezovnik, letošnji maraton 
prinaša tudi novost, in sicer 
večerni štart.

Proge bodo verjetno ena-
ke kot lani?

Letošnji štart je prestavljen 
na pozno popoldne, začel se 
bo namreč ob 18. uri, saj že-
limo, da tekaču oziroma tek-
movalcu ostane cel dan, ne 
glede na to, iz katerega konca 
Slovenije se poda k nam. Za-
četek otroškega teka je pred-
viden uro prej. Proge ostane-
jo iste in so uradno izmerjene 
po pravilih Atletske zveze 
Slovenije. Opažamo, da se 
največ tekmovalcev prijavlja 
za najdaljšo kategorijo, kar je 
tudi namen in največji izziv. 
Veseli nas, da se poleg nas 
razvijajo tudi tekači; mnogi, 
ki so na začetku nastopili na 
6-kilometrski progi, danes že 
tekmujejo na 21 kilometrov.

Kako je s prijavami?
Na prvem teku je bilo 200 

tekačev, zdaj jih pričakuje-
mo več kot 600. Prijavite se 
lahko na naši spletni strani 
www.mm-mozirja.com, v 
športni trgovini v Mozirju, 
dan pred tekom v Športni 
dvorani Partizan Mozirje ali 
do pol ure pred začetkom na 
prizorišču. Podrobne infor-
macije o teku, brezplačnih 
parkiriščih in ostalih zade-
vah lahko najdete na naši 
spletni strani in Facebooku 
na MMaratonMozirja.

Zanimiv je izbor tekmo-
valnih prog. Se dogaja, da 
na primer teče cela družina 
bolj zavzeto?

Tek poteka ob Savinji, 
večinoma po makadamski 
cesti in poljskih poteh ter 

Robert Brezovnik (desno) pravi: »Za zmagovalca malega maratona 
poskrbimo še malo drugače kot drugje. Po osvežitvi jih odpeljemo s 
kočijo ali starodobnikom v Mozirski gaj, kjer medtem že vklesajo nova 
imena zmagovalcev na posebej urejeni Prehodni gredici Mozirskega 
gaja. Obiskovalci lahko nato vse leto vidijo imena zmagovalcev. Kot 
smo izvedeli, tudi zmagovalci radi kasneje pripeljejo svoje prijatelje 
na ogled omenjene gredice.«

Zgodbe 
mozirskega 
maratona

In od kot so tekači? Tretjina je domačinov iz Zgornje 
Savinjske doline, preostali pa so približno polovica iz 
Savinjske regije ter ostali iz drugih delov države. Glas 
o prireditvi pa se je razširil tudi izven naših meja, 
tako da so na lanskem 3. malem maratonu Mozirja 
imeli nekaj udeležencev z Japonske, iz Nemčije, z 
Nizozemske in s Hrvaške.

Seveda je med organizatorji živ spomin na tekmovalca, 
ki je pridirjal s kolesom z Gorenjske 15 minut pred štartom 
na prijavno mesto. Prijave so bile že končane, a kako neko-
mu, ki je od tako daleč prikolesaril na prireditev, reči ne? 
Medtem ko se je prijavljal, so mu hitro prinesli vodo, da se 
je malo okrepčal, potem pa odtekel celotno 21-kilometrsko 
progo. Da je možno v manj kot pol leta dobesedno iz kav-
ča odteči polmaraton in izgubiti odvečno težo, dokazuje 
hrvaška tekačica Iva Mikić, ki se je marca lani odločila, da 
ima vsega dovolj in da se bo začela gibati. Odločila se je za 
tek in si za cilj postavila udeležbo na Ljubljanskem mara-
tonu. Del priprave je junija predstavljala njena udeležba 
na teku v Mozirju, a še ne z najdaljšo razdaljo. Še pred 
Ljubljano je dosegla cilj in odtekla svoj prvi uradni mali 
maraton. Zdaj se redno udeležuje polmaratonov doma in 
v tujini. Seveda bo prišla tudi letos v Mozirje.

Še kako so ponosni na domačinko Marijo Pavlin (letnik 
1927), ki se je lani pri 85 letih odločila, da bo z družino 
odtekla družinski tek – tako so bili priča udeležbe kar šti-
rih generacij družine Pavlin. Kako velik je dosežek, priča 
podatek, da je bila lanska temperatura izjemno visoka 
– skoraj 30 stopinj, da je bila to njena prva udeležba na 
tekmovalnih tekih in da na 6 km sploh ni bila zadnja.

Slatinčani na 
kolesih

Kolesarski klub Rogaška Slatina je pripravil prvomajsko vo-
žnjo do Slivniškega jezera, dolgo šestdeset kilometrov. V tem 
mesecu bodo za dan mladosti organizirano kolesarili še do 
Kumrovca, s krožno vožnjo po slovenski in hrvaški strani.

Po smrti prejšnjega predsednika Kolesarskega kluba Ro-
gaška Slatina je postala letos spomladi predsednica kluba 
mag. Nanika Čakš, med drugim nekdanja podžupanja. Pred 
koncem prejšnjega meseca je klub pripravil tradicionalni 
kolesarski sejem, za junij pripravljajo promocijsko vožnjo 
po kolesarskih poteh domače občine. Množična prireditev 
kluba je tradicionalni kolesarski maraton Rogaška, ki bo le-
tos petindvajseto leto, toliko kot je star klub. Ta rekreativna 
kolesarska prireditev je v zadnjih letih zadnji teden v juliju. 
Poleg tega maratona pripravljajo za zaključek sezone oktobra 
še Pegazov kolesarski maraton, ki je oktobra. V sodelovanju z 
mladimi in policijo organizira klub redne preventivne akcije 
za večjo varnost v prometu. V mestu, kjer je veliko kolesar-
skih stez, tako predstavljajo otrokom med drugim njihovo 
varno uporabo. V klubu so povezane različne generacije, od 
osnovnošolcev do upokojencev.

BJ

Padel rekord do 
Svetine

V soboto se je rekreativne prireditve Kolesarski vzpon 
na Svetino udeležilo 75 tekmovalcev iz cele Slovenije. 
Skupinski štart je bil v Laškem.

Poldrugi kilometer so kolesarji vozili v strnjeni koloni, nato 
je sledil leteči štart v Jagočah. Preostalo je še dobrih sedem 
kilometrov vzpona na trasi s 419 metri višinske razlike. Mo-
ški so bili razvrščeni v pet starostnih kategorij, ženske pa v 
štiri. Rekord je padel v ženski konkurenci.

Andreja Godec je za sedem sekund izboljšala dosedanji 
najhitrejši čas. Nastopila je v starostni kategoriji do 40 let. 
V ostalih kategorijah so bile najboljše Irena Bercon (nad 
61), Nevenka Verovšek (do 50) in Nika Jančič (do 30). Pri 
moških so zmagali Obrad Lazič (nad 61), Hinko Gričnik 
(do 60), Vojko Kosič (do 50), Uroš Verčič (do 40) in Blaž 
Pristovnik (do 30).

DŠ

Koledar rekreativnih prireditev

POHODNIŠTVO

11. maj
Ob 6. uri zbor na avtobusni postaji Gorica, pohod na Sveto 
Trojico (1.106 m), info: PD Slivnica pri Celju, Silvo (040 
215 110)

TENIS

26. maj
Teniški turnir posameznikov, ob 8.30, na igrišču Trje, info: 
TK Trje (041 267 440)

zelo malo po asfaltu. Teka-
či občudujejo tok Savinje, 
gredo mimo cvetočih trav-
nikov, nekaj je tudi sence 
na progi. Skratka, gre za 
tek v razgibani in zanimivi 
naravi. Mali maraton oziro-
ma polmaraton ima 21 km, 
rekreacijski tek 11 km, dru-
žinski tek 6 km in otroški 
tek 200 m. Zakaj je tek na 
6 km poimenovan družin-
ski? Ker so prvi teki otrok 
običajno skupaj s starši 
na tej najkrajši trasi. Tako 
imamo 4-člansko družino, 
ki je najprej nastopila na 
družinskem teku, zdaj pa 
je že na daljših progah, in 
družino, kjer so se te trase 
udeležile kar štiri generaci-

je. Otroški tek je namenjen 
predšolskim otrokom.

Na maratonu posebej po-
skrbite tudi za najmlajše …

Tek je primeren za vse in 
seveda skrbimo tudi za pod-
mladek. Organiziran je otroški 
tek na 200 m, ki je namenjen 
predšolskim otrokom. Vsak 
udeleženec prejme darilo 
in letos kot novost medaljo, 
ki jih bodo naredili oziroma 
oblikovali otroci mozirskega 
vrtca. Prav simpatični so, ko 
drvijo s starši ali celo hitreje 

onalno merjenje časa s pomo-
čjo čipa, reševalno vozilo (za 
katerega upamo, da bo miro-
valo), okrepčevalnice z vodo 
in s hrano na progi, zaporo 
cest, zaščitne ograje, tuše, 
stranišča, polno darilno vreč-
ko, 42 kompletov medalj za 
starostne kategorije … Letos 
bo dobil vsak tekač še pečeno 
postrv, česar še nismo zasle-
dili v ponudbi pri tekih v Slo-
veniji. Nič od tega ni zastonj, 
a z ogromno prostovoljnega 
dela in sodelovanja z drugimi 
društvi nekako gre. Del stro-
škov se pokrije s prijavnina-
mi, a tega denarja še zdaleč ni 

dovolj, da bi pokrili vse stro-
ške. Več kot 60 prostovoljcev 
sodeluje na tekaški prireditvi. 
Še posebej je treba pohvaliti 
PGD Mozirje, ŠD Loke, Dru-
štvo prijateljev Mozirje, mo-
zirske skavte in vse ostale, 
ki nam nesebično pomagajo 
ob progi ali kako drugače. 
Ves trud in čas organizatorjev 
je poplačan tisti trenutek, ko 
vidimo množico ljudi in ko 
po štartu zavibrira most čez 
Savinjo pod nogami tekačev. 
To se splača doživeti ter seve-
da videti nasmejane obraze 
na cilju.

US

kot oni proti čisto pravemu 
cilju. Kasneje jih starši le stež-
ka dobijo z otroškega igrišča, 
kjer se zabavajo s pomočjo 
animatork. Prijava na otroški 
tek je brezplačna, a se splača 
pohiteti, saj je žal število ude-
ležencev omejeno, če želimo, 
da vsak dobi darilo. Po otro-
škem teku je poskrbljeno za 
varstvo in animacijo otrok v 
našem igralnem parku, tako 
da lahko starši v miru odtečejo 
še svoj tek. Otroci dobijo po-
leg darila in medalje še nekaj 
malega za pod zob in pijačo. 
Radi bi organizirali teke ne le 
za najmlajše, ampak tudi za 
osnovnošolce, a žal finančno 
tega še ne zmoremo, čeprav 
srčna želja ostaja.

Verjetno se strinjate, da 
sta tek in rekreacija izjemno 
pomembna. Zakaj se vam 
zdi pomembna organizacija 
maratona?

V Sloveniji se vse bolj 
uveljavlja kot oblika rekre-
acije. Nekateri radi tečejo 
sami, veliko pa jih uživa v 
skupini. Eni tečejo zjutraj, 
da prebudijo telo in duha, 
drugi raje po napornem 
dnevu izpraznijo glavo in 
napolnijo baterije. Tek ni 
le šport, ki ga uporabljajo 
tudi v drugih športnih di-
sciplinah za kondicijo, am-
pak pomeni za vse več ljudi 
tudi pomemben del življe-
nja. Tek oziroma gibanje 
pomeni zdravje. Pozitivno 
vpliva na dobro počutje, bo-
lezni srca, sladkorno bole-
zen, krvni tlak … Veliko lju-
di uživa, ko teče v skupini, 
saj se med seboj spodbujajo 
in si pomagajo, spletajo se 
nova prijateljstva, ustvarja 
se zdrava tekmovalnost.

Pravite, da je organizacija 
za Športno društvo Mozirje 
precejšen zalogaj …

Organizacija na taki ravni 
zajema mnogo stvari: profesi-
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Poleti bo minilo deset let, odkar se je Tu-
ristični center Golte iz italijanskih vrnil v 
slovenske roke. Večinski lastnik je premo-
govniško podjetje PV Invest, pri odkupu 
italijanskega deleža pa je sodelovalo več 
slovenskih partnerjev.

»Zdi se mi, da smo v teh letih kar nekaj stvari 
premaknili. Kdor pride na planino in če ga ni 
bilo dlje časa, se kar čudi, koliko smo naredili 
in kako je vse skupaj urejeno. Postavili smo 
sedežnico Medvedjak in vlečnico Ročka, zgra-
dili hotel, poskrbeli za zasneževanje, gradimo 
apartmaje, sodelujemo pri obnovi Mozirske 
koče, cesta je skoraj urejena … Veliko denarja 
in truda smo porabili, ni pa še tako, da bi se 
vložki začeli vračati,« je črto pod desetletnim 
dogajanjem potegnil direktor podjetja Golte 
Ernest Kovač, ki se je v teh letih dodobra vživel 
v zgornjesavinjski turizem. »Na začetku misliš, 
da boš lahko sam. Mi se sicer predstavljamo 
tudi drugje v Evropi, vendar je to drago, prav 
tako vedno znova ugotavljamo, da smo kot 
ponudniki sami premajhni. Postelja je samo 
infrastruktura, gostje pa iščejo doživetja. Tisti, 
ki imajo manj denarja, bodo potrebovali samo 
posteljo, drugi z več denarja iščejo dodatno 
udobje, vsi pa iščejo doživetje, da se imajo do-
bro in da ostane dopust v spominu.«

Imeli ste eno najdaljših »delovno inten-
zivnih« zim. Sezona je bila torej zagotovo 
uspešna po številu smučarskih dni, kaj pa 
finančno?

Sezona je bila dolga, imeli smo 127 smučar-
skih dni, kar je enako kot pred tremi leti. Začeli 
smo zgodaj v začetku decembra, vendar smo 
morali ves sneg narediti. Ročko smo zagnali 
sredi januarja in lahko rečemo, da se je šele 
takrat začela prava zima. Sedežnica je sicer de-
lovala do 24. aprila, potem pa je upadlo povpra-
ševanje. Žal sta bila slaba tudi januar in februar 
– januarja smo na primer imeli 5 ali 6 sončnih 
dni. Vreme je pri nas zelo odločujoče. V hotelu 
imamo sto stacionarnih gostov, vse ostalo so 
dnevni obiskovalci, ki se za smuko odločijo, 
če je lepo vreme. Tudi če je v dolini megla, se 
ne odločijo za smuko. Sicer je bil obisk boljši 
kot lani, vendar so nam stroški obratovanja 
bolj narasli kot obisk. Tako da bi rekel, da je 
bila sezona povprečna, res pa je, da gre trend 
navzgor. Dobili smo priznanje za naj smučišče, 
na enem od madžarskih portalov smo ocenjeni 
kot najboljši hotel …

Koliko ta priznanja vplivajo na obisk? 
Vemo, da se učinka ne da izmeriti, a vendar, 
kakšna je ocena?

Bolje je, da si najboljši, kot da si najslabši. 
Najhuje je, če te nihče ne pozna – potem se 
lahko resno zamisliš. Vse te nagrade nam pred-
vsem kažejo, da smo obrnjeni v pravo smer. Saj 
ne rečem, da se nam je naložba v hotel povrni-
la. Ljudje imajo vedno manj denarja, in ko se 
odločijo za dopust, želijo, da je vedno dobro 
in nepozabno.

Turizem je le zgodba na dolgi rok, kaj-
ne?

V hotel smo investirali devet milijonov evrov, 
in čeprav smo prejeli dva milijona nepovratnih 
sredstev ter denar z dokapitalizacijo, imamo 
vseeno tri milijone evrov, ki jih moramo vra-
čati. Če bi bilo poletje primerljivo z zimo, bi 
šlo. Vendar mora zaenkrat zima financirati še 
poletje, tako da še ni tisto pravo.

Koliko je bil zaseden hotel in kakšna je 
struktura gostov?

Hotel je bil dobro zaseden, v povprečju več 
kot 70 odstotkov, kar ni slabo. Struktura je od-
visna po mesecih, januarja na primer smo imeli 
40 odstotkov Hrvatov. Vendar je na splošno ve-
čina slovenskih gostov. V bistvu lahko rečem, 
da je bila četrtina tujih gostov. Padlo pa nam 
je število obiskovalcev iz bližnjih zdravilišč, 
Topolšice, Dobrne in Laškega, vzroka pa ne 
poznam.

Kako gresta skupaj hotel s štirimi zvezdi-
cami in turistično zaledje Mozirja?

Postelja je infrastruktura, 
gostje iščejo doživetja
Direktor podjetja Golte Ernest Kovač o minuli sezoni in desetih letih, preživetih na Mo-
zirski planini – V prihodnje tudi znotraj Dežele Celjske?

Adrenalinski navdušenci se že lahko 
spuščajo z »zip lineom«. Spust s 1.455 
metrov na 1.430 metrov nadmorske viši-
ne po liniji, dolgi 200 metrov, s hitrostjo 
30 kilometrov na uro, ne bo nikogar pu-
stil ravnodušnega. Adrenalinska vožnja 
po žici, jadralno padalstvo in kolesarski 
spust v dolino bodo poskrbeli, da adrena-
lina nikoli ne bo zmanjkalo.

»Eden največjih projektov 
ostaja šestsedežnica Kladje. 
Za njeno gradnjo si precej 
prizadevamo. Kot kaže, se 
nekaj odpira in res upam, 
da jo bomo kljub težkim 
časom uspeli zgraditi. Se-
veda ni vse odvisno od nas. 
Trenutno lahko le rečem, da 
nam dobro kaže in upam, 
da bomo lahko v kratkem 
kaj več povedali.«

Imeli smo pogodbo z italijansko agencijo, 
potem smo imeli goste s Poljske in še iz drugih 
držav. Bila sta tudi dva mlada smučarja, ki sta 
se z atom pripeljala do hotela. Ob slabem vre-
menu sta se z gondolo vrnila v Žekovec, da bi 
šla na štop »v mesto«. Pobral sem ju in ju peljal 
čez »mesto«, pokazal trg, razložil pomen Mo-
zirskega gaja, pokazal gostišča in trgovine. Žal 
je trg v Mozirju, ki je sicer izjemno lep, mrtev, 
nič se ne dogaja. Velikokrat bi bilo dobro, če bi 
bil center bolj živ, da bi se lahko sprehajali … 
Če bi bilo več gostov, bi bilo verjetno druga-
če. Vendar nas veseli, ker opažamo, da raste 
število apartmajev, verjetno se bo izboljšala 
ponudba. Zdaj smo v položaju, ko ni dovolj, da 
smo goste privabili, treba jim bo še kaj ponudi-
ti. Imamo veliko možnosti, vendar jih je treba 
ljudem pokazati in predstaviti, da nas bodo 
obiskali. Saj večina, ki pride, odhaja zadovoljna 
in ugotavlja, kako imamo lepo. Samo pridobiti 
je ljudi treba.

Poznamo polna usta zgornjesavinjskega 
turizma, vendar bolj v teoriji. Kaj pa pra-
ksa?

Točno, prava praksa manjka. Morali bi se 
usesti in dogovoriti. Gledam Deželo Celjsko in 
opažam, da so res dobri v predstavitvi, da so 
ob vseh zdraviliščih in bogati ponudbi vse bolj 
opazni. Mi pa sami hodimo okrog … Šli bi se 
turizem in neke projekte, da pa bi kaj iztržili in 
komu ponudili ali pokazali svoje lepote, nam 
ne znese. Kar čakali bi, se šli nekaj tam, nekaj 
drugje, potem pridejo manjši, ki se jim zdi pre-
drago … Sami precej resno razmišljamo, da bi 
se pridružili Deželi Celjski, ker imajo dobro 
ponudbo in so močni.

Omenjali ste poletno sezono. Kako jo boste 
obogatili?

Največ je odvisno od vremena. Sicer gre na 

bolje, trudimo se, da bi bil na primer 1. maj 
savinjski praznik. Letos je prišlo tisoč ljudi. 
Tudi v prihodnje bomo pripravili več različnih 
prireditev, da bi na planino privabili več tisoč 
ljudi. Sicer moramo do konca urediti cesto iz 
Mozirja. Mozirsko kočo upravljamo drugo leto 
in smo jo dvignili na dobro raven. Na splošno 
menim, da je na planini dobro vzdušje. Za letos 
smo se dogovorili z Društvom Beli zajec, ki 
bo imelo poleg trgovine tudi izposojevalnico 
za pohodnike in kolesarje, prepustili smo mu 
tudi druge aktivnosti. V upravljanju ima tudi 
t. i. »zip line«, da bo poskrbel, da bo vedno na 
voljo. Prej smo napravo za adrenalinsko vožnjo 
upravljali tako, da je nekdo od žičničarjev vmes 
skočil in jo zagnal.

Vam Mozirska koča ni konkurenca?
Ponudbo smo zastavili kot mladinski turi-

zem, čeprav bi rekel, da mogoče »špukamo« v 
svojo skledo. V koči so nižje cene, vendar smo 
tako pridobili dva segmenta obiskovalcev. Ker 
upravljamo hotel in kočo, si to lahko privo-
ščimo. V koči izvajamo programe za različne 
skupine, sicer pa jo urejamo v sodelovanju z 
mozirskim planinskim društvom. Tudi letos 
bo urejen alpski vrt, vendar se moramo spet 
dogovarjati in iskati soglasje s planinsko zvezo, 
ki je lastnica dela zemljišča. Radi bi uredili pot-
ke, očistili klopce, vendar lastnina je lastnina 
in pač moramo pridobiti soglasja za tovrstne 
posege.

Še vedno se pojavljajo mnenja, da bi bilo le 
bolje, če bi hotel postavili v dolini …

To je podobno vprašanju, kaj je bilo prej 
– kura ali jajce. Hotel v Mozirju namesto na 
planini bi bil za določene stvari dober, za dru-
ge ne. Takšnih hotelov je malo, zagotovo gre 
za najvišje ležeči hotel na takšni ravni. To je 
prednost za specializirane goste, ki so radi od-

maknjeni in na planini. Prednost je pozimi, ker 
so smučarji takoj na smučišču, in tudi poleti, 
ker je hladneje. Težje je v vmesnih obdobjih ali 
za dnevne goste, ki bi raje videli, da bi bil hotel 
v dolini. Veliko smo se pogovarjali in treba se 
je bilo odločiti. Zdaj je tu in zagotovo moramo 
izkoristiti prednost gorskega hotela. Če bi bil 
v dolini, bi bil eden od mnogih …

 … praznih?
Po moje so prazni zaradi trženja, gostov ni 

toliko, da bi sami prihajali. V Zrečah na primer 
ljudje iščejo najboljšo različico, mi pa moramo 
najprej poskrbeti, da bo dolina bolj prepoznav-
na. Saj ne rečem, da obiskovalci ne poznajo 
Logarske doline ali Mozirskega gaja, vendar sta 
to enodnevni destinaciji. Mi se trudimo, ponu-
jamo ribištvo, vodne aktivnosti … s ciljem, da 
bi ljudje prihajali v Zgornjo Savinjsko dolino na 
tedenski dopust. Vendar poglejte možnosti za 
kolesarjenje! Nič nimamo označeno, nimamo 
karte, ki bi vodila kolesarje. Možne so čudovite 
ture, a ni nobenega znaka za stranske ceste, ni 
kolesarske steze … To bi bilo treba postoriti, 
vendar zaenkrat vsak gleda bolj na svoje.

Če bi bilo na voljo neomejeno denarja: kaj 
bi bilo treba postoriti na Golteh?

Nismo še končali zastavljenega razvojnega 
ciklusa. Ko smo prišli, smo rekli, da je treba 
urediti strateške dostope na planino. Zdaj ima-
mo cesto do Mozirja in gondolo, urediti želimo 
še dostop z Ljubnega. Mozirje se je v desetih 
letih kar prijelo, domačini so Golte prepoznali 
kot svoje. Rastejo apartmaji, gostilničarji pri-
znavajo, da imajo več prometa in da to ni še 
dodatna nadloga. Naslednja je sedežnica Klad-
je, ki bi omogočila, da bi bilo tudi na Ljubnem 
podobno kot v Mozirju. Vemo, da je imelo 
Ljubno včasih ogromno postelj, in dobro bi 
bilo, ko bi se začele znova polniti s smučarji. 
Pri sedežnici gre za 6- do 8-milijonski projekt. 
Poskrbeti moramo za dodatno poletno ponud-
bo, predvsem kolesarski poligon ter kolesarsko 
progo čez Korte v dolino. Urediti je treba poho-
dniške poti. Gre skratka predvsem za urejanje 
infrastrukture, med drugim bi radi asfaltirali 
cesto od alpskega vrta do hotela.

In kaj bodo rekli naravovarstveniki? Več-
krat imate težave.

Vsake toliko časa nas kaznujejo, a sem pre-
pričan, da smo prvi naravovarstveniki, saj živi-
mo na planini. Danes sta drugačna standard in 
infrastruktura – danes moramo najprej narediti 
poseg v naravo, da jo potem ohranjamo. As-
faltirana cesta na Golte je boljša kot prejšnja 
razrita, plazovita in prašna makadamska. V 
hotelu imamo najboljšo čistilno napravo, svojo 
sončno elektrarno, kurimo z naravnimi viri, 
smo v obdobju pridobivanja znaka eko hotel. 
Danes je na Grossglockner asfalt, tudi na Po-
kljuki, pri nas pa tistih 500 metrov asfalta ne 
dovolijo. Saj je lepo, da smo krajinski park, 
vendar ga je treba najprej urediti, da bo po-
tem čudovit. Mislim, da nas ne razumejo, da 
želimo na dolgi rok naravi samo dobro. Naša 
želja je, da bi skupaj ugotavljali, da so Golte kot 
krajinski park, sploh v poletnem času, velika 
prednost.

URŠKA SELIŠNIK
Foto: GrupA
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Devet let bo, odkar se je 
priselil v šentjurski Zgornji 
trg. Kot pravi, si je domovin-
sko pravico očitno prislužil, 
ne da bi ga morali pretepsti. 
V resnici pa človeku z obi-
čajno nasmejanim obra-
zom, odkritimi besedami 
in s pronicljivim humorjem 
pod kožo zleze praktično ob 
prvem stisku roke. Rojen je 
bil v Ljubljani, zdaj živi v 
Šentjurju, a kot pravi, bo za 
vedno ostal Celjan. Pred-
vsem pa brezkompromisno 
zapisan tistemu neizreklji-
vemu v umetnosti in življe-
nju nasploh.

Družina Stoparjevih je bila 
bolj ali manj do obisti preže-
ta z umetnostno zgodovino. 
»Vse, kar smo počeli, vsi naši 
družinski izleti in počitnice, 
je bilo povezano s terenskim 
delom. Že pri 14 ali 15 letih 
sem poleti z avtomobilom 
prekrižaril celotno Istro, pre-
gledal in popisal vse cerkve 
in lokalne spomenike ter 
nekje na poti ugotovil, da bi 
to lahko bilo tisto, kar bi me 
v življenju zanimalo in ve-
selilo.« Oče Ivan, sicer tudi 
nepoznavalcem znan kot 
eden najboljših poznavalcev 
gradov na Slovenskem, ga 
je pri tem seveda spodbujal. 
A umetnostna zgodovina je 
bila zgolj ena od poti, ki so 
se mu odpirale v tistih letih. 
»Zelo rad sem imel živali. 
Zahvaljujoč razumevajočim 
staršem je naše stanovanje v 
bloku včasih skoraj spomi-
njalo na hlev. Imel sem vse 
od belih miši, hrčkov, psa, 
mačka, martinčkov, polhov in 
celo treh ježev.« Od slednjih 
se je nazadnje prostovoljno 
ločil, ko je ugotovil, da kljub 
dvojnim zaprtim vratom ob 
njihovem rogoviljenju ponoči 
pač ni mogoče spati.

Na koncu papir 
vseeno šteje
Prva izbira je bil zato štu-

dij biologije. Po opravljenem 
prvem letniku pa stvari naen-
krat niso bile več tako zakoli-
čene. »Ne bom rekel, da sem 
se iskal. Čisto natančno sem 
vedel, kaj bi rad. Le da je bilo 
čisto resnih in privlačnih mo-
žnosti vsaj pet.« Vse je imel 
že urejeno za nekajmesečni 
odhod na naftno ploščad v 
Aljasko, z užitkom bi preu-
čeval naravo, šel po očetovih 
stopinjah ali »le« na plezanje 
v Himalajo. Nazadnje se je 
odločil, da bo najprej odslu-
žil svoj dolg domovini. Tako 
je naslednje leto preživel pri 
vojakih. »Danes se zdi vse 
skupaj smešno, takrat pa 
ni bilo,« čisto resno zavrne 
smeh ob humornem opisu 
svojega vstopa v dvajseta leta 
življenja. Nenazadnje tudi 
študij umetnostne zgodovi-
ne ni bil ravno na prvo žogo. 
Sprejemne izpite je opravil 
po številnih zapletih, seveda 
potem ko je ugotovil, da je 

»Poštena kritika je eno, hvalospevi so pač 
nekaj drugega. Noben umetnik ni zanič. 
Tudi trud je veliko vreden. A treba je po-
gledati resnici v oči. Kar je na meji ama-
terstva, tega ne moreš kovati v zvezde. In 
pri tem ti tudi akademsko seciranje prav 
nič ne pomaga. In ker tega ljudje nočejo 
vedeti, pač imamo lokalno umetniško 
sceno tam, kjer jo imamo. Na tleh.«

Ne prodajajte mi »jajc« v stilu 
cesarjevih novih oblačil
Na obisku pri umetnostnem zgodovinarju Alešu Stoparju

»Ko gre za umetniške in arhitekturne 
posege v javni prostor, bi morali biti zelo 
zahtevni. Postavitev v javni prostor si na-
mreč zasluži le vrhunski izdelek. Zato pa 
žal potrebuješ plačan javni natečaj. Pri 
nas pa ni nobenih meril. Vse je odvisno 
od osebnih okusov in povezav med po-
samezniki. In tako imamo razstavljene 
kipe, ki si svojega položaja ne zaslužijo, 
in arhitekte, ki jih pri njihovem delu nih-
če ni ustavil. Na koncu dobimo petelinje-
nje posameznikov na kupu gnoja.«

Od aprila pročelje Stoparjeve hiše krasi podoba sv. Jurija slikarja Mateja Čepina. Nič srednjeveško ste-
reotipnega ni na njej. Ker kot pravi Aleš, se sodobni človek lažje poistoveti z donkihotovsko podobo boja 
proti neopredeljivemu zlu kot junaka na konju.

Vilma in Aleš Stopar imata zelo rada svoj dom. Če se obiskovalcu prvi hip zazdi, kot da je prišel v muzej, 
knjižnico ali galerijo, ga Vilma takoj popravi, da je pri njih za take primerjave bistveno preveč živahno.

program sociologije kulture 
še najbližje poglobljenemu 
marksizmu, etnologija pa 
kot raziskovanje lokacij, 
kjer še delajo lesene grablje, 
tudi ni bila pravi izziv. »Če-
prav sem vse izpite opravil 
praktično v dveh letih in na-
zadnje tudi diplomo spisal 
povsem iz svojega znanja, 
brez prepisovanja tujih vi-
rov, je vmes preteklo skoraj 
deset let. Ampak na koncu 
je spoznanje, da sem vsem 
svojim izkušnjam in znanju 
navkljub brez papirja eno-
stavno strokovno nekompe-
tenten, delovalo kot hladen 
tuš. Se mi je milo rečeno 
zdelo zamalo.«

Povsod je treba 
ločiti zrnje od 
plev
Kot pravi Aleš, se umetnik 

ne rodi in še zdaleč ne naredi 
sam po sebi. Tudi umetnost 
je trdo garanje samorazi-
skovanja. Po drugi strani se 
občutka za tistega neizreklji-
vega v umetniškem izrazu 
ne moreš naučiti. To v sebi 
imaš ali nimaš. »Dandanes 
je seveda najbolj enostavno 
privleči Van Gogha in reči, 
da je bil dober. Težje je pri 

neuveljavljenih umetnikih 
ločiti zrnje od plev. Ampak 
jaz tu nisem obremenjen s 
tem, kar bi ljudje radi slišali 
in kar bi bilo politično korek-
tno reči. Če pri umetniškem 
delu začutim tisto, kar avtor 
niti ni vedel, da je dal v sli-
ko ali kip, potem je to tisto 
nekaj, kar je vredno videti. 
Za take bisere mi ni škoda ne 
prostega časa ne dodatnega 
dela. Za vse ostalo pa prosto-
dušno povem – ne prodajaj-
te mi ›jajc‹ v stilu cesarjevih 
novih oblačil!« Ljudi, ki bi 
danes napisali pošteno in 
verodostojno kritiko, je vse 
manj. Pri tem se Aleš zave-
da, da je kruh v kulturi vse 
prej kot lahek. »Dokler sem 
v javni službi, o tem niti ni-
mam pravice govoriti. Ker se 
zavedam, kaj pomeni za ne-
koga napisati plačano oceno. 
Mi je pa hudo, ko slavospeve 
pišejo materialno preskrblje-
ni ljudje in tako prodajajo 
strokovno znanje za puhlo 
ničevost.«

Meščanski dom 
z dušo in s 
karakterjem
Ko vstopiš v njegov dom, 

ti je jasno, da po svojih pre-

pričanjih tudi živi. Stavba v 
šentjurskem Zgornjem trgu 
je bila – lahko bi rekli – ljube-
zen na prvi pogled. »Želela 
sva staro meščansko hišo. 

Tip socialistične gradnje iz 
70. let me namreč že od da-
leč odbija,« o usodni poveza-
vi s Šentjurjem razloži Aleš. 
Če so stavbe v Zgornjem trgu 
veljale za problematične, vla-
žne in povsem neprimerne 
celo za oddajo v najem, sta 
Stoparjeva dokazala, da jih je 
mogoče spremeniti v čudovit 
dom. »Vsi materiali so stari 
in kar je bilo le mogoče, smo 
ohranili avtentično.« Stilna 
oprema, slike in spomini na 
stenah vsemu skupaj dodajo 
šarm. Ogromen vrt z zeleni-
co je samo pika na i. Na dvo-
rišču pa so še vedno ohranili 
svinjak, »štalo« in kurnik. Le 

da jih zdaj uporabljajo za vse 
kaj drugega. »Tu se zbiramo 
in družimo s prijatelji in so-
sedi. Krasni so in lepo je tu 
živeti,« v en glas povesta Aleš 
in Vilma. Predvsem pa je po 
njunem Zgornji trg na dobri 
poti, da oživi. »Tu je fantasti-
čen kostanjev park, zvečer 
je veliko sprehajalcev, življe-
nje pa bo prinesla predvsem 
glasbena šola. Vesel sem, da 
Šentjurčani ob tem gledajo v 
isto smer. Prevečkrat se na-
mreč dogaja, da ljudje vidijo 
samo drevo, gozda pa ne. Tu 
na srečo ni tako.«

StO
Foto: GrupA
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Zakaj ste se odločili za takšno ime podjetja?
Sprehodili smo se po starem mestnem jedru Celja in povprašali lastnike ali prodajalke nekaterih lokalov po izvoru imena lokala, v katerem delajo. Zanimalo nas je, zakaj se je 

večina odločila za tuja imena in zakaj le redki za domača, slovenska.

LAI THAI – masaža 
za zdravje

Kenika Sripanha, lastnica 
salona, Celje: »Za takšno ime 
salona sem se odločila, ker izra-
ža tajsko tradicijo. Ukvarjamo 
se s tajsko masažo, zato se mi 
zdi tuje ime boljše, bolj vero-
dostojno in nekaj posebnega. 
V Celju smo prisotni že leto in 
pol, z delom smo zadovoljni.«

BIOTOPIC
Nada Žagar, prodajalka, 

Celje: »Naše trgovine so se na 
začetku imenovale Biotop, kar 
pomeni življenjski prostor in 
se sklada z našo ponudbo bio 
in naravnih izdelkov. Leta 2001 
smo se preimenovali v Biotopic. 
Menim, da je naše ime dobro 
sprejeto in prepoznavno, saj 
imamo veliko stalnih strank.«

NAŠA TEMA

S tokratno Našo temo se v Novem tedniku nikakor ne 
želimo pridružiti puristom, tudi kupujemo še vedno že-
mlje in ne razpočnic, kot so za bolj slovensko različico 
predlagali nekateri slovenisti. Zanimalo nas je, ali ljudje 
bolj dobro »slišijo na« oglaševalsko vabilo v angleščini, 
zakaj se je na primer nekdanje zdravilišče preimenovalo 
v Thermano in tudi zakaj lahko Muha kuha.

Kar po domače

Svoje mnenje o Naši temi, ki so jo pripravile Anja Deučman, 
Saška T. Ocvirk, Simona Šolinič, Ana Vrečer in Janja Intihar, 
nam lahko posredujete na e-naslov uredništva: tednik@nt-
rc.si za rubriko Pisma bralcev – Odmev.

Če smo iskreni, potem lah-
ko tudi med svojim potom-
stvom najdemo kopico tujih 
imen, ki niso prav nič podob-
na Janezom in Metkam. Je pa 
na trenutke poplava tujega, 

predvsem uporabe angleščine 
pri poimenovanju prireditev, 
lokalov, že malce moteča. In 
zato da bi morda le ustavili ko-
nje tam, kjer je to mogoče, smo 
se podali na teren in povprašali 

Ne toliko jezikovno, bolj psihološko 
in sociološko vprašanje Po načelu zdrave pameti

O tem, kako gleda na rabo 
slovenščine v poslovnem in 
akademskem svetu, je pojasnil 
dr. Viktor Majdič, upokojeni 
profesor Pedagoške fakultete 
Univerze v Ljubljani in dolgo-
letni sodelavec Inštituta za slo-
venski jezik Frana Ramovša. 
Majdič je bil med drugim tudi 
soustvarjalec Slovarja sloven-
skega knjižnega jezika.

»V rabi predvsem angleščine 
se v tem smislu zagotovo zelo 
pretirava. Ampak mislim, da ne 
gre toliko za jezikovni problem, 
kot je to sociološko in psiholo-
ško vprašanje. Preprosto gre za 
ponavadi zgrešeno prepričanje, 
da se boš kot podjetnik s takim 
tujim, dostikrat tudi angleško 
problematičnim poimenova-
njem na trgu bolje uveljavil. 
Vendar veliko primerov še iz 
časa skupne Jugoslavije, ko 
smo Slovenci v 22-milijonski 
državi vendarle nekaj pomenili, 
kaže, da ni tako. Podjetja, kot so 
na primer Gorenje, Lek, Iskra, 

Krka, so namreč veliko pome-
nila ne samo na domačem, am-
pak tudi na širšem evropskem 
trgu. Uspeh torej še zdaleč ni 
odvisen zgolj od globalizirane 
jezikovne umestitve. Torej res 
ni potrebe, da po vsej sili izbi-
ramo tuje zveneča imena. Po 
drugi strani se mi ne zdi smi-

Dr. Viktor Majdič

različne ljudi, kaj menijo o upo-
rabi slovenščine v poslovnem 
svetu. Eden od motivov, da 
smo zastrigli z ušesi tudi na to 
temo, je zagotovo aktualen pra-
znik Evrope. In z njim poveza-

no vprašanje, ali smo preveč 
evropski na račun zanemar-
janja slovenskega, maternega 
jezika tudi takrat, ko to sploh 
ne bi bilo potrebno.

UREDNIŠTVO

selno, da bi zaradi tega izvajali 
kakšne ukrepe. Saj imamo za-
kon o rabi slovenščine, a se je 
izkazalo, da se da prav vsako 
pravilo tako ali drugače zaobiti. 
To je pač stvar prepričanja posa-
meznika. Vseeno bi bilo dobro 
ljudi ozaveščati, da še zdaleč ni 
kakovostno samo tisto, kar je 
tuje ali tako vsaj zveni.«

Obrnjeno na glavo
Kot dolgoletni univerzitetni 

profesor dr. Majdič dobro pozna 
tudi stanje jezika v akademski 
in raziskovalni sferi. Da mora 
biti študent danes pripravljen in 
sposoben kadarkoli spremljati 
predavanje v tujem jeziku, pred-
vsem angleščini, je pač nekaj 
normalnega. »V znanosti zapi-
ranje v nacionalni jezik ni več 
ne smiselno ne mogoče. Je pa 
spet narobe, če pri tem dajemo 
absolutno prednost angleščini.« 
To sogovornik nazorno prikaže 
na primeru Veterinarskega ve-
stnika, ki ga z veliko predanosti 

in skrbi lektorira že več kot 40 
let. »Skupaj z avtorji, ki so ve-
dno bili najbolj eminentni stro-
kovnjaki s tega področja, smo 
vedno zelo skrbeli, da je bil jezik 
terminološko kar najbolj ustre-
zen.« To je včasih zahtevalo 
tudi dolgotrajna posvetovanja. 
Danes so stvari obrnjene na 
glavo. V publikaciji so namreč 
namesto povzetkov začeli obja-
vljati še celovite angleške pre-
vode člankov. In ker je zadeva 
postala fi nančno nevzdržna, so 
zdaj v zborniku le še angleški 
članki s slovenskimi povzetki. 
»Tako z lektoriranjem po novem 
nimam prav dosti dela. Tudi pri 
habilitacijah in napredovanjih 
je tako, da članki in objave v an-
gleškem jeziku štejejo več kot 
tisti v slovenščini. Kar človek še 
razume, ko gre za področja, kot 
je na primer medicina. Da pa to 
načelo šteje tudi pri slovenistih, 
je skregano z vsakim načelom 
zdrave pameti,« zaključi dr. 
Majdič. StO, foto: TimE

Tuja trava je bolj zelena. A res?
O učinkovitosti oglasov v tujih jezikih na slovenskih tleh

Naše oko in uho je v prete-
klih tednih ujelo vabilo celj-
skega nakupovalnega sredi-
šča na nočno nakupovanje. 
Reklame na radijskih in te-
levizijskih sprejemnikih ter 
plakati so potrošnike vabili 
na »Late night shopping«. 
Zakaj takšna oglaševalska 
strategija? So angleške be-
sede in besedne zveze učin-
kovitejše od slovenskih?

Iz celjskega Citycentra, ki se, 
mimogrede, prav tako ne po-
naša s slovenskim imenom, so 
nam pojasnili, da je dogodek 
»Late night shopping« skupni 
projekt SES-ovih (Spar Euro-
pean Shopping Centers) naku-
povalnih središč, ki domujejo 
v petih evropskih državah. 
»Z namenom, da bi približa-
li kupcem izkušnjo nočnega 
nakupovanja, ki je izven na-
ših meja že ustaljena praksa, 
smo se odločili za uporabo an-
gleške besedne zveze,« so za-
pisali in dodali, da slogan, da 
obiskovalcem čim bolj jasno 
predstavijo dogodek, v komu-

nikacijskih sporočilih vedno 
dopolnijo tudi s slovenskim 
poimenovanjem »Nočno na-
kupovanje«. Zadnjo akcijo so, 
kot še poudarjajo, poimenova-
li »Late night shopping – Noč 
polna popustov«.

Učinki neraziskani
Pa je vabljenje na dogod-

ke in oglaševanje produktov 
v tujem jeziku učinkovitejše 
od vabil v slovenščini? Morda 
za mlajše generacije, ki jim je 
angleščina, ki se je oglaševalci 
najpogosteje poslužujejo, zelo 
blizu. Kako pa učinkuje na ti-
ste, ki angleščine ne razumejo, 
majhen slovenski prevod nekje 
na dnu plakata pa spregleda-
jo? Zanesljivega odgovora na 
to vprašanje ni. Nanj ne zna-
jo odgovoriti niti na Sloven-
ski oglaševalski zbornici, saj 
pravijo, da o tej tematiki niso 
naredili še nobene raziskave. 
Poudarjajo pa, da je učinkovi-
tost oglasnega sporočila vseka-
kor povezana z razumljivostjo 
sporočila pri ciljni skupini. »Pri 

starejših bodo slogani v tujem 
jeziku morda manj učinkoviti 
kot pri mlajši populaciji, ki je 
s tujim jezikom bolj seznanje-
na, vendar pa z gotovostjo tega 
ne moremo trditi,« pojasnjuje 
vodja komuniciranja pri zbor-
nici Borut Odlazek.

Slogani kot izjeme
In kaj narekuje zakonodaja? 

Pravila oglaševanja neposre-
dno urejata Zakon o javni rabi 
slovenščine (Ur. l. št. 86/2004, 
z dne 5. 8. 2004) in Zakon o 
varstvu potrošnikov (Ur. l. št. 
20/1998, z dne 13. 3. 1998). 23. 
člen Zakona o javni rabi slo-
venščine med drugim določa, 
da morajo biti javno oglaševa-
nje izdelkov in storitev, pred-
stavitev dejavnosti ter druge 
oblike obveščanja javnosti na 
območju Republike Slovenije 
v slovenščini. Zakon o varstvu 
potrošnikov rabo slovenščine v 
oglaševalskih sporočilih določa 
v 12. členu, a v primer, da je z 
drugim prepisom drugače do-
ločeno, dopušča izjeme.

Med izjeme, kot poudarjajo 
v Slovenski oglaševalski zbor-
nici, na primer sodijo slogani, 
kadar so po avtorskem pra-
vu del zaščitene blagovne 
znamke. Ti so lahko v tujem 
jeziku, saj jih ščitijo zako-
ni, ki urejajo intelektualno 
lastnino. Tako je na primer 
dovoljen slogan ene od av-
tomobilskih znamk »Simply 
clever« ali poznanega 
ponudnika hitre pre-
hrane »I´m loving it«. 
V zbornici še pravijo, 
da nekatera podjetja 
kljub temu prevajajo 
svoje slogane, da se 
tako čim bolj približa-
jo slovenskemu potro-
šniku, kot primer pa 
navajajo avtomobilsko 
znamko s sloganom 
»Prednost je v tehni-
ki«. Kakršenkoli je že 
slogan, preostanek 
oglaševalskega bese-
dila mora biti, kot dodajajo, 
v slovenskem jeziku.

AD Fotomontaža: Andreja Balja
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KSFH Kristijan 
styling frizerska 
hiša

Kristijan Petek, lastnik sa-
lona, Celje: »Delujemo že 20 
let in ob ustanavljanju pod-
jetja smo se odločili za ime, 
ki odraža drugačnost ter se 
lahko uporablja tudi v tujini, 
saj smo prisotni mednarodno. 
Najpogosteje uporabljamo kar 
kratico KSFH, ki je tudi naša 
blagovna znamka. Sicer pa mi-
slim, da samo dobro ime ni do-
volj, ampak sta bolj pomemb-
na odličnost in profesionalnost 
pri delu, ki ga opravljaš.«

AV, foto: GrupA

GALANTERIJA 
LA'MANS

Albana Ajdini, prodajalka, 
Celje: »Naše ime se sicer sliši kot 
italijansko, vendar gre za kratice 
družinskih članov lastnika; LA 
kot Lampret Andraž, MANS pa 
kot Manja, Andraž, Natalija in 
Samo. Naše trgovine so prisotne 
po celi Sloveniji, sedež podjetja 
pa je v Slovenj Gradcu.«

FRIZURE IN 4 KURE
Maja Fiket, lastnica salo-

na, Celje: »Ideja za ime sa-
lona je nastala malo za šalo 
in malo zares na frizerski 
kolekciji, kjer smo imeli štiri 
ženske modele ter tako kolek-
cijo poimenovali Frizure in 4 
kure. Ime se mi je zdelo zelo 
izvirno in tako sem ga upora-
bila tudi za svoj salon. 4 kure 
predstavljajo 4 tretmaje, ki jih 
ponujamo: manikuro, globin-
sko nego las, parafi nsko nego 
rok in ličenje. Če bi delovali 
mednarodno, bi verjetno ime 
prilagodila, drugače pa se mi 
zdijo slovenska imena mnogo 
boljša izbira.«

MUHA KUHA
Tadej Kozovinc, lastnik 

restavracije, Celje: »Sem za-
govornik slovenskih imen in 
če se le da, poslovenim ime-
na lokalov. Muha kuha mi je 
všeč, saj deluje provokativno 
in drugačno. Je posebno ime 
za restavracijo, ki v ljudeh 
vzbudi občutek radovedno-
sti ter željo, da si pridejo po-
gledat, kakšna je vendar ta 
muha, ki kuha.«

ANKETA

NAŠA TEMA

Cvetka Drozg, Celje: »Za 
›late night shopping‹ sem 
slišala in vem, da so s tem 
mislili podaljšan čas naku-
pa. Moram pa reči, da me 
takšne tujke zelo motijo, če-
prav se sama še vedno učim 
angleškega jezika. Mislim pa, 
da bi morali slovenski jezik 
bolje negovati, saj smo ven-
darle v Sloveniji. Zgodilo se 
je tudi, da sem slišala celo-
tno reklamo na televiziji, ki 
je bila posneta v angleščini. 
Zato zdaj včasih, ko slišim ali 
vidim kaj takšnega, enostav-
no spregledam in se niti ne odločim, da bi pogledala, o čem 
takšna reklama govori.« SŠol, foto: SHERPA

Aleksandra Povše, Za-
gorje ob Savi: »Načeloma 
me uporaba tujega jezika 
ne moti. Slovenija je majh-
na in na nek način se mora-
mo prilagoditi razvoju jezi-
ka, saj se mlajša generacija 
tujih jezikov uči in tujke 
tudi uporablja v pogovoru. 
Preveč tega v reklamah pa 
mi ni všeč. ›Late night sho-
pping‹ bi lahko poimenova-
ali tudi ›nočni nakup‹. Ne 
vem, če bi ravno privabilo 
več ali manj ljudi, dejstvo 
pa je, da s tem vabijo očitno 
mlajše, ki so jim ciljna skupina, ne verjamem pa, da bi se 
starejši na podlagi takšnega napisa masovno odzvali. Če 
bi sama imela kakšen lokal ali trgovino, zagotovo ne bi 
izbrala tujega poimenovanja, uporabila bi slovenskega. 
Tudi tuja imena otrok, ki se pojavljajo v zadnjem času v 
Sloveniji, nekako ne sodijo v naš prostor.«

Božena Orožen, Celje: 
»Late night shopping? To 
mi nič ne pove. Namreč, 
zelo me motijo poimeno-
vanja lokalov, trgovin ali pa 
reklamni napisi v tujem je-
ziku. Predstavljajte si, če bi 
nekdo, ki ne bi vedel, katera 
država smo, prišel k nam in 
videl te tuje zapise. Kaj bi si 
mislil? Da je prišel v Ame-
riko? Mislim, da je takšna 
uporaba tujega jezika želja 
po ›biti imeniten, biti kot 
tujci‹ ali pa omalovaževati 
tisto, kar je domače. S tem 
se dela slovenskemu jeziku zelo veliko škoda, saj nam na 
tak način grozi, da bo sčasoma izginila zavest slovenstva. 
Prav je, da spoštujemo tisto, kar je naše, in imamo radi tisto, 
kar je tuje. Če prevzemamo neka tuja poimenovanja, pa to 
ne pomeni spoštovanja tujega, ampak opičje posnemanje 
tujega. Včasih tega ni bilo tako veliko kot danes. Kdaj pa 
kdaj sem komu kaj rekla, zakaj ima nek zapis v tujem jez-
ku, nazadnje v neki potovalni agenciji, ki je imela napis v 
angleščini. Pa so mi dejali, da drugi to razumejo. Ampak 
dvomim, da imajo toliko tujih gostov oziroma več tujih 
gostov kot slovenskih, da bi se to splačalo.«

Tone Planinšek, Štore: 
»Uporaba angleškega jezika 
v reklamah ali nazivih loka-
lov in trgovin me ne moti to-
liko. Angleščina je živ jezik 
in ga moramo obvladati, saj 
vidite, da se – če znaš tak je-
zik – lahko daleč pride. Sam 
ga na primer ne govorim, a 
ko vidim kakšno reklamo 
ali napis v angleščini, se 
posvetujem z vnukoma, ki 
mi razložita, kaj tak napis 
pomeni. Poimenovanja lo-
kalov pa so v tujem jeziku 
tudi zaradi turistov, čeprav 
bi bilo za nas, ki tu živimo, bolje, če bi bila v slovenščini. 
Ker pa smo turistična dežela, je prav, da so te stvari obarvane 
tudi v tujem jeziku. Res pa je, da so v drugih državah bolj 
zavedni in svoj jezik bolj spoštujejo kot mi svojega.«

In kaj mislite vi?

Kako pa je s poimenovanjem društev? Tudi zanje obstajajo 
pravila in tudi oni morajo, z redkimi izjemami, uporabljati 
slovenska imena. Po pojasnila smo se odpravili na Upravno 
enoto Šentjur.

Tujke v imenih društev izjema

Pravila glede imena društev, 
združenj, družin in klubov do-
loča Zakon o društvih (Ur. l. št. 
61/2006, z dne 13. 6. 2006). V 
desetem členu je med drugim 
jasno določeno, da mora biti 
ime društva v slovenščini in da 
mora biti iz imena društva jasno 
razvidna dejavnost društva. Kot 
pojasnjuje načelnica šentjurske 
upravne enote Marjana Metli-
čar, lahko ima ime društva tudi 
dodatno sestavino oz. dodatek. 
V njem je lahko tuja beseda ali 
besedna zveza, ki je ni mogoče 
prevesti v slovenščino, ali pa 
beseda, ki ima domišljijski po-
men poimenovanja društva. V 
dodatku je prav tako mogoča 
tuja beseda ali besedna zveza, 
ki kaže, da je društvo del med-
narodne zveze društev.

Metličarjeva je med 231 dru-
štvi, kolikor jih je bilo v drugi 
polovici aprila registriranih v 
šentjurski upravni enoti, izbr-
skala nekaj primerov poimeno-

vanj, ki poleg osnovnega imena 
vključujejo še dodatek. Klub bo-
rilnih veščin Red Tiger Team je 
primer društva, kjer je v prvem 
delu jasno in v slovenščini po-
jasnjeno, s katero dejavnostjo 
se klub ukvarja, v dodatku pa 
je pojasnjeno, da je klub del 
mednarodne zveze, katere ime 
lahko ostane v izvirniku, čeprav 
bi ga bilo mogoče prevesti v 
slovenščino. Po istem principu 
je nastalo Društvo ljubiteljev 
glasbe The DJ´s Company. Še 
en primer imena z dodatkom 
je Kulturno društvo Thalia. »Ja-
sno je, da gre za kulturno dru-
štvo, glede pomena Thalia pa 
smo ustanovitelje ob registraciji 
društva pozvali, naj pojasnijo 
pomen besede Thalia, ker ta-
kšnega izraza v slovenskem 
jeziku ni. Ker gre za ime grške 
boginje oziroma muze, lahko 
ime ostane,« pojasnjuje Metli-
čarjeva in pravi, da je takšnih 
primerov še nekaj. AD

Tujci so si lomili jezike
Zdravilišče Laško se je pred petimi leti pre-

imenovalo v Thermano Laško, zaradi česar je 
marsikdo povihal nos, češ, pa smo dobili še eno 
slovensko podjetje s tujko v nazivu.

V Laškem pravijo, da so imeli za takšno odloči-
tev kar nekaj tehtnih razlogov. »Ime zdravilišče je 
postalo preozko, saj smo se v zadnjem desetletju 
tako razširili, da pomeni medicinska rehabilitacija 
le še 40 odstotkov naše dejavnosti. Na mednaro-
dnem trgu smo bili neprepoznavni, poleg tega 
smo tudi želeli, da si tuji gosti nehajo lomiti jezike 
ob imenu Zdravilišče Laško,« pojasnjuje direktor 
Roman Matek.

In kako jim je tujko »thermana« uspelo 
spraviti mimo Zakona o javni rabi sloven-
ščine, ki med drugim zapoveduje, da se 
lahko podjetja registrirajo zgolj s sloven-
skim imenom? »Prav nobenih težav nismo 
imeli,« pravi Matek. »Pojasnili smo, da gre 
za tradicijo, saj se je naše zdravilišče v tri-
desetih letih prejšnjega stoletja imenovalo 
Radio therma. Mi smo to ›thermo‹ združili 
z besedico ›mana‹, medeno roso, kar naj 
bi nas ločilo od ostalih term in povedalo, 
da pri nas v Laškem ponujamo tudi veliko 
prijetnega in ugodnega,« še dodaja Matek 
in poudarja, da so zdaj na tujih trgih bolj 
prepoznavni.

JI

pa je v Slovenj Gradcu.«

Fotomontaža: Andreja Balja
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Novi tednik vam dostavimo na dom. 
V prosti prodaji stane četrtkova izda-
ja – dva časopisa v enem in TV-Okno 
– 2,30 evra. Ob prehodu na vsebinsko 
zajetnejšo četrtkovo izdajo bo cena 
za naročnike ostala nespremenje-
na. Naročniki plačajo na mesec 9,50 
evra.

Dodatni popusti pri plačilu naročnine 
vnaprej: 7 % pri plačilu za eno leto, 
3,5 % pri plačilu za pol leta, 2 % pri 
plačilu za tri mesece.

OB ČETRTKIH – INFORMACIJE IZ VAŠEGA KRAJA  – ZGODBE S CELJSKEGA

PODARITE
Želite dati enkrat in obdarovati z enim darilom večkrat? Novi tednik vam to omogoča. 
Svojemu prijatelju, sorodniku, poslovnemu partnerju podarite časopis za izbrano 
naročniško obdobje in obdarovali ga boste večkratno. Naročnik, ki mu boste podarili 
Novi tednik, bo brezplačno prejemal tudi vse posebne izdaje časopisa, uveljavil bo 
lahko pravico do štirih brezplačnih malih oglasov in dveh čestitk na Radiu Celje. In 
to še ni vse.

Nakup darila je preprost. Izpolnite podatke o 
plačniku naročnine in podatke o naslovniku –

naročniku Novega tednika.

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

KONTAKTNI TELEFON/GSM:
NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe
Novega tednika.

 PODATKI O PREJEMNIKU NAROČNIKU

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Plačano obdobje: od                                        do

PODPIS:
NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe
Novega tednika.

 PODATKI O PLAČNIKU NAROČILNICA

Plačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        do

Novi tednik že 68 let. Piše o življenju in delu prebivalcev z območja 33 občin na Celjskem.

kamraZGODBE IZ KAMRE Rubriko pripravlja Osrednja 
knjižnica Celje.

Povzeto po: Tatjana Kač, Celeia antiqua et nova,
Osrednja knjižnica Celje, Celje 2010.

www.kamra.si

Seebacher je ustvarjal 
predvsem v posebni tehniki 
bakropisa, ki je sprejela ime 
po nemškem izrazu Radie-
rung – radiranke. To je stara 
grafična tehnika globokega 
tiska, ki se je razvila že v 14. 
stoletju.

Izvaja se na popolnoma rav-
ni polirani in očiščeni bakreni, 
medeninasti ali pocinkani plo-
šči, ki jo umetnik prevleče z 
elastično voščeno zmesjo. To 
so lahko vosek, asfalt, mastik 

Grafična tehnika – radiranka
Celeia antiqua et nova (2)

Kapelica sv. Maksimilijana s čudodelnim studencem Sen cesarja Friderika III. v Celju

ali kolofonija, ki jih izvajalec 
enakomerno nanese na ogreto 
ploščo. Ohlajena plošča, pre-
vlečena še s sajami, je nato 
podobna polirani marmorni 
plošči. Na nastalo trdo povr-
šino plošče umetnik nariše 
motiv z rdečo kredo v negati-
vu, ki ga nato z ostro kovinsko 
iglo vreže. Pri tem mora pazi-
ti, da nanešeno zmes odstrani 
povsod in prodre do plošče. 
Očiščeno ploščo nato položi 
v posodo z razredčeno kisli-

no, ki naje in poglobi samo 
tiste dele plošče, ki so odkrite 
z iglo. Plošča ostane v kopeli 
tako dolgo, dokler umetnik 
ne dobi želene globine jed-
kanja. Pri jedkanju se na risbi 
naredijo zračni mehurčki, ki 
jih umetnik odstrani s tam-
ponom ali čopičem. Ti me-
hurčki onemogočajo enako-
merno jedkanje linij, kar daje 
radiranki posebno draž. Ko je 
umetnik z delom zadovoljen, 
ploščo izpere, vosek očisti 

in ploščo dobro osuši. Nato 
nanjo, ko jo rahlo ogreje, na-
nese tiskarsko barvo, tako da 
prodre do vseh poglobljenih 
linij. Odvečno barvo odstrani, 
položi na ploščo navlažen ela-
stičen papir dobre kakovosti 
ali tkanino in stisne z drugo 
kovinsko ali leseno ploščo ter 
postavi v tiskarski stroj. Pot 
pritiskom valjev tkanina vpije 
barvo iz vdolbin, na papirju 
pa ostane pozitiv. Ta metoda 
ni primerna za veliko število 

odtiskov, zato se vsak tak odtis 
smatra za originalno grafiko. 
Če želimo dobiti večje število 
odtisov, moramo ploščo ob 
postopku galvanizacije pre-
vleči z jeklom. Radiranko iz-
dela torej umetnik popolnoma 
sam, zato je njena vrednost 
tako velika. Od primerne raz-
delitve barve je odvisna tudi 
lepota slike, zato niti dve sliki 
nista popolnoma enaki.

Na ta način je izdeloval svo-
je radiranke tudi Avgust See-

bacher, ki je postopek svoje 
tehnike razložil celjskemu ti-
skarju Otmarju Michaleku, ko 
ga je le-ta obiskal v njegovem 
ateljeju po izidu prvega zvez-
ka radirank Celeia antiqua et 
nova. Umetnik je v enem dne-
vu naredil komaj dvajset odti-
sov, kar je zgovoren podatek o 
tem, koliko truda je bilo treba 
vložiti za en dober odtis.

Seebaeher je izdeloval eno-
barvne rjave in tudi barvne 
radiranke.
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Uredništvo objavlja pisma bralcev po svoji presoji v 
skladu z uredniško politiko, razen ko gre za odgovore 
in popravke v skladu z Zakonom o medijih. Dolžina 
naj ne presega 40 vrstic, daljše prispevke krajšamo v 
uredništvu oziroma jih avtomatično zavrnemo. Da bi 
se izognili nesporazumom, morajo biti pisma podpi-
sana in opremljena s celotnim imenom, naslovom ter 
s telefonsko številko avtorja, na katero lahko preveri-
mo njegovo identiteto. V časopisu pismo podpišemo 
z imenom in s priimkom avtorja ter krajem, od koder 
je doma.

UREDNIŠTVO

Prejeli smo

Odprto pismo 
ministru za 
šolstvo
26. marca 2013 se na vas 

naslovila prvo odprto pismo 
o problematiki NPZ v osnov-
ni šoli. V njem sem opozar-
jala na neupoštevanje in raz-
vrednotenje učiteljevega dela 
pri projektu E-vrednotenja. 
Prav tako sem odprla vpra-
šanje o smiselnosti NPZ, ki 
nima vpliva ne na zaključno 
oceno niti na vpis v srednjo 
šolo, poleg tega pa ni objekti-
ven pokazatelj znanja učen-
cev, ker ga učenci ne jemljejo 
resno. In za nemotiviranost 
učencev pri NPZ ne krivite 
učiteljev. Kot sem že napisa-
la – težko je 15-letnika pre-
pričati, da naj da vse od sebe 
v enem od številnih majskih 
testov, ki o ničemer ne odlo-
ča in na nič ne vpliva.

Da ga ne jemljejo resno, 
lahko povem iz večletnih 
izkušenj popravljavke NPZ, 
ker sem vsako leto med pri-
bližno 22 testi imela 5 do 7 
testov, kjer so učenci dobili 
manj kot 10 točk od 60 in 
puščali prazne vse naloge 
odprtega tipa, ki so zahte-

vale ne samo znanje, ampak 
tudi trud, pa se jim preprosto 
ni dalo. Ne verjamem, da so 
otroci s tako nizkim znanjem 
lahko s pozitivno oceno prišli 
do 9. razreda, ampak vzrok 
verjetno tiči v tem, da NPZ ni 
osmišljen in nalog enostavno 
ne rešijo. Učitelji pa potem 
sestankujemo, iščemo vzro-
ke za neuspeh, čeprav vsi 
vemo, kje je dejanski vzrok. 
Zavodi za šolstvo in RIC pa 
pišejo cele elaborate na temo 
analize NPZ.

Razumela sem, da ste šele 
nastopili svoje delo in od-
govora nisem pričakovala 
takoj, zato sem vas v pismu 
10. aprila 2013 vprašala, ali 
ste prejeli moje pismo in 
kdaj lahko pričakujem od-
govor. 11. aprila 2013 sem 
od vaše službe za odnose z 
javnostmi dobila tale odgo-
vor: »Vaše pismo smo prejeli, 
minister je z njim seznanjen 
in vam bo tudi odgovoril. 
Odgovor lahko pričakujete v 
kratkem.«

Nocoj je predvečer NPZ 
in odgovora še nisem dobi-
la. Veste, navajeni smo bili 
vsakršne arogance prejšnje-
ga ministra in tudi javnega 
poniževanja učiteljev, zato 
smo upali, da se nam z no-
vim ministrom odpirajo bolj-

ši časi in da bo stekla kultur-
na komunikacija z učitelji. 
In kaj smo dobili – molk in 
sporočilo, da bo odgovor »v 
kratkem«. Zato me zanima, 
ali lahko tudi popravljavci 
NPZ preizkuse popravimo 
»v kratkem«?

V teh dneh se sprašujem, 
kaj je hujše – aroganca ali 
ignoranca. In ko vam že ravno 
pišem, spet berem, da vlada 
ne namerava odpraviti zamr-
znitve napredovanj, verjetno 
je tako tudi z neizplačilom 
delovne uspešnosti. Ko nam 
je bila pred leti odvzeta delov-
na uspešnost, sem vedela, da 
je to pot v sivino. Nihče v jav-
nem šolstvu ni obogatel z de-
lovno uspešnostjo, občutek je 
bil pa dober, ko te je ravnatelj 
lahko za uspešen projekt, do-
bro uvrstitev na tekmovanjih, 
odlično odigrano gledališko 
predstavo, dobro organiza-
cijo dneva dejavnosti … na-
gradil z nekaj dodatnega iz-
plačila (v povprečju okrog 50 
evrov neto izplačila). Ravno 
na dan, ko sem letos od JSKD 
dobila priznanje za uvrstitev 
moje lanskoletne gledališke 
predstave na tekmovanje na 
državni ravni, kjer smo dobili 
zlato priznanje, sem z mini-
strstva dobila okrožnico, da 
ne samo, da so ukinjena iz-
plačila za napredovanje, am-
pak ne dobim več niti naziva, 
ne glede na to, kako uspešna 
bom in kako sem bom tru-
dila.

Sprašujem se, koliko »nor-
cev« med učitelji se bo trudilo 
z učenci tudi v svojem pro-
stem času, popoldne in ob 
vikendih, ko jih pripravljamo 
na vse te dodatne dejavnosti. 
In mnogo učiteljev se ne boji 
uvedbe 8-urnega delavnika, 
ker že sedaj delamo več in 
zaradi tega ne moremo pri-

stati na linearno zmanjšanje 
plač. Si predstavljate mladega 
učitelja, ki pride s fakultete, 
poln idej in zagona, dela, se 
trudi, pa nima nobene mo-
žnosti, da bi to njegovo delo 
bilo nagrajeno. Medtem pa 
je lahko nekdo že pred leti 
napredoval v vse možne ra-
zrede in nazive, ker je pač 
preučil in izkoristil sistem 
napredovanj, zdaj pa že ne-
kaj let ne opravlja nobenih 
dodatnih nalog, ker je tako 
ali tako dosegel maksimum, 
njegova neto plača pa je za 
približno eno plačo večja od 
plače mladega učitelja. Kako 
naj mlad učitelj ostane moti-
viran za svoje delo, ko ne vidi 
nobene svetle prihodnosti v 
svojem poklicu? Veste, med 
učitelji je mnogo idej, kako bi 
se dalo optimizirati šolski sis-
tem. Mnogi delamo s srcem 
za dobro naših učencev, za 
šolo, ki ji pripadamo, zave-
damo se edinstvenosti uči-
teljskega poslanstva, želimo 
spremeniti svet na bolje in se 
ne sprašujemo, ali bomo za 
vse to plačani, kot zaslužimo. 
Čakamo pa, da bomo slišani, 
da bo kdo končno priznal, da 
so napake sistemske in da jih 
je potrebno odpraviti, pri tem 
pa slišati tudi ljudi iz prakse, 
ne le teoretikov, ki so že zdav-
naj izgubili stik z realnostjo.

Svoje delo opravljam po-
šteno, vestno in odgovorno, 
zato takšen profesionalizem 
pričakujem tudi od ljudi na 
funkcijah, ki so dolžni podati 
informacije javnega značaja 
in se odzivati na državljanske 
pobude in vprašanja, zato pri-
čakujem odgovore na vpraša-
nja, zastavljena v mojem 1. in 
2. odprtem pismu.

BOJANA POTOČNIK, 
profesorica slovenščine

Šentjur

Kupon pošljite na dopisnici na naslov:
Novi tednik & Radio Celje, Prešernova 19, 3000 Celje,

s pripisom Za izlet z Zelenim valom.

Kupon št. 1

Cvetoči maj je tudi letos priložnost, da vas povabimo 
na izlet z Zelenim valom, ki je na valovih Radia Celje 
vsako sredo med 11. in 12. uro z vami že 16. leto.

Krenili bomo po uhojenih stezah; najprej v vrt zdravil-
nih in aromatičnih rastlin pri Inštitutu za hmeljarstvo in 
pivovarstvo Slovenije v Žalcu, nato pa k lovskemu domu 
pod Gozdnik, v objem cvetočih travnikov, bogatih z zdra-
vilnimi zelišči, po katerih nas bo vodila zeliščarka Fanika 
Burjan. Po tradiciji ne bo manjkalo dobre volje, veselih 
zvokov Ubranih strun, prigrizkov in – kar je cilj in namen 
zelene karavane – izmenjave izkušenj o zdravju iz narave, 
spoznavanju zdravilnih in tudi strupenih rastlin. Proti 
večeru se bomo bogatejši z novimi znanjem o zdravilnih 
rastlinah vrnili v dolino. Na izlet vas v imenu Novega 
tednika in Radia Celje vabi voditeljica oddaje Zeleni val 
Mateja Podjed s sodelavci.

Pridno izrezujte in izpolnjujte kupo-
ne, ki bodo v Novem tedniku izhajali 
vse do konca maja, in jih pošiljajte 
na naš naslov. Če vam bo 5. junija 
žreb naklonjen, boste prisedli v našo 
zeleno karavano in 15. junija odšli z 
nami na izlet, na nekaj prijetnih uric 
druženja in spoznavanja zdravilnih 
zelišč s strokovnjaki s tega področja.

Znova z nami 
v zeleno

IZLET Z ZELENIM VALOM

Če imate težave in ne veste, kam bi se obrnili, lahko 
pokličete številko našega Modrega telefona 031/569-581, 
vsak dan med 10. in 17. uro. Svoja vprašanja za Modri te-
lefon lahko med ponedeljkom in petkom zastavite tudi po 
telefonu 42-25-158. 

Modri telefon

Pešpot ob Savinji
Bralko iz Celja zanima 

zakaj je pešpot ob Savinji, 
od obračališča lokalnih av-
tobusov pri mostu ob Savi-
nji do mostu čez Voglajno, 
začasno zaprta. Gre za peš-
pot iz mesta proti Staremu 
gradu in je bližnjica do 
Zagrada. Bralka je sezna-
njena, da na drugi strani 
rečnega brega izvajajo pro-
tipoplavne ukrepe, vendar 
ne razume, čemu je zaprta 
tudi pešpot, ki je na drugi 
strani reke.

Alja Tihle Hren, ki ima 
v Mestni občini Celje na 
skrbi odnose z javnostmi, 
je posredovala odgovor 
Barbare Kovačič iz Oddel-

ka za okolje, prostor in ko-
munalo: »Pešpot ob levem 
bregu Savinje od obračališča 
avtobusov pa do mostu čez 
Voglajno je zaprta, ker po-
tekajo obnovitvena dela na 
mostu za pešce čez Voglajno 
– na Gazeli. Zaradi celovite 
sanacije mostu je bila po-
trebna popolna zapora za 
pešce in kolesarje ob Savi-
nji, označen je tudi obhod. 
Dela bodo predvidoma za-
ključena do 20. maja 2013. 
Obenem prosimo vse pešce 
in kolesarje za razumevanje 
ter dosledno upoštevanje 
obhodov. V nobenem prime-
ru naj se ne podajajo preko 
zapore, saj je prehod preko 
mostu nemogoč, preko že-
lezniških tirov pa skrajno 
nevaren.«

BRANE JERANKO
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Tradicionalni 
pohod na Žusem

Štajerska je 17. aprila dobila prvi Alzheimer Café v Hote-
lu Žonta v Šentjurju. To obliko druženja smo v Združenju 
zahodnoštajerske pokrajine za pomoč pri demenci Spo-
minčica Šentjur izbrali predvsem zato, da bi z demence 
hitreje odstirali tančice skrivnostnosti in da bi o njej čim 
več pisali ter govorili v javnosti. Zato da bi ljudje z demen-
co in njihovi svojci stopili iz sence in postali enakopraven 
del aktivne družbe.

Več kot 350 mladih slovenskih glasbenikov je 20. aprila prišlo v Glasbeno šolo Frana 
Koruna Koželjskega na 9. revijo simfoničnih orkestrov slovenskih glasbenih šol, ki 
sta jo organizirali Zveza slovenskih glasbenih šol in domača glasbena šola.

Revija simfoničnih 
orkestrov glasbenih šol

Na sobotnem dopoldan-
skem koncertu se je s sim-
fonično glasbo predstavilo 
osem glasbenih šol iz različ-
nih krajev Slovenije (Murska 
Sobota, Celje, Brežice, Nova 
Gorica, Ljubljana, Koper in 
Velenje). Revija je bila v Ve-

liki dvorani glasbene šole, 
strokovno pa jo je ocenjeval 
dirigent Nikolaj Žličar, ki je 
pozitivno ocenil raven šol-
skih simfoničnih orkestrov 
in bil presenečen nad številč-
no zasedenostjo večine orke-
strov. Pohvalil je zasedbam 
primerno izbiro programa, 
pri čemer je posebej izposta-
vil novost, da smo slišali tudi 
slovensko avtorsko glasbo 
(Leon Firšt, Peter Tovornik). 
Revija je potrdila, da pri nas 
uspešno in na zavidljivi rav-
ni deluje kar nekaj orkestrov. 
Iz njihovih predstavitvenih 
opisov je razvidno, da na 
eni strani nudijo mladim iz-
vrstno možnost skupinskega 
muziciranja, na drugi strani 
pa ti orkestri sodelujejo v 
kulturni ponudbi posame-
znih slovenskih krajev.

Na reviji so se orkestri 
predstavljali s pestrimi pro-
gramskimi izbori ter izvaja-
li tako skladbe skladateljev 
resne glasbe kot zabavne in 
filmske glasbe. Tako je bila 

revija priložnost za množič-
no srečanje mladih sloven-
skih glasbenikov, ki ni imela 
tekmovalnega namena, am-
pak je ponujala priložnost 
za prijateljsko druženje.

Boris Štih, ravnatelj ve-
lenjske glasbene šole, ki je 
hkrati tudi predsednik Zveze 
slovenskih glasbenih šol, je 
ob koncu povedal, da je bila 
v aprilu zveza zelo aktivna, 
saj je poleg revije simfonič-
nih orkestrov organizirala 
še srečanje harmonikarskih 
orkestrov na Jesenicah ter 
revijo kitarskih orkestrov v 
Žalcu. Ti trije dogodki ka-
žejo na pomen slovenskih 
glasbenih šol, ki niso samo 
dodatek k osnovnim šolam, 
ampak so pomemben del 
kulturnega življenja naše-
ga prostora. Igranje mladih 
v posameznih orkestrih pa 
poleg ustvarjalnosti spodbu-
ja tudi čut za solidarnost, ki 
je v naših časih pomembna 
vrednota.

URŠKA ŠRAMEL VUČIN

Planinsko društvo Žusem 
je v soboto, 27. aprila, orga-
niziralo 6. tradicionalni po-
hod po panoramski poti na 
Žusem. Na ta sončen dan 
se je na zbirnem mestu pri 
Turistični kmetiji Žurej v 
Javorju zbralo približno 
tristo pohodnikov.

V uvodu so bili podrobneje 
predstavljeni program prire-
ditve, opis poti in aktivnosti 
Planinskega društva Žusem. 
Za dobro voljo je z igranjem 
na »frajtonarico« poskrbel 
mlad »muzikant« Jan Mu-
škotevc. Ker deluje planinsko 
društvo na območju treh KS, 
je v nadaljevanju, kot je to že 
v navadi, sledil pozdravni go-
vor predsednika ene izmed 
KS, in sicer Loke pri Žusmu 
Srečka Krajnčana.

Zatem je sledil vzpon 
na vrh, na čelu je kolono 
pohodnikov pospremil za-
stavonoša z visoko dvignje-

no slovensko zastavo. Po 
prečkanju travnika je sledil 
nekoliko težji predel poti z 
zanimivim imenom: »Kurčev 
hrib«. V nadaljevanju se je 
pot spustila in nas pripeljala 
do predela z imenom »Gro-
fov štant«, kjer smo nadalje-
vali desno po cesti, mimo 
kmetije Užmah, tam se nam 
je odprl čudovit razgled na 
dolino pod nami, Sv. Heleno, 
Pohorje, Boč, Donačko goro 
in Kamniško-Savinjske Alpe. 
Sledila je prva postojanka 
za okrepčilo, in sicer »pušn-
šank« Užmah. Po okrepčilu 
smo pot nadaljevali po kolo-
vozu do majhne stare koz-
janske hišice s prečudovito 
panoramo na okoliške hribe. 
Naslednjo postojanko pri ko-
zolcu na predelu, imenova-
nem »Ravne njive«, so nam 
pripravili člani planinskega 
društva. Po okrepčilu in 
prijetnem božanju sončnih 

žarkov je sledilo nekaj mi-
nut hoje po uravnanem, ne 
preveč zahtevnem terenu do 
vrha Žusma in mesta, kjer bo 
stal razgledni s stolp z ime-

nom Stolp ljubezni. Žusem-
ski planinci so nam pripravili 
topel sprejem v zavetišču za 
planince oz. pohodnike, ki je 
le nekaj metrov oddaljeno od 

mesta, kjer bo stal razgledni 
stolp. Pohod smo zaključili 
pri lovskem domu na Žu-
smu, kjer smo nadaljevali 
veselo druženje ob vrčku 

piva in okusni hrani. Za do-
bro voljo so poskrbeli člani 
ansambla Trio Užmah.

BB
Foto: JP

Prvi Alzheimer Café na Štajerskem

Zvezdan Pirtošek (levo) in Jure Godler

Prvi štajerski Alzheimer 
Café v Hotelu Žonta Šentjur 
je uspel, saj so bili številni 
obiskovalci iz šentjurske 
in drugih slovenskih občin 
izjemno zadovoljni. Vodi-
telj pogovora Jure Godler 
je spretno izvabljal iz gosta 
prof. dr. Zvezdana Pirtoška 
razumljive, a vseeno stro-
kovne razlage o tem, kaj je 
demenca in kaj alzheimerje-
va bolezen, kako prizadene 
bolnika in svojce, ali bodo 

kdaj odkrili zdravilo, ki bo 
ozdravilo alzheimerjevo bo-

lezen, ali potekajo napori 
za preprečitev te bolezni in 
kje smo na tem področju v 
Sloveniji.

Da je potekalo druženje 
ob skodelici kave, slastnih 

dobrotah in žlahtni kapljici, 
pa gre iskrena zahvala Hote-
lu Žonti, Slaščičarstvu Jelka, 
Mesarstvu Vok in Mihaelu 
Iskri.

ZF

Prvi Alzheimer Café je psihiater Bere Miesen ustanovil 
na Nizozemskem leta 1997, leta 2003 je zaživel v Veliki 
Britaniji, leta 2008 v ZDA, 2011 v Kanadi in 2012 v Slove-
niji. Pobudnica prvega slovenskega Alzheimer Caféja je 
Štefka L. Zlobec, žena pokojnega Jaše Zlobca, književni-
ka, pesnika, romanista, prevajalca, urednika, politika in 
diplomata, pri katerem so leta 2001 odkrili alzheimerjevo 
bolezen.

Alzheimer Café je varno in 
sproščujoče okolje v gostin-
skem ali kakšnem drugem 
prijetnem lokalu, kjer se 
družijo bolniki z demenco, 
njihovi sorodniki in prijatelji, 
ljudje, ki želijo o demenci iz-
vedeti čim več, ter zdravstve-
ni in socialni delavci. Izo-
bražujejo jih strokovnjaki, 
ki delujejo na področju de-
mence. Ob kavici, ki je sim-
bol družbenega življenja, se 
lahko sproščeno pogovarja-
jo o težavah, ki jih demenca 
prinaša. Pogovarjajo se tudi 
o tem, kako živeti z demen-

co, kako povezati bolnike in 
njihove družine z družbo in 
ustreznimi ustanovami. Svoj-
ci bolnikov z demenco tako 
vedo, da pri svojih naporih 
niso osamljeni.
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Vesna Vuk Godina o 
starševstvu in odnosih

Šentjurski likovniki v slovo 
svojim prostorom

V ponedeljek, 22. aprila, je veliko dvoran Celjskega 
doma napolnila izbrana glasba Mladinskega pihalnega 
orkestra Glasbene šole Celje pod vodstvom dirigenta Ber-
narda Beline.

Uspešnih šestnajst let

Mladi pihalci v Celjskem domu
Po uvodnem fanfarnem 

delu, ki so že na začetku 
pričarala slavnostno noto, 
se je koncert razvijal v tak-

tih skladateljev Dvoraka 
in Puciharja, kjer se je kot 
solistka predstavila mlada 
flavtistka Kaja Romih, dija-

kinja umetniškega oddelka, 
smer glasba, I. gimnazije v 
Celju in Glasbene šole Ce-
lje.  Ob koncu prvega dela 
je orkester  prvič sploh 
izvedel delo mladega celj-
skega skladatelja Leona 
Firšta Fantasia Romantica. 

V drugem delu koncerta se 
je orkester predstavil še z 
dvema velikima deloma, 
Symphonic overture skla-
datelja Barnesa in  Second 
Suite for band skladatelja 
Reeda.

 ML

Po šestnajstih letih 
uspešnega vodenja Med-
občinskega društva slepih 
in slabovidnih Celje se Edi 
Vodeb ni potegoval za vno-
vično izvolitev. Na rednem 
volilnem občnem zboru 
društva je bil tako za no-
vega predsednika izvoljen 
Ladislav Humski.

Predsednica nadzornega 
odbora Adela Pačnik se je v 

imenu vseh slepih in slabovi-
dnih celjske regije Ediju Vo-
debu zahvalila za zelo uspe-
šno delo in napisano zgodbo 
o uspehu, ki združuje nakup 
petposteljnega apartmaja v 
Podčetrtku, gradnjo novih 
poslovnih prostorov na Ma-
riborski cesti 210/c, sprotno 
vzdrževanje bivalne enote 
v Razlagovi ulici 21, Celje, 
nakup novih avtov za iz-

vajanje posebnih socialnih 
programov in preseženih 
programov dela s skrbjo za 
naše člane, posebej socialno 
ogrožene, otroke in mlado-
stnike. V imenu zaposlenih 
delavcev se je gospodu Vo-
debu zahvalila tajnica Nada 
Močenik. Obema so na obč-
nem zboru podelili status 
častnih članov.

AP

Glavni gonilni sili šentjurskih likovnikov sta Martin Čater in Dragan Podovac.

Člani društva likovnih 
ustvarjalcev Rifnik Šen-
tjur so s svojimi slikami 
popestrili tudi letošnje 
Šentjurjevo. Svoja dela so 
razstavili v vrtnariji Valner 
v Vodružu, verjetno zadnjič 
pa so obiskovalce na raz-
stavo povabili tudi v svoje 
prostore v Ipavčevi ulici 30 
v Zgornjem trgu.

Pisano okolje vrtnarije se 
je izkazalo za prijetno narav-

no galerijo, kjer so na ogled 
postavili 16 del. Ob dnevu 
odprtih vrat v njihovih pro-
storih v Zgornjem trgu pa si 
je 160 obiskovalcev ogledalo 
več kot 80 različnih stvaritev. 
Likovniki so v Šentjurju v 
društvo povezani že 14 let. 
Svoje prostore so dobili v 
stari stavbi v Ipavčevi ulici 
30, ki pa je v kratkem predvi-
dena za obnovo. Vanjo naj bi 
se namreč naselila glasbena 

šola. Likovniki morajo svoje 
prostore tako zapustiti v na-
slednjih treh mesecih.

Prihodnje leto bo društvo 
obeležilo 15-letnico. Glede 
na aktivno udeležbo števil-
nih članov, redne razstave in 
širše udejstvovanje si seveda 
želijo, da bi svoje delo lahko 
nadaljevali v kakšnih primer-
nih novih prostorih.

StO

Sodobno starševstvo je dandanes zagotovo 
eden največjih izzivov. Tega se zavedamo 
tudi v Ekonomski šoli Celje. Zato smo v okvi-
ru šole za starše in rednega usposabljanja 
učiteljev medse povabili antropologinjo Ve-
sno Vuk Godina, ki je zbranim spregovorila 
o največjih zmotah v zvezi z vzgojo otrok ter 
o pasteh sodobne družbe.

Tako Godinova zagovarja dvotirni vzgojni 
model, v katerem otrok od enega starša pre-
jema brezpogojno ljubezen, drugi pol pa je 
avtoritativen in otroku kaže, kaj je prav. Dana-
šnja potrošniška družba nas spodbuja k hitri 

potešitvi želja in potreb, ob tem pa pogosto 
pozabljamo na pravila. To pa je po njenem 
osnova, da človek odraste v zrelo, funkcional-
no in odgovorno osebnost. Otroka naj bi do 
šestega leta naučili, kaj je prav. V kolikor ne 
ravna prav, potrebuje povratno informacijo, ki 
v njem sproži neugodje. Starši pa pogosto zmo-
tno mislimo, da smo dolžni poskrbeti za to, da 
je otroku venomer lepo. A sreče se na ta na-
čin ne da zagotoviti, meni Vesna Vuk Godina. 
Otroke smo bolj kot za srečo dolžni pripraviti 
na izzive, ki jih prinaša življenje.

GJ

Za zmanjšanje prekomerne telesne teže se ljudje odloča-
mo najpogosteje zato, da bi izgledali bolje in se bolje počutili. 
Bolj pomembno pa je, da se za to odločimo zaradi negativ-
nih posledic prekomerne telesne teže za zdravje. Da bi se 
bolje seznanili z njimi ter poučili o pomembnosti zdrave 
prehrane, je Društvo bolnikov z osteoporozo Šaleške doline 
na aprilsko predavanje v velenjsko knjižnico povabilo Urško 
Bandalo, spec. klinične dietetike iz Referata za zdravstveno 
vzgojo Zdravstvenega doma Velenje.

Debelost ogroža zdravje
vanje preveč kalorične hrane 
in premalo gibanja glede na 
naše energetske potrebe. Mo-
žni vzroki so tudi dednost, 
vpliv socio-ekonomskih de-
javnikov in zdravil, nekatere 
endokrine bolezni (hipotiroza 
oziroma zmanjšano delovanje 
ščitnice, sladkorna bolezen 
tipa 2, policistični jajčniki).

Če znižamo telesno težo za 
od 5 do 10 odstotkov lastne 
telesne mase, se zmanjšajo 
simptomi, ki pogosto spre-
mljajo debelost – utrujenost, 
bolečine v hrbtenici in skle-
pih, povečano znojenje, zadi-
hanost, motnje spanja. Zniža 
se krvni tlak, zmanjša se raven 
glukoze v krvi, zniža se nivo 
»slabega« holesterola. Nadvse 
pomembno pa je to, da se za 
20 odstotkov zmanjša umr-
ljivost ter izboljša kakovost 
življenja.

Kot je povedala Urška Ban-
dalo, ki v zdravstvenem domu 
izvaja delavnice v programu 
CINDI (program, ki je name-
njen ohranjanju in krepitvi 
zdravja ter preprečevanju kro-
ničnih nenalezljivih bolezni), 
se je hujšanja treba lotiti na 
pravi način – upoštevati pre-
hranska priporočila, biti tele-
sno dejaven ter dosleden pri 
tem, kaj in koliko hrane in pi-
jače vnašamo v organizem ter 
kakšni so naši osebni cilji.

LUCIJA PARADŽIK

Prekomerna telesna teža 
vodi oziroma precej poveča 
možnosti za različna bolezen-
ska stanja (srčno-žilne bole-
zni, sladkorna bolezen tipa 2, 
povišan krvni tlak, možgan-

ska kap, obolenja žolčnika, 
neplodnost pri ženskah, ne-
katere vrste raka, motnje ču-
stvovanja, osteoartritis).

Vzroki za prekomerno tele-
sno težo so najpogosteje uži-
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Ruth Podgornik Reš, ultra-
maratonka in vrtnarka, je v 
knjigi Naši vrtovi prej in po-
zneje zapisala: »Kdor zaseje 
vrt, zaseje ljubezen.« Učenci 
in učitelji OŠ Šempeter v Sa-
vinjski dolini ter otroci oddel-
ka Vrtcev Občine Žalec, enote 
Šempeter, so v ponedeljek, 
22. aprila, na svetovni dan 
Zemlje, na zelenici pri šoli 
posadili drevo, simbol življe-
nja in ljubezni ter človeške 
povezanosti z naravo, ki nas 
spominja na osnovne vredno-
te, ki vendarle ostajajo v toku 
časa nespremenjene.

V krajšem kulturnem pro-
gramu, v katerem so sodelo-
vali šolski recitatorji, pevci, 
inštrumentalisti in predšolski 
otroci, so se spraševali, ali se 
kdaj spomnimo na Zemljo, ki 

Lepa bera nagrad
Mesec april je Glasbeni šoli Celje prinesel bogato bero novih mednarodnih uspehov. 

Učenci Glasbene šole Celje ter dijaki glasbene gimnazije I. gimnazije v Celju in Glasbene 
šole Celje so se udeležili tekmovanj v Legnanu, Italija (godala), Krškem (kitaristi), Štanjelu 
(komorni trobilni sestav, flatisti, harfisti) in Požarevcu, Srbija (flavtisti). Skupna bera nagrad 
je sledeča: šest prvih nagrad (od tega trije naziv laureat: violinistki Ana in Katarina Viher 
ter klavirski trio Vitomir Janez Zagode, Katarina Viher in Alma Pleteršek Fajfer, mentorica 
Alenka Firšt), sedem drugih in sedem tretjih nagrad, dve priznanji za udeležbo ter dve zlati 
in pet srebrnih priznanj.

ML

Prva vzgojiteljica je v celjski bolnišnici začela svoje peda-
goško poslanstvo in zaorala ledino leta 1971. V šolskem letu 
1992/93 je v bolnišnico vstopil Vrtec Zarja kot ustanova, v 
šolskem letu 2001/02 pa smo vzgojiteljice v bolnišničnih od-
delkih postale del strokovne skupine Vrtca Anice Černejeve, 
s katerim tesno strokovno sodelujemo.

Kako drugačen vrtec, a vendar je povsod v ospredju otrok. 
Otroci so odprti in iskreni. Pri nas bolni, poškodovani, operira-
ni … Brez vprašanj so sposobni sprejeti nove okoliščine in večkrat 
so tudi tolažniki staršev.

Verjamemo, da lahko s strokovnostjo in z ustvarjalnostjo nudi-
mo bolnim otrokom in njihovim staršem prijazen in varen vrtec, 
kjer se zaupanje, zdravje in samozavest lažje in hitreje vračajo.

Še vedno se dogaja, da nekateri ne vedo, da je vrtec v bolni-
šnici, zato smo se odločili, da ob 20-letnici pripravimo razstavo 
z nastopom otrok iz Vrtca Anice Černejeve v Celju, enota Ma-
vrica. Povabilu na dogodek so se prijazno odzvali mag. Marjan 
Ferjanc, direktor Splošne bolnišnice Celje, ter glavne medicinske 
sestre: Marija Gobec, Tatjana Dvoršak, Marjanca But in Katja 
Mulej Hren.

MAJDA KRAJNČAN, IRENA PEZDEVŠEK,
HELENA M. MREVLJE

Prostovoljčki Osnovne šole 
Vransko-Tabor smo 24. aprila 
pripravili zaključek zbiralne 
akcije. Na zbirnih mestih v 
šoli Vransko, v podružnič-
ni šoli Tabor in v vrtcih na 
Vranskem ter v Taboru smo 
cel mesec zbirali oblačila, 
obutev, posteljnino, igrače, 
športno opremo, posodo, 
spominke … Na zbiralno 
akcijo se je odzvalo veliko 
ljudi, ki so darovali tisto, če-
sar ne potrebujejo več.

Pri krožku prostovoljnega 
dela so učenci izdelali pla-
kate, s katerimi so opremili 
zbirna mesta, obvestila za 

Simbol življenja, vitalnosti in sožitja
nas nosi, nam daje vse, kar 
potrebujemo za življenje, 
nam omogoča raznoliko bi-
vanje v svojem okolju. Zave-
danje, da je naš planet živo 
bitje, katerega del smo tudi 
mi, nas namreč vodi v deja-
nja, s katerimi bomo Zemlji 
izkazali hvaležnost in se ji 
zahvalili za gostoljubje. Dre-
vesa – nepogrešljivi prebival-
ci Zemlje – imajo tudi velik 
pomen za ljudi; pojavljajo se 
tudi kot glavni motiv v šte-
vilnih pesmih in pravljicah. 
So sestavni del mitologije. V 
preteklosti so številna ljud-
stva častila drevesa in jim 
pripisovala nadnaravne spo-
sobnosti. To izvira iz njihove 
dolgoživosti in spreminjanja 
skozi posamezna življenjska 
obdobja.

Slovesnosti so se udele-
žili vsi učenci šole, učitelji, 
otroci iz vrtca, vzgojiteljice 
in tudi predsednica TD Šem-
peter Ivica Čretnik, predstav-
nik TD Šempeter Marjan 
Volpe, predstavnika Sveta 
KS Šempeter Cveta Eržen in 
Jože Poljanšek, predsednik 
KD Grifon Šempeter Zdenko 
Štrucl ter ravnateljica Vrtcev 
Občine Žalec Natalija Žikič 
Starič.

Ravnateljica šole mag. Pe-
tra Stepišnik je spregovorila 
o pomenu sodelovanja med 
društvi tudi pri prireditvah. 
Tako kot se veje drevesa 
vedno znova razraščajo, se 
razrašča tudi sodelovanje 
med šolo, vrtcem, krajem in 
društvi.

JANA UŠEN, 6. b

Vrtec Anice Černejeve v bolnišnici že 20 let

Ponovno uspešna 
zbiralna akcija

oglasne deske, učiteljice pa 
smo obvestila objavile še na 
spletu. Nato so prostovoljčki 
vsak dan sproti pridno sorti-
rali reči v vreče in jih nosili na 
podstrešje. Ker smo ponovno 
zbrali veliko vsega, smo že-
leli vse to deliti s tistimi, ki 
potrebujejo našo pomoč. Na-
pisali smo vabila in jih poslali 
različnim ustanovam, šolam, 
posameznikom. Na vabilo ob 
koncu zbiralne akcije se je 
odzvalo veliko ljudi od blizu 
in daleč.

Zaradi lažje organizacije 
smo v jedilnici šole na Vran-
skem pripravili kotičke z 

napisi. Svoj kotiček so imeli 
ženska, moška in otroška 
oblačila, igrače, čevlji, poso-
da, spominki in posteljnina. 
Tako so ljudje, ki so prišli, 
točno vedeli, kje lahko kaj 

najdejo. Prostovoljčki pa so 
jim pomagali pri iskanju, 
izbiranju stvari ter nošenju 
vreč.

Odzivi ljudi, ki so se udele-
žili zaključka zbiralne akcije, 

so bili pozitivni. Daleč največ 
pa nam pomenijo nasmehi na 
obrazih ljudi, ki smo jim vsaj 
nekoliko olajšali življenjsko 
situacijo in jim polepšali ka-
kšen dan.

Zaključek te zbiralne akcije 
pa je bil še toliko bolj pose-
ben, saj nam je pomagala Sa-
pramiška, ki v okviru projek-
ta Botrstvo pomaga socialno 
ogroženim otrokom in druži-
nam iz življenjske stiske.

Zadnja tri leta organizira-
mo vsaj dve tovrstni zbiralni 
akciji letno. Zahvaljujemo se 
vsem, ki so darovali rabljene 
stvari in vsem zaposlenim OŠ 
Vransko-Tabor, ki so nam po-
magali izpeljati zbiralno ak-
cijo. Posebej hvala pa aktivni 
ekipi prostovoljčkov, ki vsaki 
zbiralni akciji nameni veliko 
svojega prostega časa.

TINA GOLOB, 
SANJA MARN,
INA GRŽINA, 

MIHA MIKLAVC,
mentorji krožka 

prostovoljno delo

Tekmovalci na tekmovanju v Legnanu s korepetitorji in mentorji
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Ste naroËnik Novega tednika?Ste naroËnik Novega tednika?Ste naroËnik Novega tednika?

©tevilka TU© KLUBA:

LastnoroËni podpis:

Kupon poπljite na naslov: Novi tednik in Radio Celje, Preπernova Kupon poπljite na naslov: Novi tednik in Radio Celje, Preπernova 19, 3000 Celje.

KUPON

Je vaπ hladilnik prazen?
Napolnite ga brezplaËno!  V akciji Do polnega voziËka brez 
moπnjiËka vsako sredo ob 12.15 na Radiu Celje

Sreda ob 12.15 

na Radiu Celje

Čas za presajanje je od 12. maja od 16. ure do 23. maja 
do 21. ure.

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorice iz setvenega pri-
ročnika Marije Thun za leto 2013, ki ga v Sloveniji izdaja v 
neskrajšani obliki založba Ajda, Vrzdenec, tel.: 01/754 07 
43.

TEDENSKA ASTROLOŠKA 
NAPOVED

Četrtek, 9. maj: Dan pred 
mlajem ni ugoden za večje 
spremembe, zato počakajte. 
V tem dnevu boste želeli mo-
rebiti narediti kaj na silo, kar 
ne bo dobro. Mars bo prinašal 
nekoliko agresivno energijo, 
ki jo usmerite v konkretno 
delo in večje fi zične napore. 
Previdno predvsem pri komu-
nikaciji in v prometu. Venera, 
kraljica ljubezni, bo vstopila 
v znamenje dvojčkov, kjer bo 
izrazila svojo radoživo plat 
narave.

Petek, 10. maj: Že v nočnih 
urah bo nastopila konjunkci-
ja Sonca in Lune v znamenju 
bika, nastopil bo mlaj, pet 
minut prej pa sončev mrk v 
biku. V tem dnevu se svetuje 
umirjenost na vseh področjih, 
saj bodo energije prenapete.

Sobota, 11. maj: Potovanje 
Lune po znamenju živahnih 

dvojčkov bo dan naredilo 
pester in komunikativen. Za-
radi dopoldanskega luninega 
kvadrata z Neptunom bo sto-
pnja zbranosti nekoliko nižja, 
možnost zmot bo povečana. 
Preostanek dneva bo zelo 

prijeten, po zaslugi Urana se 
lahko nadejate kakšne odlične 
ideje.

Nedelja, 12. maj: Dopoldne 
bo v zraku nemirna energija, 
zato naredite načrt, kako bo-
ste preživeli proste urice, da 
jih boste čim bolj kvalitetno 
preživeli. Srečanje Lune z 
Jupitrom bo popoldne prina-
šalo optimizem, dobro voljo 
in brezskrbnost, lepo se boste 
imeli.

Ponedeljek, 13. maj: Pred 
vami je nekoliko manj prijeten 
začetek novega tedna. Zaradi 
kvadrata Venere z Neptunom 
bodite previdni na vseh po-
dročjih, zlasti pri komunika-
ciji in v prometnih situacijah. 
Sicer boste pri delu dobro na-
predovali. Večerne urice bodo 
umirjene, Luna bo že potovala 
po svojem domačem znaku 
raka.

Torek, 14. maj: V dopol-
danskem času bodite previ-
dni. Večja občutljivost, ki jo 
boste občutili zaradi Luninega 
kvadrata z Uranom in opozi-
cije s Plutonom, lahko vodi v 
nepredvidljive situacije. Zato 
je dobro, da se zaposlite z 
rutinskimi zadevami in se 
držite bolj zase. Popoldne se 
bo ozračje razjasnilo, posve-
tite se domačim opravilom in 
družini.

Sreda, 15. maj: Pred vami je 
prijeten in harmoničen dan, v 
katerem boste dobro delova-
li. Zlasti dopoldanski čas bo 
dober za ureditev različnih 
opravkov, kasneje pa se po-
svetite domačim opravilom, 
kar spodbuja Luna v raku. 
Zvečer bo Merkur vstopil v 
znamenje dvojčkov, v katerem 
bo deloval dvojno močno, saj 
je njegov naravni vladar. Več 
kot odličen položaj za delo, 
komunikacije, dogovarjanje, 
študij, trgovanje …

Astrologinji
GORDANA in DOLORES

Podpisi za 
ohranitev ptic

Pred časom smo že pisali, da se je Društvo za opazovanje in 
proučevanje ptic Slovenije (DOPPS) ostro odzvalo na predlog 
sprememb uredbe o določitvi divjadi in lovnih dob. Le-ta naj 
bi namreč vseboval tudi predlog, da se osem zavarovanih vrst 
ptic uvrsti med lovno divjad. V torek je zato 28 nevladnih orga-
nizacij v Sloveniji začelo zbirati podpise proti lovu teh ptic.

Podpise zbirajo v okviru Spletne skupnosti za aktivno drža-
vljanstvo Tretji člen. Z akcijo želijo vplivati na ministrstvo za 
kmetijstvo in okolje, ki vodi postopek za širitev seznama lovnih 
vrst.

Obstoječi predlogi Lovske zveze Slovenije, zavoda za gozdove 
in podjetja Erico so po mnenju DOPPS naravovarstveno in etično 
nesprejemljivi, zato jim ostro nasprotujejo. Za lov na zavarovane 
vrste ptic po njihovem mnenju ni nobenega ekološkega razlo-
ga. Gre za vrste, ki ne delajo gospodarske škode in pri katerih 
umetno uravnavanje populacije ni potrebno, zato bi šlo pri lovu 
nanje zgolj za ubijanje za zabavo in osebno okoriščanje, menijo 
v društvu.

Štiri od predlaganih ptic sodijo med najbolj ogrožene vrste v 
Sloveniji: kreheljc in sloka sta močno ogrožena, kozica in jerebica 
pa kritično. Lovili naj bi jih predvsem v času njihove selitve čez 
Slovenijo, čeprav je ohranjanje mirnih območij za počivališča 
ptic selivk nujno potrebno.

Predlagatelji zbiranja podpisov menijo, da lov na ptice brez 
jasnih in strokovno utemeljenih razlogov ne sodi v sodobno 
družbo. Po njihovem mnenju je upravičen le lov, za katerega je 
možno dokazati, da je nujen za ohranjanje habitatov, prepreče-
vanja širjenja bolezni … TC

Vrste, ki naj bi jih 
uvrstili med divjad:

Jerebica in kozica: v Sloveniji kritično ogroženi in za-
varovani, v Evropi populacija upada

Sloka: v Sloveniji močno ogrožena in zavarovana, v 
Evropi upada

Kreheljc: v Sloveniji močno ogrožena in zavarovana 
vrsta

Ruševec in kormorna: v Sloveniji zavarovana, po 
evropski direktivi o pticah ne moreta biti lovna divjad

Liska in grivar: v Sloveniji zavarovani vrsti

Čeprav so podgane v 
zadnjem času postale vse 
bolj priljubljene kot hišni 
ljubljenčki, pa se večina 
ljudi še vedno strese, ko se s 
tem glodavcem sreča iz oči 
v oči. Ena od mestnih pod-
gan je pred dnevi pokukala 
tudi na prag naše medijske 
hiše. Ali to pomeni, da so 
se ti glodavci tako zelo raz-
množili, da se sprehajajo 
po ulicah?

Pojav miši in podgan v me-
stnih središčih ni nič poseb-
nega, je zatrdil Janez Kopač 
iz Zavoda za zdravstveno 
varstvo Celje, kjer so zadol-
ženi za opravljanje derati-
zacije na širšem Celjskem. 
V Celju, kjer je naročnik in 
plačnik deratizacije občina, 
le-to izvajajo dvakrat letno. 
»Teoretično bi bilo možno, 
da bi s pogostejšimi akcija-
mi število podgan v mestnih 
kanalih tako zmanjšali, da 

Za ene ljubljenčki, 
za druge golazen
Kaj storiti, ko na vaš prag pokukajo nepovabljeni gostje?

jih na površju ne bi nikoli 
srečali, a je to povezano z 

višjimi stroški,« pojasnjuje 
Kopač. Bomo pa v prihodnjih 

tednih in mesecih pred temi 
glodavci na površju varni, saj 
se v teh dneh končuje prva 
letošnja deratizacija kana-
lov, ki so jo morali zaradi 
vremena nekoliko prestaviti. 
Za iztrebljanje škodljivcev v 
blokovskih naseljih so za-
dolženi upravniki, medtem 
ko so pri stanovanjskih hi-
šah naročniki lastniki sami. 
»Čeprav bi bilo dobro, da bi 
se v vsakem objektu vsaj en-
krat letno izvedel postopek 
deratizacije, pa nas ljudje še 
vedno največkrat pokličejo 
takrat, ko živali že prilezejo 
na površje in takrat je odstra-
nitev precej zahtevnejša,« je 
še povedal Janez Kopač. In 
zakaj je redna deratizacija 
tako pomembna? Zaradi 
izjemno hitrega razmnože-
vanja podgan. En par lahko 
v enem letu poskrbi za trop 
deset tisoč mladičev.

LK, foto: SUZANA ROBER
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Rubriko Za zdravje 
ureja Anja Deučman. 

Predloge oziroma ideje 
ji lahko posredujete na 
anja.deucman@nt-rc.si

Je nizek krvni tlak res tako 
nedolžen? Skriva lahko različne bolezni …

Pogosto je mogoče zasle-
diti opozorila in nasvete, 
kako znižati ali zdraviti vi-
sok krvni tlak, ki je lahko 
tihi ubijalec in je izjemno 
nevaren. Skoraj nikjer ali 
zelo malo pa je mogoče pre-
brati, kakšne bolezni ali ne-
varnosti v ozadju skriva nje-
govo nasprotje: nizek krvni 
tlak. Resda pravijo, da ljudje 
z nizkim krvnim tlakom ži-
vijo dlje kot tisti z visokim 
in res je tudi, da ne prinaša 
toliko nevarnosti kot visok 
krvni tlak, toda tako zelo 
nedolžen kljub temu ni.

Pri krvnem tlaku gre za to, 
da zagotavlja primeren pre-
tok krvi v ožilju, ki mora za-
dostiti potrebam organov po 
kisiku in hranilnih snoveh. 
Brez tega namreč organi ne 
morejo delovati pravilno. Pri 
krvnem tlaku poznamo sisto-
lični tlak ali višjo vrednost, to 
je tlak v arterijah med srčnim 
utripom, ko se srce skrči in 
iztisne kri v ožilje, ter diasto-
lični tlak ali nižjo vrednost, ki 
je tlak v arterijah med dvema 
utripoma, v času relaksacije 
srca. Vrednosti krvnega tlaka 
zaradi enostavnosti zdravniki 
izražajo v milimetrih živega 
srebra (mmHg). O hipoten-
ziji ali nizkem krvnem tlaku 
govorimo, kadar je sistolični 
tlak pod 100 mmHg, diasto-
lični pa pod 60 mmHg.

Kaj je v ozadju?
Vendar zdravniki nizek 

krvni pritisk redkokdaj je-
mljejo kot bolezen. Vzrok za 
nizek krvni tlak je namreč 
pogosto neznan, zgodi se, da 
ima nekdo nizek krvni tlak, 
ker je to že dedna značilnost 
znotraj družine ali gre za ka-
kšen drug vzrok, ki ga morda 

z drugim zdravstvenim sta-
njem in tam je treba nizek 
krvni tlak obravnavati še po-
sebej resno. »Nizek krvni tlak 
je lahko povezan z anemijo 
oziroma s slabokrvnostjo, z 
obolenjem srca ali motnjami 
srčnega ritma, nevrološkimi 
obolenji. Pojavi se lahko tudi 
pri sladkornih boleznih ali 
pri pomanjkljivem delovanju 
ščitnice. Nizek krvni tlak nas 
torej lahko opozori na more-
bitne bolezni v ozadju, ki jih 
moramo ugotoviti,« razlaga 
Rajtmajer.

Mučna vročina
Še posebej v toplih pomla-

danskih dneh in poleti se 
poveča število ljudi, ki jim 
nizek krvni pritisk povzroča 
dodatne težave. »Ljudje so v 
kakšnih zatohlih prostorih, se 
znojijo, izgubljajo tekočino, 
ne pijejo dovolj, žile na peri-
feriji kože se razširijo in krvni 
tlak pade. Če ti ljudje še hitro 
vstanejo, se stanje poslabša, 
saj sledi še dodaten drastični 
padec tlaka in lahko kolabira-
jo,« pojasnjuje dr. Rajtmajer. 
Dodaja še, da je nizek krvni 
tlak lahko tudi posledica je-

manja določenih zdravil. »V 
primeru, kadar nekdo, ki je-
mlje zdravila proti visokemu 
krvnemu tlaku, vzame preve-
lik odmerek, se mu krvni tlak 
lahko izjemno zniža. Zato 
moramo biti pozorni tudi na 
to. Tudi zdravila pri obolenjih 
ščitnice lahko povzročijo ta-
kšen stranski učinek,« še do-
daja sogovornik.

Bodite aktivni!
Praviloma nizkega krvne-

ga tlaka ne zdravijo, vsaj pri 
tistih ne, pri katerih vzroka 
zanj ne ugotovijo (druga-
če je pri tistih, kjer je nizek 
krvni tlak povezan s kakšno 
boleznijo). Kot pravi dr. Rajt-
majer, so v Sloveniji pred 20 
leti ljudem z nizkim krvnim 
tlakom še predpisovali zdra-
vilo, česar v zadnjem času ne 
počnejo več. Zdaj jim poma-
gajo s simptomatsko terapi-
jo, torej predvsem z nasveti 
o spremenjenem ritmu življe-
nja. »Priporoča se čim več te-
kočine, morda z malo soli, ki 
zadržuje tekočino v obtoku in 
dviguje tlak. Svetujemo tudi 
fizično aktivnost, tudi izme-
nične hladno-tople kopeli, saj 
vzdražijo vegetativni živčni 
sistem. Za dvig krvnega tlaka 
uporabljajo mnogi tudi doma-
ča zelišča ali ekstrakt gvarane 
in koreninico ženšena, saj je 
dokazano, da dvigujeta tlak,« 
še navaja Rajtmajer.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA (Arhiv NT)

Milan Rajtmajer, dr. med., spec. 
splošne in družinske medicine

Ste med tistimi z nizkim krvnim tlakom?

Največ težav z nizkim krvnim tlakom imajo ženske, stare 
med 20 in 35 let, ki fizično niso dovolj aktivne in so morda 
na dieti ali vegetarijanke. Vegetarijanci so tudi nasploh bolj 
dovzetni za nizek krvni tlak, ker v hrani ne zaužijejo dovolj 
soli in beljakovin.

nikoli ne ugotovijo. Ljudje, 
ki imajo nizek krvni tlak ves 
čas, so se s tem že naučili ži-
veti, pravi Milan Rajtmajer, 
dr. med., spec. splošne in 
družinske medicine, in veči-
noma težav nimajo. Takšnih 
ljudi je približno 60 do 70 od-
stotkov med vsemi z nizkim 
krvnim tlakom. Pri ostalih se 
lahko ta pojavi kot povezava 

V nasprotju z nizkim krvnim tlakom 
velja visok krvni tlak ali hipertenzija za 
nemo bolezen, ki jo je treba zdraviti. Če 
se ga ustrezno ne uravnava, lahko pride 
do možganske kapi, srčno-mišičnega in-
farkta, odpovedi ledvic ali drugih resnih 
zapletov.

Ljudje z nizkim krvnim tlakom uporabljajo za zvišanje le-tega tudi rožmarin, matični 
mleček ali korenčkov sok. Tudi turška kava (v ustreznih količinah) naj bi pomagala ali 
pa koreninice omele.

Babice, vse najboljše!
Združenje zahodnoštajerske pokrajine za pomoč pri demenci Spominčica Šentjur, 

Razvojna agencija Kozjansko – Mladinski center Šentjur in Dom starejših Šentjur or-
ganizirajo ob mednarodnem dnevu družine prvo okroglo mizo Oblikujemo demenci 
prijazno družbo. Srečanje bo v Domu starejših Šentjur v sredo, 15. maja, ob 17. uri.

Petega maja so »svoj« dan praznovali babice in babičarji po vsem svetu, sekcija 
medicinskih sester in babic je tudi letos organizirala tradicionalni pohod na Šmar-
no goro. Nacionalni center za strokovni, karierni in osebnostni razvoj medicinskih 
sester in babic pri Zbornici zdravstvene in babiške nege Slovenije pa organizira 
9. kongres zdravstvene in babiške nege Slovenije z naslovom Moč za spremembe 
– medicinske sestre in babice smo v prvih vrstah zdravstvenega sistema, ki bo 9. in 
10. maja na Brdu pri Kranju.

Za lažje življenje dementnih bolnikov

Za več informacij o akciji in različnih možnostih sodelovanja v njej nam lahko pišete tudi na e-naslov: biserka.povse@nt-rc.si

Svoj prispevek lahko nakažete 
na TRR bolnišnice s sklicem, na 
katerem bomo zbirali sredstva 
za nakup ultrazvočnega 
aparata za potrebe Ambulante 
za diagnostiko in terapijo 
bolečin:
Splošna bolnišnica Celje, 
Oblakova 5, 3000 Celje, 
SI56-0110-0603-0276-827, 
sklic 922300-275511Za ultrazvok – Za bolnike s hudimi bolečinami – Za protibolečinsko ambulanto celjske bolnišnice!

Stanje na računu dne 9. 5. 2013

Pomen babice je, da 
podpira, neguje in svetuje 
ženski med nosečnostjo, 
porodom in v poporodnem 
obdobju ter izvaja babiško 
nego novorojenčka in do-
jenčka. Ta skrb vključuje 
preventivne ukrepe, pro-
mocijo normalnega poro-

da, prepoznavanje zapletov 
pri materi in otroku, dostop 
do zdravstvenega varstva ali 
druge ustrezne pomoči ter 
izvajanje prve pomoči. Po 
definiciji babiške nege ima 
babica pomembno vlogo pri 
zdravstveni vzgoji ženske, 
družine in širše družbene 

skupnosti. Njeno delovanje 
vključuje prenatalno vzgo-
jo, pripravo na odgovorno 
starševstvo, posega pa tudi 
na področje zdravja žensk, 
spolnosti ali reproduktiv-
nega zdravja ter zdravja 
otrok.

SŠol

Sodelujoči bodo govorili 
o poteku in značilnostih de-

Slogan okrogle mize je 
Medgeneracijska solidarnost 
oblikuje družbo enakih mo-
žnosti za ljudi z demenco. 
Letošnji mednarodni dan 
družine je namreč posve-
čen pospeševanju socialne 
integracije in medgeneracij-
ski solidarnosti. V Sloveniji 
živi več kot 30 tisoč ljudi z 
demenco, njihovo število pa 
nenehno narašča.

SŠol

mence in tudi o tem, kakšne 
pravice imajo v Sloveniji in 
Evrospki uniji dementni bol-
niki. Dotaknili se bodo tudi 
policijskega dela v primerih, 
ko nekdo, ki ima demenco, 
na primer prijavi izgubo 
predmetov. Bistvo pogovora 
bo tudi odgovor na vprašanje, 
kaj lahko družine z osebo z 
demenco naredijo same za 
uspešno spopadanje s soci-
alno izključenostjo.
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Primeri nesreč, ko avto-
mobil pristane v vodi, niso 
najbolj pogosti, so pa zato 
posledice lahko usodne. 
Zaradi sile vode je odpi-
ranje vrat nemogoče, pred 
utopitvijo nas lahko rešita 
le razbijanje stekel in izpla-
vanje iz vozila.

Na območju Policijske 
uprave Celje so v zadnjih 
treh letih obravnavali tri pro-
metne nesreče, ko so vozni-
ce zapeljale v vodo in umrle. 
V enem primeru so policisti 
voznika iz naraslega potoka 
rešili, konec letošnjega mar-
ca pa je voznik na cesti blizu 
Laškega zapeljal v Savinjo in 
se iz vozila rešil sam.

Že udeležba v prometni 
nesreči za človeka pred-
stavlja šok, zato v takem 
primeru ravnamo nekoliko 
nepremišljeno. Če pri tem 
zapeljemo še v vodo, je šok 
še toliko večji, pojasnjuje 
vodja oddelka za cestni pro-
met pri Policijski upravi Celje 
mag. Elvis A. Herbaj. Če v 
takšni prometni nesreči utr-
pimo telesne poškodbe in v 
vozilu ostanemo ukleščeni, 
stisnjeni ali kako drugače gi-
balno ovirani, se sami, brez 
pomoči drugih oseb, težko 
rešimo.

Mag. Elvis A. Herbaj: »Težavo v sodobnejših vozilih predstavlja tudi električno 
odpiranje stekel. Običajno elektrika v vozilu odpove in ker ni več ročic za mehanič-
no odpiranje stekel, nam preostane le razbijanje. Tu nastane težava, saj običajno 
v vozilu nimamo nobenih namenskih ali priročnih sredstev, s katerimi bi lahko 
razbili steklo.«

Kako se rešiti iz 
vozila pri padcu v 
vodo? Ko odpove tehnika, nam lahko življenje reši

varnostno kladivo

Mag. Elvis A. Herbaj opozarja, 
da dodaten napor pri reševanju 
iz vozila zahteva odpenjanje var-
nostnega pasu, ki se pri hujši 
prometni nesreči zategne in po 
trčenju ne popusti. »To pomeni 
še dodatne sekunde, dodatno 
paniko in opravilo, ki nas še bolj 
vznemiri, da ravnamo še manj ra-
cionalno, kot bi lahko.«

Posledice nesreče, ko voznik zapelje v 
vodo, so hude predvsem zaradi potopi-
tve vozila in nezmožnosti rešitve iz nje-
ga, zaradi česar običajno pride do smrti 
zaradi utopitve. Na Policijski upravi Ce-
lje so na omenjeno problematiko želeli 
opozoriti s preventivnimi aktivnostmi, 
h katerim so povabili zavarovalnice ter 
večje prodajalce vozil na območju upra-
ve. Kljub temu, da odziva ni bilo od 
nikogar, si bodo še naprej prizadevali 
osveščati javnost.

Samo brez panike
Kadar v nesreči ne utrpimo 

večjih poškodb, je najbolje, 
da smo v takšnem trenutku 
čim bolj razsodni in ne rea-
giramo panično. Po besedah 
Herbaja je pomembno, da 
poskušamo opazovati, kaj 
se dogaja okoli nas, če je to 

glede na okoliščine možno. 
Če voda ne sega tako visoko, 
da bi ovirala naše dihanje, 
imamo za razmislek, kako 
ravnati, na voljo nekaj več 
časa. »Ko voda obkroži vo-
zilo, zagotovo nismo dovolj 
fizično močni, da bi lahko 
odprli vrata, saj je pritisk 
vode premočan. Zato nam 
v takšnem trenutku ne pre-
ostane nič drugega kot odpi-
ranje ali razbijanje stekel na 
vozilu. Kadar je potnikov v 
vozilu več, morajo, če je to 
mogoče, naenkrat zapustiti 
vozilo. Če namreč voda še 
ne zalije notranjosti vozila, 
se to zgodi v zelo kratkem 
času po tem, ko kdo uspe 
odpreti steklo stranskih 
vrat.«

Neizogibno 
kladivce
Padec vozila v vodo ni edi-

ni primer, ko potniki ostane-
jo ujeti v vozilu. Enako se 
lahko zgodi, kadar se vozilo 
prevrne in je odpiranje vrat 
nemogoče. Zelo enostaven 
in poceni pripomoček, s 
katerim imajo potniki večjo 
možnost, da se rešijo iz vo-
zila, je varnostno kladivo. 
Gre za pripomoček, ki ga 
večinoma poznamo z avto-

busov, s tem da ima name-
ščeno še dodatno rezilo za 
rezanje varnostnega pasu. 
»Takšen pripomoček mora 
biti nameščen tako, da ga 
sile trčenja ne iztrgajo iz 
ležišča in da je potnikom 
v vozilu lahko dosegljiv. Z 
njegovo konico razbijemo 
steklo, s topim delom pa 
steklo izbijemo. Kladivo je 

uporabno, njegov nakup pa 
predstavlja tako zanemarljiv 
znesek, da si ga lahko pri-
voščil vsak lastnik osebne-
ga vozila,« poudarja Herbaj. 
Omenjena kladiva prodajajo 
številni ponudniki, dostopna 
so tudi na svetovnem sple-
tu, njihova cena pa se giblje 
okoli 10 evrov. Če v vozilu 
kladiva nimamo, lahko po-
skušamo steklo izbiti z no-
gami ali s kakšnim drugim 
trdim predmetom, vendar je 
to po besedah sogovornika 
težko, saj so stekla v vozilu 
zelo kompaktna.

Temu, da je v sodobnih 
vozilih vedno več elek-
tronskih pripomočkov, ki 

so povezani na električno 
omrežje vozila, manj pa 
mehanskih sklopov, ki bi 
jih človek lahko uporabil, če 
odpove tehnika, bi morala 
po prepričanju Herbaja sle-
diti tudi strokovna javnost 
in pozitivna zakonodaja. Ta-
kšne pomanjkljivosti bi bilo 
treba predvideti in sprejeti 
zakonske ukrepe, s katerimi 
bi potnikom zagotovili večjo 
možnost, da se rešijo iz po-
tapljajočega ali prevrnjenega 
vozila. Korak k temu bi bil 
tudi ukrep, da bi varnostno 
kladivo vpeljali kot sestavni 
del obvezne opreme vozil.

TINA VENGUST
Foto: SHERPA
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 48

Avtor karikature: Milan Alašević

Zamenjava ogrevalnega 
sistema je pri naši hiši pro-
jekt, na katerega se teme-
ljito pripravljamo zadnja 
dva meseca. Odločitev, 
katero možnost izbrati, je 
na svoja ramena prevzel 
moški del družine. Minil je 
mesec, ko so bile obvezno 
čtivo na nočni omarici revije 
o prenovi, na zaslonu raču-
nalnika pa so se v forumih 
kresala mnenja o ekonomič-
nosti, praktičnosti in vzdr-
žljivosti peči. Tudi debate s 
sosedi so kmalu prešle na 
izmenjavo izkušenj o tem, 
katero tehnologijo izbrati, 
da za ogrevanje ne bomo 
porabili celega premože-
nja. Za lažjo odločitev je 
bilo treba preveriti primere 
dobre prakse pri sorodni-
kih in prijateljih, obiskati 
energetsko svetovanje in v 
najrazličnejših tabelah iz-
računati, koliko stane ta ali 
oni energent. Naslednji me-
sec so si kljuko naše kuril-
nice podajali komercialisti, 
prešteli so radiatorje, preve-
rili izolacijo, zasteklitev in 
pripravili težko pričakovani 
predračun. Čeprav mi še da-
nes ni jasno, kako lahko z 
nakupom kaj prihraniš, so 
nas s predstavljenimi od-

Z in brez
Babica vpraša drugo: »Koliko tehtaš?«
Druga odgovori: »Z očali 78 kilogramov!«
»Pa brez očal?«
»Eh, brez očal pa ne vidim na tehtnico!«

Fantomski avto
Mujo štopa, ko se vlije kot iz škafa. Ne vidi niti prsta pred 

očmi, ko naenkrat zagleda luči avta. Avto se ustavi in Mujo 
brez vprašanja skoči noter, v avtu pa nikogar. Počasi se avto 
začne spet premikati. Mujo se čudi in ker se bliža ovinek, je 
čisto trd od strahu. Naenkrat se pojavi roka na volanu in ga 
začne obračati. Tako gre nekaj naslednjih ovinkov. Mujo od 
strahu ne more več zdržati in skoči iz avta ter steče do mesta 
in v gostilno. Naroči žganje in ljudem pripoveduje, kaj se mu 
je zgodilo. Če nekaj časa prideta v gostilno Huso in Haso besna 
kot risa. Haso zagleda Muja in zakriči: »Poglej, Huso, to je tisti, 
ki nama je skočil v avto, medtem ko sva ga porivala!«

Kupone z odgovorom pošljite najkasneje do torka, 14. 
maja, na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 3000 Ce-
lje. Izžrebanemu nagrajencu bomo podarili majico Novega 
tednika in Radia Celje.

Kdaj praznuje občina Vransko, ki je v tokratni šte-
vilki posvečamo več prostora?

V številki 21 smo vas spraševali, za kateri stavbi na Celj-
skem so pred kratkim njunim avtorjem podelili Plečnikove 
nagrade. Pravilen odgovor se glasi: KSEVT v Vitanju in Rinka 
v Solčavi. Majico Novega tednika in Radia Celje bo za pravilen 
odgovor po pošti prejela Majda Tašner, Iršičeva 6, Celje.

V številki 22 smo vas spraševali, kateri naši judoisti so na 
nedavnem evropskem prvenstvu osvojili zlate medalje. Pra-
vilen odgovor se glasi: Lucija Polavder in Rok Drakšič. Majico 
Novega tednika in Radia Celje bosta za pravilen odgovor po 
pošti prejela Jelka in Emil Čepin, Breg 126, Polzela.

Vse na svetu je najprej majhno, potem pa raste. Le te-
žave so na začetku velike, potem pa so vsak dan manjše. 
(Arabski pregovor)

Mladi skladatelj je ves ponosen prinesel Felixu Men-
delssohnu (1809–1847) svojo partituro z naslovom Prva 
simfonija.

»Ali je to vaše prvo tovrstno delo?« ga je vprašal Men-
delssohn.

»Da, maestro!«
Mendelssohn mu je vrnil note, ne da bi jih pogledal: 

»Pridite spet, ko boste napisali dvanajsto. Ko sem sam 
napisal dvanajst simfonij, sem si šele na trinajsto drznil 
zapisati številko ena!«

Odkrivanje tople 
vode

stotki čisto omrežili. Da o 
upravljanju na zaslon in o 
čisti tehnologiji, ki bo iz sive 
kurilnice naredila skorajda 
že približek dnevne sobe, 
sploh ne govorim.

Za začetek del smo izbra-
li prvomajske praznike, ko 
topla sapica navadno ogreje 
prostore, moč sonca, ujeta 
v kolektorje, pa poskrbi za 
toplo vodo. Z optimističnim 
ciljem, da bo delovna akci-
ja zaključena čim hitreje, 
smo pljunili v roke. Kosil-
nice, kolesa in orodje smo 
preselili v garažo, odklopili 
napravo, ki je za topel dom 
skrbela zadnjih 30 let in jo s 
težkimi mukami pospremili 
na njeno zadnje počivališče 
– smetišče. Sledilo je nekaj 
dni razbijanja in prašenja. 

Kaj še hočeš lepšega ob pra-
zniku dela, kdaj pa mislite, 
da smo gradili hiše, so v en 
glas prikimavali starešine 
naše ulice. Vsak je prisko-
čil na pomoč, da bo delo le 
končano pravi čas. Ker so 
mojstri dandanes zelo iska-
ni in imajo posla prek glave, 
smo jih naročili lepo po vrsti 
in vse je gladko teklo.

Da bi prihranili toplo 
vodo, smo vestno polnili 
pomivalni stroj, in po na-
pornem dnevu s sebe brez 
težav sprali sledi potenja. 
Pa je prišla sobota, ko so 
nebo prikrili oblaki in 
soncu onemogočili, da bi 
z njegovo pomočjo izvedli 
vsakodnevno toaleto. Tudi 
v nedeljo se muhasto vre-
me ni popravilo. Če dan 
ali dva v sili še zaležejo 
čistilni robčki in ščetkanje 
zob, pa si človek pred prvim 
delovnim dnem po prazni-
kih zasluži prhanje, kot se 
spodobi. Čeprav so že naše 
babice vedele, da umivanje 
obraza s hladno vodo poskr-
bi za prekrvavitev celic in 
oži pore, me to ni prepriča-
lo, da bi obstoj teorije pre-
verila višje od kolena. Tudi 
krepitev odpornosti je bil v 
tem primeru slab argument 
za tako mučilno početje.

Na podstrešju sem izbr-
skala največji lonec, na 

štedilniku segrela vodo in 
se v kopalnico podala z 
brisačko, ki je v omarici 
samevala, odkar sem prera-
sla plenice. Sama sebi sem 
se nasmejala, ko sem se v 
banji polivala kot majhen 
otrok in uživala v vsakem 
pljusku vode. O tem, kako 
sem si umivala lase, raje 
ne bom izgubljala besed. 
Za pomembne cilje, kot je 
super sodobno ogrevanje, 
se je pač treba malce žrtvo-
vati. Pa čeprav to spominja 
na čase, ko smo se otroci na 
taborjenju v planinah umi-
vali v lavorju ali se kot naj-
stniki pod žgočim soncem 
zibali na koncertih, spali 
v vlažnih šotorih in se ves 
konec tedna v istih oblačilih 
požvižgali na udobje doma-
če kopalnice. To bom pa res 
zmogla še kakšen dan, sem 
si rekla, dokler ni monter 
peči javil, da bo zamudil 
z odvozom cisterne, ker se 
mu je pokvaril tovornjak. 
Ni problema, bom po ro-
binzonsko pač živela še dan 
dlje, sem si mislila. Pa se je 
keramičar opravičil, da bo 
zaradi poškodbe lahko za-
čel delati šele konec tedna. 
No ja, samo še en teden po-
trpim. Da nam le Rusi ne bi 
zaprli tiste druge pipice …

MALINA

Bralka Milka iz Gorice pri Slivnici je tudi tokrat poskr-
bela za obogatitev rubrike.

Radovedna
Srečata se sosedi.
Prva: »Gospa, menda niste kaj bolni, že štirinajst dni 

vsako opoldne vidim zdravnika, ko odhaja iz vaše hiše.«
Druga: »Veste, kaj, ko je k vam ves mesec hodil oficir, 

tudi nisem spraševala, ali je vojna!«

Stegnjena
Janezek: »Babi, a ti res spiš tako, da imaš noge pokr-

čene?«
Babi: »Ja, sinko, tako je.«
Janezek: »Kdaj jih boš pa stegnila?«
Babi: »Ja, zakaj te pa to zanima?«
Janezek: »Je rekel ati: Samo, da se ta stara stegne, pa 

bomo kupili nov avto.«

Razlika
Kakšna je razlika med duhovnikom in policajem?
Duhovnik pravi: »Gospod z vami.«
Policaj pa: »Gospod, z nami.«
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Ona: Prijatelji vam pripra-
vljajo prijetno presenečenje v 
povezavi z vašim partnerjem, 
ki o tem ne ve prav nič. Prepu-
stite se dogodkom in videli bo-
ste, da bo doživetje naravnost 
čudovito.

On: Ne delajte tako na silo. 
Naprave delujejo bolje, kadar 
so priključene. In tudi navodila 
obstajajo, ki jih je treba le pre-
brati in seveda upoštevati. Le 
zakaj bi si delali nepotrebne 
skrbi?

Ona: Nezaupljivost vas lahko 
še drago stane. Bodite malo bolj 
tolerantni in se sprijaznite s tem, 
da ne more biti vedno vse čisto 
po vašem. Včasih je treba upo-
števati tudi nasvete drugih, če 
želite uresničiti zastavljen cilj.

On: Preveč ste se veselili, 
zdaj pa ste razočarani. Zave-
dati se morate, da se realnost 
vedno razlikuje od pričako-
vanj, zato nikar ne obupajte. 
Poglejte malo okoli sebe in vi-
deli boste, da sploh ni vse tako 
črno, kot se vam dozdeva.

Ona: Uspel vam bo velik met 
na ljubezenskem področju in 
kar naenkrat se vam bo vse 
zdelo precej rožnato. Uživajte 
v svoji sreči in ne pustite, da 
bi vam karkoli skazilo to, kar 
ste si stežka priborili.

On: Simpatična znanka vam 
bo popolnoma spremenila tre-
nutne načrte. Toda brez skrbi 
– teden se bo končal prijetno kot 
že dolgo ne. Za poslovne zadeve 
pa boste morali najti čas ob ka-
kšni drugi priložnosti …

Ona: Posledice napačne od-
ločitve boste prenesli karseda 
hrabro. Sicer vam kaj drugega 
ne preostane, saj ste sami krivi 
in vam nihče ne bo priskočil na 
pomoč. Naj vam bo to poučen 
primer za prihodnjič.

On: Ne hitite, saj lahko 
spregledate izredno ugodno 
priložnost. Če jo boste zgrabi-
li, lahko veliko pridobite, zato 
raje dobro premislite, preden 
storite naslednji korak. Pravi-
jo, da se počasi daleč pride.

Ona: Začeli boste zanemar-
jati svoje delovne naloge, kar 
vam bo prineslo kopico kritik 
in nasprotovanj. Po drugi stra-
ni pa vam bo v ljubezni vse to 
obilno povrnjeno, pa čeprav na 
nekoliko drugačen način, a še 
lepši kot ponavadi.

On: S premeteno zvijačo bo-
ste uspeli prelisičiti svoje na-
sprotnike, ki vam že kar nekaj 
časa pošteno nagajajo. Tako si 
boste pridobili kar nekaj pred-
nosti pred svojimi konkurenti 
in si boste lahko v miru spočili 
od preteklih dogodkov.

Ona: Slabo voljo raje obrni-
te na šalo, saj vas bodo tako 
ljudje bolj cenili in tudi težave 
bodo videti precej manjše, kot 
so v resnici. Lahko bi malo bolj 
pazili na svojo linijo, saj vam 
lahko pretirano uživanje hrane 
samo škoduje.

On: Uspelo se vam bo doka-
zati na področju, kjer ste si že 
dolgo želeli pokazati svojo pra-
vo vrednost. Tudi zato se vam 
bo dozdevalo, da vam uspe 
vse, česar se lotite. Toda nikar 
ne pozabite na previdnost.

Ona: Že navsezgodaj vas bo 
poklical prijatelj, na katerega 
ste že skoraj pozabili. Dogovo-
rili se boste za prijeten pome-
nek in skupaj bosta obujala 
spomine. Izvedeli boste nekaj 
presenetljivega.

On: Idealno bi bilo, če bi si 
vzeli čim več časa za uresniče-
vanje svojih poslovnih načrtov, 
saj je trenutno obdobje za kaj 
takšnega več kot ugodno. Nič 
ne boste zamudili, še posebej 
na ljubezenskem področju.

Ona: Izkoristite ugoden te-
den za nujna opravila, saj ste 
že v precejšnji zamudi. In tudi 
na partnerja bi lahko malo 
bolj popazili, drugače boste 
doživeli neprijetno preseneče-
nje. Ne odlašajte in ubijte dve 
muhi na en mah.

On: Nič še ni dorečeno, zato 
ni prav nikakršnega razloga, 
da bi odnehali. Prišli boste do 
precej delikatnih informacij v 
zvezi z osebo, ki vas zanima, 
zato bodite pozorni, kako jih 
boste uporabili. Vaše možnosti 
se bodo povečale …

Ona: Ker imate trenutno več 
kot dovolj energije, se lahko 
mirne vesti lotite uresničevanja 
tudi malo bolj zahtevnih ciljev, 
ki ste jih do zdaj odlašali. Polni 
boste zanosa, kar vam bo do-
dobra dvignilo samozavest.

On: Želeli si boste ogromno, 
a dobili veliko manj. Toda 
nikar ne padajte v obup, saj 
imate še obilo časa za ponoven 
poizkus. Nekdo vas bo povabil 
na prijetno zabavo, ki bo imela 
tudi svoje slabe strani …

Ona: Uspehi na ljubezen-
skem področju vas bodo pov-
sem omamili in živeli boste 
samo še visoko v oblakih. Toda 
nikar ne pozabite na vsakda-
nje opravke in obveznosti, saj 
vam daljše sanjarjenje lahko 
prinese obilico težav.

On: Nekatere vrednote vašega 
življenja so se v zadnjem času 
začele spreminjati na slabše, 
kar bi bilo treba popraviti. Poj-
dite na prijetno zabavo, kjer se 
vam lahko kaj hitro zgodi, da 
boste spoznali novo ljubezen.

Ona: Preveč boste popustljivi 
do svojega srčnega izvoljenca, 
kar vam bo prineslo tako prije-
tne kot tudi manj prijetne posle-
dice. Včasih je treba vztrajati pri 
svojih prvotnih načrtih, četudi 
to ni ravno najlažja pot.

On: Neprijetno preseneče-
nje vas bo ponovno odtrgalo 
od doma in vas prisililo k re-
snejšemu pristopu k poslovnim 
zadevam. Zašli boste v velike 
fi nančne težave in presneto se 
boste morali potruditi, da se 
boste izvlekli iz njih.

Ona: Nekdo, ki ste ga sicer 
izbrisali iz spomina, se bo po-
novno oglasil in vam predlagal 
konkreten posel. Raje dobro 
premislite in se nikar ne spu-
ščajte v tvegane avanture, saj 
se vam lahko še zelo maščuje.

On: Še vedno vam manjka 
disciplina. Če se ne boste vze-
li v roke, se bo o vas razširilo 
mnenje, da ste zelo nezaneslji-
vi, in ljudje se vas bodo začeli 
izogibati. Torej se poskušajte 
čim prej spremeniti, drugače 
boste zašli v velike težave.

Nagradna križanka
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Seveda so izgubili. Tepci niso bili pozorni na …
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Nagradni razpis
1. nagrada: knjiga Celjske Mohorjeve družbe
2. nagrada: bon za kitajsko medicino
3. nagrada: majica NT&RC

Pri žrebanju bomo upoštevali pravilno geslo, ki ga do-
bite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite na dopisnicah 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 14. 
maja.

Rešitev nagradne križanke iz št. 21 in 22
Gesli: skrbimo za ljubljenčke, mesec ljubezni in mla-

dosti

Izid žrebanja
1. nagrado, knjigo Celjske Mohorjeve družbe, prejmeta: 

Marko Cerovšek, Završe 14a, Grobelno in Franc Šumer, 
Ul. br. Vošnjakov 5, Celje.

2. nagrado, bon za kitajsko medicino, prejmeta: Stanka 
Cerovšek, Škapinova 12, Celje in Tone Motoh, Jelce 24a, 
Gorica pri Slivnici,

3. nagrado, majico NT&RC, prejmeta: Ana Švab, Polzela 
57e, Polzela in Inge Gračnar, Kompole 144, Štore.

Nagrajencem čestitamo. Prvo nagrado lahko v mesecu dni 
prevzamete na oglasnem oddelku NT&RC, drugo in tretjo 
bomo poslali po pošti.
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Po novem 
tudi žalski 
rotaract

Rotaract klub Žalec so mladi Spodnjesavinjča-
ni, stari med 18 in 31 let, ustanovili s pomočjo 
botrskega kluba Rotary klub Žalec v začetku 
letošnjega leta, in sicer z namenom, da bi pove-
zali mlade in dobrodelnost na lokalni ter širši 
ravni.

Z nedavno prireditvijo, ko jih je z obiskom po-
častil tudi guverner slovenskega distrikta 1912 dr. 
Otmar Zorn, so uradno vstopili tudi v Rotary In-
ternational. Vzporedno z ustanovitveno slovesno-
stjo so se lotili prve dobrodelne akcije. Zbirali so 
sredstva za nakup zunanje ograje za otroke iz II. 
osnovne šole Žalec. Kot je pojasnil Nejc Travner, 
predsednik Rotaract kluba Žalec, se zavedajo po-
mena varnega okolja za učenje in igranje. Z ograjo 
želijo preprečiti nesreče, ki bi se lahko pripetile, če 
bi se kdo od otrok ponesreči izmuznil na cesto.

Žalčani bodo v prihodnje v prvi vrsti sodelovali 
z Rotaract klubom Celje, enim največjih in naj-
močnejših tovrstnih klubov v Sloveniji, in na ta 
način pridobivali izkušnje za nadaljnje dobrodelno 
udejstvovanje.

ŠO
Foto: SHERPA

Prispevek za glasbenike
Za kulturo je zadnje čase vse manj denarja, tako da bodo lahko počasi kar vsi glasbeniki 

takole nastavili kovček ali klobuk za prostovoljne prispevke. Če bo večina radodarna tako, 
kot je bil nedavno celjski župan Bojan Šrot, vsaj lačni ne bodo.

NC, foto: GrupA

Zatišje pred nevihto
Takšna je bila podoba dela tribune za posebne goste na tretji tekmi finala končnice 

med košarkaricami Athletea in Triglava.
Gostje so v uvodu 2. polčasa imele namreč v zapisniku skoraj dvakrat več točk od Celjank. 

Z leve so Aleš Antauer, nekoč uspešen trener celjskih košarkaric, zdaj predsednik Združenja 
moških klubov v 1. slovenski ligi, Janko Parfant, član upravnega odbora ŽKK Athlete, Uroš 
Kranjc, televizijec, ki je močno vpet v delo kluba, in Peter Lapornik, košarkarski zasvojenec, 
dolga leta mecen šentjurskega kluba, ki ne manjka na tekmah v Hruševcu in tudi ne v Treh 
lilijah, saj za Zlatorog igra njegov sin Luka. Po tekmi so bili obrazi povsem drugačni …

BH, foto: SHERPA

Dopolnjujeta drug drugega
Znana celjska ilustratorka in pisateljica Lila Prap ter njen mož slikar in glasbenik Bori 

Zupančič življenje že vrsto let posvečata umetniškemu ustvarjanju in pri tem drug drugega 
dopolnjujeta. Lila Prap se je na začetku namreč posvečala le pisanju, Bori Zupančič pa je 
njene zgodbe bogatil z ilustracijami. Ker se mu sčasoma tega ni več »ljubilo«, je tudi ta del 
Lila Prap prevzela kar sama. Danes lahko rečemo, da so ljubitelji njenih pravljičnih živalic 
imeli kar srečo, saj so dobili čudovite otroške knjige, zaradi katerih je avtorica postala najbolj 
prepoznavna slovenska ilustratorka v tujini.

ŠO, foto: TimE

V pesmi in filmu
Ste se spraševali, kaj počne pevka Žana iz Celja? Po nekajletnem premoru je predstavila nov 

videospot za poletno uspešnico Doing It Wrong, za katero je sama napisala glasbo in besedilo. 
Skladba je nastala v sodelovanju z didžejem Nickom Kamarero, ki je že večkrat nastopil tudi 
pri nas. Mnogi bodo v spotu hitro prepoznali celjske ulice. Sicer pa se Žana trudi uspeti tudi 
na filmskem področju, saj se je pred kratkim vrnila iz Amerike, kjer je posnela tri filme.

Slovesnost ob ustanovitvi kluba, v katerem mora delovati najmanj 15 članov, je bila v Domu sv. Jožefa v Celju. Na sliki Otmar Zorn pripenja 
značko Nejcu Travnerju.
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